

# ပြည်သူနှင့်အတူ

## ပြည်သူတွေက အစိုးရကို ကြောက်ဖို့မလိုဘူးလို့ သိလာတာဟာ တိုးတက်မှုတစ်ခုဟုယူဆ အလုပ်အကိုင်ပန်တီးရေး၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးနဲ့ လျှပ်စစ်မီးရရှိရေး အဓိကထားလုပ်ဆောင်သွားမည်

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်  
နိုင်ငံတော်အစိုးရတာဝန်ယူမှု တစ်နှစ်ပြည့်အထိမ်းအမှတ်  
ပြောကြားသည့်မိန့်ခွန်း

မတ်လ ၃၀၊ ၂၀၁၇  
ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများအပေါင်းရှင်။  
ကျွန်မတို့ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်က ၂၀၁၅ ခုနှစ်  
နိုဝင်ဘာလက ကျင်းပတဲ့ ရွေးကောက်ပွဲရဲ့ ရလဒ်အရ  
၂၀၁၆ ခုနှစ် ၃၀ ရက်နေ့ မတ်လမှာ နိုင်ငံရဲ့ အစိုးရတာဝန်  
တွေကို စတင်ပြီးတော့ ထမ်းဆောင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒီကိစ္စတွေ  
နဲ့ ပတ်သက်လို့ ကျွန်မတို့မှာ ပြည်သူလူထုကို အစီရင်ခံရ  
မယ့် တာဝန်ရှိပါတယ်။ ကျွန်မတို့ရဲ့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး  
ဌာနအသီးသီးနဲ့ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရများ  
အသီးသီးဟာ မိမိတို့ရဲ့ ဆောင်ရွက်ချက်တွေ၊ မိမိတို့  
ရင်ဆိုင်ခဲ့ရတဲ့ စိန်ခေါ်မှုတွေနဲ့ မိမိတို့ရဲ့ အနာဂတ်  
အတွက် ရည်မှန်းချက်တွေကို တင်ပြပြီးဖြစ်ပါတယ်။  
အဲ့တော့ ကျွန်မအနေနဲ့တော့ ကိစ္စကြီးသုံးရပ်ကို  
အဓိကထားပြီးတော့ တင်ပြသွားချင်ပါတယ်။ ကျွန်မတို့  
ကိစ္စကြီးသုံးရပ်ဆိုတာ ပထမဦးဆုံးအနေနဲ့ ကျွန်မတို့  
အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ဟာ ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်  
ခင်က ပြည်သူလူထုကို ပြောင်းလဲချိန်တန်ပြီဆိုပြီးတော့  
စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၁ သို့

“ပြည်သူနှင့်အတူ” ဆောင်ပုဒ်  
အတိုင်း နိုင်ငံရဲ့ ကိစ္စတွေကို  
ပြည်သူနဲ့အတူတူ တာဝန်ယူ  
မယ်၊ ပြည်သူနဲ့အတူတူ  
ထမ်းဆောင်မယ်၊ ပြည်သူနဲ့  
အတူ ချီတက်သွားချင်တယ်။



နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏  
**ပြည်သူ့အတွက် ပထမ တစ်နှစ်တာ**

**ပြည်သူ့အတွက် ပထမတစ်နှစ်တာ အချုပ်ပိုပါရှိ**  
ယနေ့ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာတွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်  
အစိုးရအဖွဲ့၏ ပထမတစ်နှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ချက်များကို အချုပ်ပို  
(၈)မျက်နှာဖြင့် ဖော်ပြထားပါသည်။

**အထူးအချုပ်ပို လေးမျက်နှာပါရှိ**  
ယနေ့ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာတွင် အထူးအချုပ်ပို  
လေးမျက်နှာပါရှိပါသည်။



## သဒ္ဓါထက်သန် မြန်မာအားမာန် ကမ္ဘောဇဘဏ်



# ကြေးမုံ

## သန့်ရှင်းသော ပြည်သူ့အစိုးရ

နှစ်ငါးဆယ်ကျော်ကြာပြီးနောက် ပထမဆုံးသော အရပ်သားစစ်အစိုးရ တစ်ရပ်ပေါ်ပေါက်လာခဲ့သည်မှာ တစ်နှစ်ပြည့်မြောက်ပြီ ဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၁၅ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲမှာ မြန်မာပြည်သူလူထုကြီးက အမျိုးသားဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ်ကို အင်တိုက်အားတိုက် ပုံအောမဲပေးလိုက်ခြင်းဖြင့် နှစ်ငါးဆယ်ကျော်ကြာ ပျောက်ဆုံးနေခဲ့သည့် ပထမဆုံးသော အရပ်သားစစ်အစိုးရ ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်အများစုဖြင့် ဖွဲ့စည်းသည့် လွှတ်တော်များ ပေါ်ပေါက်လာ ခဲ့သည်။ ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် အစရှိသည့် လွှတ်တော်အသီးသီးသို့ အရပ်သားပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်များ ရာခိုင်နှုန်းအများစု ရောက်ရှိလာခဲ့ပါသည်။

ယင်းပြည်သူ့လွှတ်တော်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်တို့၏ ရွေးချယ်ဖွဲ့စည်းပေးမှု ဖြင့် ဒီမိုကရေစီအင်အားစုများဦးဆောင်သည့် အစိုးရသစ်တစ်ရပ် ၂၀၁၆ခုနှစ် မတ် ၃၀ ရက်တွင် စတင်ပေါ်ပေါက်လာခဲ့ပါသည်။

အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် ရွေးကောက်ပွဲဝင်စဉ်က ရွေးကောက်ပွဲ ကြွေးကြော်သံက 'ပြောင်းလဲချိန်တန်ပြီ' ဖြစ်ပါသည်။ အပြောင်းအလဲကို ငုံ့လင့်ကာ အဖွဲ့ချုပ်ကို ယုံကြည်အားကိုးစိတ်ဖြင့် ပြည်သူတို့က တောင်ပြိုကမ်းပြို မဲပေး ခဲ့ကြ၏။

၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွက် "ပြည်သူနှင့်အတူ" ဆိုသည့် ဆောင်ပုဒ်အသစ်ကို နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ဖော်ထုတ်လိုက်သည်။ ပြည်သူလူထုက အပြောင်းအလဲကို အလွန်အမင်း တောင့်တနေကြချိန် ဖြစ်သည့်အတွက် အစိုးရသစ် ပေါ်ပေါက်လာသည်နှင့် တစ်ပြိုင်နက် အပြောင်းအလဲကို တစ်ခါတည်း မျှော်ခဲ့ကြသည့်အားလျော်စွာ အစိုးရသစ်ကို အားမလိုအားမရ ဖြစ်ကြသည်များ၊ အစိုးရသစ်၏ စီမံကိန်းအကောင်အထည် ဖော်ပြမှုများကို နှေးကွေးလေးလံသည်ဟု ပြစ်တင်သည်များကိုလည်း တွေ့မြင် ကြားသိရပါသည်။

ဤနေရာတွင် အစိုးရသစ်ပေါ်ပေါက်ပြီးနောက် အထင်ရှားဆုံး အပြောင်း အလဲအဖြစ် တွေ့မြင်ရသည့် အချက်တစ်ခုမှာ ထိပ်ဆုံးပိုင်း ခေါင်းဆောင်များ လာဘ်ယူမှု ကင်းရှင်းခြင်း ဖြစ်သည်ဟု မြင်ပါသည်။ ဤသည်က အလွန်ထင်ရှား ကြီးကျယ်သည့် အပြောင်းအလဲတစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါသည်။

တိုင်းပြည်ဘဏ္ဍာ၊ ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာကို မိမိဥစ္စာအမှတ်ဖြင့် အလွဲသုံးခဲ့ကြ၊ အလွဲစီမံခဲ့ကြ၊ အပျောက်ရှိခဲ့ကြသည်ကို ခေတ်အဆက်ဆက် ခံစားခဲ့ကြရသည့် ပြည်သူတို့မှာ အစိုးရသစ်ခေါင်းဆောင်များ လာဘ်ပေးလာဘ်ယူ ကင်းရှင်းပြီး ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာကို အလွဲသုံးစားမလုပ်၊ အပျောက်မရှိဘူး ဆိုသည်နှင့်ပင် အတော်စိတ်သက်သာရာ ရခဲ့ကြပါသည်။

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့က ယခင်ဘဏ္ဍာငွေ သုံးစွဲပုံတို့ကို ပြန်လည်စစ်ပြီး စနစ်တကျပြန်လည် ကိုင်တွယ်သည့်အခါမှာ ဘီလီယံနှင့်ချီသည့် ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာများကို ထိန်းသိမ်းနိုင်ခဲ့ခြင်း၊ ကျိုင်းတုံခရိုင်တော်မြတ် အလှူငွေ ကောက်ခံရရှိမှုမှာ ယခင်ကထက် မြောက်မြားလှစွာသော သန်းဂဏန်းရှိ ငွေကြေးများကို စနစ်တကျ ထိန်းသိမ်းနိုင်ခဲ့ခြင်း၊ မထာသင့်ပိုင်ဘိအင်္ဂက် တစ်စုံ တားလှိုင်းစနစ် အပြောင်းအလဲအပြီးမှာ ယခင်မထာသက နိုင်ငံတော်ကိုပေး သွင်းနိုင်ခဲ့သည့် ငွေကြေးထက် အဆများစွာကွာခြားသည့် သန်းဂဏန်းကျော် ပေးသွင်းငွေတို့ကို နိုင်ငံတော်အား ပြန်လည်ပေးအပ်နိုင်ခဲ့ခြင်းတို့သည် အချို့သောသိသာသည့် ဥပမာများ ဖြစ်ခဲ့ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ပတ်သက်၍ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေရိကန် သံအမတ် ဟောင်း ဒဲရစ်မစ်ချယ်က မြန်မာ့ရေးရာ အရှုပ်အထွေးသည် ကမ္ဘာပေါ်က အရှုပ် အထွေးဆုံးများထဲတွင် ပါဝင်သည်ဟုဆိုသည့်အတိုင်း ပြည်သူ့အစိုးရအနေဖြင့် အရှုပ်အထွေးများစွာကို ရှင်းလင်းနေရသည်ကြောင့် တစ်ဟုန်ထိုး တိုးတက်မှုကို လတ်တလောအားဖြင့် အကြီးအကျယ်မမြင်ရသည့်တိုင် ဖြူစင်သော အစိုးရ ခေါင်းဆောင်များ၊ အကတ်ကင်းသော အစိုးရခေါင်းဆောင်များ၊ လာဘ်သပ်ပကာ ရှင်းသော အစိုးရခေါင်းဆောင်များအဖြစ် ပြည်သူတို့၏ လေးစားမှုကို ရခဲ့ကြပါ သည်။

နိုင်ငံရေးအာဏာရယူထားသူများသည် တိုင်းပြည်၏ ဘဏ္ဍာငွေ အထွေထွေ သော သယံဇာတနှင့် စီမံကိန်းများကို စီမံခြယ်လှယ်ရသူများဖြစ်သည့်အတွက် ငွေကြေးအလွဲသုံးစားမှု၊ မတရားရယူလှူဒါန်းမှုများက လုံးဝကင်းရှင်း ဖြူစင်ရေးမှာ အရေးအကြီးဆုံးများထဲမှ တစ်ခုဖြစ်သည်ဟု ယူဆပါသည်။

ပြည်သူတို့ အမြဲတမ်းဖြစ်စေချင်ခဲ့သော သန့်ရှင်းသည့်အစိုးရကို ယခုအခါ မြင်တွေ့နေရသည်ဟု ယုံကြည်ပါ၏။ ယင်းနှင့်အတူ အထူးအောင်မြင် ကောင်းမွန် သော အုပ်ချုပ်မှုစနစ်ရည်မှန်းချက်လည်း တွေ့မြင်ရလိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်နေကြပါသည်။

တိုင်းပြည် ဘဏ္ဍာငွေများကို ရိုးသားဖြူစင်စွာနှင့် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက် နိုင်ကြသလို တိုင်းပြည်ရေရှည်တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အမြော်အမြင်ကြီးကြီး၊ စွမ်းဆောင်ရည်မြင့်မြင့်၊ အရည်အချင်း ပြည့်ပြည့်တို့ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ကြမည်ဟု ပြည်သူလူထုကြီးက မျှော်လင့်နေကြပါသည်။

ပြည်သူ့အစိုးရခေါင်းဆောင်တို့ စွမ်းဆောင်ရည်များ တိုးတက်မြင့်မား အောင်အားထုတ်နိုင်ကြပြီး ရိုးပြောင်ဖြူစင်သူများအဖြစ် ဆက်လက်ကျင့်ကြံ နိုင်ကြပါစေသည်။



## မြန်မာအကအခြေခံကဗျာလွတ်အက (ပထမအဆင့်) ဆင့်ပွားနည်းပြသင်တန်းဆင်း

**နေပြည်တော် မတ် ၃၀**  
သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီး ဌာနနှင့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းဖွင့်လှစ်သော မြန်မာအက အခြေခံကဗျာလွတ်အက (ပထမ အဆင့်) ဆင့်ပွားနည်းပြသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၁/၂၀၁၇) သင်တန်း ဆင်းပွဲကို မတ် ၂၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ယဉ်ကျေးမှု ရတနာခန်းမ၌ ကျင်းပရာ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကို တက်ရောက်အမှာ စကားပြောကြားသည်။

ခေတ်မီတိုးတက်လာသည့် အိုင်တီ နည်းပညာများကြောင့် ပေါ်ပေါက် လာသော ယဉ်ကျေးမှုထိန်းနက်မှုများကို မြန်မာ့ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုအနုပညာ များနှင့်ပြန်လည် ကြံ့ကြံ့ခံကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန အတွင်းမှာ သာမက မြန်မာ တစ်နိုင်ငံလုံးမှာ မြန်မာအကများ စနစ်တကျ မှန်မှန် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ယဉ်ကျေးမှု ကန်ကန်ရှိစေရန်အတွက် ဤ သင်တန်းကို ဖွင့်လှစ်ခဲ့ခြင်းဖြစ် ကြောင်း၊ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ဆရာ ဆရာမများအနေဖြင့် အမျိုးသားရေးတာဝန် တစ်ရပ်ကို ထမ်းဆောင်သည်ဟုဆိုပြီး မိမိတို့ လေ့ကျင့်သင်ယူခဲ့သည့် ကဗျာလွတ် ကကွက်များကို မိမိတို့ တာဝန် ထမ်းဆောင်သည့် ကျောင်းနှင့်နီးစပ်ရာ

ပတ်ဝန်းကျင်များတွင် စနစ်တကျ ဆက်လက်ဖြန့်ဝေ သင်ကြားပေးကြရန် ဖြစ်ကြောင်း။  
သင်တန်းဆင်းပွဲတွင် တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကရင် ပြည်နယ်၊ မွန်ပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ် တို့မှ အခြေခံပညာကျောင်း ဆရာ၊ ဆရာမ စုစုပေါင်း ၁၀၀ တက် ရောက်ခဲ့ကြသည်။ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက အဖွဲ့လိုက်အကပြိုင်ပွဲတွင် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယဆု ရရှိခဲ့ကြ သော အဖွဲ့များ၊ အထူးဆု ရရှိသူများ၊ အမျိုးသားကဗျာလွတ် ဆုရရှိသူများ၊ ဆုရရှိသည့်အဖွဲ့ကို သင်ကြားပေး သည့် နည်းပြများအား ဆုပေးအပ်ခြင်း နှင့်အတူ သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်များ ပေးအပ်ခဲ့သည်။ **(သတင်းစဉ်)**

## ပေါင်မြို့နယ်၌ ကျေးလက်လမ်း၊ တံတားနှင့် ရေရရှိရေး ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

**ပေါင် မတ် ၃၀**  
မွန်ပြည်နယ် ပေါင်မြို့နယ်အတွင်း စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက် ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် ဖြူဘဲ-သဲကုန်း ကတ္တရာလမ်း သုံးမိုင်၊ လက်ပံတော- မှော်ဘီ-နတ်မှော်-ဘီမြစ်-ဆင်ရွာ ကွန်ကရစ်လမ်း (၆/၁) မိုင်၊ မုတ္တမ- ပုသိမ်တွင်း ကွန်ကရစ်လမ်း (၀/၃) မိုင်၊ ကျခတ်ငူ-ဇရိုးကျေးရွာချင်းဆက် လမ်းတံတား ပေ ၄၀ ကောက်ဒိုက်- ရေတွင်းကုန်းကျေးရွာ တွင်းနက်တူး ဖော်ခြင်းနှင့် နတ်ကြီးချောင်းကျေးရွာမှ ဥက္ကံကျေးရွာသို့ ရေသွယ်တန်းခြင်း လေးမိုင်တို့အား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။  
အဆိုပါ လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုကို သတိပေးရန် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးလှမျိုးဝင်း၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်ကျော်လတ် နှင့်ဝန်ထမ်းများက မတ်လ တတိယ ပတ်တွင် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးပြီး အရည်အသွေးပြည့်မီရေးနှင့် အချိန်မီ ပြီးစီးရေး မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ **မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)**

## လူမှုဝန်ထမ်းမူကြိုကျောင်းအတွက်အထောက်အကူပြုစာအုပ်များ လှူဒါန်း

**ရန်ကုန် မတ် ၃၀**  
လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန မူလတန်းကြို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လူမှုဝန်ထမ်း ဦးစီးဌာန မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်ရှိ

လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန မူလတန်းကြို ကျောင်းတွင် အသုံးပြုရန် ဝိုက်ဘုတ် (White Board) များနှင့် မူလတန်း

ကလေးများအတွက် အင်္ဂလိပ်စာသင် အထောက်အကူပြု သီချင်းခွေများနှင့် အင်္ဂလိပ်စာအခြေခံစာအုပ်များကို ကျောက်တန်းမြို့နယ် ညောင်ပိုင်း ကျေးရွာ၌ ၁၉၀၆ ခုနှစ်က တည်ထောင်ခဲ့သော "ဓမ္မသုတ ကုသိုလ်ဖြစ်အခမဲ့" ဆေးဝါးကုသမှု အဖွဲ့မှ သီလရှင်အဘွား ဒေါ်သုတနန္ဒီ က မတ် ၂၈ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် လှူဒါန်းခဲ့သည်။  
ထို့နောက် မူကြိုကလေးများ၊ ဆရာမများနှင့်အတူ စုပေါင်းဓာတ်ပုံ ရိုက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ **(၆၈၄)**

## ဆင်ဆာမဲ့အခွေများနှင့် ယစ်မျိုးဆိုင်များအား ပညာပေးဟောပြော

**နေပြည်တော် မတ် ၃၀**  
နေပြည်တော် ဇေယျာသီရိမြို့နယ် ရွှေတွင်းကုန်းမြို့မရဲစခန်းမှ စခန်းမှူး ဒု-ရဲမှူးအောင်ကျော်ဦးသည် မတ် ၂၉ ရက်က ပြည်စံအောင်ရပ်ကွက်၌ ဆင်ဆာမဲ့အခွေများ ရောင်းချခြင်း၊ ငှားရမ်းခြင်း၊ ယစ်မျိုးဆိုင်များအား လိုင်စင်ပါ သတ်မှတ်စည်းကမ်းချက် များအတိုင်း လိုက်နာရောင်းချရန်၊ ဖုန်းပြုပြင်ရေးဆိုင်များအား ညစ်ညမ်း ဝါဒီယိုများ၊ အက်ပလီကေးရှင်းများ ထည့်သွင်းပေးခြင်းမပြုလုပ်ရန် ပညာ ပေးဟောပြောမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ **(မေသုခ)**

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း		နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း	
ရန်ကုန် (ရွှေဈေး) ၉၀၂၅၀၀ - ၉၀၂၅၀၀	မန္တလေး (ရွှေဈေး) ၉၀၂၅၀၀ - ၉၀၂၅၀၀	(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ - ၁၃၆၂. ၀
<b>စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း</b>	<b>ရန်ကုန်</b>	(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို - ၁၄၆၆. ၅
(က) ဒီဇယ်	တစ်လီတာ	(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ် - ၁၉၇. ၆၈
(ခ) အောက်တိုန်း ၉၅	တစ်လီတာ	(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ် - ၃၉. ၅၄၇
(ဂ) အောက်တိုန်း ၉၂	တစ်လီတာ	(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ် - ၃၀၈. ၂၅
(ဃ) အဆင့်မြင့်ဒီဇယ်	တစ်လီတာ	(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး - ၂၀. ၉၉၈
<b>ရန်ကုန် လက်ကားဈေး</b>		(ဆ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း - ၁၂၂၃. ၁
ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၆၃၂/၆၄၀ ကျပ်	အဆင့်မြင့်ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၆၄၅/၆၅၀ ကျပ်	(ဇ) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ် - ၁၂၂. ၃၁
အောက်တိုန်း ၉၂ တစ်လီတာ ၆၂၃/၆၃၀ ကျပ်		(ဈ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ - ၁၀၄၄. ၉
		(ည) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ - ၉၇၆. ၆၂

## ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်သတ်မှတ်ရည်ညွှန်းနှုန်း

<b>စာတည်းများချုပ်</b> - ဦးခင်မောင်ကျော်ဒင်	<b>သတင်းထောက်များ</b> - ဦးဌေးအောင်	<b>အယ်ဒီတာ</b> - ဦးအောင်ကျော်ဦး
<b>စာတည်းများ</b> - ဦးဝင်းနိုင်၊ ဦးစိုးစိုးနိုင်	<b>ဘာသာပြန်စာတည်းများ</b> - ဦးအောင်ထိန်၊ ဦးဇော်ဝင်း၊ ဦးအောင်စိုး၊ ဦးအောင်ကျော်ကျော်	<b>ဓာတ်ပုံသတင်းထောက်</b> - ဦးခင်မောင်ဝင်း
<b>စာတည်းများ</b> - ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေးသန်း၊ ဦးကျော်ဇေယျာမြင့်၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်မေလှသင်း၊ ဒေါ်စန္ဒာဝင်း	<b>အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ</b> - ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊ ဦးသက်ထွေး၊ ဒေါ်သီသီမင်း	<b>အထူးသတင်းထောက်</b> - ဒေါ်ဆုနင်းလဲ့



ပြည်တွင်းရေးရာ



အကျပ်အတည်း၊ ပဋိပက္ခအခြေအနေများတွင် မီဒီယာနှင့် ဆက်ဆံရေးဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၃၀  
အကျပ်အတည်း၊ ပဋိပက္ခအခြေအနေများတွင် မီဒီယာနှင့် ဆက်ဆံရေးဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲမှ စတင်၍ နေပြည်တော် သင်္ဂဟတိုက်တွင် ကျင်းပသည်။

အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် အမျိုးသားလုံခြုံရေး ဆိုင်ရာ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် ဦးသောင်းထွန်းက ရခိုင် ပြည်နယ်၌ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များမှ အင်အား အလွန်အကျွံသုံးခြင်းမရှိဘဲ အကြမ်းဖက်သူများကို ဥပဒေနှင့်အညီ တုံ့ပြန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်မှုဆိုသည်မှာ မိမိတို့ အဖိုးရအဖွဲ့၏ မူဝါဒမဟုတ်ဘဲ အတိုက်အခံအခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုကို လုပ်ဆောင်ခဲ့ခြင်းမရှိပါကြောင်း၊ လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ချိုးဖောက်မှု ဟူသော စွပ်စွဲချက်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ အထောက်အထားခိုင်လုံပါက အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လတ်တလောတွင် အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ် တည်ငြိမ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ ဒုတိယအဆင့်အနေဖြင့် အခြေခံအဆောက်အအုံများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ အချိန်အခါတွင် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကျင်းပသည့်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကြုံတွေ့နေရသော အခက်အခဲ အကျပ်အတည်းများကို ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းရာ၌ များစွာအထောက်အကူဖြစ်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

Asia - Pacific Center for Security Studies မှ ဒါရိုက်တာ ဗိုလ်ချုပ် ရှိမ်းစ် ဟက်ဆဲလ်က မြန်မာနိုင်ငံ၏ သမိုင်းဝင် တည်ငြိမ်အေးချမ်းစွာ

နိုင်ငံရေးအသွင်ကူးပြောင်း ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည့် အောင်မြင်မှုကို အသိအမှတ်ပြုပါကြောင်း၊ အလားတူ ၂၀၁၅ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလတွင် လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ရွေးကောက်ပွဲများကို စနစ်တကျ ကျင်းပနိုင်ခဲ့သည်ကိုလည်း ဂုဏ်ပြုပါကြောင်း။

အစိုးရနှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများ၏ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုများ ဆက်လက်ကျင်းပနိုင်ခဲ့သော်လည်း နိုင်ငံအတွင်း ရင်ဆိုင်နေရသည့် ရှုပ်ထွေးသော နိုင်ငံရေး၊ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် အမျိုးသားလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ စိန်ခေါ်မှုများကြောင့် အစိုးရနှင့်ပြည်သူများ အနေဖြင့် လုပ်ဆောင်ရန် များစွာကျန်ရှိနေပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် လူမှုမီဒီယာများသည် အမုန်းစကားနှင့် သတင်းအမှားများကို ဖြန့်ချိရာတွင် အဓိကနေရာဖြစ်လာပြီး ၎င်းပြဿနာကိုလည်း ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းနေရသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ အကြီးမားဆုံးသော စိန်ခေါ်မှုများအနက် လူမျိုးပေါင်း ၁၃၀ ကျော်နှင့် ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းနေရသည့် အချက်များလည်း ပါဝင်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ အချို့သော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများသည် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်ကို လက်မှတ်မရေးထိုးခြင်းသည် အများစု၏ သဘောတူညီချက်ဖြစ်သည့် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းများကို ဆန့်ကျင်နေကြပါကြောင်း။

ရခိုင်ပြည်နယ်၏ လူမျိုးရေးပဋိပက္ခကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း လုံခြုံမှုနှင့် တည်ငြိမ်မှုဆိုင်ရာ စိန်ခေါ်မှုအခြေအနေများသည် ပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအကြားတွင် ပျံ့နှံ့လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အခြေခံ

အဆောက်အအုံ ကဏ္ဍများတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုညံ့ပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများ မြန်မာနိုင်ငံသို့လာရောက်ရန် တုံ့ဆိုင်နေပါကြောင်း၊ အခြားသော နိုင်ငံများနည်းတူ မြန်မာနိုင်ငံရင်ဆိုင်နေရသည့် ပြဿနာတစ်ခုမှာ လွတ်လပ်စွာ ပြောဆိုရေးသားခွင့်ကို အကောင်အထည်ဖော်နေစဉ် ရှုပ်ထွေးမှုများ ရှိနေသေးသည်ကို တွေ့မြင်ရပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် Asia - Pacific Center for Security Studies မှ တာဝန်ရှိသူများက အကျပ်အတည်းနှင့် ပဋိပက္ခများတွင် ကြုံတွေ့ရသည့် အခက်အခဲများ၊ ပြည်သူများထံသို့ သတင်းမှန်များ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ရောက်ရှိရေးတို့ကို ဆွေးနွေးပြောကြားကြရာ တက်ရောက်လာကြသူများက ပြန်လည်ဆွေးနွေးကြသည်။

အဆိုပါ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု ဟာဝိုင်အီအခြေစိုက် Daniel K. Inouye Asia - Pacific Center for Security Studies က ဦးဆောင်ကျင်းပခဲ့ပြီး ဌာနဆိုင်ရာ သတင်းနှင့် ပြန်ကြားရေးကဏ္ဍများတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေကြသည့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်နေကြသည်။

အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို မတ် ၃၀ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပြီး အမျိုးသားလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေရိကန်သံအမတ်ကြီးတို့လည်း တက်ရောက်ဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သာစိန်၊ မီမီဖြိုး (သတင်းစဉ်)

ဓမ္မာစရိယစာမေးပွဲ(အဋ္ဌမနေ့)နှင့် ပါဠိပထမပြန်စာမေးပွဲ ဒုတိယနေ့ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၃၀  
သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန သာသနာရေးဦးစီးဌာနက ကျင်းပလျက်ရှိသည့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဓမ္မာစရိယစာမေးပွဲကို တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်စာမေးပွဲ ၅၂ ဌာန၌ လည်းကောင်း၊ ပါဠိပထမပြန်စာမေးပွဲကို တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ စာမေးပွဲ ၂၄၁ ဌာနတို့၌ လည်းကောင်း ဖြေဆိုကြသည်။

ဓမ္မာစရိယစာမေးပွဲ(အဋ္ဌမနေ့)ကို စာရင်းသွင်းသံယာ၊ သီလရှင် စုစုပေါင်း ၃၀၆ ပါးအနက် ၁၄၉ ပါးဖြေဆိုကြသဖြင့် ၄၈ ဒဿမ ၆၉ ရာခိုင်နှုန်း ဖြေဆိုကြပြီး ပါဠိပထမပြန်စာမေးပွဲ(ပထမကြီး၊ ပထမလတ်၊ ပထမငယ်၊ အခြေပြုမှု) ဒုတိယနေ့ကို စာရင်းသွင်း သံယာ၊ သီလရှင် စုစုပေါင်း ၆၃၅၉၂ ပါးအနက် ၅၀၇၆၄ ပါးဖြေဆိုကြသဖြင့် ၇၉ ဒဿမ ၈၃ ရာခိုင်နှုန်း ဖြေဆိုကြကြောင်း သာသနာရေးဦးစီးဌာနမှ သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

၂၀၁၇ ခုနှစ် ပါဠိပထမပြန်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုမှု ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး လှည့်လည်ကြည့်ညိ

နေပြည်တော် မတ် ၃၀  
သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကို သည် ယနေ့ ညနေပိုင်းတွင် နေပြည်တော် ဖျဉ်းမနားမြို့နယ် မင်္ဂလာဗျူဟာ သာသနာ့ဦးမာန်တော်စာစစ်ဌာနရှိ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ပါဠိပထမပြန်စာမေးပွဲတွင် ဖြေဆိုလျက်ရှိသည့် သံဃာတော်များနှင့် သီလရှင်များအား လှည့်လည်ကြည့်ညိသည်။

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ဖျဉ်းမနားမြို့နယ် မင်္ဂလာဗျူဟာ သာသနာ့ဦးမာန်တော် စာစစ်ဌာနတွင် စာမေးပွဲသံဃာများ ဖြေဆိုနေမှုကိုလှည့်လည်ကြည့်ညိကာ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဓမ္မာစရိယစာမေးပွဲနှင့် ပါဠိပထမပြန်စာမေးပွဲ ဩဝါဒဆရာတော်များ၊ ကြီးကြပ်ဆရာတော်များနှင့် အကျွဲကြီးကြပ်ဆရာတော်အား သာသနာရေးဆိုင်ရာများကို လျှောက်ထားပြီးနောက် ဆရာတော်များအား နဝကမ္မအလှူတော်ငွေကျပ် ၁၅ သိန်းကိုလှူဒါန်းရာ နေပြည်တော် သာသနာရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူးက လက်ခံရယူသည်။

အဆိုပါ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ပါဠိပထမပြန်စာမေးပွဲကို ဖျဉ်းမနားမြို့နယ်အတွင်းရှိ စာသင်တိုက်အသီးသီးမှ သံဃာတော်များနှင့် သီလရှင်များဝင်ရောက်ဖြေဆိုရာ ပထမကြီးတန်း ၂၇ ပါး၊ ပထမလတ်တန်း ၂၉ ပါး၊ ပထမငယ်တန်း ၇၆ ပါးနှင့် အခြေပြုမှုလတ်တန်း ၈၆ ပါး စုစုပေါင်း ၂၀၈ ပါး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုကြကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

**ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးထင်လင်း ၎င်း၏ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်**  
နေပြည်တော် မတ် ၃၀  
ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန် လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် သံအမတ်ကြီး ဦးထင်လင်းသည် ၎င်း၏ခန့်အပ်လွှာကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ် ၂၈ ရက်တွင် ဘန်းမြို့၌ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ ဖက်ဒရယ်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သူ သမ္မတ မစွစ် ဒေါ်ရစ်လူသယ်ထံ ပေးအပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ (သတင်းစဉ်)

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေတွင် တောင်သူနှစ်ရာယူထောက်ပံ့ကြေးငွေနှင့် သီးနှံလျော်ကြေးငွေများ ပေးအပ်

နေပြည်တော် မတ် ၃၀  
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ် ကရုဏာကမ္ဘာ့ဘိုးဘွားရိပ်သာအနီး ရတနာမဂ္ဂလမ်းနှင့် နေပြည်တော် မြို့ပတ်လမ်းအကြားရှိ ယခင် သစ်တောကြီးပိုင်းတွင်း လယ်ယာမြေများနှင့် စိုက်ပျိုးသီးနှံများအတွက် နစ်နာမှုထောက်ပံ့ကြေးငွေနှင့် သီးနှံလျော်ကြေးငွေများ ပေးအပ်ခြင်းအခမ်းအနားကို



ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ် စည်ပင်သာယာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၌ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပရာ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ မြို့တော်ဝန် ဒေါက်တာမျိုးအောင် တက်ရောက်၍ ထောက်ပံ့ကြေးငွေနှင့် လျော်ကြေးငွေများ ပေးအပ်သည်။

အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးအေးမောင်စိန်၊ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ ကော်မတီဝင်များဖြစ်ကြသော ဦးအေးမြင့်၊ ဦးမင်းသူ၊ ဦးမျိုးတင်၊ ဒေါ်စံပယ်ထွေးနှင့် ဦးမင်းသိမ်း၊ ဒက္ခိဏသီရိမှ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးကျော်မြင့်ဦး၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသန့်ဇင်ထွန်း၊ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီအမြဲတမ်းအတွင်းဝန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့နယ်လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့ဝင်များ၊ လျော်ကြေးရရှိသည့် သစ်တောကြီးပိုင်းတွင်း လယ်ယာမြေသိမ်းဆည်းခံတောင်သူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ မြို့တော်ဝန် ဒေါက်တာမျိုးအောင်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက သစ်တောကြီးပိုင်းတွင်း လယ်ယာမြေသိမ်းဆည်းခံတောင်သူများအား နစ်နာမှုထောက်ပံ့ကြေးငွေနှင့် သီးနှံလျော်ကြေးငွေများအား ပေးအပ်ကြသည်။

ယနေ့ အခမ်းအနားတွင် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ် နေပြည်တော်မြို့ပတ်လမ်း၊ ရတနာမဂ္ဂလမ်း ကရုဏာကမ္ဘာ့ဘိုးဘွားရိပ်သာနှင့် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ် ထိုင်တော်မူဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ထားကိုးကွယ်မည့် နေရာအကြားရှိ တောင်သူ ၂၂၈ ဦးတို့၏ သစ်တောကြီးပိုင်းတွင်း လယ်ယာမြေ ၄၄၄ ဒဿမ ၈၂၅ ဧကအတွက် တစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ် ၁၀ သိန်းနှုန်းဖြင့် နစ်နာမှုထောက်ပံ့ကြေးငွေနှင့် သီးနှံလျော်ကြေးငွေကျပ် ၄၇၃ ဒဿမ ၁၁၄ သန်းအား ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်းနှင့် ယမန်နေ့ကလည်း ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်နှင့် ဇေယျသီရိမြို့နယ်များ

ခါးနာရောဂါနှင့် တိုင်းရင်းဆေးပညာအကြောင်း ဟောပြောမည်

ရန်ကုန် မတ် ၃၀  
ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန တိုင်းရင်းဆေးပညာဦးစီးဌာန(ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး)နှင့်တိုင်းရင်းဆေးရုံကြီး မြန်မာနိုင်ငံ တိုင်းရင်းဆေးဆရာအသင်း(ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး)တို့ပူးပေါင်း၍ စဉ်ဆက်မပြတ် တိုင်းရင်းဆေးပညာ စုပေါင်းဆွေးနွေးပွဲကို လစဉ်ကျင်းပလျက်ရှိရာ ဧပြီ ၂ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ဗဟန်းမြို့နယ် ငါးထပ်ကြီးဘုရားလမ်းရှိ ရန်ကုန် တိုင်းရင်းဆေးရုံကြီး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းခရိုင် တိုင်းရင်းဆေးမှူး ဒေါ်အေးသီရိဆွေက ခါးနာရောဂါနှင့် တိုင်းရင်းဆေးပညာအကြောင်းကို စာတမ်းဖတ်ကြားဆွေးနွေးမည်ဖြစ်ပါသဖြင့် စိတ်ပါဝင်စားသူ တိုင်းရင်းဆေးဆရာ ဆရာမများ တက်ရောက်၍ ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေးနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ (ကြေးမုံ)

တွင်လည်း တောင်သူ ၁၅၇ ဦးတို့၏ သစ်တောကြီးပိုင်းတွင်း လယ်ယာမြေ ၄၇၄ ဒဿမ ၂၄ ဧကအတွက် နစ်နာမှုထောက်ပံ့ကြေးငွေနှင့် သီးနှံလျော်ကြေးငွေကျပ် ၄၆၈ ဒဿမ ၈၃၇ သန်းအား နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဝင် ဦးမင်းသူနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပေးအပ်ခဲ့ကြကြောင်းနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်ဒက္ခိဏသီရိ ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်နှင့် ဇေယျသီရိမြို့နယ် အတွင်းရှိ သစ်တောကြီးပိုင်းတွင်း လယ်ယာမြေ စုစုပေါင်း ၈၉၉ ဒဿမ ၀၆၅ ဧကပေါ်တွင် လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသော တောင်သူ ၃၈၁ ဦးတို့အား နစ်နာမှုထောက်ပံ့ကြေးငွေနှင့် သီးနှံလျော်ကြေးငွေကျပ် စုစုပေါင်း ၉၄၁ ဒဿမ ၉၄၉ သန်းအား ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (၁၀၇)



# အမေရိကန်-တရုတ် ထိပ်သီးအစည်းအဝေး ပြေ ၆-၇ ရက်တွင် ကျင်းပမည်

ပေကျင်း မတ် ၃၀

တရုတ်သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်က အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်နှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရန် လာမည့် ရက်သတ္တပတ်အတွင်း အမေရိကန်နိုင်ငံသို့ သွားရောက် မည်ဖြစ်ကြောင်း တရုတ်အစိုးရအဖွဲ့က ယနေ့ပြောကြား သည်။

တရုတ်သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်သည် ဧပြီ ၆၊ ၇ ရက်တွင် အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်နှင့် ပထမဆုံးအကြိမ် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမည်ဖြစ်ကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ လူကန်းက မတ် ၃၀ ရက် တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ နှစ်နိုင်ငံထိပ်သီးအစည်းအဝေး ကို အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု ဖလော်ရီဒါပြည်နယ်ရှိ Mar-a-Lago အပန်းဖြေစခန်းတွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းကဆက်လက် ပြောကြားခဲ့သည်။

သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်သည် ဖင်လန်နိုင်ငံသို့ အလည် အပတ်ခရီးသွားရောက်ပြီးနောက် ဧပြီ ၆ ရက်တွင် အမေရိကန်သမ္မတနှင့် တွေ့ဆုံမည်ဖြစ်သည်။

ခေါင်းဆောင်နှစ်ဦးတို့၏ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲတွင် မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံကို မည်သို့ကိုင်တွယ်ထိန်းကျောင်း မလဲဆိုသည့် နည်းလမ်းများကို အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးမည် ဖြစ်ကြောင်း ထင်မြင်ယူဆရသည်။

မြောက်ကိုရီးယားက နျူကလီးယားဗုံးကျည်များကို အဆက်မပြတ် စမ်းသပ်ပစ်လွှတ်ခဲ့သည့်အပြင် နောက်ထပ် စမ်းသပ်ရန်စီစဉ်သည့် အရိပ်လက္ခဏာများကို တွေ့ရှိရ ကြောင်း သိရသည်။

ပြုယမ်းအား ကိုင်တွယ်ထိန်းချုပ်ရန် သမ္မတထရန်က သမ္မတရှီအား တိုက်တွန်းထားသည်နှင့် ပတ်သက်ပြီး သမ္မတရှီအနေဖြင့် မည်သို့အဖြေရှာဆွေးနွေးမလဲဆို သည်ကို စောင့်ကြည့်ရမည်ဖြစ်သည်။ တရုတ်နိုင်ငံနှင့် မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံတို့သည် သမိုင်းကြောင်း အစဉ်အလာအရသာမက စီးပွားရေးကဏ္ဍများတွင်ပါ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးသည့် ဆက်ဆံရေးရှိကြသည်။

ထို့ပြင် အဆိုပါထိပ်သီးအစည်းအဝေး၌ ကုန်သွယ်ရေး ကဏ္ဍအပြင် နိုင်ငံခြားငွေကြေးနှုန်းထားများနှင့် ပတ်သက် ပြီး ဆွေးနွေးနိုင်ဖွယ်ရှိသည်။ သမ္မတထရန်က အမေရိကန် နှင့် တရုတ်နိုင်ငံတို့၏ ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍတွင် အလုံးစုံ ညီညွတ်မှုရှိစေရန် ညှိနှိုင်းအဖြေရှာရန် လိုအပ်ကြောင်း တိုက်တွန်းပြောကြားထားသည်။

နှစ်နိုင်ငံစီးပွားရေးနှင့် ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင် ချက်များသည် နှစ်နိုင်ငံလုံးအတွက် အကျိုးဖြစ်ထွန်း စေရန်လိုအပ်ကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ လူကန်းက ပြောကြားခဲ့သည်။



ပေကျင်းအနေဖြင့် နှစ်နိုင်ငံစီးပွားရေးနှင့် ကုန်သွယ် ရေးဆိုင်ရာ သဘောထားကွဲလွဲချက်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး နှစ်နိုင်ငံအပြန်အလှန်အလေးထားမှုကို ရှေ့တန်းတင်ကာ ဆွေးနွေးမှုများလုပ်ဆောင်ပြီး ညှိနှိုင်းအဖြေရှာရမည် ဖြစ်သည်ဟု ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ လူကန်းက ဆိုသည်။ **အင်န်အိတ်ချ်ကေ။**

## အိန္ဒိယ၌ အမြန်ရထားတစ်စင်းလမ်းချော်၊ လူ ၃၆ ဦးထက်မနည်း ဒဏ်ရာရ



နယူးဒေလီ မတ် ၃၀

အိန္ဒိယနိုင်ငံမြောက်ပိုင်း ဥတာပရာဒေရှ်ပြည်နယ်တွင် မတ် ၃၀ ရက် နံနက် အစောပိုင်းက ခရီးသည်တင်အမြန်ရထားတစ်စင်း၏ ရထားတွဲ ရှစ်တွဲ လမ်းချော်မှုဖြစ်ပွားရာ ခရီးသည် ၃၆ ဦးထက်မနည်း ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ပြီး ယင်းတို့အထဲမှ အချို့မှာ ဒဏ်ရာပြင်းထန်ကြောင်း တာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားကြသည်။

ဥတာပရာဒေရှ်ပြည်နယ် မြို့တော်လတ်(ခ)နောင်းမှ ကီလိုမီတာ ၂၇၀ ခန့်အကွာ မိုဟိုဘာခရိုင်အတွင်းရှိ မိုဟိုဘာနှင့် ကူပါဟတ်ရထားဘူတာရုံအကြား ဒေသတော်ချိန် နံနက် ၂ နာရီခွဲခန့်တွင် ဂျာဆယ်ပူနီဇာမုဒန် မဟာတာရှလ် အမြန်ရထားလှိုင်းမှ ခရီးသည်တင်ရထား လမ်းချော်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ယင်းရထားမတော်တဆဖြစ်ရပ်ကြောင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသူ ၃၆ ဦးအား အနီးရှိအစိုးရနှင့် ပုဂ္ဂလိကပိုင်ဆေးရုံများသို့ တင်ပို့ဆေးကုသပေးနေကြောင်း၊ ဒဏ်ရာရသူ ၁၀ ဦးမှာ ဒဏ်ရာပြင်းထန်ပြီး အသက်သေဆုံးမှုမရှိကြောင်း အိန္ဒိယရထားဌာန အထက်တန်းတာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက သတင်းမီဒီယာများသို့ ပြောကြားသည်။

ယင်းရထားလမ်းချော်မှု ဖြစ်ပွားခြင်းကြောင့် ဒေသတွင်းရထားများ သွားလာရေးအတွက် အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေခဲ့သော်လည်း ရထားလမ်း ပိတ်ဆို့မှုကို ဖယ်ရှားရန်လုပ်ဆောင်ပေးခဲ့ရာ နံနက်အစောပိုင်းတွင် ရထား သွားလာမှုများ ပြန်လည်လုပ်ဆောင်နိုင်မည်ဟု ရထားပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်း တာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားသည်။ ယင်းမတော်တဆမှု နှင့်ပတ်သက်၍ စုံစမ်းစစ်ဆေးလျက်ရှိသည်။

ဆင်ဟွာ။

## အခြေခံအဆောက်အအုံဆိုင်ရာစီမံကိန်း အမေရိကန်အစိုးရ ထုတ်ပြန်ကြေညာမည်

ဝါရှင်တန် မတ် ၃၀

သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်၏ အစိုးရအဖွဲ့သည် ယခုနှစ် နှောင်းပိုင်းတွင် ဒေါ်လာ ၁ ထရီလီယံသုံးစွဲကာ ဆောင်ရွက် မည့် အခြေခံအဆောက်အအုံဆိုင်ရာ စီမံကိန်းကြီးတစ်ရပ် ကို ထုတ်ပြန်ကြေညာမည်ဖြစ်ကြောင်း သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ဝန်ကြီး အယ်လင်းချာအိုက ပြောကြားသည်။

၁၀ နှစ်တာကာလအတွင်း ဒေါ်လာ ၁ ထရီလီယံ ရင်းနှီးမြုပ်နှံမည့် အခြေခံအဆောက်အအုံဆိုင်ရာ စီမံကိန်း သည် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး အခြေခံအဆောက်အအုံ သာမက စွမ်းအင်နှင့် ရေဆိုင်ရာ အခြေခံအဆောက်အအုံ များလည်း ပါဝင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အင်တာနက်ဘရော့ဘန်း စွမ်းပကားမြှင့်တင်ရေး လုပ်ငန်းလည်း အကျုံးဝင်နိုင်သည့် အပြင် စစ်ပြန်စစ်မှုထမ်းဟောင်းများအတွက် ဆေးရုံများ ထူထောင်ပေးခြင်းလည်း ပါရှိနိုင်ကြောင်း သယ်ယူ ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန၌ ချာအိုက ပြောကြားသည်။

အမေရိကန်ရှိ လမ်းများ၊ တံတားများ၊ လေဆိပ်များ၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေး ကွန်ရက်များ၊ ရေစနစ်များ ခေတ်မီ တိုးတက်စေမည့် အစီအစဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ အမေရိကန်အစိုးရအဖွဲ့က အကောင်အထည်ဖော်ရန် အချိန်ဇယားအလိုက် အခြေခံအဆောက်အအုံစီမံကိန်းကို ထုတ်ပြန်ကြေညာမည်ဖြစ်သည်။ **ရိုက်တာ။**

## ဥရောပသမဂ္ဂမှ ပြိတိန်နိုတ်ထွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ်မေက ဥရောပကော်မရှင်ထံအကြောင်းကြား

လန်ဒန် မတ် ၃၀

ဥရောပသမဂ္ဂ(အီးယူ)မှ ပြိတိန်နိုင်ငံ နုတ်ထွက်မည် ဖြစ်ကြောင်း တရားဝင်အသိပေးအကြောင်းကြားမှုကို ဝန်ကြီးချုပ် ထရီစာမေက မတ် ၂၉ ရက်တွင် ပြုလုပ် လိုက်ပြီဖြစ်ရာ သမဂ္ဂမှ နုတ်ထွက်ခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ထုံး လုပ်နည်းစတင်ပြုဖြစ်ကြောင်း ရိုက်တာသတင်းဌာနက မတ် ၃၀ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

ဥရောပသမဂ္ဂမှ ပြိတိန်နိုင်ငံ နုတ်ထွက်ခြင်းမှာ နောက်ကြောင်းပြန်လှည့်နိုင်သော အခြင်းအရာ မဟုတ် ကြောင်း၊ အီးယူမှ တရားဝင်နုတ်ထွက်နိုင်ရေးအတွက် နှစ်နှစ်မျှကြာမြင့်မည့် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရေး လုပ်ငန်းစဉ်ကို ဆက်လက် အကောင်အထည်ဖော်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

ဒုတိယကမ္ဘာစစ်နောက်ပိုင်း ပြိတိန်ခေါင်းဆောင် တစ်ဦးအတွက် အရေးအကြီးဆုံး ဆောင်ရွက်ချက်တစ်ရပ် အဖြစ် ဝန်ကြီးချုပ်မေသည် ဥရောပသမဂ္ဂက နုတ်ထွက် တော့မည်ဆိုသော တရားဝင် အသိပေးအကြောင်းကြား စာကို ဥရောပကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်နယ်ထရန်ထံသို့ ပေးပို့လိုက်ပြီဖြစ်သည်။ ပြိတိန်နိုင်ငံသည် ၁၉၇၃ ခုနှစ် တွင် ဥရောပသမဂ္ဂ၌ အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ဝင်ရောက်ခဲ့သည်။

ဥရောပသမဂ္ဂမှ ပြိတိန်နိုင်ငံ နုတ်ထွက်ရေးကို ထောက်ခံခြင်းရှိ၊ မရှိ လူထုဆန္ဒခံယူပွဲ ပြုလုပ်ခဲ့ရာတွင် နုတ်ထွက်ရေးဘက်မှ အသာစီးရခဲ့ပြီးနောက် ကိုးလအကြာ



တွင် ဥရောပကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌထံ ပြိတိန်ဝန်ကြီးချုပ်က တရားဝင် အကြောင်းကြားခြင်းဖြစ်သည်။

အဆိုပါ လူထုဆန္ဒခံယူပွဲရလဒ်သည် ကမ္ဘာ့ ခေါင်းဆောင်များအား အကြီးအကျယ် အံ့အားသင့်စေခဲ့ သည်။

ဥရောပသမဂ္ဂမှ ပြိတိန်နိုင်ငံ နုတ်ထွက်မှု ၂၀၁၉ ခုနှစ် မတ်လနှောင်းပိုင်းတွင် အာဏာသက်ဝင်လာခြင်း မရှိမီ ဝန်ကြီးချုပ်မေအနေဖြင့် သမဂ္ဂမှ နုတ်ထွက်ခြင်း

ဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းများနှင့်ပတ်သက်၍ နှစ်နှစ်ကြာမျှ ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်သည်။

ပြိတိန်နိုင်ငံသည် ကမ္ဘာပေါ်တွင် ပဉ္စမမြောက် အင်အားအကြီးဆုံး စီးပွားရေးတည်ရာနိုင်ငံဖြစ်ပြီး ယင်း ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုများမှတစ်ဆင့် ပေါ်ထွက်လာမည့်ရလဒ်က နိုင်ငံတော်၏ အနာဂတ်ဘဝကို ပုံဖော်ထုဆစ်မည် ဖြစ်ကြောင်း သတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

ရိုက်တာ။



ပြည်တွင်းရေးရာ

အစိုးရသစ်၏ တစ်နှစ်တာခရီးလမ်းအပေါ် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် နာယက သူရဦးတင်ဦး၏ သဘောထားအမြင်

နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ တစ်နှစ်တာကာလအတွင်း တိုင်းပြု ပြည်ပြု ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့မှုအပေါ် အမျိုးသားဒီမို ကရေစီအဖွဲ့ချုပ်နာယက သူရဦးတင်ဦး၏ သဘောထား အမြင်များကို သိရှိနိုင်ရန် သွားရောက်တွေ့ဆုံမေးမြန်း ခဲ့ပါသည်။

**မေး။ ။ အစိုးရအဖွဲ့အနေနဲ့ အခုဆိုရင် တစ်နှစ် သက်တမ်းပြည့်မြောက်ခဲ့ပါပြီ။ ဒီတစ်နှစ်တာကာလအပေါ် ဘာအနေနဲ့ ဘယ်လိုများ သုံးသပ်ချင်ပါသလဲ။**

ဖြေ။ ။ အောင်မြင်တိုးတက် ကောင်းမွန်တာတွေ ရှိသလို ဆောင်ရွက်ရမယ့် ကိစ္စတွေထဲမှာ အခုထိ မဆောင်ရွက်နိုင်သေးတာလေးတွေ၊ ကျန်နေတာလေး တွေ ရှိနေသေးတယ်။ တိုးတက်အောင် လုပ်ဖို့လည်း ရှိတာပေါ့။ သဘောကတော့ အခါလည်သားလေးကို ရည်မှန်းချက်ရောက်အောင် ပြေးစမ်းဆိုတဲ့ သဘောမျိုး ဖြစ်နေတယ်။

တစ်နှစ်ဆိုတော့ တစ်နှစ်သားလောက်ပဲ လုပ်နိုင် မှာပဲ။ ဘာလို့လဲဆိုတော့ ရာစုနှစ်ထက်ဝက်လောက်က စစ်အုပ်ချုပ်ရေးဆန့်ဆန် တစ်ပါတီဦးစီးစနစ်နဲ့ အုပ်ချုပ်တဲ့ စနစ်၊ နောက်ပြီးတော့ တပ်ကနေများသောအားဖြင့် ကိုင်တွယ်အုပ်ချုပ်တဲ့စနစ်နဲ့ တောက်လျှောက်လာခဲ့ တာ။ အခုကျမှ ပြည်သူလူထုက ရွေးချယ်လိုက်တဲ့အခါ လုပ်ရကိုင်ရမယ့် စိန်ခေါ်မှုတွေက သိပ်များနေခဲ့တာပေါ့။ သူ့ရဲ့အရင်းအမြစ်ကိုရှာပြီး တစ်ခုစီတစ်ခုစီ ဆွဲထုတ်ပြီး တော့ ပြီးစီးအောင် လုပ်ကိုင်သွားဖို့ဆိုတာက အချိန်ယူရ မှာပေါ့။ အချိန်ယူရမယ့်ဆိုတာကလည်း သတ်သတ် မှတ်မှတ် အကန့်အသတ်နဲ့ အချိန်ပေးမှ ပြည်သူလူထုက ပိုပြီးတော့ အားရှိမှာပေါ့။

**မေး။ ။ တစ်နှစ်တာ လျှောက်လှမ်းခဲ့တဲ့ မြန်မာ့ငြိမ်းချမ်းရေး ဖြစ်စဉ်မှာ ပါဝင်ပတ်သက်နေသူတွေကို ဘာများပြောချင် ပါသလဲ။**

ဖြေ။ ။ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခက တောက်လျှောက် ယနေ့ထိတိုင် ဖြစ်နေတာပေါ့။ ဒီအပေါ်မှာ သင်ခန်းစာ ကောင်းတွေ ယူပြီးတော့ အပစ်အခတ်ရပ်စဲကြပါ။ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်တွေ အားလုံးပါတော့ ကောင်းတာပေါ့။ အားလုံးပါဖို့ လိုတာပေါ့။ သစ္စာရှိရှိ၊ မေတ္တာနဲ့ မှန်မှန်ကန်ကန်၊ ရင်းရင်းနှီးနှီး လုပ်တာတွေက ပိုပြီးထိရောက်ပုံရပါတယ်။

ဒီနေ့ ကျွန်တော်တို့ ခေါင်းဆောင်ကလည်း တိုင်းရင်းသား

တွေကို တွေ့ဆုံပြီး အပစ်အခတ်ရပ်စဲဖို့ကိုပဲ ဇောက်ချ ပြီးတော့ လက်တွေ့ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းနေတာဖြစ်ပါတယ်။ အချင်းချင်းယုံကြည်မှုရအောင်၊ ကိုယ့်ဘက်ကလည်း ယုံကြည်မယ့်စကား၊ ယုံကြည်မယ့် လှုပ်ရှားမှု၊ တစ်ဖက်က လည်း အလားတူယုံကြည်မယ့်စကား၊ ယုံကြည်မယ့် လှုပ်ရှားမှုတွေနဲ့ မှန်ကန်တဲ့လမ်းပေါ် ရောက်သွားရင် တော့ ဒါတိုင်းပြည်ရဲ့ ရွေးချယ်ကောင်းမွန်မှုနဲ့ ကံကြမ္မာ ကောင်းကိုဖြစ်မယ်လို့ ယူဆတယ်။ အဲဒါဖြစ်အောင်လည်း တစ်တိုင်းပြည်လုံး အားလုံးက အဲဒီသဘောထားနဲ့ လုပ်ကိုင်သွားကြမှဖြစ်မယ်လို့ ပြောချင်ပါတယ်။

**မေး။ ။ NLD အစိုးရရဲ့တစ်နှစ်တာသက်တမ်းအတွင်း မှာ စီးပွားရေးကဏ္ဍနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဝေဖန်မှုအချို့ ရှိခဲ့ပါ တယ်။ ဘာအနေနဲ့ရော ဘယ်လိုရှုမြင်သုံးသပ်ချင်ပါ သလဲ။**

ဖြေ။ ။ နှစ်ပေါင်းရာစုထက်ဝက်လောက် ဖြစ်ခဲ့တဲ့ စီးပွားရေးစနစ်တွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး တစ်နှစ်၊ အခါလည် သားမှာတော့ အများကြီးသိပ်မှန်းလို့ မရသေးဘူးပေါ့။ စိန်ခေါ်မှုတွေကို စည်းကမ်းတကျ၊ စနစ်တကျ ကြိုးစား ဖော်ထုတ်ပြီးတော့ ဆောင်ရွက်သွားမယ်ဆိုရင်တော့ ဒါဟာ အခြေအနေကောင်းတစ်ခုကို ရောက်မှာပဲ။ တော်လှန်ရေး ကောင်စီတက်တုန်းက ပါလီမန်ဒီမိုကရေစီခေတ်ကနေ လုပ်လာခဲ့တဲ့ စီးပွားရေးစနစ်ကြောင့် ကျတဲ့ဘက်ကို ရှိနေ မယ်လို့ မှန်းဆရပါတယ်။ အခုလည်းဒီလိုပဲ။ အကျိုးသက် ရောက်မှုတွေကတော့ ရှိမှာပဲ။ ဒီဘက်သက်တမ်းက လုပ်တဲ့ အကျိုးသက်ရောက်မှုက ဟိုဘက်ကျမှ မြင်ရမယ်။ ဒီလို သဘောပေါက်တယ်။

**မေး။ ။ နိုင်ငံရေးလောကရဲ့ ဝေဖန်ထုံးစံအတိုင်း အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် အစိုးရသစ်ရဲ့ တစ်နှစ်တာ ဆောင်ရွက်ချက်များအပေါ် ကြိုဆိုထောက်ခံသူတွေရော၊ ဝေဖန်ကန့်ကွက်သူအချို့ရော ရှိခဲ့ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဘာအနေနဲ့ ဝေဖန်ကန့်ကွက်သူတွေအပေါ် ဘာများ ပြောချင်ပါသလဲ။**

ဖြေ။ ။ အကြောင်းခြင်းရာတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဝေဖန်တာ တွေက အများကြီးပေါ့။ ပြည်သူလူထုဘက်ကနေ မြင်တာ တွေကို ပြောရဲလာတယ်ပေါ့။ အဲဒါတွေကို အကောင်း မြင်ရမယ်။ မပြောရဲတာတွေကို ပြောရဲလာကြတယ်။ အဲဒါက တိုးတက်လာတဲ့ သဘောရှိတယ်။ တချို့နေရာ တွေမှာ လုပ်တဲ့ကိုင်တဲ့အခါ အစိုးရအနေနဲ့ ဝေဖန်ခံရ



အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်နာယက သူရဦးတင်ဦး။

တာတွေရှိတယ်။ အစိုးရဖြစ်ရင် ဝေဖန်ခံရမှာပဲလေ။ တဖြည်းဖြည်းနဲ့ ဆောင်ရွက်သွားမယ်ဆိုရင်တော့ ပြည်သူ လူထုရဲ့ဆန္ဒကို ဦးထိပ်ပန်ပြီးတော့ ဝိုင်းဝန်းလုပ်မယ်ဆိုရင် တဖြည်းဖြည်းနဲ့ ပြဿနာရပ်တွေဟာ ဖြေရှင်းနိုင်ပြီး ချောမောအောင်မြင်သွားမယ်လို့ ပြောရမှာဖြစ်ပါတယ်။

**မေး။ ။ အများလေးစားခြင်းခံရတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ယောက် အနေနဲ့ ဘာကို မေးချင်ပါတယ်။ လူပုဂ္ဂိုလ်တစ်ယောက် ကို အများပြည်သူက ဘယ်အခါမျိုးမှာ လေးစားကြပါ သလဲ။ ဘယ်အရည်အချင်းတွေကြောင့် လေးစားသလဲ။ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံမှာ လူထုအလေးစားဆုံးပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်တဲ့ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းကို ပမာပြုပြီးရှင်းပြပေးစေလိုပါတယ်။**

ဖြေ။ ။ ကိုယ်ကျင့်တရားပေါ့။ ကိုယ်ကျင့်တရား ကောင်းတာရယ်။ နောက်ပြီး ရိုးသားဖြောင့်မတ်မှုရယ်ပေါ့။ ကိုယ်ကျင့်တရားကောင်းဖို့ဆိုတာက ယုံကြည်မှုစွမ်းပကား လေးတယ်လို့ ဆိုရမှာပဲ။ ကိုယ်ကျင့်တရားနဲ့ပတ်သက်လို့ လက်မခံနိုင်စရာ အကြောင်းရှိတဲ့သူကိုတော့ ခေါင်းဆောင် တစ်ယောက်အနေနဲ့ လူတွေရဲ့လေးစားဖို့ဆိုတာ အင်မတန်

ခက်တာပေါ့။ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းမှာရှိတဲ့ စိတ်နေသဘောထားက ဖြောင့်မတ်တယ်။ တည်ကြည်တယ်။ ဗိုလ်ချုပ်ကို လေးစား တယ်ဆိုတာက ကိုယ်ကျင့်တရားကောင်းကောင်းနဲ့ သူ့ရဲ့ ကိုယ်ရေးကိုယ်တာကို တကယ်တမ်းစွန့်လွှတ်ပြီးတော့ တိုင်းပြည်အတွက် လုပ်ခဲ့တယ်။ နောက်ပြီး ဖြစ်နိုင် တာကိုပြောပြီး ဖြစ်အောင်လုပ်သွားနိုင်တယ်။ ဥပမာဆိုရင် တစ်နှစ်အတွင်း လွတ်လပ်ရေးရမယ် ဆိုတာပေါ့။ ဒါ ဗိုလ်ချုပ်ရဲ့စွမ်းရည်ပဲ။ သို့သော်လည်း ကံမကောင်းချင် တော့ အချိန်မတိုင်ခင်လေးမှာ ငယ်ငယ်ရွယ်ရွယ်နဲ့ တိုင်းပြည်အတွက် အသက်ပေးသွားတာကတော့ နှမြောဖို့ ကောင်းတာပေါ့။

**မေး။ ။ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ခေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ရဲ့ လက်ရှိတိုင်းပြုပြည်ပြု ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်မှုအပေါ်ရော ဘာအနေနဲ့ ဘယ်လောက် မျှော်လင့်ထားပါသလဲ။**

ဖြေ။ ။ ခေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ကို ကျွန်တော် သိပ်ယုံကြည်တယ်။ သူကပြောရင် ဖြစ်အောင်လုပ်တယ်။ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမှာလည်းပဲ အမြဲတမ်း စည်းလုံးမှုရအောင်၊ ညီညွတ်မှုရအောင် သွားဖြစ်အောင် သွားတွေ့ လုပ်ကိုင်တာမျိုးကို သူက စွန့်စွန့်စားစား လုပ်တတ်တဲ့သဘောရှိတယ်။ ဒါကြောင့် သူ့ကိုလည်း ကျန်းမာပါစေ၊ ချမ်းသာပါစေ၊ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းပါစေ လို့ ဆုတောင်းပါတယ်။

**မေး။ ။ ဖြည့်စွက်ပြောကြားလိုတာရှိရင်လည်း ပြောကြား ပေးစေလိုပါတယ်။**

ဖြေ။ ။ အားလုံး စည်းစည်းလုံးလုံး၊ ညီညီညွတ်ညွတ်၊ သဘောထားကြီးကြီး၊ စိတ်ဓာတ်စေတနာအမှန်နဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးကို အေးချမ်းတဲ့နည်းနဲ့ ဖြေရှင်းပြီးတော့ တိုင်းပြည်မှာ တိုင်းရင်းသားအားလုံး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် လုပ်ကိုင်နိုင်ပါစေ။ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးပါစေ။ ကျွန်တော်တို့ မသေခင်မှာပေါ့ တစ်ခုတည်းသောအကျိုးပြုမယ်။ ရေရှည် တည်တံ့မယ့် ငြိမ်းချမ်းရေးမျိုးတွေရှိပြီးတော့ တိုင်းရင်းသား အားလုံး စည်းလုံးညီညွတ်ပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းနိုင်ကြပါစေ။ အေးချမ်းငြိမ်းချမ်းကြပါစေ။ ဒါပဲပြောရမှာပဲ။

တွေ့ဆုံမေးမြန်း- ခင်မောင်ထွေး၊ ရီရီမြင့်၊ ဓာတ်ပုံ-ရဲထွဋ်

ပထမအကြိမ် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများငြိမ်းချမ်းရေးပိုလ်မ ကျင်းပ

**ပဲခူး မတ် ၃၀**  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးခရိုင်တွင် ပထမအကြိမ် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ ငြိမ်းချမ်း ရေးပိုလ်မကို ပဲခူးမြို့ သီရိဟံသာခန်းမ ၌ ယနေ့နံနက် ၉ နာရီမှ စတင်ကျင်းပ ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းအခမ်းအနားကို မတ် ၃၀၊ ၃၁ နှစ်ရက်တာ ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပြီး တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့လွှတ်တော် အပါအဝင် တိုင်းရင်းသားလက်နက် ကိုင်နှင့် အခြားဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြောင်း ပွဲစီစဉ်ကျင်းပသူ ဦးဇင်မျိုးအောင်ထံမှ သိရသည်။  
“ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်မှာ အရပ်ဘက် အဖွဲ့အစည်းတွေ တစိုက်မတ်မတ် ပါဝင်လာနိုင်ဖို့နဲ့ Forum ဖြစ်မြောက် ရေးကော်မတီရဲ့လုပ်ငန်းလမ်းညွှန် ကို ပြန်လည်သုံးသပ် ရေးဆွဲအတည်

ပြုဖို့ပါ။ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ အဖွဲ့နဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် တွေကို ဖိတ်တယ်။ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် KNU တာဝန်ရှိသူ တွေ၊ ABSDF ကိုယ်စားလှယ်တွေ ကိုလည်း ဖိတ်ပါတယ်။ တက်ရောက် မေးတာကိုလည်း ကျေးဇူးတင်ပါ တယ်”ဟု ပွဲစီစဉ်ကျင်းပသူ ဦးဇင်မျိုး အောင်က ပြောသည်။

အဆိုပါပွဲတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ သစ်တောနှင့် သဘာဝ သယံဇာတဝန်ကြီး ဦးကျော်မင်းစံ ပေးပို့သော သဝဏ်လွှာအား ကျောက်ကြီးမြို့နယ် စစ်တောင်း သံစဉ်လူမှုကွန်ရက်မှ ဦးရန်နိုင် အောင်က ဖတ်ကြားပြီး ပဲခူးတိုင်း ဒေသကြီးလွှတ်တော် ကတိကဝတ် အာမခံချက်များစိစစ်ရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာစောညိုဝင်း၊ ကရင်

အမျိုးသားအစည်းအရုံး KNU တပ်မဟာ(၃) သစ်တောဌာန အတွင်းရေးမှူး စောသရေကျော်၊ ABSDF မှ ကိုယ်စားလှယ် ဦးခလိုင်၊ ယောအောင်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး JMCS အဖွဲ့မှ အရပ်သားကိုယ်စား လှယ် ဦးစောလင်းအောင်တို့က အမှာစကားပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ၂၈ မြို့နယ် အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ၊ တစ်ဦး ချင်း ငြိမ်းချမ်းရေးစိတ်ပါဝင်စားသူ များ၊ ဖိတ်ကြားထားသူ အင်အား ၂၂၀ ကျော် တက်ရောက်ကြောင်း ပွဲစီစဉ်သူတစ်ဦးထံမှ သိရသည်။

“အရပ်ဘက် အဖွဲ့အစည်းတွေ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်မှာ အင်အား တစ်ရပ်အနေနဲ့ ပါဝင်လာတာ ကောင်းတယ်။ ဘာကြောင့်လဲဆိုတော့ အစိုးရက ပြည်သူတွေရဲ့ လိုအပ်ချက် ကို အကုန်မသိနိုင်ဘူး။ အရပ်ဘက် အဖွဲ့အစည်းက လူထုနဲ့အမြဲတမ်း ထိတွေ့နေရတာဆိုတော့ ဒီလိုစုဖွဲ့မှု တွေကတစ်ဆင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်ရာမှာ ပါဝင်မှုကိုအလေး ထားရမှာပါ”ဟု ပွဲသို့တက်ရောက်လာ သူ ပြည်ခရိုင်တာဝန်ခံ ဦးကျော်ဆန်း က ပြောသည်။

(ကိုကျောက်ကြီး)



အလုံမြို့နယ်တွင် မဲရုံများပြင်ဆင်ထားမှုအခြေအနေများကို လိုက်လံစစ်ဆေး

**ရန်ကုန် မတ် ၃၀**

၂၀၁၇ ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲအတွက် မဲရုံများ ပြင်ဆင် ထားရှိမှုအခြေအနေအား ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်းခရိုင် အလုံမြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင် များသည် အလုံမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမျိုးတင်ဇော် နှင့် မြို့နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာတာဝန် ရှိသူများနှင့်အတူ မတ် ၃၀ ရက် နံနက် ၈ နာရီက အလုံ

မြို့နယ် သစ်တောရပ်ကွက်ရှိ မဲရုံများပြင်ဆင်ထားမှုအခြေအနေများကို မှန်ကန်မှုရှိစေရန်နှင့် မှားယွင်းမှုမရှိစေ ရန် ရည်ရွယ်၍ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ အဆိုပါအဖွဲ့သည် အလုံမြို့နယ် အတွင်းရှိ မဲရုံများအား လိုက်လံစစ်ဆေးရာ ညနေပိုင်းတွင် ပြီးမြောက်ကြောင်း သိရသည်။

တင်မောင်ဦး (အလုံ)

မြေယာဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေနှင့် ညွှန်ကြားချက်များအား အသိပညာပေးဆွေးနွေး

**ကျောက်ဆည် မတ် ၃၀**

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ဆည်မြို့နယ် လယ်ယာမြေ စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာနသည် မြို့နယ် အတွင်းရှိ ကျေးရွာများသို့ ကွင်းဆင်းပြီး ၂၀၁၂ ခုနှစ် မြေယာဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေနှင့် ညွှန်ကြားချက်များအား မြေယာစိုက်ပျိုးလုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည့် တောင်သူများ သိရှိ စေရေး အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မတ် ၂၉ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ရွာနန်းကျေးရွာအုပ်စု နှင့် ညနေ ၄ နာရီတွင် အနောက်သာဂရကျေးရွာအုပ်စုများ သို့ ကွင်းဆင်းသွားရောက်ပြီး အသိပညာပေးဆွေးနွေးမှု များ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် မြို့နယ်လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေး နှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးဇေယျာဝင်းက ၂၀၁၂ ခုနှစ် လယ်ယာမြေဥပဒေပါ လယ်ယာမြေလုပ်ပိုင် ခွင့်ရရှိသူ၏ အခွင့်အရေးများ၊ လိုက်နာရမည့် စည်းကမ်း ချက်များ၊ လယ်ယာမြေလုပ်ပိုင်ခွင့်ပြုလက်မှတ် ပုံစံ(၇) လျှောက်ထားမှုနှင့် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ မြေယာအငြင်းပွားမှုနှင့်ပတ်သက်သည့် အကြောင်းအရာ များကို အသေးစိတ်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ပြီး တောင်သူများ က သိရှိလိုသည့် အချက်များကို ပြန်လည်မေးမြန်းဆွေးနွေး ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သက်မောင်(ကျောက်ဆည်)





**□ ရွေးဖို့မှ**  
ကျွန်မတို့ စည်းရုံးခဲ့ပါတယ်။ ဒီတော့ အခုပြောင်းလဲချိန်တန်ပြီဆိုတဲ့ကိစ္စနဲ့ ပတ်သက်လို့ ကျွန်မတို့ ဘယ်လောက်ခရီးရောက်သလဲဆိုတာကို စမ်းသပ်ဖို့ လိုပါတယ်။ ပြောင်းလဲတယ်ဆိုတာ အဓိကအားဖြင့် စနစ်ကိုပြောင်းလဲခြင်းနဲ့ စိတ်ဓာတ်ကိုပြောင်းလဲခြင်း နှစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနှစ်ခုစလုံးမှာ ပြည်သူ့ရေး အစိုးရရော ပါဝင်ရပါတယ်။ ပြည်သူ့ချည်းပဲလည်း လုပ်လို့မရပါဘူး။ အစိုးရ ချည်းပဲလည်း လုပ်လို့မရပါဘူး။ ဒါပေမယ့် စနစ်နဲ့ ပတ်သက်လို့ကတော့ အစိုးရကနေပြီးတော့ ဦးဆောင်သွားရမှာဖြစ်ပါတယ်။

**ပြည်သူတွေဟာ အစိုးရကိုကြောက်ဖို့မလိုဘူးဆိုတာ အများကသိလာတယ်**  
ဒီတော့ ကျွန်မတို့ဟာ စနစ်ကိုပြောင်းလဲဖို့ဆိုတာဟာ အနှစ်ငါးဆယ် ကျော်ကနေပြီးတော့ အမြစ်တွယ်ခဲ့တဲ့စနစ်တစ်ခုကို ပြောင်းလဲရတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလို ပြောင်းလဲတဲ့နေရာမှာ ကျွန်မတို့ အဓိကရည်ရွယ်ချက်ဟာ အစိုးရဆိုတာဟာ ပြည်သူလူထုတွေအတွက် ဖြစ်ရမယ်ဆိုတာကို ထင်ရှားအောင်လို့ လုပ်ဖို့ပါပဲ။ ဒီတော့ အစိုးရဟာ ပြည်သူ့အတွက်လား၊ ပြည်သူဟာ အစိုးရလားဖို့အတွက်လားဆိုတာကို ဘာကထင်ရှားစေလဲဆိုတော့ ပြည်သူတွေ အနေနဲ့ အစိုးရအပေါ်မှာ အမြင်ဖြစ်ပါတယ်။ ပထမဦးဆုံးအားဖြင့် ကျွန်မ ယုံကြည်တာကတော့ အခုနှစ်အတွင်းမှာ ပြည်သူတွေဟာ အစိုးရကိုကြောက်ဖို့ မလိုဘူးဆိုတာ အများကသိလာတယ်လို့ ကျွန်မထင်ပါတယ်။ ဒီဟာကို တိုးတက်မှုတစ်ခုလုပ်တဲ့ ကျွန်မကတော့ယူဆပါတယ်။ ပြည်သူကနေပြီးတော့ အစိုးရကိုကြောက်ဖို့ မဟုတ်ပါဘူး။ ကျွန်မတို့ ရည်ရွယ်တာကတော့ ပြည်သူက အစိုးရကို လေးစားဖို့၊ တန်ဖိုးထားဖို့၊ ယုံကြည်ဖို့ပါပဲ။ ဒီအဆင့်ရောက်တဲ့ အထိတော့ ကျွန်မတို့ဆက်ပြီး ကြိုးစားသွားရမှာပါ။

အခုအချိန်အခါမှာဆိုလို့ရင် ပြည်သူလူထုကို အကာအကွယ်ပေးနိုင်မယ့် ဥပဒေတွေပြဋ္ဌာန်းတဲ့ တစ်ချိန်တည်းမှာ ပြည်သူလူထုကို ဖိနှိပ်ရာရောက်တဲ့ ဥပဒေတွေကိုလည်း ကျွန်မတို့ ပြောင်းလဲသင့်တာကို ပြောင်းလဲတယ်။ ဖယ်ရှားသင့်တာကို ဖယ်ရှားခဲ့ပါတယ်။ ဒါဟာ စနစ်ကိုပြောင်းလဲခြင်းရဲ့ ခြေလှမ်းတစ်လှမ်း ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်သူတွေကတော့ စိတ်ဓာတ်ကို ပြောင်းလဲလား မပြောင်းလဲလားဆိုတာဟာ ပြည်သူတွေကိုယ်တိုင်သိမှာပါပဲ။

**အဂတိတရား လေးပါးမှ ကင်းဖို့**

ကျွန်မတို့ အစိုးရအဖွဲ့ဝင်တွေအနေနဲ့ စိတ်ဓာတ်ကို ပြောင်းလဲခြင်းဆိုတာဟာ ကျွန်မတို့ အဂတိတရား လေးပါးမှ ကင်းဖို့ပါပဲ။ တချို့က အဂတိတရားဆိုတာဟာ ငွေရေးကြေးရေးနဲ့ ပတ်သက်တယ်လို့ပဲ ထင်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်မ မကြာခဏသတိပေးရပါတယ်။ အဂတိတရား လေးပါး ဆိုတာ ဆန္ဒ၊ ဒေါသ၊ ဘယာ၊ မောဟ။ ဒီတော့ အစိုးရတာဝန်ကို ထမ်းဆောင်တဲ့ပုဂ္ဂိုလ်များဟာ ဆန္ဒ၊ ဒေါသ၊ ကင်းရမယ်ဆိုတာ မိမိတို့ချစ်ခင်တဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ မိမိတို့နဲ့ နီးစပ်တဲ့ပုဂ္ဂိုလ်များရဲ့ အကျိုးအတွက်ကြည့်ပြီးတော့ မလုပ်ရဘူး။ အမှန်တရားကိုပဲ ကြည့်ပြီးတော့လုပ်ရမယ်။ ဒါ ဆန္ဒဂတိကင်းခြင်းဆိုတာ ဒါပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ပိုက်ဆံယူမှ အဂတိတရားနဲ့ မကင်းတာမဟုတ်ပါဘူး။ ကိုယ့်ရဲ့ အသိုင်းအဝိုင်းရဲ့ အကျိုးကိုကြည့်ပြီးတော့ လုပ်ဆောင်တဲ့ပုဂ္ဂိုလ်များဟာ နိုင်ငံရဲ့အကျိုးမကြည့်ဘဲ ကိုယ့်ရဲ့အသိုင်းအဝိုင်း၊ ကိုယ့်ရဲ့မိသားစု၊ ကိုယ့်ရဲ့ မိတ်ဆွေများရဲ့ မျက်နှာကြည့်ပြီး လုပ်တယ်ဆိုတာဟာ ဒါဟာလည်း အဂတိတရားတစ်မျိုးပါပဲ။

ဒေါသဂတိ ဆိုတာကတော့ ကိုယ်မကြိုက်တဲ့သူတွေ၊ မချစ်မနှစ်သက်တဲ့ သူတွေကို နှိမ်တာ၊ ဒုက္ခရောက်အောင်လုပ်တာ၊ နည်းအမျိုးမျိုးနဲ့ ပြဿနာ ရှာတာ ဒီဟာတွေလည်း ကျွန်မတို့အစိုးရက ကင်းတယ်လို့ ကျွန်မယုံကြည်ပါတယ်။ ဘယာဂတိဆိုတာကတော့ စိုးရိမ်ကြောင့်ကြမှုက ကင်းဝေးခြင်းပါ။

ဒါကတော့ အဓိက အရေးကြီးတာကတော့ ကျွန်မတို့ရဲ့ ပြည်သူတွေ စိုးရိမ်ကြောင့်ကြမှုမှ ကင်းဝေးဖို့လည်း လိုပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အစိုးရဆိုတာလည်း စိုးရိမ်ကြောင့်ကြမှုကနေ ကင်းရမယ်။ ပြောရမယ်ဆိုရင် လုပ်သင့်လုပ်ထိုက်တာကို လုပ်ရမယ်။ လုပ်သင့်လုပ်ထိုက်တာကို မလုပ်ရဲလို့ရှိရင် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံရဲ့ အုပ်ချုပ်ရေးတာဝန်ကို မယူသင့်ပါဘူး။

ကျွန်မတို့ အခုတစ်နှစ်အတွင်းမှာဆိုရင် စိန်ခေါ်မှုအများကြီးနဲ့ ကြုံတွေ့ခဲ့ရပါတယ်။ အားလုံးကသိတဲ့အတိုင်းပဲ ကျွန်မတို့နိုင်ငံဟာ စီးပွားရေးအရ ချွတ်ခြံကျနေတယ်။ နောက်ပြီးတော့လည်း ကျွန်မတို့နိုင်ငံဟာ လွတ်လပ်ရေးရတဲ့အချိန်ကနေစပြီးတော့ အခုထိ အပြည့်အဝ ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုတာ မရရှိခဲ့သေးပါဘူး။ ကျွန်မတို့အတွက် အမျိုးသားရင်ကြားစေရေးနဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုတာဟာ အင်မတန်မှ အရေးကြီးပါတယ်။ ဒီဟာကတော့ ဒုတိယ ကိစ္စရပ်ကြီးပါပဲ။ ဒါပေမယ့် ကိစ္စရပ်တွေက တစ်ခုနဲ့တစ်ခု ဆိုတာဟာ ဆက်နွယ်နေပါတယ်။

**အမှန်တရားကိုရှေးရှုပြီးတော့ လုပ်ကိုင်ဖို့လို**

ကျွန်မတို့ အမျိုးသားရင်ကြားစေရေးရရှိဖို့၊ ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိဖို့ဆိုလို့ရှိရင် အဂတိတရားကင်းစင်ရမယ်။ ကျွန်မတို့ဟာ ကျွန်မတို့နိုင်ငံအတွင်းမှာရှိတဲ့ အဖွဲ့အစည်း၊ အစုအဖွဲ့အသီးသီးနဲ့ ဆက်ဆံတဲ့နေရာမှာဆိုရင် ကိုယ်ကြိုက်သည့်ဖြစ်စေ၊ မကြိုက်သည့်ဖြစ်စေ အမှန်တရားကို ရှေးရှုပြီးတော့ လုပ်ကိုင်ဖို့ လိုပါတယ်။

ကျွန်မတို့ရဲ့ အစိုးရအနေနဲ့ ဒါတော့ ပြည်သူလူထုက သုံးသပ်ရမှာပါ။ ကျွန်မအမြင်မှာတော့ ဒီတစ်နှစ်အတွင်းမှာ ဘယ်အဖွဲ့အစည်း၊ ဘယ်ပုဂ္ဂိုလ်ကိုမှ တိုက်ခိုက်ခဲ့တာ၊ စောင်းမြောင်းခဲ့တာ၊ စောင်းချိတ်ပြီးတော့ ဝေဖန်ခဲ့တာ မရှိပါဘူး။ ကျွန်မတို့ ပြောစရာရှိရင်တော့ တည့်တည့်ပဲပြောပါတယ်။

ဒါပေမယ့် ဘယ်တော့မှ ကျွန်မတို့ဟာ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု၊ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ခုကို ကျွန်မတို့ရဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်ရေးမလိုလားချက်ကို အခြေခံပြီးတော့ မလုပ်သင့်တဲ့ ကိစ္စကို လုပ်မှာမဟုတ်ပါဘူး။ ဒီလိုမလုပ်လို့ရှိရင်၊ ဒီလိုလမ်းစဉ်ကိုမသွားလို့ရှိရင် အမျိုးသားရင်ကြားစေရေးဆိုတာ ရနိုင်မှာမဟုတ်ပါဘူး။

ဒီနိုင်ငံထဲမှာ အဖွဲ့အစည်းအမျိုးမျိုး ရှိပါတယ်။ တိုင်းရင်းသားမျိုးစုံရှိပါတယ်။ ဘာသာ ကိုးကွယ်တဲ့ပုဂ္ဂိုလ်တွေ မျိုးစုံရှိပါတယ်။ ဒီတော့ ကျွန်မတို့ဟာ တကယ်ပဲ အမျိုးသားရင်ကြားစေရေးကို လိုလားတယ် ဆိုလို့ရှိရင်တော့ အားလုံးကို ဆက်ဆံတဲ့နေရာမှာ မျှမျှတတရှိရမယ်။ ပုထုဇင်လူသားများဖြစ်တဲ့အလျောက် ကိုယ်ကြိုက်တဲ့ဟာ မကြိုက်

**ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေးကောင်စီကနေပြီးတော့ မြန်မာနိုင်ငံနဲ့ပတ်သက်လို့ ဆုံးဖြတ်ချက်ဟာ ကျွန်မတို့နိုင်ငံနဲ့ မကိုက်ညီဘူးလို့ ကျွန်မတို့ယူဆလို့ လက်မခံတာပါ။ ကျွန်မတို့နိုင်ငံနဲ့ ကိုက်ညီတယ်လို့ ယူဆတဲ့ အကြံဉာဏ်တွေ ဆိုရင် ကျွန်မတို့ဟာ ကျေးဇူးတင်စွာနဲ့ လက်ခံမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလို အကြံဉာဏ်တွေ အကောင်အထည်ဖော်ဖို့လည်း ကျွန်မတို့ အတတ်နိုင်ဆုံး ကြိုးစားသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီတော့ ကျွန်မတို့ အခုတစ်နှစ်အတွင်း လုပ်ခဲ့တဲ့ ကိစ္စရပ်အားလုံးဟာ နိုင်ငံရဲ့အနာဂတ်ကို ကျွန်မတို့ ရှေးရှုပြီးတော့ လုပ်ခဲ့ပါတယ်။**

တဲ့ဟာ ရှိတာပေါ့။ ကိုယ် ပိုပြီးတော့ မေတ္တာထားတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်တွေရှိမယ်။ မေတ္တာမထားတဲ့ပုဂ္ဂိုလ်တွေရှိမယ်။ ဒါပေမယ့် ဒါအစိုးရတစ်ရပ်ရဲ့အလုပ်ထဲမှာ ဒီလို ခံစားချက်တွေဟာ ပါဝင်လာစရာ အကြောင်းမရှိပါဘူး။

ကျွန်မတို့ ရွေးကောက်ပွဲစည်းရုံးရေးကာလတုန်းက ပြည်သူလူထုကို ပြောခဲ့ပါတယ်။ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ကို မဲပေးပါ။ ကျွန်မတို့ ကိုယ်စားလှယ်တွေဟာ မဟုတ်မမှန်တာ လုပ်လို့ရှိရင် ကျွန်မတို့ကိုယ်တိုင် တာဝန်ယူပြီး တော့ လုပ်သင့်လုပ်ထိုက်တာကို လုပ်ပါမယ်ဆိုပြီးတော့ ကျွန်မတို့ ကတိပေးခဲ့ပါတယ်။ ဒီကတိအတိုင်းလည်း ကျွန်မတို့ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။

**ဒုတိယပင်လုံညီလာခံအတွက် မျှော်လင့်ချက်တွေအများကြီးတိုးပွားလာ**

ဒီတစ်နှစ်အတွင်းမှာ ကျွန်မတို့ အဖွဲ့ဝင်တွေထဲက၊ ကျွန်မတို့ ခန့်အပ်ထားတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်ထဲက တိုင်းပြည်ရဲ့တာဝန်ကို မကျေပွန်ဘူးလို့ ကျွန်မတို့မြင်ခဲ့တာ ရှိပါတယ်။ ဒါမှမဟုတ် ကျွန်မတို့ပါတီရဲ့ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းတွေကို မလိုက်နာတာတွေလည်း ကျွန်မတို့တွေ့ခဲ့ရပါတယ်။ အဲဒီလိုပုဂ္ဂိုလ်တွေကိုလည်း ကျွန်မတို့ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းအရ အရေးယူပါတယ်။ နောင်လည်း ဒီလိုပဲဆက်ပြီးတော့ လုပ်သွားမှာပါ။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ချောမွေ့ဖို့အတွက်ဆို လိုရှိရင် ကျွန်မတို့ဟာ ဆန္ဒဂတိအရ ကိုယ်နဲ့ နီးစပ်တဲ့လူတွေကို မကာကွယ်သင့်တဲ့အချိန်မှာ ကာကွယ်နေလို့ မဖြစ်ပါဘူး။

ဒီတော့ ကျွန်မတို့ အမျိုးသားရင်ကြားစေရေးနဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုတာဟာ ဆက်နွယ်နေတယ်ဆိုတာကတော့ ထူးထူးထွေထွေ ပြောဖို့လိုမယ်လို့ မထင်ပါဘူး။ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ဟာ လွယ်တဲ့ဖြစ်စဉ် မဟုတ်ပါဘူး။ ဒါပေမယ့် ကျွန်မတို့အတွက် မျှော်လင့်ချက်တွေ အများကြီး ရှိပါတယ်။ အထူးသဖြင့် ဆိုလို့ရှိရင် အခုရက်ပိုင်းအတွင်းမှာဆိုလို့ရှိရင် ကျွန်မတို့ ဒုတိယပင်လုံညီလာခံအတွက် မျှော်လင့်ချက်တွေ အများကြီးတိုးပွားလာပါတယ်။

သို့သော်ငြားလည်း မျှော်လင့်ချက်ဆိုတာ မျှော်လင့်ချက်ပဲ။ မျှော်လင့်ချက်ဆိုတာဟာ ကျွန်မတို့ လက်ထဲမှာ ဆုပ်ရထားတဲ့ကိစ္စ မဟုတ်သေးပါဘူး။ အရာတစ်ခု မဟုတ်ပါဘူး။ ကျွန်မတို့ ဆက်ပြီးတော့ ကြိုးစားရပါမယ်။ ဒီငြိမ်းချမ်းရေးလမ်းသွားတဲ့အခါမှာ အခြားလမ်းတွေသွားသလိုပဲ ရှေ့ကိုတက်ရတာတွေလည်း ရှိတယ်။ တစ်ခါတလေ ရပ်နေရတာတွေလည်း ရှိတယ်။ တစ်ခါတလေလည်း နည်းနည်းပြန်ပြီးတော့ နောက်ဆုတ်ရတာတွေလည်း ရှိတယ်။ ဒါပေမယ့် ကျွန်မတို့ရဲ့ပန်းတိုင်က ဘာလဲဆိုတာ ကျွန်မတို့က ရှင်းရှင်းလင်းလင်း သိပါတယ်။ ပန်းတိုင်က ဘာလဲလို့ ရှင်းရှင်းလင်းလင်းသိလို့ ကျွန်မတို့ဆက်ပြီး တော့ ဒီပန်းတိုင်ကို ချီတက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

**ထောက်ပံ့မှု၊ ကူညီမှု၊ စာနာမှု တန်ဖိုးထား**

ဒီဟာ ငြိမ်းချမ်းရေးပန်းတိုင်။ အမျိုးသားပြန်လည်ရင်ကြားစေရေးပန်းတိုင်။ ကျွန်မတို့ ဒီလို အမျိုးသားရင်ကြားစေရေးအတွက် လုပ်တဲ့အခါမှာ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် လုပ်တဲ့အခါမှာ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းက ကျွန်မတို့ မိတ်ဆွေတွေရဲ့ ထောက်ပံ့မှု၊ ကူညီမှု၊ စာနာမှုကို တန်ဖိုးထားပါတယ်။ သို့သော်ငြားလည်း ကျွန်မတို့နိုင်ငံရဲ့ တာဝန်တွေကို ကျွန်မတို့ကိုယ်တိုင်သာ ထမ်းဆောင်ရမယ်။ ကျွန်မတို့နိုင်ငံရဲ့ လိုအပ်ချက်တွေကို ကျွန်မတို့က နားအလည်ဆုံးပဲ။ ကျွန်မတို့ ဒီလိုအပ်ချက်တွေကို ဖြည့်ဆည်းတဲ့နေရာမှာလည်း မှန်ကန်တဲ့လမ်းကို ကျွန်မတို့ ရွေးချယ်နိုင်တဲ့ အရည်အချင်းရှိတယ်လို့ ကျွန်မ လုံးဝယုံကြည်ပါတယ်။ ဒါဟာ စိတ်ဓာတ်ပါပဲ။ ကျွန်မတို့ရဲ့ ပြည်သူပြည်သားတွေဟာလည်း ဒီလို ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ယုံကြည်မှုရှိစေချင်ပါတယ်။ အချို့ သိပြီးသားဖြစ်မှာပါ။ ကျွန်မတို့ရဲ့ ပြည်သူများဟာ ဘယ်လောက်အထိ ဒီလိုသတင်းတွေကို လိုက်ပြီး တော့ နားထောင်ကြတယ်။ ဝေဖန်ကြတယ်။ လေ့လာကြတယ်ဆိုတာ ကတော့ ကျွန်မက မသိပါဘူး။

ကျွန်မတို့ ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စနဲ့ ပတ်သက်လို့ဆိုလို့ရှိရင် ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂ လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီကနေပြီးတော့ မြန်မာနိုင်ငံနဲ့ပတ်သက်လို့ ဆုံးဖြတ်ချက်တစ်ခုချခဲ့ပါတယ်။ ဒီဟာကို ကျွန်မတို့လက်မခံခဲ့ပါဘူး။ လက်မခံခဲ့တာဟာ ကျွန်မတို့ ကုလသမဂ္ဂကို မလေးစားလို့လည်း မဟုတ်ဘူး။ ဒီကုလသမဂ္ဂ လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီထဲမှာပါဝင်တဲ့နိုင်ငံတွေကို ကျွန်မတို့မိတ်ဆွေအဖြစ်နဲ့ မမြင်လို့လည်း မဟုတ်ဘူး။ ဆုံးဖြတ်ချက်ဟာ ကျွန်မတို့နိုင်ငံနဲ့ မကိုက်ညီဘူးလို့ ကျွန်မတို့ယူဆလို့ လက်မခံတာပါ။ ကျွန်မတို့နိုင်ငံနဲ့ ကိုက်ညီတယ်လို့ ယူဆတဲ့ အကြံဉာဏ်တွေဆိုရင် ကျွန်မတို့ဟာ ကျေးဇူးတင်စွာနဲ့ လက်ခံမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလို အကြံဉာဏ်တွေ အကောင်အထည်ဖော်ဖို့လည်း ကျွန်မတို့ အတတ်နိုင်ဆုံး ကြိုးစားသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီတော့ ကျွန်မတို့ အခုတစ်နှစ်အတွင်း လုပ်ခဲ့တဲ့ ကိစ္စရပ်အားလုံးဟာ နိုင်ငံရဲ့အနာဂတ်ကို ကျွန်မတို့ ရှေးရှုပြီးတော့ လုပ်ခဲ့ပါတယ်။

တဒဂ်လတ်တလော အများကြိုက်မယ့်ကိစ္စတွေ ဆိုပြီးတော့လည်း ကျွန်မတို့ ရွေးမလုပ်ပါဘူး။ တဒဂ် လတ်တလော ဩဘာဝေးမယ့်ကိစ္စတွေဆိုပြီး တော့လည်း ကျွန်မတို့ ရွေးပြီးတော့မလုပ်ခဲ့ပါဘူး။ လုပ်သင့်လုပ်ထိုက်တဲ့ကိစ္စတွေကို ကျွန်မတို့ စွန့်စားပြီးတော့ လုပ်ခဲ့ပါတယ်။ စွန့်စားတယ်လို့ ကျွန်မပြောရခြင်းဟာ လူ့ဘဝမှာဆိုလို့ရှိရင် ဘာကိစ္စပဲလုပ်လုပ်၊ ဘယ်လို အကျိုးဆက်ဖြစ်လာမယ်ဆိုတာ တိတိကျကျ တွက်လို့မရပါဘူး။ ဒီတော့ ကျွန်မတို့ရဲ့မျှော်လင့်ချက်နဲ့ ကျွန်မတို့ရဲ့ ယုံကြည်ချက်နဲ့ ကျွန်မတို့ကိုးစွဲထားတဲ့ မူဝါဒတွေအပေါ်မှာ

အခြေခံပြီးတော့ ကျွန်မတို့ လုပ်သင့်လုပ်ထိုက်တယ်လို့ ထင်တဲ့ကိစ္စတွေကို လုပ်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အခုလည်း လုပ်ခဲ့ပါတယ်။

ဒီကိစ္စ ဒါနဲ့ပတ်သက်လို့လည်း ပြည်သူလူထုဟာ ကျွန်မတို့ကို စမ်းသပ်နိုင်ပါတယ်။ ကျွန်မတို့ရဲ့အခြေအနေဟာ ပြည်သူလူထု လိုချင်တဲ့အခြေအနေ ဟုတ်မဟုတ်ဆိုတာကိုလည်း ဆုံးဖြတ်ပိုင်ခွင့် ပြည်သူမှာရှိပါတယ်။ ငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့ ပတ်သက်လို့ကတော့ ကျွန်မတို့နိုင်ငံဟာ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးပေါင်းများစွာနဲ့ ဖွဲ့စည်းထားတဲ့နိုင်ငံမို့လို့ တော်တော်မှရှုပ်ထွေးတဲ့၊ သိမ်မွေ့တဲ့ ကိစ္စလေးတွေကို ကျွန်မတို့ ကိုင်တွယ်ရပါတယ်။ ရင်ဆိုင်ရပါတယ်။ သို့သော် ငြားလည်း မတူတဲ့ပြားမှုဆိုတာဟာ ကျွန်မတို့အတွက် အကျိုးရှိနိုင်တဲ့၊ အင်မတန်မှကျယ်ပြန့်တဲ့ သယ်ဇာတကြီးတစ်ခုပဲလို့ ကျွန်မတော့ ဒီလိုပဲမြင်ပါတယ်။ ကျွန်မတို့ မတူတဲ့ပြားမှုတွေအပေါ်မှာ အခြေခံပြီးတော့ ကျွန်မတို့နိုင်ငံ ပိုပြီးတော့ တိုးတက်အောင်လို့၊ ပိုပြီးတော့ ကျွန်မတို့နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးအောင်လို့ ကျွန်မတို့ လုပ်နိုင်မယ်ဆိုတာလည်း အဓိကယုံကြည်ပါတယ်။ ဆိုတော့ အမျိုးသား ရင်ကြားစေရေးနဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် လုပ်တဲ့နေရာမှာလည်း ဒီအဂတိတရား လေးပါးကင်းဖို့လိုပါတယ်။ ဆန္ဒ၊ ဒေါသ၊ ဘယာ၊ မောဟ။ မကြိုက်လို့ မလုပ်တာတို့၊ ကြိုက်လို့ လုပ်တာတို့၊ ကြောက်လို့လုပ်တာတို့၊ ဒါမှမဟုတ် အသိတရားကင်းမဲ့လို့ လုပ်တာတို့၊ မလုပ်တာတို့ ဒါတွေအားလုံးဟာ အဂတိတရားတွေပါပဲ။ ဒါတွေကနေကင်းစင်ဖို့ အစိုးရတစ်ရပ်ဟာ အင်မတန်မှ ကြိုးစားရပါလိမ့်မယ်။

**ပြည်သူ့ဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အတတ်နိုင်ဆုံးကြိုးစားသွားမယ်**

အရင်နှစ်က ကျွန်မတို့ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ဟာ အစိုးရတာဝန်ကို စပြီးထမ်းဆောင်ပြီးကာလမကြာခင် မြန်မာ့နှစ်သစ်ကူးအချိန်မှာလည်း ကျွန်မပြည်သူလူထုကို မိန့်ခွန်းတစ်ရပ်ပြောခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီမှာ ကျွန်မ ကတိတစ်ခုပေးခဲ့ပါတယ်။ ကျွန်မတို့ ပြည်သူ့အပေါ်မှာ မေတ္တာထားမယ်။ နိုင်ငံအပေါ်မှာ သစ္စာစောင့်မယ်။ ဒါဟာ ကျွန်မ အဓိကပြောချင်တယ်ဆိုတဲ့ ကိစ္စရပ်ကြီး သုံးခုထဲက နောက်ဆုံးမြောက် ကိစ္စရပ်ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်သူ့အပေါ်မှာ မေတ္တာထားမယ်ဆိုတာ ပြည်သူ့ရဲ့ဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကျွန်မတို့ အတတ်နိုင်ဆုံးကြိုးစားသွားမယ်ဆိုတဲ့ အဓိပ္ပာယ်ရောက်တယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ မေတ္တာထားတယ်ဆိုတာ ပါးစပ်ပြောရုံနဲ့ မပြီးပါဘူး။ တကယ့်ကို မေတ္တာထားတယ်ဆိုလို့ရှိရင် ကိုယ်မေတ္တာထားတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်များရဲ့ ဘဝနေရေး ပိုပြီးတော့ကောင်းမွန်အောင်လို့၊ စိတ်အေးချမ်းနိုင်အောင်လို့၊ ကိုယ်ကျန်းမာနိုင်အောင်လို့ ဒီလိုဟာတွေကိုလုပ်ပေးမှ တကယ်မေတ္တာရှိရောက်ပါတယ်။ မေတ္တာရှိပါတယ်၊ မေတ္တာရှိပါတယ်လို့ ပါးစပ်ပြောပြီးတော့ တကယ်တော့ ထိထိရောက်ရောက် ဘာမှမလုပ်ဘူးဆိုလို့ရှိရင် ဒီမေတ္တာဟာ စကားလုံးတစ်ခုပဲဖြစ်ပါတယ်။ တကယ်ထိရောက်တဲ့အင်အားမဟုတ်ပါဘူး။ အဲဒီတော့ ကျွန်မတို့ ပြည်သူ့အပေါ်မှာ မေတ္တာထားမယ်လို့ ကျွန်မတို့ ကတိပြုသွားတဲ့အတိုင်းပဲ တတ်နိုင်သမျှ ပြည်သူ့ရဲ့ ဘဝတိုးတက်ရေးအတွက် လုပ်ခဲ့ပါတယ်။ ဘယ်လောက်ထိ အောင်မြင်တယ်၊ မအောင်မြင်တယ် ဆိုတာကတော့ စောစောက ကျွန်မပြောတဲ့အတိုင်းပဲ ကျွန်မတို့ဝန်ကြီးဌာန အသီးသီးက တင်ပြပြီးပါပြီ။

**ဒီနှစ်ဘတ်ဂျက်ထဲမှာ ပညာရေးနဲ့ ကျန်းမာရေးအတွက် အထူးသုံးထား**

ကျွန်မအနေနဲ့ အလေးထားတဲ့ကိစ္စလေးတချို့ကိုပဲ အခုပြောသွားချင်ပါတယ်။ ပြည်သူ့အပေါ်မှာ မေတ္တာထားတယ်ဆိုတာ ပြည်သူ့ရဲ့ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေးကို ကျွန်မတို့ အထူးဂရုပြုဖို့လိုပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့လို့ အခု ကျွန်မတို့ရဲ့ ဒီနှစ်ဘတ်ဂျက်ထဲမှာဆိုလို့ရှိရင် ပညာရေးနဲ့ ကျန်းမာရေးအတွက်ကို အထူး ကျွန်မတို့ သုံးထားတာ ရှိပါတယ်။ အရင်တုန်းကနဲ့မတူအောင်လို့ ပိုမိုပြီးတော့ သုံးစွဲထားပါတယ်။ နောက်ပြီးတော့ ဒီသုံးစွဲတဲ့ငွေများဟာ အလဟဿ မဖြစ်စေဘူးဆိုတာလည်း ကျွန်မတို့ အာမခံနိုင်ပါတယ်။ အခု ဒီတစ်နှစ် အတွင်းမှာကို ကျွန်မတို့ရဲ့ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုဟာ တိုးတက်တဲ့နှုန်းဟာ အင်မတန်မှမြန်ပါတယ်။ တိုးတက်တယ်ဆိုတာဟာ ကမ္ဘာကတောင်မှ အသိအမှတ်ပြုရလောက်အောင် တိုးတက်ပါတယ်။ ထင်ထင်ရှားရှား ကိစ္စတစ်ခုကတော့ တီဘီ၊ နောက်ပြီးတော့ ငှက်ဖျား၊ HIV/AIDS နဲ့ ပတ်သက်တဲ့ ဒီဇရာဂါကြီး သုံးခု တိုက်ဖျက်ရေးစီမံကိန်းပေါ့။ တစ်ကမ္ဘာလုံးကနေ ပါဝင်နေတဲ့ စီမံကိန်းကြီးမှာဆိုလို့ရှိရင် ကျွန်မတို့နိုင်ငံရဲ့ တိုးတက်မှုဟာ အံ့မခန်းပါပဲဆိုပြီးတော့ Global Funds ဆိုတဲ့ ဒီဇရာဂါကြီး သုံးခုကို တိုက်ဖျက်မှုအတွက် ထူထောင်ထားတဲ့ ကမ္ဘာ့ငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့ကနေ ပြီးတော့ ကျွန်မတို့ကိုချီးမွမ်းရပါတယ်။

အရင်တုန်းကဆိုလို့ရှိရင် မြန်မာနိုင်ငံဟာ ဒီဇရာဂါကြီး သုံးခု တိုက်ဖျက်မှုမှာ နောက်ဆုံးနားကရှိနေပေမယ့် အခုဆိုရင် ကမ္ဘာ့အဆင့်နဲ့ကို ထိပ်တန်းကို တက်လာပြီဆိုပြီး ချီးမွမ်းရပါတယ်။ ချီးမွမ်းတယ်ဆိုတာကလည်း စကားနဲ့ တင်မဟုတ်ပါဘူး။ ဒါကြောင့်မို့လို့ နောင် သုံးနှစ်မှာဆိုလို့ရှိရင် ကျွန်မတို့ကို အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၅၀၀ နဲ့ ထောက်ပံ့မယ်။ ဒီကိစ္စတွေ ဆက်ပြီးတော့ လုပ်သွားဖို့ ထောက်ပံ့မယ်ဆိုပြီးတော့ ပြောခဲ့ပါတယ်။ ဒါ ကျွန်မအနေနဲ့ ကျေနပ်စရာတွေထဲမှာ တစ်ခုပါ။



ပြည်တွင်းရေးရာ

စာမျက်နှာ ၆ မှ

နောက်တစ်ခု ကျွန်ုပ်တို့ ကျေနပ်စရာတွေထဲမှာ ဘာရှိလဲဆိုတော့ ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးတွေ အင်မတန်မှ ကောင်းလာပါတယ်။ မနှစ်တုန်းက ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ စီးပွားရေး ပေါ်လစီတွေ၊ မူဝါဒတွေ ချမှတ်တဲ့အခါမှာ အရေးကြီးဆုံးဟာ အလုပ်အကိုင်ဖန်တီးရေးပဲလို့ ကျွန်ုပ်တို့ ပြောခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဒီတစ်နှစ်အတွင်းမှာ ကျွန်ုပ်တို့ ဘာတွေ့ခဲ့ရလဲဆိုတော့ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကောင်းသွားပြီ၊ လျှပ်စစ်မီးရသွားပြီ ဆိုလို့ရှိရင် အလုပ်အကိုင်ဖန်တီးရေးဟာ ပိုပြီးတော့တိုးတက်လာတယ်၊ လျင်မြန်လာတယ်။ ပြည်သူတွေကလည်း မိမိတို့ကိုယ်တိုင် မိမိဘာသာ အလုပ်အကိုင်တွေကို ဖန်တီးနိုင်ခွင့်လည်း ရလာတယ်။ နောက်ပြီးတော့ လုပ်ငန်းရှင်တွေဘက်ကလည်း ဒီလို လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကောင်းတဲ့နေရာ၊ လျှပ်စစ်မီးရတဲ့နေရာမှာ ဆိုလို့ရှိရင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံချင်တဲ့စိတ်တွေဖြစ်လာတယ်။

အလုပ်အကိုင်ဖန်တီးရေးနဲ့ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးနဲ့တန်းတူ လျှပ်စစ်မီးရရှိရေး အဓိကထားလုပ်သွားမှာဖြစ်

ဒီတော့ ဒါကြောင့်ပဲ ကျွန်ုပ်တို့ အခုကနေစပြီးတော့ အလုပ်အကိုင်ဖန်တီးရေးနဲ့ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးနဲ့တန်းတူ လျှပ်စစ်မီးရရှိရေးကို ကျွန်ုပ်တို့ အဓိကထားပြီးတော့ လုပ်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုလုပ်တဲ့နေရာမှာ ကျွန်ုပ်တို့ဟာ နိုင်ငံကိုတည်ဆောက်တဲ့နေရာမှာ ပြည်သူကို အကျိုးပြုမယ့် စီမံကိန်းတွေကို အကောင်အထည်ဖော်တဲ့နေရာမှာ နိုင်ငံ့ဘဏ္ဍာတော်ငွေကို မှန်မှန်ကန်ကန် တိတိကျကျသုံးစွဲဖို့ လိုပါတယ်။ ဒါနဲ့လည်း ပတ်သက်လို့ ကျွန်ုပ်တို့ အင်မတန်မှဂုဏ်ယူနိုင်ပါတယ်။

ကျွန်ုပ်တို့ တိုင်းနှင့် ပြည်နယ်တစ်ချို့မှာဆိုလို့ရှိရင် အရင်နှစ်တုန်းက ချထားခဲ့တဲ့ ဘဏ္ဍာငွေတွေ၊ အရင်တုန်းကနေပြီးတော့ စပြီးသားစီမံကိန်းတွေနဲ့ပတ်သက်လို့ သေသေချာချာလေ့လာပြီးတော့ ဆောင်ရွက်တဲ့အခါမှာ ငွေပိုတွေ အများကြီးရခဲ့ပါတယ်။ နိုင်ငံအတွက် မလိုအပ်တဲ့ငွေတွေ အလဟဿ မဖြစ်သွားပါဘူး။ မလိုအပ်ဘဲနဲ့ ဘာငွေမှ အလဟဿ မဖြစ်သွားပါဘူး။ ဒါပေမယ့် ဒီလိုလုပ်ခြင်းအားဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့ စီမံကိန်းတွေရဲ့ အဆင့်နိမ့်သွားလားဆိုတော့ မနိမ့်သွားပါဘူး။ ပိုလည်းမြင့်လာပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ကျွန်ုပ်တို့ဟာ အဆင့်မီရေးကိုလည်း အဓိကထားပြီးတော့ လုပ်ပါတယ်။

နိုင်ငံအပေါ်မှာ သစ္စာစောင့်

တချို့တိုင်းနှင့် ပြည်နယ်တွေမှာဆိုလို့ရှိရင် ပိုလျှံငွေဟာ နည်းနည်းနောနော မဟုတ်ပါဘူး။ သန်းနဲ့ချီပြီးတော့ကို ပိုတာတွေရှိပါတယ်။ သန်းမဟုတ်ဘဲ ဘီလီယံနဲ့ချီပြီးတော့ ပိုတာတွေလည်း ရှိပါတယ်။ အဲဒီတော့ ကျွန်ုပ်တို့ ဒီနေရာမှာလည်း ကျေနပ်စရာ တစ်ခုပါပဲ။ ပြည်သူလူထုရဲ့ ဘဏ္ဍာငွေကို ကိုယ်ပိုင်ငွေလိုကျွန်ုပ်တို့ မသုံးပါဘူး။ ပြည်သူ့ငွေဟာ ပြည်သူ့ငွေပဲ။ နိုင်ငံငွေဟာ နိုင်ငံငွေပဲ။ နိုင်ငံ့ဘဏ္ဍာပဲ။ နိုင်ငံရဲ့ အရင်းအမြစ်ပဲ ဆိုပြီးတော့ ကျွန်ုပ်တို့ သေသေချာချာကို တာဝန်ရှိစွာနဲ့ ကျွန်ုပ်တို့သုံးခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီတော့ ကျွန်ုပ်တို့ ဒါဟာလည်း နိုင်ငံအပေါ်မှာ သစ္စာစောင့်တယ်ဆိုတဲ့အတိုင်းပါပဲ။ နိုင်ငံအပေါ်မှာ သစ္စာစောင့်တာနဲ့ ပြည်သူ့အပေါ်မှာ မေတ္တာထားတာဟာ တကယ်တော့ ခွဲခြားလို့မရပါဘူး။

နိုင်ငံအပေါ်မှာ သစ္စာစောင့်တယ်ဆိုရင် ပြည်သူ့အပေါ်မှာ မေတ္တာထားရမယ်။ ပြည်သူရဲ့ တိုးတက်ရေးအတွက်ကို စွမ်းဆောင်ရမယ်။ ဒီတော့ ပြည်သူ့အပေါ်မှာ မေတ္တာထားတယ်ဆိုရင် နိုင်ငံအပေါ်မှာလည်း သစ္စာစောင့်ရမယ်။ ဒါမှသာ အစိုးရတစ်ခုရဲ့တာဝန်ဟာ ကျေပွန်မှာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီတော့ ကျွန်ုပ်တို့ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်အစိုးရအနေနဲ့ ကျွန်ုပ်မက အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်အစိုးရလို့ပြောတဲ့အခါမှာ အားလုံးကို သတိပေးချင်တာကတော့ အမျိုးသားရင်ကြားစေရေးအစိုးရလို့ ပြောချင်ပါတယ်။

တာဝန်ယူပါတယ်ဆိုတာကို ပြောချင်တာဖြစ်

ကျွန်ုပ်မ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်အစိုးရလို့ ပြောရခြင်း အကြောင်းဟာ ကျွန်ုပ်တို့ပိုင်တဲ့အစိုးရလို့ ပြောချင်လို့မဟုတ်ပါဘူး။ ကျွန်ုပ်တို့ တာဝန်ယူပါတယ်ဆိုတာကို ပြောချင်တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့ စတက်ကတည်းက အမျိုးသားရင်ကြားစေရေးကို ဦးတည်တဲ့အစိုးရဆိုတာ ကျွန်ုပ်မ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီဝင်တွေနဲ့တင် ဖွဲ့ထားတဲ့အစိုးရ မဟုတ်ပါဘူး။ အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးကပုဂ္ဂိုလ်တွေနဲ့ စုပေါင်းပြီးတော့ ဖွဲ့ထားတဲ့ အစိုးရဖြစ်ပါတယ်။ ဒါဟာ ကျွန်ုပ်တို့အနေနဲ့ ပြည်သူ့အတွက်ရှိတဲ့ အရည်အချင်းတွေအားလုံးကို အကောင်းဆုံးဖြစ်အောင် ကျွန်ုပ်တို့သုံးချင်ပါတယ်။

ဒီတော့ ကျွန်ုပ်တို့ ရွေးထားတဲ့ဝန်ကြီးများဟာ အားလုံးအတော်ဆုံးလား၊ အကောင်းဆုံးလား ဆိုတာဟာ ဒါတော့လည်း အချိန်ကပဲ ပြသွားမှာပါ။ တချို့က တိုးတက်မှု ပိုနားတယ်၊ တချို့က တိုးတက်မှု ပိုမြန်တယ်။ ဒါပေမယ့် တချို့တွေကလည်း ရောက်နေတဲ့နေရာနဲ့ သင့်တော်ချင်မှ သင့်တော်မယ်။ ဒါတွေကတော့ ကျွန်ုပ်တို့ကြည့်ပြီးတော့ ပြောင်းသင့်ပြောင်းထိုက်တာကို ပြောင်းရမှာပဲ။ ဒါ ပြည်သူတွေကလည်း ဒီကိစ္စတွေကို သိပိုင်ခွင့်ရှိပါတယ်။ အစိုးရတစ်ခုဟာ ဘာလုပ်နေလဲ၊ ဘယ်လို ရည်ရွယ်ချက် ရှိလဲ ဆိုတာဟာ ပြည်သူဟာ သိပိုင်ခွင့်ရှိပါတယ်။ ပြည်သူကိုမပြောဘူးဆိုတာ တစ်နည်းအားဖြင့် ပြည်သူကို မယုံကြည်ဘူး၊ မလေးစားဘူး၊ ပြည်သူမှာ အရည်အချင်းမရှိဘူးလို့ သတ်မှတ်သလိုပါပဲ။

ဒါကြောင့် ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရဲ့ အခြေခံအားဖြင့် ပြည်သူကိုလေးစားခြင်းပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ပြောတယ်ဆိုတာဟာ ပြည်သူဟာ ပြောသင့်ပြောထိုက်၊ သိသင့်သိထိုက်တဲ့သူမို့လို့ ပြောတယ်ဆိုတဲ့ အဓိပ္ပာယ် ရောက်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်ပဲ အစိုးရကောင်းများအားလုံးရဲ့ အခြေခံဟာ

ပွင့်လင်းမြင်သာမှုနဲ့ တာဝန်ယူမှုပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီပွင့်လင်းမြင်သာမှုနဲ့ တာဝန်ယူမှုကို ကျွန်ုပ်တို့ လက်ကိုင်ပြီးတော့ ဒီတစ်နှစ်အတွင်းမှာ တတ်နိုင်သလောက် ပြည်သူ့အကျိုးနဲ့ နိုင်ငံ့အကျိုးအတွက် ထမ်းဆောင်ခဲ့ပါတယ်။ ပြည်သူတွေအားလုံး တိုးတက်သင့်သလောက်၊ တိုးတက်ချင်သလောက် မတိုးတက်သေးဘူးဆိုတာလည်း ကျွန်ုပ်တို့သိပါတယ်။

ကြိုးစားရကျိုးနပ်တယ်ဆိုတဲ့အသိနဲ့အားတက်မှုဖြစ်

ဒီတစ်နှစ်ဆိုတာဟာ တကယ်တော့ သိပ်ပြီးတော့ရှည်ကြာတဲ့ကာလမဟုတ်ပါဘူး။ ဒီလိုပဲ ကျွန်ုပ်တို့လို စနစ်အပြောင်းအလဲကို ဖြတ်သန်းခဲ့ရတဲ့ တချို့ နိုင်ငံက ပုဂ္ဂိုလ်များနဲ့ ကျွန်ုပ်မဆွေးနွေးဖူးပါဘဲ။ ဆွေးနွေးတဲ့အခါမှာ နှစ်လ၊ သုံးလလောက်က ဆွေးနွေးဖြစ်ပါတယ်။ ဆွေးနွေးတဲ့အခါမှာ တော်တော်များများက ပြောပါတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံရဲ့ တိုးတက်နှုန်းက အတော်မြန်ပါတယ်တဲ့။ သူတို့နိုင်ငံတွေမှာဆိုရင်၊ တချို့နိုင်ငံတွေမှာဆိုရင် ကျွန်ုပ်တို့ တိုးတက်နှုန်းလောက် တိုးတက်မှုရအောင် သုံး၊ လေးနှစ်တောင်မှ ကြိုးစားရပါတယ်လို့ ပြောခဲ့တာ ရှိပါတယ်။ ဒီလိုပြောတဲ့အခါကျတော့လည်း ကျွန်ုပ်တို့ အားတက်ပါတယ်။ အားတက်တယ်ဆိုတာဟာ ကျေနပ်ပြီးတော့၊ တော်လှပြီဆိုပြီးတော့ အားတက်တာမျိုးမဟုတ်ပါဘူး။ ကျွန်ုပ်တို့ ဆက်ပြီးတော့ ကြိုးစားရကျိုးနပ်တယ်ဆိုတဲ့အသိနဲ့ အားတက်မှုဖြစ်ပါတယ်။

တိုက်တိုက်ဆိုင်ဆိုင် နိုင်ငံတော်အစိုးရရဲ့ တစ်နှစ်ပြည့်တဲ့ ဒီကနေ့မှာ ထုတ်ပြန်လာခဲ့တဲ့ ဒီသတင်းဟာ နိုင်ငံတော်နဲ့ ပြည်သူတွေအတွက် အကောင်းမွန်ဆုံးသော ဆုလက်ဆောင်၊ မင်္ဂလာ ရှိဆုံးသော သတင်းကောင်းပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ UNFC အဖွဲ့ဝင် ငါးဖွဲ့က NCA လက်မှတ် ရေးထိုးဖို့ ယခုလို ဆုံးဖြတ်ချက် ချလိုက်တဲ့ အတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးမျှော်လင့်ချက် ရောင်ခြည် တွေ ပိုမိုတောက်ပလာခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်ုပ်တို့ အရင်နှစ်တုန်းက အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ဟာ နိုင်ငံရဲ့ တာဝန်ကို စပြီးတော့ ယူစဉ်အခါတုန်းကဆိုလို့ရှိရင် ကျွန်ုပ်တို့ ပြောင်းလဲချိန်တန်ပြီဆိုတဲ့ ဆောင်ပုဒ်နဲ့ ယူခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီတော့ ကျွန်ုပ်တို့ အခုတစ်နှစ် ကြာပြီဆိုတော့ ဆောင်ပုဒ်ကိုလည်း ကျွန်ုပ်တို့ နည်းနည်းပြောင်းပြီးတော့ သွားရရင် ကောင်းမယ်လို့ ကျွန်ုပ်မထင်ပါဘဲ။ အဲဒီတော့ ကျွန်ုပ်မစဉ်းစားပါဘဲ။ ဘယ်လိုဆောင်ပုဒ်မျိုးနဲ့ ဆက်သွားရင်ကောင်းမလဲဆိုတော့ တိုတိုတုတ်တုတ်နဲ့ အဓိပ္ပာယ်ပေါ်လွင်အောင် “ပြည်သူနှင့်အတူ” လို့ ကျွန်ုပ်တို့ဆက်ပြီးတော့ ဒီခရီးလမ်းကို ပြည်သူနဲ့အတူ လျှောက်သွားချင်ပါတယ်။

တာဝန်ယူမှုလို့လည်း ပြောလို့ရ

ဒီလို ပြည်သူနဲ့အတူ လျှောက်သွားချင်တဲ့အခါမှာ အခုခေတ်ပေါ်နေတာ၊ နိုင်ငံတကာမှာသုံးနှုန်းနေတဲ့ ဝေါဟာရလေးတစ်ခုပေါ့။ အဲဒါဟာ နိုင်ငံရဲ့ ပိုင်ဆိုင်မှုပေါ့။ ပြောချင်တာက နိုင်ငံတိုင်း နိုင်ငံတိုင်းဟာ ကိုယ့်ရဲ့ကိစ္စတွေ၊ ကိုယ့်ရဲ့ပြဿနာတွေ၊ ကိုယ့်ရဲ့တိုးတက်မှုတွေအတွက်ကို ကိုယ့်ဘာသာကို တာဝန်ယူနိုင်ခွင့်ရှိရမယ်။ လုပ်ပိုင်ခွင့်ရှိရမယ်။ ပိုင်ဆိုင်မှုပေါ့။ ဒါပေမယ့် ပိုင်ဆိုင်မှုဆိုတာကလည်း တစ်ချိန်တည်းမှာပဲ တာဝန်ယူမှုလို့လည်း ပြောလို့ ရပါတယ်။

ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံရဲ့ကိစ္စတွေအတွက်ကို ပြည်သူနဲ့အတူ တာဝန်ယူမယ်။ ပြည်သူနဲ့အတူ ကျွန်ုပ်တို့ ဒီတာဝန်တွေကို ထမ်းဆောင်မယ်။ ကျွန်ုပ်တို့ အနေနဲ့ ဒီတာဝန်တွေကို ကျေပွန်ဖို့အတွက် ပြည်သူရဲ့အားကို ကျွန်ုပ်တို့ယူသလို ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့စွမ်းအားတွေအားလုံးကိုလည်း ပြည်သူတွေအတွက် ကျွန်ုပ်တို့သုံးပါမယ်ဆိုတဲ့စိတ်ဓာတ်နဲ့ ပြည်သူနဲ့အတူ ကျွန်ုပ်တို့ နောက်နှစ်ကို ချီတက်သွားချင်ပါတယ်။ အဲဒီလိုချီတက်သွားတဲ့အခါ ကျွန်ုပ်တို့ ပြည်သူပြည်သားအားလုံး၊ ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ အားလုံးဟာ ဝိုင်းဝန်းပြီးတော့ ပံ့ပိုးကူညီကြလိမ့်မယ်လို့ ကျွန်ုပ်တို့မျှော်လင့်ပါတယ်။

နောက်ဆုတ်ပေးဖို့အဆင်သင့်

ပြည်သူများရဲ့ လေးစားမှု၊ ပြည်သူများရဲ့ ယုံကြည်မှုဆိုတာ ကျွန်ုပ်တို့ အလကားရတဲ့ကိစ္စ မဟုတ်ပါဘူး။ လုပ်ယူမှုရတဲ့ကိစ္စပါ။ ကျွန်ုပ်တို့အနေနဲ့ ရပိုင်ခွင့်ရှိပြီးလို့လည်း မသတ်မှတ်ပါဘူး။ သို့သော်ငြားလည်း ပြည်သူတွေရဲ့ လေးစားမှု၊ ပြည်သူတွေရဲ့ထောက်ခံမှု၊ ပြည်သူတွေရဲ့ ယုံကြည်မှုရအောင်လို့ ဆတက်ထမ်းပိုး တိုးပြီးတော့ ကျွန်ုပ်တို့တစ်နေ့ထက်တစ်နေ့ ကြိုးစားသွားပါမယ်လို့တော့ ကျွန်ုပ်မရဲကြီး ကတိပြုနိုင်ပါတယ်။ ကျွန်ုပ်မနိုင်ငံရေးလောကကို ဝင်လာကတည်းကအတိုင်း ကျွန်ုပ်တစ်ခုတည်းသောကတိတစ်ခုကို ပြုမယ်။ ကျွန်ုပ်မအကောင်းဆုံးလုပ်မယ်။ ကျွန်ုပ်မ အကောင်းဆုံးထက်တော့ ပိုပြီးတော့

လုပ်လို့ မရဘူး။ ကျွန်ုပ်မအကောင်းဆုံးက နိုင်ငံအတွက်၊ ပြည်သူအတွက် မလုံလောက်ဘူးဆိုရင် ပိုပြီး လုံလုံလောက်လောက် ပြည့်ပြည့်စုံစုံလုပ်ပေးမယ် ပုဂ္ဂိုလ်၊ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုက တာဝန်ယူမယ်ဆိုလို့ရှိရင် ကျွန်ုပ်တို့ဟာ နောက်ဆုတ်ပေးဖို့အဆင်သင့်ပါပဲ။

ဒါဟာ အစိုးရတိုင်း ဒီမိုကရေစီတိုင်းဟာ စွဲစွဲမြဲမြဲနားလည်နေရမယ့် ကိစ္စတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ ဒီမိုကရေစီအစိုးရဆိုတာ ထာဝရမဟုတ်ပါဘူး။ အစဉ်အမြဲ နိုင်ငံကို အုပ်ချုပ်သွားဖို့မဟုတ်ပါဘူး။ အစဉ်အမြဲ ငါတို့သာတော်တယ်။ ငါတို့လောက်တော်တဲ့သူဘယ်သူမှမရှိဘူးဆိုပြီးတော့ ရပ်တည်သွားဖို့ မဟုတ်ပါဘူး။ ဒီမိုကရေစီအစိုးရဆိုတာဟာ အနိစ္စတရားကို အမြဲပဲသုံးသပ်နေရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့ဟာ မမြဲခြင်းဆိုတဲ့ နိုင်ငံရေးသဘောတရားအရ အစိုးရရဲ့ အခြေအနေဟာ ပြည်သူလူထု ကြည်ဖြူသလောက်ပဲ ခိုင်မာမယ်ဆိုတာကို လက်ခံတယ်။ ပြည်သူတွေအနေနဲ့ ကျွန်ုပ်တို့အစိုးရကို သေသေချာချာလေ့လာပါ။ ဝေဖန်သင့်တာလည်း ဝေဖန်ပါ။ ကျွန်ုပ်တို့နဲ့ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသင့်တာတွေလည်း ကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြပါ။

လုပ်ချင်တဲ့ကိစ္စတွေကိုလုပ်နိုင်ဖို့ တတ်နိုင်တဲ့ဘက်ကကူညီပေး

နိဂုံးချုပ်အနေနဲ့ ကျွန်ုပ်တို့ ပြည်သူကို ကျေးဇူးတင်တယ်လို့ ပြောချင်ပါတယ်။ တစ်နှစ်အတွင်းမှာ ကျွန်ုပ်မသတိပြုမိတာကတော့ တချို့အဖွဲ့အစည်းတွေ၊ အစုအဖွဲ့တွေ၊ ပုဂ္ဂိုလ်တွေက ကျွန်ုပ်တို့ကို ဘယ်လိုပဲပြောပြော ကျွန်ုပ်တို့ ပြည်သူတွေက ကျွန်ုပ်တို့ကို နားလည်မှုပေးခဲ့တယ်။ ကျွန်ုပ်တို့ကို ဝန်းရံခဲ့တယ်။ ကျွန်ုပ်တို့ကို လုပ်ချင်တဲ့ကိစ္စတွေကိုလုပ်နိုင်ဖို့ တတ်နိုင်တဲ့ဘက်က ကူညီပေးခဲ့တယ်။

အားလုံးသိတဲ့ကိစ္စတစ်ခုဆိုလို့ရှိရင် ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ ရင်ကြားစေရေးနဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးစင်တာအတွက် ပြည်သူတွေကို အလှူခံလိုက်တဲ့အခါ ကာလတိုတိုလေးအတွင်းမှာ အခုဆိုလို့ရှိရင် ကျွန်ုပ်တို့ဟာ ၁၄ ဘီလီယံကျပ်တောင်မှ ရရှိနေပါပြီ။ ဒီရန်ပုံငွေကိုဝိုင်းပြီးထည့်ကြတဲ့အထဲမှာ လုပ်ငန်းရှင်ကြီးတွေတင် မဟုတ်ပါဘူး။ ပြည်သူတွေလည်း ပါပါတယ်။ ကျွန်ုပ်မသဘောအကျဆုံးက ဟိုနားက ငါးထောင်၊ ဒီနားက တစ်သောင်း၊ တတ်နိုင်ရင် တတ်နိုင်သလို ပြည်သူတွေက ဝိုင်းဝန်းပြီးတော့ ကျွန်ုပ်တို့ကို ဝန်းရံကြတာ။ အဲဒါဟာ ငြိမ်းချမ်းရေးရန်ပုံငွေအတွက်တွင် မဟုတ်ပါဘူး။ ကျွန်ုပ်တို့ ကြိုးပမ်းမှုတွေအတွက် အင်မတန်မှ အားဖြစ်စေပါတယ်။

အောင်မြင်အောင်လို့ ဝန်းရံပေးမယ်ဆိုလို့ရှိရင် နိုင်ငံဟာ တိုးတက်ဖို့ လုံးဝသေချာတယ်လို့ပြောနိုင်

ဒီလိုပဲ ပြည်သူတိုင်း ပြည်သူတိုင်းဟာ တတ်နိုင်တဲ့ဘက်က တတ်နိုင်သလောက် ကျွန်ုပ်တို့အစိုးရအတွက် ဆောင်ရွက်နေတဲ့ လုပ်ငန်းအပိုင်းတွေ အောင်မြင်အောင်လို့ ဝန်းရံပေးမယ်ဆိုလို့ရှိရင် ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံဟာ တိုးတက်ဖို့ လုံးဝသေချာတယ်လို့ပြောနိုင်ပါတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ နောင်မျိုးဆက်များဟာ ဒီအချိန် ကာလပြန်ကြည့်ပြီးတော့ ငါတို့နိုင်ငံကြီးအတွက် အလင်းရောင်သန်းခဲ့တဲ့ကာလဟာ ဒီကာလပါပဲလို့ မလွဲမသွေပြောနိုင်ပါတယ်။ ယုံကြည်ပါ တယ်လို့ပြောရင်းနဲ့ နိဂုံးချုပ်ပါတယ်။

ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ ဖြည့်စွက်သတင်းစကား “ဒီနေ့မှာတော့ ညီညွတ်သော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖက်ဒရယ် ကောင်စီ (UNFC) အဖွဲ့ဝင် ငါးဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ ကရင်နီအမျိုးသားတိုးတက်ရေး ပါတီ (KNPP)၊ မွန်ပြည်သစ်ပါတီ (NMSD)၊ ရခိုင်အမျိုးသားကောင်စီ (ANC)၊ လားဟူ ဒီမိုကရက်တစ်အစည်းအရုံး (LDU)နဲ့ “ဝ” အမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ် (WNO)တို့က တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA)ကို လက်မှတ်ရေးထိုးတော့မှာဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားလာတဲ့သတင်းကို အခုပဲကြားသိရပါတယ်။ တိုက်တိုက်ဆိုင်ဆိုင် နိုင်ငံတော်အစိုးရရဲ့ တစ်နှစ်ပြည့်တဲ့ ဒီကနေ့မှာ ထုတ်ပြန်လာခဲ့တဲ့ ဒီသတင်းဟာ နိုင်ငံတော်နဲ့ ပြည်သူတွေအတွက် အကောင်းမွန်ဆုံးသော ဆုလက်ဆောင်၊ မင်္ဂလာရှိဆုံးသော သတင်းကောင်းပဲဖြစ်ပါတယ်။ UNFC အဖွဲ့ဝင် ငါးဖွဲ့က NCA လက်မှတ်ရေးထိုးဖို့ ယခုလို ဆုံးဖြတ်ချက်ချလိုက်တဲ့အတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးမျှော်လင့်ချက် ရောင်ခြည်တွေ ပိုမိုတောက်ပလာခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရ အနေနဲ့ အမျိုးသားပြန်လည်ရင်ကြားစေရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးကို အထူး အလေးထား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးဖို့ ဆုံးဖြတ်လိုက်တဲ့ UNFC ငါးဖွဲ့ကိုလည်း ကျွန်ုပ်တို့ အစိုးရ၊ ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ကို ယုံကြည်ပေးကြတဲ့အတွက် အထူးပဲဝမ်းမြောက်ပါ ကြောင်း ပြောကြားလိုပါတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့အစိုးရအနေနဲ့ နိုင်ငံတော် သာယာဝပြောရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရေးမှာ “ပြည်သူနှင့်အတူ” လက်တွဲဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ တိုင်းရင်းသားခေါင်းဆောင် တွေနဲ့ ပြည်သူအားလုံးဝိုင်းဝန်း ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြမယ်ဆိုရင် ကျွန်ုပ်တို့ ပြည်သူတွေမျှော်လင့်တောင့်တနေတဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးကို မလွဲမသွေ မုချရရှိမယ်လို့ အခိုင်အမာယုံကြည်ပါတယ်။”



ပြည်တွင်းရေးရာ

# အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် မျှော်လင့်ချက်ရောင်နီများ ပိုမိုလင်းလက်တောက်ပလာခဲ့ပြီဖြစ် ငြိမ်းချမ်းရေးပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်သော သွေးထိုးလှုံ့ဆော်မှုများ ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သဖြင့် အထူးဂရုပြုကြပါရန် တိုက်တွန်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်  
နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန  
သတင်းထုတ်ပြန်ချက်  
(၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ တန်ခူးလဆန်း ၃ ရက်)  
(၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၃၀ ရက်)

၁။ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အထူးအလေးထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (Nationwide Ceasefire Agreement-NCA) မရေးထိုးရသေးသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် အပြန်အလှန်နားလည်မှု၊ နှစ်ဖက်ယုံကြည်မှုများတည်ဆောက်ပြီး ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ(၂၁)ရာစုပင်လုံ ပါဝင်တက်ရောက်နိုင်ရေးအတွက် စဉ်တိုက်ဆက်တိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲများ၏ သဘောသဘာဝအတိုင်း အနိမ့် အမြင့်၊ အတက်၊ အကျများစွာဖြင့် ပြီးခဲ့သည့် တစ်နှစ်တာကာလကို ကျော်ဖြတ်လာခဲ့ရပါသည်။

၂။ ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှုများ၏ အဓိကအချက်မှာ ယုံကြည်မှုဖြစ်ပြီး တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး အပြန်အလှန် ယုံကြည်မှုသာမက မိမိကိုယ်ကို ယုံကြည်မှုသည်လည်း အထူးအရေးကြီးလှပါသည်။ တစ်နှစ်တာကြီးပမ်း ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှုများ၏ရလဒ်အဖြစ် ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖက်ဒရယ်ကောင်စီ (UNFC) အဖွဲ့ဝင် (၅)ဖွဲ့ဖြစ်သည့် ကရင်နီအမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ(KNPP)၊ မွန်ပြည်သစ်ပါတီ (NMSP)၊ ရခိုင်အမျိုးသားကောင်စီ(ANC)၊ လားဟူဒီမိုကရက်တစ်အစည်းအရုံး(LDU)နှင့် “ဝ” အမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်(WNO)တို့က တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) ကိုလက်မှတ်ရေးထိုးတော့မည်ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားလာခဲ့ပါသည်။

၃။ ခေတ်အဆက်ဆက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ မျှော်လင့်တောင့်တခဲ့ကြသော အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် မျှော်လင့်ချက်ရောင်နီများ ပိုမိုလင်းလက်တောက်ပလာခဲ့ပြီဖြစ်ပါသည်။ ဤသို့ အရေးကြီးလှသည့် အချိန်အခါတွင် မလိုလားအပ်သော အဖျက်အမှောင့်များ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်သော သွေးထိုးလှုံ့ဆော်မှုများဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သဖြင့် ညီနောင်တိုင်းရင်းသားခေါင်းဆောင်များ၊ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများအနေဖြင့် အထူးဂရုပြုကြပါရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်လျက် သတင်းထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

\* ကျောပိုးမှ

ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းအစီအမံများကို ကြိုတင်စဉ်းစားချမှတ်ထားရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး၊ ရှာဖွေကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် အသိပညာပေးမှုများနှင့် ဇာတိတိုက်လေ့ကျင့်မှုများဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားလိုပါကြောင်း၊ ထောက်ပံ့မှုများ အလေအလွင့်မရှိစေရေးအတွက် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များအနေဖြင့် တိကျသေချာမြန်ဆန်သည့် ထောက်ပံ့မှုနည်းလမ်းများကို စီမံဆောင်ထားရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့အတူ သဘာဝဘေးအတွက် မည်သို့ ပြင်ဆင်ထားသည်ကိုလည်း ဆန်းစစ်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့ပြင် အရေးပေါ်အစားအစာရိက္ခာ၊ အရေးပေါ်ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် တုံ့ပြန်ရေးလုပ်ငန်းသုံးစက်ကိရိယာများ၊ အဆောက်အအုံပြုပြင်တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ ပြုပြင်တည်ဆောက်မှုများ၊ ကမ်းပြိုကမ်းထိန်းလုပ်ငန်းများ စသည့် သဘာဝဘေး လျော့ပါးရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းအစီအမံများတွင် အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုရန်ပုံငွေစာရင်းမှ ငွေကျပ် ၉ ဒသမ ၈ ဘီလီယံနှင့် အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၂ ဒသမ ၇၄ သိန်း ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ကြောင်း၊ အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီနှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီများတွင် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေကြသည့် ဝန်ကြီးဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များအနေဖြင့် တာဝန်ယူထားရသည့် လုပ်ငန်းကဏ္ဍများ ပိုမိုထိရောက်စွာဆောင်ရွက်ပေးရန်၊ ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ကြရန်နှင့် ငွေကြေးသုံးစွဲမှုများတွင် အထောက်အထားများအပါအဝင် လုပ်ငန်းအဆင့်ဆင့်ကို မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများဖြင့် ဘဏ္ဍာရေး

စည်းမျဉ်း၊ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ စနစ်တကျ ကြီးကြပ်စီမံခန့်ခွဲကြရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ကော်မတီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးကျော်ဆွေက ရှာဖွေကူညီကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုအခြေအနေများနှင့် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ကော်မတီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးက သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်း ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများ၊ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အခြေအနေများ၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်လျော့ပါးရေး၊ ကယ်ဆယ်ထောက်ပံ့ရေးဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေများနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် အစီအမံများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိန်ဝင်း၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရဲအောင်၊ ဦးကျော်တင်ဆွေ၊ သူရဦးအောင်ကို၊ ဦးသိန်းဆွေ၊ ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး၊ နိုင်သက်လွင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်၊ ဒေါက်တာထွန်းနိုင်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်များ၊ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍများအလိုက် အသီးသီး ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗိုလ်ထီးယူ က ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးခဲ့သည်။

(သတင်းစဉ်)



## အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင် စစ်တွေလေဆိပ် ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် မတ် ၃၀  
အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်သည် မတ် ၂၉ ရက် ညနေပိုင်းတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ သစ်တောနှင့် သတ္တဝန်ကြီး ဦးကျော်လွင်၊ ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး ဦးမင်းအောင်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဦးခင်မောင်ဌေး၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ စစ်တွေလေဆိပ်အဆောက်အအုံသစ်ဖွင့်လှစ်ထားရှိမှုအခြေအနေကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လေဆိပ်တာဝန်ခံအရာရှိက ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများအပေါ် လိုအပ်သည်များ ဆွေးနွေးမှာကြားခဲ့ကြောင်းသတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

## သံတွဲလေယာဉ်ပြေးလမ်း အဆင့်မြှင့်တင်ပေးခြင်းနှင့် လေဆိပ်အဆောက်အအုံသစ်ဖွင့်လှစ်

စစ်တွေ မတ် ၃၀  
လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနက တာဝန်ယူတည်ဆောက်သည့် သံတွဲလေယာဉ်ပြေးလမ်း အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းနှင့် လေဆိပ်အဆောက်အအုံသစ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီခွဲက အဆိုပါလေဆိပ်၌ ကျင်းပရာ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းစင်မောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးဗိုလ်ချုပ်မောင်မောင်စိုး၊ ကုလသမဂ္ဂလက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။  
ရေးဦးစွာ သံတွဲလေဆိပ်၏ လေယာဉ်ပြေးလမ်းအဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းနှင့် လေဆိပ်အဆောက်အအုံသစ်အား ရခိုင်ပြည်နယ်လျှပ်စစ်၊ စက်မှုနှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး

ဝန်ကြီး ဦးအောင်ကျော်၏ လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမင်းလွင်နှင့် သံတွဲမြို့ဒေသခံ ဦးစောလွင်တို့က ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ကြသည်။  
ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မြန်မာနိုင်ငံတွင်သာမက ကမ္ဘာတွင် ထင်ရှားကျော်ကြားသည့် ရခိုင်ပြည်နယ် သံတွဲမြို့ရှိ ငပလီကမ်းခြေသည် သံတွဲလေဆိပ်နှင့် ကပ်လျက်ရှိနေကြောင်း၊ ငပလီကမ်းခြေသို့ နိုင်ငံခြားသား ခရီးသွားဧည့်သည်များ လာရောက်လည်ပတ်မှု နှစ်စဉ် တိုးတက်များပြားလာမှုနှင့် အတူ ပျံသန်းပြေးဆွဲမည့် လေကြောင်းလိုင်းများမှာလည်း ထပ်မံတိုးတက်လာမှုအရ ပြည်တွင်း ပြည်ပ ခရီးသွားဧည့်သည်များ အဆင်ပြေချောမွေ့စေရေးအတွက် မူလလေဆိပ်အဆောက်အအုံကို အဝင်ခရီးသည် ၂၀၀၊ အထွက် ၂၀၀ တစ်ပြိုင်တည်းဝင်၊ ထွက် အသုံးပြုနိုင်သည့် အလျားပေ ၂၀၀၊ အကျယ် ပေ ၁၄၀၊

တစ်ထပ်ခွဲလေဆိပ်အဆောက်အအုံတို့ကို ၂၀၁၂-၂၀၁၃ ခုနှစ်မှ စတင်၍ နှစ်စဉ်အလိုက် ရရှိရန်ပုံငွေများဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် တည်ဆောက်ပြီးစီးခဲ့ကြောင်း အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။  
သံတွဲ လေယာဉ်ပြေးလမ်းကို လေယာဉ်များ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရေးနှင့် အလေးဝန် ပိုမိုသော လေယာဉ်များ ဆင်းသက်အသုံးပြုနိုင်ရေးအတွက် ပြေးလမ်းနှင့် လေယာဉ်ရပ်နားနေရာ တိုးချဲ့ခြင်း၊ နိုင်ငံလွန်ကတ္တရာထပ်ပိုးလွှာခင်းခြင်း၊ ပြေးလမ်းကို ပင်လယ်ရေတိုက်စားမှုဒဏ်မှ ကာကွယ်နိုင်ရန် ကျောက်စီနံရံ တိုးချဲ့ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
အဆိုပါ လေယာဉ်ပြေးလမ်းကို အလျား ပေ ၈၀၀၊ အကျယ် ပေ ၁၀၀ ကို နှစ်လက်မခွဲ နိုင်ငံလွန်ကတ္တရာပထမလွှာခင်းခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများအတွက် စုစုပေါင်းငွေကျပ် သန်း ၃၀၀၀ ဖြင့် လည်းကောင်း၊

လေဆိပ်အဆောက်အအုံသစ်ဆောက်လုပ်ခြင်းနှင့်လေဆိပ်ဆိုင်ရာ ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများအတွက် စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၁၃၂၂ ဒသမ ၁၆၆ သန်းဖြင့် လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
သံတွဲလေယာဉ်ကွင်းသည် သံတွဲမြို့၏အနောက်ဘက် ခုနစ်မိုင်ခန့်အကွာ မင်္ဂလာကျေးရွာတွင် တည်ရှိရာ ၁၉၅၀ ခုနှစ်မှစတင်ပြီး အလျား ပေ ၃၉၀၀ ရှိသည့် ပေါက်ခင်း လေယာဉ်ပြေးလမ်းတွင် ဒါကိုတာလေယာဉ်များ ၁၉၅၈ ခုနှစ်အထိ ဆင်းသက်အသုံးပြုခဲ့ကြောင်း၊ ၁၉၇၀ ခုနှစ်နောက်ပိုင်း၌ လေယာဉ်ပြေးလမ်းကို အလျား ပေ ၄၇၅၀၊ အကျယ် ပေ ၁၀၀၀ အထိ တိုးချဲ့ခဲ့ပြီး ယခင်က မြန်မာ့လေကြောင်းလိုင်းတွင် အသုံးပြုခဲ့သော အလေးဝန်ပေါင် ၄၅၀၀ ရှိ ဖော်ကာအက်စ် ၂၇ လေယာဉ်များ ဆင်းသက်အသုံးပြုခဲ့ကြောင်း၊ ၁၉၉၈ ခုနှစ်တွင် အလျားပေ ၅၅၀၀ ထိ ထပ်မံတိုးချဲ့ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ဇနန့်မောင်)

## စာပေဗိမာန်စာမူဆု (၂၀၁၆) ပြိုင်ပွဲ ဘာသာပြန်စာမူအတွက် ပြိုင်ပွဲဝင်စာမူပြဋ္ဌာန်း

ရန်ကုန် မတ် ၃၀  
၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွက် စာပေဗိမာန်စာမူဆုပြိုင်ပွဲတွင် ဘာသာပြန်စာမူအတွက် Editor Mahmood Monshipouri တည်းဖြတ်သည့် “TERRORISM, SECURITY AND HUMAN RIGHTS” စာအုပ်မှ “Terrorism, Security, and Human Rights”နှင့် “Military Intervention: Risks and Costs” အခန်းနှစ်ခန်းကို ထုတ်နုတ်ပြဋ္ဌာန်းကြောင်း၊ ယင်းစာအုပ်ကို ရန်ကုန်မြို့ ကုန်သည်လမ်း အမှတ်(၅၂၉-၅၃၀) စာပေဗိမာန်အရောင်းဆိုင်တွင် တန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၅၀ ဖြင့် ဝယ်ယူပြန်ဆို၍ ပြိုင်ပွဲဝင်နိုင်ကြောင်း၊ ပြိုင်ပွဲဝင်ရာတွင် သတ်မှတ်ထားသည့် ပြိုင်ပွဲဝင်ပုံစံဖြင့် တင်သွင်းခြင်းကိုသာလက်ခံမည်ဖြစ်ပြီး ပုံစံနှင့်စည်းကမ်းချက်များကို စာပေဗိမာန်တွင် ကျပ် ၁၀၀ ဖြင့် ဝယ်ယူနိုင်ကြောင်း၊ နယ်မြေပြိုင်ပွဲဝင်လိုသူများသည် စာအုပ်တန်ဖိုးနှင့် စာအုပ်ပို့အပါအဝင် စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၁၇၀၀ ကို ငွေပို့လွှာဖြင့် ဥက္ကဋ္ဌ၊ စာပေဆုများအုပ်ချုပ်ထောက်ပံ့မှုကော်မတီ၊ စာပေဗိမာန်ရုံး အမှတ်(၅၂၉-၅၃၀)ကုန်သည်လမ်း ရန်ကုန်မြို့ ဖုန်း-၀၀-၃၇၄၅၂၊ ၀၁-၃၈၁၄၄၉ တို့သို့ လိပ်မူ၍ မှာယူနိုင်ကြောင်း၊ ဘာသာပြန်စာမူကို ဩဂုတ် ၁၅ ရက်နောက်ဆုံးထား၍ ဦးစီးအရာရှိ (စီမံ)စီမံရေးရာဌာနမှ စာပေဗိမာန်၊ အမှတ်(၅၂၉-၅၃၀)ကုန်သည်လမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့သို့ ပေးပို့ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)



ပြည်တွင်းရေးရာ

◆ ကုန်သွယ်မှုမှ

ယနေ့ ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးတိုးတက်မှုကို ကမ္ဘာ့ဘဏ်က ၂ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်းခန့်မှန်းထားခဲ့သော်လည်း ယခုနောက်ဆုံး ၂ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်းသို့ လျော့ကျလာပါကြောင်း၊ လျော့ကျလာရသည့်အကြောင်းရင်းများမှာ ဖွံ့ဖြိုးပြီးနိုင်ငံကြီးများ၏ စီးပွားရေးနှေးကွေးလာမှု၊ ကုန်စည်ထွေးနှုန်းများကျဆင်းလာမှု၊ ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ကုန်သွယ်အား လျော့လာမှု၊ အဆင့်မြင့်စီးပွားရေးကွက်များတွင် ဝယ်လိုအားကျဆင်းလာမှု၊ အရင်းအနှီးစီးဆင်းမှုနှေးကွေးမှု စသည့် အကြောင်းရင်းများကြောင့် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တိုးတက်မှု နှေးကွေးသည့် စီးပွားရေးအခြေအနေနှင့် စီးပွားရေးမူဝါဒထိန်းညှိမှု ဆောင်ရွက်ချက်များကြောင့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများအနေဖြင့် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေး ဖွံ့စည်းတည်ဆောက်မည့်ပုံစံကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲရန်အရေးကြီးလိုအပ်လာပါကြောင်း၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ် World Economic Forum အစည်းအဝေးတွင် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာလုပ်ဆောင်ရမည့် အစီအစဉ်ကို ဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

IMF ၏ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ထုတ်ပြန်ချက်အရ မြန်မာနိုင်ငံသည် စီးပွားရေး တိုးတက်မှုနှုန်း ၃.၀% အမြင့်ဆုံးနေရာတွင်ရှိနေပါကြောင်း၊ သို့သော်လည်း ကမ္ဘာ့စီးပွားရေး နှေးကွေးလာသည်နှင့်အမျှ အာရှဒေသတွင် စီးပွားရေး အင်အားကြီးနိုင်ငံများ၏ စီးပွားရေးသည်လည်း နှေးကွေးလာခဲ့ပါကြောင်း၊ ယခုလိုအချိန်တွင် မိမိတို့နိုင်ငံသည် တစ်ကမ္ဘာလုံးနှင့် အလျင်အမြန် ပေါင်းစည်းရန် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍတွင် ကမ္ဘာကြီးနှင့် မြန်မြန်ဆန်ဆန်ပေါင်းစည်းနိုင်ရန် အရေးကြီးလှပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် စီးပွားရေးမူဝါဒ(၁၂)ချက်ကို ချမှတ်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ချမှတ်ရာတွင် ရေရှည်တည်တံ့သည့်ဖွံ့ဖြိုးမှုပန်းတိုင်များ (Sustainable Development Goals- SDGs) ထဲမှ လူတိုင်းအတွက် သင့်တော်သည့် အလုပ်အကိုင်ရရှိစေပြီး အားလုံးပါဝင် ရေရှည်တည်တံ့မည့် စီးပွားရေး တိုးတက်မှုမြှင့်တင်ရေး၊ ရေရှည်တည်တံ့သည့် စားသုံးမှု - ထုတ်လုပ်မှုပုံစံများ အခိုင်အမာ ပေါ်ပေါက်လာရေးဆိုသည့် ပန်းတိုင် (၂)ရပ်နှင့်ကိုက်ညီအောင် ရေးဆွဲထားပါကြောင်း၊ Medium Term Programme သည် နောက် (၅) နှစ်အတွင်း ကုန်သွယ်မှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကဏ္ဍ၌ ထောက်ပံ့ရန်လိုအပ်နေသည့် ဦးစားပေးနယ်ပယ် (၅)ခုတွင် ကုန်သွယ်ရေး ဆိုင်ရာနည်းပညာအထောက်အပံ့များကို ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ယနေ့ထုတ်ပြန်သည့် အစီရင်ခံစာပါ အချက်အလက်များ၊ လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် WTO ၏ ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာ အကူအညီပေးရေးအစီအစဉ် Enhanced Integrated Framework (EIF) လုပ်ငန်းစဉ်တွင် ပါဝင်သည့် ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာ စီမံကိန်းများဖော်ထုတ်ရေး ဆွဲခြင်း၊ စီမံကိန်းအဆိုပြုလွှာများ တင်သွင်းခြင်း၊ WTO, EIF အတွင်း ရေးမှူးရုံး၊ ဘဏ္ဍာရေးမှူးနှင့် သက်ဆိုင်ရာဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်များမှ စီမံကိန်းအဆိုပြုလွှာများအား ဆန်းစစ်ခြင်း၊ စီမံကိန်းများအား သဘောတူခွင့်ပြုခြင်း၊ စာချုပ်စာတမ်းများနှင့် ဘဏ္ဍာငွေစီးဆင်းမှုများ စီမံဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အတည်ပြုထားသည့် စီမံကိန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ခြင်း၊ စီမံကိန်းများ ချောမွေ့လျင်မြန်စေရန် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ စီမံခန့်ခွဲခြင်း၊ စောင့်ကြည့်အကဲဖြတ်ခြင်းစသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို သေချာစွာဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာစီမံကိန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်မည့် သက်ဆိုင်ရာဌာနများအလိုက် မိမိတို့ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းတာဝန်များကို အောင်မြင်အောင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားကြရန်နှင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက် အဖွဲ့အစည်းများ၊ အလှူရှင်များအနေဖြင့်လည်း လိုအပ်သည့်နည်းပညာဆိုင်ရာ အကူအညီများနှင့် ငွေကြေးအထောက်အပံ့များကို ပူးပေါင်းပါဝင်ပြီး ဆက်လက်ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးပါရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက်စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသန်းမြင့်က မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကမ္ဘာ့ဘဏ်တို့ ပူးပေါင်း၍ ၂၀၁၅ခုနှစ်အတွင်း ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာဘက်စုံလေ့လာဆန်းစစ်မှု “Diagnostic Trade Integrated Study-DTIS” အား ပထမဆုံးအကြိမ် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ Medium Term Programme သည် ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကဏ္ဍစုံမှ နှစ်တို၊ နှစ်လတ်(၂နှစ်၊ ၃နှစ်၊ ၅ နှစ် အတွင်း) ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းအစီအစဉ် (Action Matrix) များကို တပေါင်းတစည်းတည်း ဖော်ပြထားသည့် အစီရင်ခံစာဖြစ်ပါကြောင်း။

နှစ်တို၊ နှစ်လတ်အတွင်းဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များကို ကုန်သွယ်မှု ဘက်စုံလေ့လာဆန်းစစ်ခြင်းပါ အစီရင်ခံစာ Diagnostic Trade Integration Study -DTIS ပါလုပ်ငန်းစဉ်အများစုကို ဆွဲယူထားပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် အခြားလေ့လာဆန်းစစ်မှု အစီရင်ခံစာများဖြစ်သည့် အမျိုးသားပို့ကုန်ဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာအစီရင်ခံစာများ၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ အစီရင်ခံစာများ၊ ကုန်သွယ်မှုလျင်မြန်ချောမွေ့ရေးဆိုင်ရာ အစီရင်ခံစာများ၊ အာဆီယံကုန်စည်နှင့် ဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာ အစီရင်ခံစာစသည့် စာတမ်းများမှ ဦးစားပေးကဏ္ဍများကိုရွေးထုတ်ထားပါကြောင်း၊ ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်မည့် မဏ္ဍိုင်ကြီး (၅) ခု၊ လုပ်ငန်းစဉ်အတွဲ (၂၃) ခုနှင့် ဦးစားပေးလုပ်ငန်း ၁၈၀ ကျော်တို့ကို ဦးစားပေးကဏ္ဍအနေဖြင့် ရွေးချယ်ထားခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

မဏ္ဍိုင်ကြီး (၅) ခုမှာ ကုန်သွယ်မှုမူဝါဒနှင့် အဖွဲ့အစည်းများ၊ ကုန်သွယ်မှုလွယ်ကူစေရေး၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးနှင့် ထောက်ပံ့ပို့ဆောင်ရေး၊ အရည်



### မြန်မာ-ထိုင်း ချစ်ကြည်ရေးတံတားအမှတ်(၂)၏ တံတားဆက်ပွဲ့၊ မြဝတီမြို့တွင်းပိုင်းနှင့် အိန္ဒြ-ဇာသပြင်လမ်း ကတ္တရာကွန်ကရစ် လမ်းသစ်ဖွင့်ပွဲများ ကျင်းပ

#### နေပြည်တော် မတ် ၃၀

နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံအစိုးရတို့အကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးစွာ ပူးပေါင်းတည်ဆောက်ပြီးစီးသည့် မြန်မာ - ထိုင်းချစ်ကြည်ရေး တံတားအမှတ်(၂)၏ Bridge Closure Ceremony (တံတားဆက်ပွဲ့) အခမ်းအနားကို မတ် ၃၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် အဆိုပါ တံတားပေါ်ရှိ ယာယီမဏ္ဍပ်၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်၊ ထိုင်းနိုင်ငံပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာ အာခွန်းသံပိတရာပိစစ်၊ နှစ်နိုင်ငံမှ ဧည့်သည်တော်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ကရင်ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများ၊ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားကို နှစ်နိုင်ငံရိုးရာအကများဖြင့် ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး ထိုင်းနိုင်ငံဘက်မှ လမ်းပန်းဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် မစ္စတာထားနင်းစွန်ဘွန်းက တံတားတည်ဆောက်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ထိုင်းနိုင်ငံပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာအာခွန်းသံပိတရာပိစစ်က ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်က အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် အဆိုပါတံတားသည် ဝိယက်နမ်-လာအို-ထိုင်း-မြန်မာတို့ကို ဆက်သွယ်ပေးသော အရှေ့-အနောက် စီးပွားရေးဝင်္ဂါလမ်းမကြီး(East - West Economic Corridor) ပေါ်တွင် တည်ရှိပြီး နှစ်နိုင်ငံဆက်သွယ်ရေးအတွက် အဓိက ကျသော

တံတားကြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပင်မတံတား အရှည်မီတာ ၂၇၀၊ ယာဉ်သွားလမ်းအကျယ် ၁၇ မီတာနှင့် လူသွားလမ်းအကျယ် တစ်ဖက်လျှင် ၁ ဒသမ ၅ မီတာရှိသော PC Box Girder လေးလမ်းသွား တံတားဖြစ်ပြီး တံတား၏ ချဉ်းကပ်တံတားအရှည်မှာ မြန်မာဘက်ခြမ်းတွင် မီတာ ၁၁၀၊ ထိုင်းဘက်ခြမ်းတွင် မီတာ ၃၈၀ စုစုပေါင်း မီတာ ၄၉၀ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တံတားစီမံကိန်း တန်ဖိုးမှာ ထိုင်းဘက် သန်း ၃၉၀၀ ဖြစ်ပြီး ထိုင်းနိုင်ငံအစိုးရအကူအညီဖြင့် တည်ဆောက်ပြီးခဲ့ပါကြောင်း၊ မြန်မာဘက်ကမ်းရှိ ကျန်ရှိနေသောချဉ်းကပ်လမ်း Traffic Change Over နှင့် Border Control Facilities (BCF) အဆောက်အအုံများကိုလည်း ထိုင်းနိုင်ငံဘက်မှ ဆက်လက်ဆောက်လုပ်ပေးမှာ ဖြစ်သည့်အတွက်ဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်း၊ တံတားကြီးဖွင့်လှစ်လိုက်သည့်အတွက် မြန်မာ-ထိုင်း နှစ်နိုင်ငံအကြား ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ ပိုမိုလျင်မြန်စွာ ချောမွေ့လာခြင်း၊ ကုန်သွယ်မှုပမာဏများလည်း မြင့်မားတိုးတက်လာခြင်း၊နှစ်နိုင်ငံရိုးရာယဉ်ကျေးမှုဝေလေ့ထုံးစံများ သိရှိနိုင်ခြင်း၊ Tourism များချဲ့ထွင်လာနိုင်ခြင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ တိုးတက်လာခြင်း၊ နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုပိုမိုခိုင်မြဲလာစေခြင်းစသည့် အကျိုးတရားများ ရရှိလာမှာဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် မြန်မာ-ထိုင်းချစ်ကြည်ရေးတံတားအမှတ်(၂)၏ Bridge Closure Ceremony (တံတားဆက်ပွဲ့) ကို ထိုင်းနိုင်ငံဘက်မှ ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာအာခွန်းသံပိတရာပိစစ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများကလည်းကောင်း၊ မြန်မာဘက်မှ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်၊ ကရင်ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက တံတားကို ဆက်ပေး

သည်။ ထို့နောက် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းနှင့်အတူ နှစ်နိုင်ငံဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် ဧည့်သည်တော်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကူးပြီး တံတားဆက်ပွဲ့အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် အမှတ်တရလက်ဆောင်များ အပြန်အလှန် ပေးအပ်သည်။(အပေါ်ပုံ)

ဆက်လက်၍ ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီခရိုင် မြဝတီမြို့နယ်အတွင်းရှိ မုဒုံ-မြဝတီလမ်း (မြဝတီမြို့တွင်းအပိုင်း) ကွန်ကရစ်လမ်းသစ်ဖွင့်ပွဲကို ၁၀ နာရီတွင် အဆိုပါလမ်းရှိမဏ္ဍပ်၌ ကျင်းပရာ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် ကတ္တရာကွန်ကရစ်လမ်းသစ်ကို ကရင်ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန တာဝန်ရှိသူများက ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံခရိုင် ဘားအံမြို့နယ်အတွင်းရှိ အိန္ဒြ-ဇာသပြင်လမ်း ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် အဆိုပါ လမ်းရှိ မုဒုံဦး၌ ကျင်းပရာ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်က အမှာစကား ပြောကြားသည်။

အိန္ဒြ - ဇာသပြင်လမ်းအား ကရင်ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကူးကာ ကတ္တရာကွန်ကရစ်လမ်းပေါ်မှ ဖြတ်သန်းကြည့်ရှုခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

အသွေးမြင့် အခြေခံအောက်အဖွဲ့နှင့် စံချိန်စံညွှန်းများ၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ တန်ဖိုးမြင့်ထုတ်ကုန်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ပို့ကုန်အမျိုးမျိုးထုတ်လုပ်ရေးတို့ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ဥရောပသမဂ္ဂ သံအမတ်ကြီး H.E. Roland Kobia နှင့် ကမ္ဘာ့ဘဏ်မှ Country Manager, Mr. Abdoulaye Seck တို့က နှုတ်ခွန်းဆက်အမှာစကား ပြောကြားကြသည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှကျော်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်နှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်မှ စီးပွားရေးနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များမှ စီးပွားရေးဝန်ကြီးများ၊ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ကမ္ဘာ့ဘဏ်မှ ဧည့်သည်တော်များ၊ UMFCFI မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

(သတင်းစဉ်)

#### ○ အာရှမှ

ဩစတြေးလျတို့မှာ ပထမပွဲငယ်နှင့် ဒုတိယပွဲငယ် တို့တွင် (၂၅-၂၃)မှတ်စီဖြင့် အပြန်အလှန်ရလဒ်ထွက်ပေါ်ခဲ့သောကြောင့် အကြိတ်အနယ်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရပြီး မြန်မာအသင်းက တတိယပွဲငယ်တွင် (၂၅-၁၆) မှတ်၊ စတုတ္ထပွဲငယ်တွင် (၂၅-၂၂) မှတ်ဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ အုပ်စုပွဲစဉ်များအပြီးတွင် အုပ်စု(က)မှ မြန်မာနှင့် ဩစတြေးလျ၊ အုပ်စု (ခ)မှ တောင်ကိုရီးယားနှင့် အီရန်၊ အုပ်စု (ဂ) မှ ဂျပန်နှင့် ထိုင်း၊ အုပ်စု (ဃ) မှ တရုတ်နှင့် တရုတ် (တိုင်ပေ)အသင်းတို့ ကွာတားဖိုင်နယ် တက်ရောက်နိုင်ခဲ့သည်။ ယင်းအသင်းများသည် ကွာတားဖိုင်နယ်တွင် တွေ့ဆုံမည့်အသင်းများအတွက် ဒုတိယအဆင့် အုပ်စုပွဲစဉ်များ ကစားရမည်ဖြစ်ပြီး အုပ်စု (က) မှအသင်းများမှာ အုပ်စု (ဂ) အသင်းများ၊ အုပ်စု (ခ) မှ အသင်းများမှာ အုပ်စု (ဃ)မှ အသင်းများနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်သည်။ မတ် ၃၀ ရက်တွင် ပြိုင်ပွဲများရပ်နားမည်ဖြစ်ပြီး ဒုတိယအဆင့် အုပ်စုပွဲများကို ဧပြီ ၁ ရက်၊ ၂ ရက်တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ ကွာတားဖိုင်နယ်ပွဲစဉ်များကို ဧပြီ ၃ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ဒုတိယအဆင့်ပွဲစဉ်များ ပြီးဆုံးမှသာ ထွက်ပေါ်လာမည်ဖြစ်သည်။ သတင်း-ရရင်ရှင်း၊ဓာတ်ပုံ-တိုက်ဦးညွန့်



ပြည်တွင်းရေးရာ



ပြောင်ပိုင်ကျေးရွာတွင် မီးလောင်မှုဖြစ်စဉ် ဖြစ်ပွားခဲ့မှုနှင့် နယ်မြေလုံခြုံရေးအခြေအနေကို သတင်းရယူစဉ်။

မောင်တောမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများတွင် ပြည်တွင်း ပြည်ပသတင်းမီဒီယာအဖွဲ့များ လွတ်လပ်စွာသတင်းရယူ

မောင်တော မတ် ၃၀ ရခိုင်ပြည်နယ်မောင်တောဒေသတွင် သတင်းရယူလျက် ရှိသည့် ပြည်တွင်းပြည်ပ သတင်းမီဒီယာအဖွဲ့သည် ယနေ့တွင် မောင်တောမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပွားခဲ့မှု နှင့် ပတ်သက်သည့် ကျေးရွာများသို့ မြေပြင်ကွင်းဆင်း သတင်းရယူကြသည်။

ရောက်ရှိလာမှုအခြေအနေ၊ မီးလောင်မှုဖြစ်စဉ် ဖြစ်ပွားခဲ့ မှုနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးအတွက် စီမံဆောင်ရွက် နေမှုအခြေအနေ၊ နယ်မြေလုံခြုံရေး၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်း ရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေ၊ နယ်မြေဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများကို လွတ်လပ်စွာ သတင်းရယူ ကြသည်။

(သတင်းစဉ်)

ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၌ ပါဠိပထမပြန်စာမေးပွဲဖြေဆို

ဘူးသီးတောင် မတ် ၃၀ ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောခရိုင် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ် အထကခွဲ (၁) စာသင်ကျောင်း၌ အစိုးရပါဠိ ပထမပြန်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုမှုကို ယမန်နေ့ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီက စတင်ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

(ရာမည၊ တင်စိုး)

အင်းစိန်မြို့နယ် ပါဠိပထမပြန်စာမေးပွဲ ဒုတိယနေ့ဖြေဆို

ရန်ကုန် မတ် ၃၀ ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် သာသနာရေးဦးစီးဌာနက ကြီးမှူး၍ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ပါဠိ ပထမပြန်စာမေးပွဲ ဒုတိယနေ့တွင် မတ် ၃၀ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီမှ ညနေ ၃ နာရီအထိ အင်းစိန်မြို့နယ် အောင်ဆန်း အထက(၃) စာပြောဌာန၌ သံဃာတော်၊

(၆၈၄)

မောင်တောမြို့နယ် ရွက်ညိုတောင်ကျေးရွာမှ ရွာသားတစ်ဦး ပျောက်ဆုံး

နေပြည်တော် မတ် ၃၀ မောင်တောမြို့နယ် ရွက်ညိုတောင် ကျေးရွာမှ ရွာသားတစ်ဦးသည် ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက ရေတွင်းကျွန်း ကျေးရွာသို့ အလည်သွားရောက်ရာမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာခြင်းမရှိသဖြင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက် မှု ပြန်လည်ရောက်ရှိလာခြင်း မရှိဘဲ ပျောက်ဆုံးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)

ကျားခေါင်းတောင်ကျေးရွာမှ ဒေသခံအမျိုးသမီးသုံးဦး၏ အဓမ္မပြုကျင့်မှုများရှိကြောင်းစွပ်စွဲပြောကြားမှုနှင့်ပတ်သက်၍ တွေ့ဆုံမေးမြန်း

ပြည်တွင်းပြည်ပ သတင်းမီဒီယာအဖွဲ့သည် ယနေ့တွင် မောင်တောမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများ၌ သတင်းရယူစဉ် ကျားခေါင်း တောင်ကျေးရွာရှိ ဒေသခံအမျိုးသမီးသုံးဦးက ၎င်းတို့အား လွန်ခဲ့သည့်သုံးလခန့်က လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များမှ အဓမ္မပြုကျင့်မှုများရှိကြောင်း စွပ်စွဲပြောကြားခဲ့သည်။ ယင်းကိစ္စနှင့်ပတ်သက် ၍ တာဝန်ရှိသူများက ဖြစ်ရပ်မှန်ပေါ်ပေါက်ရေး အတွက် စုံစမ်းဖော်ထုတ်သွားမည် အခြေအနေ ကို မောင်တောခရိုင် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးရဲထွန်းနှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းထားမှုများ အား ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။

ဖြေ။ ။ ဒီလိုအလားတူ ဖြစ်စဉ်မျိုးတွေ ပြောင်ပိုင်နဲ့ ကြက်ရိုးပြင်ရွာတွေမှာ ဖြစ်ပွား ခဲ့ပေပါတယ်။ သတင်းမီဒီယာတွေကိုရော၊ ရခိုင်ပြည်နယ် စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင် အဖွဲ့တွေ လာတဲ့အချိန်မှာပါ ကြက်ရိုးပြင်မှာ နေတဲ့ ဒေါ်သန်းသန်းဆိုတဲ့ အမျိုးသမီးက အဲဒီကိစ္စမျိုး ကိုယ်တိုင်ပြောကြားပေးပါတယ်။ အဲဒါနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဥပဒေကြောင်းအရ ဖြေရှင်းပေးဖို့အတွက် နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ ကို ကျွန်တော်တို့ အကြောင်းကြားတယ်။ နစ်နာသူအတွက် ဥပဒေကြောင်းအရ ဖြစ်စေ ဖို့အတွက် အမှုဖွင့်ပေးခဲ့တယ်။ ဖြစ်စဉ်နဲ့ ပတ်သက်ပြီး စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုတွေ ပြုလုပ်ပေး မယ်ဆိုပြီး ပြောခဲ့တယ်။ အဲဒီနေ့မှာပဲ နယ်ခြား စောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့က ကျေးရွာအထိ သွားရောက် ပြီးတော့ ဖြစ်စဉ်ကို စုံစမ်းတယ်။ အဲဒီအခါကျ တော့ သူကိုယ်တိုင် ပြောပြခဲ့ရတယ်လို့ပြောတဲ့ အမျိုးသမီးက ကြက်ရိုးပြင်မှာမရှိတော့ပါဘူး။



သတင်းမီဒီယာများက မောင်တောခရိုင် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးရဲထွန်းနှင့် တွေ့ဆုံ မေးမြန်းစဉ်။



အမျိုးသမီးသုံးဦးက ကျားခေါင်းတောင်ကျေးရွာတွင် ၎င်းတို့ကိုလုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက အဓမ္မပြုကျင့်မှုများရှိကြောင်း သတင်းမီဒီယာများအား ပြောကြားစဉ်။

ပြောဆိုရုံနဲ့ မဖြစ်ပါဘူး။ ဖြစ်စဉ်နဲ့ပတ်သက်လို့ နစ်နာသူက သူ့ရဲ့နစ်နာမှုအတွက် အထောက် အထားပြုဖို့လိုပါတယ်။ သူ့ရဲ့ ပူးပေါင်းဆောင် ရွက်မှုတွေ လိုပါတယ်။ ဒါမှလည်း ဖြစ်မှု ကျူးလွန်သူကို စုံစမ်းဖော်ထုတ်ပြီး အရေး ယူလို့ရမှာပါ။ ဒီလိုမျိုးပြောလို့ ကာယကံရှင် ကို ဖိအားပေးတာမျိုးလုပ်လို့လည်း မရပါဘူး။ ဥပဒေကြောင်းအရ ခံစားပိုင်ခွင့်ရှိတာကို လုပ်ပေးရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ မှန်ကန်တဲ့ဖြစ်စဉ် တစ်ခုကို လုပ်ဆောင်ပေးဖို့ ကျွန်တော်တို့မှာ တာဝန်ရှိပါတယ်။ အဖြစ်မှန်ကို ထုတ်ပြန်ပေး ဖို့အတွက်လည်း ဆောင်ရွက်သွားမှာပါ။ သူတို့အနေနဲ့ ဘယ်နေ့ဘယ်ရက်မှာ ဖြစ်ခဲ့တယ်ဆိုတာကို ပြောပြနိုင်ရင် ကျွန်တော် တို့အနေနဲ့ အဲဒီနေ့မှာ အဲဒီဒေသမှာ တာဝန် ကျတဲ့သူတွေရဲ့ မှတ်တမ်းတွေကို ပြန်လည် စစ်ဆေးပြီး ဘယ်သူဆိုတာကို ဖော်ထုတ်နိုင် မှာပါ။

(သတင်းအဖွဲ့)



ပြည်တွင်းရေးရာ

(၇၂)နှစ်မြောက်တစ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် အင်းဝဘဏ်လီမိတက် အင်းတိုင်(ဇရပ်ကွင်း)ဘဏ်ခွဲ ဖွင့်လှစ်

ရန်ကုန် မတ် ၃၀

(၇၂)နှစ်မြောက်တစ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် အင်းဝဘဏ်လီမိတက် (၄၄) ခုမြောက်ဘဏ်ခွဲဖြစ်သော အင်းတိုင်(ဇရပ်ကွင်း)ဘဏ်ခွဲဖွင့်ပွဲကို ယမန်နေ့ နံနက် ၉ နာရီက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှည်းကူးမြို့နယ် အင်းတိုင်(ဇရပ်ကွင်း) လမ်းဆုံရှိ အဆိုပါဘဏ်ခွဲရေ၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားကို အင်းတိုင်တပ်နယ်မှ တစ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၊ အင်းဝဘဏ်လီမိတက် အုပ်ချုပ်မှုဒါရိုက်တာနှင့် ဘဏ်ဝန်ထမ်းများ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ အင်းဝဘဏ်လီမိတက် အင်းတိုင်(ဇရပ်ကွင်း)ဘဏ်ခွဲကို အင်းတိုင်တပ်နယ်မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အုပ်ချုပ်မှုဒါရိုက်တာ ဦးအောင်ဌေးဦး တို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ ဆက်လက်၍ အင်းတိုင်တပ်နယ်မှ ဗိုလ်မှူးချုပ်ခင်မောင်ဦးက အင်းဝဘဏ်လီမိတက်ဆိုင်ရာတို့ကို စက်ခလုတ်နှိပ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးကာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ဘဏ်ခွဲဆိုင်ရာတို့နှင့်ကောင်တာ တို့ကို အမွှေးနံ့သာရည်များ ပတ်ဖျန်းပေးသည်။ ထို့နောက် ဘဏ်ဝန်ထမ်းများ အား ရင်းရင်းနှီးနှီးလိုက်လံနှုတ်ဆက်ပြီး ဘဏ်ခွဲအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုသည်။

ထို့အပြင် အင်းဝဘဏ်လီမိတက်နှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော မြန်မာမိုဘိုဘဏ်လီမိတက်နှင့်အညီ အင်းတိုင်(ဇရပ်ကွင်း) (Myanmar Mobile Money Services)ကလည်း မိုဘိုဘဏ်လီမိတက်နှင့်ဆောင်ရွက်နိုင်သော ဝန်ဆောင်မှုများကို ထိရောက်ကောင်းမွန်စွာ ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပြီး အငြိမ်းစားဝန်ထမ်းများ အတွက် ပင်စင်လစာများကို မိုဘိုဘဏ်လီမိတက်မှတစ်ဆင့် ထုတ်ယူရရှိနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)



မုံရွာအကျဉ်းထောင်အတွင်း ကြိုတင်မဲကောက်ယူရာ ပြစ်ဒဏ်ကျအကျဉ်းသား ၉၂ ဦး ကြိုတင်မဲပေး

မုံရွာ မတ် ၃၀

မုံရွာမြို့နယ် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲ အတွက် ကြိုတင်မဲကောက်ယူခြင်း အနေဖြင့် မတ် ၂၉ ရက်က မုံရွာ အကျဉ်းထောင်အတွင်း ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများက ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြရာ ပြစ်ဒဏ်ကျအကျဉ်းသား အကျဉ်းသူ ၉၂ ဦး ကြိုတင်မဲပေးခဲ့ကြောင်း မုံရွာမြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌ ဦးကြင်စောထံမှ သိရသည်။

မုံရွာအကျဉ်းထောင်အတွင်း ကြိုတင်မဲပေးခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ အရွေးချယ်ခံ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် လောင်းများ၊ ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲ စောင့်ကြည့်လေ့လာသူများနှင့် ရွေးကောက်ပွဲ စိတ်ဝင်စားသူများက စောင့်ကြည့်လေ့လာ မှတ်တမ်းတင်ကြရာ ကြိုတင်မဲပေးခြင်းလုပ်ငန်းသည် ဥပဒေနှင့် ညီညွတ်မှုကန်မရှိကြောင်း Chindwin Institute ရွေးကောက်ပွဲ စောင့်ကြည့်လေ့လာရေးအဖွဲ့ တာဝန်ရှိသူ ကိုစိုးဝင်းဆွေထံမှ သိရသည်။

Chindwin Institute စောင့်ကြည့်လေ့လာရေးအဖွဲ့အနေဖြင့် မုံရွာမြို့နယ်အတွင်းရှိ မဲရုံ ၁၅၉ ရုံအနက် တပ်တွင်းမဲရုံ ခုနစ်ရုံကို အဓိကစောင့်ကြည့်သွားမည်ဖြစ်သလို ကြိုတင်မဲပေး

သည့် ကာလအတွင်း ကြိုတင်မဲပေးမှု အခြေအနေများ လေ့လာမှတ်တမ်း တင်ခြင်းကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲတွင် ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်အရွေးချယ်ခံကြသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် လောင်း ငါးဦး၏ ကတိကဝတ်များကို ပြုစုကာ ဆက်လက်စောင့်ကြည့်မှုများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ဧပြီ ၁ ရက်တွင် ကျင်းပမည့် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲတွင် အဖွဲ့ဝင်များဖြင့် မဲရုံအားလုံးကို စောင့်ကြည့်လေ့လာသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ရွေးကောက်ပွဲတွင် စောင့်ကြည့်ကြမည့် အဖွဲ့ဝင် ၃၉ ဦးအား အနီးကပ်စောင့်ကြည့်လေ့လာမှု သင်တန်းအဖြစ် မတ် ၂၈ ရက် ညပိုင်းနှင့် ၂၉ ရက်တို့တွင် Chindwin Institute မှ ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာရေးဆိုင်ရာ ဥပဒေများကို သင်ကြားခဲ့ပြီး ခွဲသလို မတ် ၃၀ ရက်တွင် မုံရွာမြို့နယ်လေးဝင်းရွှေ၊ ဇရပ်ပိုင်းဘုရားရွှေနှင့် ကျောက်ကာလမ်း အရိပ်စစ်လက်ဖက်ရည်ဆိုင်ရှေ့တွင် အများပြည်သူသိရှိစေရန် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ အသိပညာပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရ



သည့်။ မတ် ၁၇ ရက်မှ ၂၅ ရက် အထိ ပြုလုပ်သော ဒုတိယအကြိမ် မဲစာရင်းကြေညာမှုကို စောင့်ကြည့်ရာ မုံရွာမြို့နယ်အတွင်း မဲပေးခွင့်ရှိသူ နှစ်သိန်းခွဲခန့်၏ ထက်ဝက်ကျော်ကို စစ်တမ်းကောက်ယူထားချက်အရ ပထမအကြိမ် မဲစာရင်းကြေညာစဉ်က လာရောက်ကြည့်ရှုသူ

ရာခိုင်နှုန်းမှာ သုည ဒသမ ၈၅ ရာခိုင်နှုန်းကျော်သာ လာရောက်ကြည့်ရှုရာမှ ဒုတိယအကြိမ်တွင် သုံးရာခိုင်နှုန်းကျော်အထိ မဲစာရင်းလာရောက်ကြည့်ရှုသည်ကို စစ်တမ်းကောက်ယူရရှိကြောင်း Chindwin Institute အဖွဲ့ တာဝန်ရှိသူ ကိုစိုးဝင်းဆွေထံမှ သိရသည်။

စိုးဝင်းထွန်း (မုံရွာ)

ရန်ကုန် မတ် ၃၀

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ထူးချွန်ဂေါက်သီးအားကစားသမားများ ပေါ်ထွက်လာစေရေးအတွက် တစ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏ အားပေးကူညီမှုဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဂေါက်သီးအဖွဲ့ချုပ်မှ ကြီးပွား၍ မြဝတီဘဏ်၊ အင်းဝဘဏ်၊ ကမ္ဘောဇဘဏ်၊ မုတ္တမဟိုးဒင်းလီမိတက်၊ မြန်မာ့ဇွဲမာန်ကုမ္ပဏီလီမိတက် Phyto Si Thu Teak Plantation (Myanmar)&Bago Yoma Eco Resort(Myanmar)တို့၏ အဓိက

၂၀၁၇ ခုနှစ် မြန်မာပြည်တွင်းပတ်လည် ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲကျင်းပမည်

ကူညီပံ့ပိုးမှုဖြင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် မြန်မာပြည်တွင်း ပတ်လည်ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲများကို နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်၊ ပဲခူး၊ မော်လမြိုင်၊ မြိတ်မြို့တို့တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း မတ် ၂၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ရန်ကုန်မြို့ Central Hotel, Jade Hall ၌ ကျင်းပသည့် အဆိုပါပြိုင်ပွဲကျင်းပခြင်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များအား သဘောတူလက်မှတ်ရေး

ထိုးခြင်းနှင့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲမှ သိရသည်။ ပထမပွဲကို မေ ၃ ရက်မှ ၆ ရက်အထိ နေပြည်တော်ရှိ ရေပြာတပ်မတော်ဂေါက်ကွင်း၊ ဒုတိယပွဲကို မေ ၂၅ ရက်မှ ၂၈ ရက်အထိ မော်လမြိုင်မြို့ရှိ ရွှေနတ်တောင်ဂေါက်ကွင်း၊ တတိယပွဲကို ဇွန် ၁၅ ရက်မှ ၁၈ ရက်အထိ ပဲခူးမြို့ရှိ ဟံသာဝတီဂေါက်ကွင်း၊ စတုတ္ထ

ပွဲကို စက်တင်ဘာ ၂၀ ရက်မှ ၂၄ ရက်အထိ ရန်ကုန်မြို့ရှိ ဥက္ကလာဂေါက်ကွင်း၊ ပဉ္စမပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်မှ ၁၁ ရက်အထိ မြိတ်မြို့ရှိ မြိတ်ဂေါက်ကွင်း၊ ဆဋ္ဌမပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၆ ရက်မှ ၉ ရက်အထိ နေပြည်တော်ရှိ ဇေယျာသီရိဂေါက်ကွင်းတို့၌ အသီးသီးကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

(စိုးသော်ဇော်)

ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ Web နှင့် Mobile Apps များ အခမဲ့ရယူနိုင်

Advertisement for Maepaysoh.org website and mVoter 2017 mobile app. It includes instructions for downloading the app from the Google Play Store and an image of the app interface. The text is in Burmese and provides details about the website and the app's purpose for the 2017 Myanmar general election.

မိုး/လေမှထုတ်ပြန်သောအပူချိန်ထက် ပြင်ပအပူချိန်က ပိုမိုခံစားရနိုင်

မန္တလေး မတ် ၃၀ မိုးလေဝသနှင့်ဇလပေဒေမှ ခန့်မှန်းထုတ်ပြန်ပေးနေသော အပူချိန်များသည် သာမိုမီတာလျှောင့်အိမ်ထဲရှိ လေ၏အပူချိန်ကိုသာ တိုက်ရိုက်တိုင်းတာထားသဖြင့် ပြင်ပတွင် အမှန်တကယ်ဖြစ်ပေါ်နေသည့် အပူချိန်မှာ ၎င်းထက် ပိုမိုမြင့်မားနိုင်သည်ကို အထူးသတိပြုရန်လိုကြောင်း အထက်မြန်မာပြည် မိုးလေဝသနှင့်ဇလပေဒေမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်လွင်ဦးက ပြောသည်။ “သာမိုမီတာထဲမှာရှိနေတဲ့လေက နေရောင်ခြည်ကို တိုက်ရိုက်မထိဘူး။ မြေပြင်ပြန်တဲ့ အပူချိန်လည်းမရှိတဲ့အပြင် နေရောင်ခြည်တည့်တည့်လည်းမထိဘူး။ သာမိုမီတာအတွင်းမှာရှိတဲ့ လျှောင့်အိမ်ထဲကလေးရဲ့ အပူချိန်ကိုသာ တိုင်းတာထားတဲ့အတွက် ပတ်ဝန်းကျင်အခြေအနေကိုလိုက်ပြီး တကယ်ပြင်ပမှာ ဖြစ်ပေါ်နေတဲ့အပူချိန်က ပိုပြီးပူတယ်ဆိုတာ အထူးသတိပြုရမယ်”ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။ မန္တလေးမြို့၏ လက်ရှိအပူချိန်မှာ မတ် ၂၄ ရက် နောက်ပိုင်းမှစ၍ နေရေညပါ သိသိသာသာမြင့်တက်လာပြီး ခန့်မှန်းတိုင်းတာချက်များအရ ဧပြီ ၁၀ ရက်အတွင်း နေအပူချိန်မှာ ၃၈ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်မှ ၄၀ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်ရှိနိုင်ပြီး သင်္ကြန်ကာလအတွင်း ၄၀ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်မှ ၄၂ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်အထိရောက်ရှိလာနိုင်ကြောင်းနှင့် ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဧပြီ ၉ ရက်တွင် နေအပူချိန်မှာ ၄၃ ဒသမ ၇ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်အထိရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း အဆိုပါဌာန မှတ်တမ်းများအရ သိရသည်။ ထို့အပြင် ဩစတေးလျနိုင်ငံ မိုးလေဝသဌာန၏ မတ် ၂၈ ရက် ထုတ်ပြန်ချက်အရ အပူပိုင်းပစ်ဖိတ်သမ္မဒ္ဒရာတွင် အယ်နီညီဖြစ်စဉ်ကို စောင့်ကြည့်အဆင့်မှာပင် သတ်မှတ်ထားသည်ကို တွေ့ရှိရသည့်အတွက် ၂၀၁၇ ခုနှစ် လက်ကျန်ကာလများတွင် အယ်နီညီတစ်ကျော့ပြန်ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်မှု ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းဝန်းကျင်ရှိသည်ဟု ခန့်မှန်းထားကြောင်း သိရသည်။

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)



မူသင်း

# ရေပူနှင့်မရမ်းချောင့် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းများတွင် တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၃၀

တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ရေပူနှင့်မရမ်းချောင့် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းတို့အား ငှာနဆိုင်ရာပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် မတ် ၁ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး မတ် ၂၉ ရက်တွင် မန္တလေး-မူဆယ် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် ပို့ကုန် ၆၉၄ စီး၊ သွင်းကုန် ၈၄၅ စီး၊ ရန်ကုန်-မြဝတီလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် ပို့ကုန် ၅၂ စီး၊ သွင်းကုန် ၁၇၇ စီးဖြင့် ကုန်စည်များသယ်ယူပို့ဆောင်လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါ စစ်ဆေးရေးစခန်းများက တင်သွင်း/တင်ပို့သော ကုန်ပစ္စည်းများ အား စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မတ် ၂၉ ရက်တွင် ရေပူအမြဲတမ်း စစ်ဆေးရေးစခန်းက တားဆီးမှု ၁၀ မှု (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးကျပ် ၇၇ ဒသမ ၈၁၉ သန်းခန့်)နှင့် မရမ်းချောင့်အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းက တားဆီးမှု ၁၂ မှု (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးကျပ် ၁၀၇ ဒသမ ၉၇၂ သန်းခန့်) စုစုပေါင်း ၂၂ မှု (ခန့်မှန်း တန်ဖိုးကျပ် ၁၈၅ ဒသမ ၇၉၀ သန်းခန့်) သိမ်းဆည်းရမိကြောင်း သိရသည်။ ထူးခြားဖမ်းဆီးမှုအနေဖြင့် မတ် ၂၉ ရက်တွင် မန္တလေးမှ မူဆယ်သို့ သွားရောက် မည့် Toyota Allion ယာဉ်နှင့် Toyota Mark-II ယာဉ်များကို ရေပူအမြဲတမ်း စစ်ဆေးရေးစခန်း ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့က စစ်ဆေးခဲ့ရာ တရားဝင်စာရွက် စာတမ်းအထောက်အထား တစ်စုံတစ်ရာတင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် ကျောက်စိမ်းဟု



ယူဆရသော ကျောက်တုံးအရွယ်အစားမျိုးစုံ ၄၆၀ ကီလိုဂရမ်ခန့် (စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးကျပ် ၁၅ သန်းခန့်)ကို တွေ့ရှိ၍ သိမ်းဆည်းခဲ့ကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

## လာရောက်အပ်နှံထားသော ကားသော့ကို အတုပြုလုပ်ပြီး မော်တော်ကားအားခိုးယူ

မန္တလေး မတ် ၃၀

မန္တလေးမြို့ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ် အောင်ပင်လယ်ရပ်ကွက် (၅၆)လမ်း၊ ခိုင်ရွှေဝါ လမ်းနှင့် ဇလပ်ဝါလမ်းကြားနေ ကိုဇော်ဝင်း(၃၆)နှစ်သည် မတ် ၂၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက ဇနီးမငြိမ်းငြိမ်းအိအိအား မနော်ဟရီလမ်း၊ လမ်း(၆၀)နှင့် (၆၁) လမ်းကြားရှိ ၎င်းပိုင်အိတ်အရောင်းဆိုင်သို့ MDY6J/----တို့ရှိတာ wish အဖြူရောင်ယာဉ်ဖြင့်ပို့ပေးခဲ့ပြီး နေအိမ်သို့ပြန်ခဲ့သည်။ ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် ဇနီးဖြစ်သူအားကြိုရန် ဆိုင်သို့ရောက်ရှိလာပြီး ယာဉ်အား ဆိုင်နှင့် မျက်စောင်း ထိုး မနော်ဟရီလမ်းပေါ်တွင် တံခါးသော့ပိတ်ရထားခဲ့သည်။ ည ၈ နာရီတွင် ယာဉ်အားကြည့်ရာ ယာဉ်မှာပျောက်ဆုံးနေကြောင်းတွေ့ရပြီး ယာဉ်အတွင်း အိမ်ထောင်စုစာရင်း၊ မှတ်ပုံတင်နှစ်ခွဲ၊ ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်နှင့်ငွေကျပ် သုံးသိန်းပါသွားခဲ့သည်။ ည ၁၁ နာရီတွင် ကိုဇော်ဝင်းကတိုင်တန်း၍ အမှတ်(၁၁) နယ်မြေရဲစခန်းက (၁)၀၆၅/၂၀၁၇ ရာဇသတ်ကြီး ပုဒ်မပုဂ္ဂိုလ်(ကား)အရ အမှုဖွင့်ပြီး ပြစ်မှုကျူးလွန်သူအား ဖမ်းဆီးရမိရေးဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ပျောက်ဆုံးယာဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ အမှတ်(၁၁)နယ်မြေရဲစခန်းမှ ရဲအုပ် ဇော်မင်းထိုက်နှင့်အဖွဲ့က စုံစမ်းရာ အဆိုပါယာဉ်အား မတ် ၂၈ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ကန်သာယာရပ်ကွက်ရှိ ကားဝပ်ရောင်းပွဲ ပြုပြင်နေသည်ကို တွေ့ရပြီး လာရောက်အပ်နှံသူအားစုံစမ်းရာ ကျော်မင်းထွန်း(၂၇)နှစ် သံပန်းလုပ်သား (ယ)ရပ်ကွက် ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်နေသူဖြစ်ကြောင်း သိရသဖြင့် ၎င်းအား ဆက်လက်မေးမြန်းရာ မတ် ၂၇ ရက် ည ၁၂ နာရီက သူ့ငယ်ချင်းဖြစ်သူ သန်းဇော်ဌေး(၁၉)နှစ် ကားအလှဆင်လုပ်သား ထွန်းတိုးရပ်ကွက် ချမ်းမြသာစည် မြို့နယ်နေသူက အိမ်သို့လာရောက်ပို့ဆောင်ပြီး ရှေ့ဘားပြုပြင်ပေးရန်အပ်နှံ ခိုင်းခဲ့သည်။ သန်းဇော်ဌေးအား ကားအလှဆင်ဆိုင်တွင် ဖမ်းဆီးရမိပြီး မတ် ၂၆ ရက်က အဆိုပါယာဉ်အား ကူရှင်ပြင်ပေးရန်လာရောက်အပ်စဉ် ပိုင်ရှင်မှ သော့ပေးခဲ့သဖြင့် (၆၆) လမ်းနှင့် မနော်ဟရီလမ်းထောင့်ရှိ သော့ပြင်ဆိုင်တွင် သော့တုပြုလုပ်ပြီး သွားရောက်ခိုးယူခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မောင်ပြည်သူ(မန္တလေး)

### ဒိုက်ဦးမြို့နယ် ပအောဝ်လှိုင်ကွက်၌ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား

ဒိုက်ဦး မတ် ၃၀

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဒိုက်ဦးမြို့နယ် ပအောဝ်လှိုင်ကွက်တောင်ပိုင်း အောင်သူလမ်းရှိ ဦးကြီးတန်(ခ) ဦးဝိန်(၈၆)နှစ်၊ သမီးဖြစ်သူ ဒေါ်မကြီး(၄၈)နှစ် ဆွဲအနားမကြား မျက်စိတစ်ဖက် ကွယ်နေသူ တို့နေထိုင်သော (၂၇ပေx၃၆ပေ) အုတ်ညှပ်နှစ်ထပ်တိုက်နေအိမ်တွင် မတ် ၃၀ ရက် နံနက် ၄ နာရီ ၁၅ မိနစ်က ဒါးမိန်းအလူလွန်က ရာမ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ဒိုက်ဦး မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ မီးသတ် ယာဉ်လေးစီး၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၅ ဦးဖြင့် မီးငြိမ်းသတ်ခဲ့ရာ နံနက် ၅ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် မီးငြိမ်းသွားပြီး အခြားအိမ်များသို့ ကူးစက် လောင်ကျွမ်းမှုမရှိဘဲ လူ၊ တိရစ္ဆာန် များ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှုမရှိခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ မီးလောင်ကျွမ်းမှုကြောင့် တန်ဖိုးငွေကျပ်ကိုးသိန်းခန့် ဆုံးရှုံးခဲ့ သဖြင့် မီးပေါ်ဆရာသုံးစွဲသူ ဦးကြီးတန်အား ဒိုက်ဦးမြို့မရဲစခန်း က (၁)၂၀၉/၂၀ (သို့) ရာဇသတ်ကြီး ဥပဒေပုဒ်မ၂၈၅ အရ အမှုဖွင့် အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)

### တောဆင်ရိုင်းအား ဖမ်းဆီးသတ်ဖြတ်၍ ဆင်သားရေနှင့် ဆင်သား လှီးပြတ်သူများဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် မတ် ၃၀

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ငပူတော မြို့နယ် မြစ်တစ်ရာကြီးပိုင်း အကွက်အမှတ်(၂၇၄၊ ၂၈၉) အတွင်း သတင်းအရ မတ် ၂၈ ရက်က သစ်တောဝန်ထမ်းများ၊ သစ်တော လုံခြုံရေးရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဒေသခံ ပြည်သူများပါဝင်သော ပူးပေါင်း အဖွဲ့ဖြင့် သွားရောက်ကွင်းဆင်း စစ်ဆေးရာ ည ၈ နာရီခွဲခန့်တွင် မြစ်တစ်ရာကြီးပိုင်း အကွက်အမှတ် (၂၉၄)အတွင်း ဆင်သေတစ်ကောင်၊

ဆင်သားရေနှင့် ဆင်သားလှီးပြတ်သူ သုံးဦးအား တွေ့ရှိရသဖြင့် လိုက်လံ ဖမ်းဆီးစဉ် ထွက်ပြေးလွတ်မြောက် သွား၍ Huawei လက်ကိုင်ဖုန်း တစ်လုံးကျကျခဲ့သည်။

အဆိုပါအဖွဲ့မှ ထွက်ပြေး လွတ်မြောက်သူဦးဦးအား ဖမ်းဆီး နိုင်ရေးအတွက် ပုသိမ်-မော်တင် ကားလမ်းနှင့် ကျိုကျားကားလမ်း တစ်လျှောက် အဖွဲ့နှစ်ဖွဲ့ခွဲ၍ စောင့်ဆိုင်းစဉ် ည ၉ နာရီ မိနစ် ၄၀ ခန့်တွင် ကျိုကျားကားလမ်း မိုင်တိုင်

(၂/၀)တွင် မသင်္ကာဖွယ်အထုပ်များ နှင့် လူသုံးဦးအား တွေ့ရှိစစ်ဆေးရာ ဆင်သားရေနှင့် အသားများလှီးပြတ် သယ်ယူလာသူ ငပူတောမြို့နယ် ဒေါ်ပွေးတုတ်ရွာနေ ဦးကျားကျား (ကျားလေး)၊ ဦးမောင်မောင်နှင့် ငပူတောမြို့နယ် တောကြီးရွာနေ ဦးဇော်သိန်းလေးတို့အား သက်သေခံ ပစ္စည်းများဖြစ်သည့် ဆင်သားရေနှင့် ဆင်အသားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိ ခဲ့သည်။ သေဆုံးနေသည့်ဆင်အား စစ်ဆေးရာ အသက်(၃၀)နှစ်ခန့်နှင့် အရပ် ခုနစ်ပေရှိသည်။ ဆင်၏ နှာမောင်းနှင့်အမြီး ပျက်စီးလျက် နောက်ခြေထောက်၊ နားရွက်များ ဖြတ်တောက်ထားပြီး အရေခွဲနှုတ်ထား လျက် အနေအထားဖြင့် ဦးခေါင်းတွင် ၁၅ လက်မခန့် သေနတ်ကျည် တစ်ပေါက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဖမ်းဆီးရမိသည့်တရားခံများအား ကျိုကျားရဲစခန်းတွင် ထိန်းသိမ်းထားရှိပြီး ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူနိုင်ရေးအတွက် ကျိုကျား ရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့်အရေးယူနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)



## ကျောက်မဲမြို့ လက်ဖက်ခြံအတွင်း မိုင်းနင်းမိ၍ ကလေးနှစ်ဦးဒဏ်ရာရ

ကျောက်မဲ မတ် ၃၀

ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) ကျောက်မဲမြို့နယ် ကော်ပေါင်ကျေးရွာအုပ်စု ကော်ပေါင်ကျေးရွာ၏ အရှေ့ဘက်နှစ်မိုင်ခန့်အကွာရှိ လက်ဖက်ခြံတွင် မတ် ၂၉ ရက် နံနက် ၈ နာရီက ကလေးငယ်နှစ်ဦး မိုင်းနင်းမိပေါက်ကွဲခဲ့ပြီး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ကော်ပေါင်ကျေးရွာမှ ဒေါ်မိခမ်း(၄၅)နှစ်သည် မတ် ၂၉ ရက် နံနက်က လက်ဖက်ခွက်ရန် လက်ဖက်ခြံသို့သွားရာ ၎င်း၏သားနှစ်ဦးမှာ လိုက်ပါလာခဲ့သည်။ လက်ဖက်ခြံသို့ရောက်သော် ကလေးနှစ်ဦးမှာ အရှေ့မှ မြေဝင်သွားစဉ် မိုင်းနင်းမိ၍ ပေါက်ကွဲကာ မောင်သိန်း(၁၁)နှစ်တွင် ဝဲမျက်ခမ်းအောက် ခဲသီးဖောက်ဝင်ဒဏ်ရာတစ်ချက်၊ ဝဲနားရွက် ခဲသီးဖောက်ဝင် ဒဏ်ရာတစ်ချက်၊ ယာကျောပြင် ခဲသီးဖောက်ဝင်ဒဏ်ရာလေးချက်၊ ဝဲဘက် ကျောပြင် ခဲသီးဖောက်ဝင်ဒဏ်ရာ ခြောက်ချက် (မစိုးရိမ်ရ)ဒဏ်ရာများနှင့် ညီဖြစ်သူ မောင်လှဝင်း ရှစ်နှစ်တွင် ဝဲဘက်ဦးခေါင်း ခဲသီးဖောက်ဝင်ဒဏ်ရာ နှစ်ချက်၊ ကျောပြင်တွင် ခဲသီးဖောက်ဝင်ဒဏ်ရာ ငါးချက်၊ ဝဲတံတောင်ဆစ်တွင် ခဲသီးဖောက်ဝင်ဒဏ်ရာ တစ်ချက် (မစိုးရိမ်ရ) ဒဏ်ရာများ အသီးသီးရရှိခဲ့ ကြသဖြင့် ကျောက်မဲမြို့ပြည်သူ့ဆေးရုံတွင် ဆေးဝါးကုသမှုခံယူလျက်ရှိသည်။

အဆိုပါကလေး နှစ်ဦးအား မြို့နယ်စစ်ဘေးရှောင်ဦးစီးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးရဲထွန်းနိုင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များက တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀၀၀ စီ ထောက်ပံ့ ပေးအပ်ထားကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

## တောင်ကြီးမြို့တွင် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၂၃၀၀၀၀ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် မတ် ၃၀

မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၂၅) တောင်ကြီးမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့ သည် မတ် ၂၉ ရက်က တောင်ကြီးမြို့ ကနရေရပ်ကွက် မြကန်သာလမ်း

အမှတ်(၂၂) ရှိ ဒို့ညီနောင်ကားဂိတ် ကုန်ပစ္စည်းလက်ခံငှာကတွင် တောင်ကြီး မြို့မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ အမျိုးသားတစ်ဦးက လာရောက်အပ်နှံခဲ့သော ဆာလာအိတ် တစ်လုံးအား မသင်္ကာဖွယ်တွေ့ရှိကြောင်း ဖုန်းဆက်အကြောင်းကြားချက်အရ သွားရောက်၍စစ်ဆေးရာ “ကိုအောင်နိုင်၊ အောင်မင်္ဂလာအထေးပြေးကားဂိတ် ကွင်း”ဟု ရေးသားထားသော အဖြူရောင်ဆာလာအိတ်အား တွေ့ရှိ၍ ဖွင့်ဖောက်စစ်ဆေးရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၂၃၀၀၀၀၊ ဒို့ညီနောင်ကားဂိတ်၏ ကုန်ပစ္စည်းလက်ခံပြေစာ တစ်စောင်နှင့်အတူ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး စစ်ဆေး ဖော်ထုတ်ချက်အရ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ လာရောက်ပို့ဆောင်သူ တန်ယန်းမြို့ နှစ်ပွန်းကျေးရွာနေ စိုင်းကျော်လှအား TOYOTA IPSUM အဖြူရောင်မော်တော်ယာဉ်နှင့်အတူ တောင်ကြီးမြို့ မြို့မရပ်ကွက် တူးမြောင်း လမ်းရှိ လီရှောတည်းခိုခန်းရေလမ်းမပေါ်၌ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သဖြင့် စိုင်းကျော်လှ(၃၁)နှစ်အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)





ဒားကစား

မေလွဲသင်း

ခုတစ်လော အပြောင်းအရွှေ့သတင်းတွေမှာ ထိပ်ဆုံးက ဦးဆောင်နေတဲ့ သတင်းတစ်ပုဒ်ကတော့ ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းက ချယ်လ်ဆီးစတားအောင်ဟာဇက်ကို ခေါ်ယူ ချင်တယ်ဆိုတဲ့အကြောင်း ဖြစ်ပါတယ်။ အများအားဖြင့် နိုင်ငံတကာပွဲစဉ်တွေ ကစား ချိန်မှာ ကစားသမားအပြောင်းအရွှေ့တွေ ပိုမိုလှုပ်ခတ်တတ်တာ သဘာဝဖြစ်တာ ကြောင့် ဟာဇက်-ရိုးယဲလ်-ချယ်လ်ဆီး သုံးပွဲဆိုင် အပြောင်းအရွှေ့သတင်းတွေ ခပ်စိပ်စိပ်ထွက်နေတာ ဆန်းတဲ့ကိစ္စရပ် တော့မဟုတ်ပါဘူး။ ဒါပေမယ့် ဟာဇက်ရဲ့ အပြောင်းအရွှေ့ကိစ္စရပ်ကတော့ တစ်နေ့ တစ်မျိုး မရိုးရအောင် တွေ့နေရတာကြောင့် ဟာဇက် ရိုးယဲလ်ကို ရောက်ရှိမလားဆိုတာ ကို အဖြေထုတ်ကြည့်မိပါတယ်။

ရိုးယဲလ်နည်းပြ ဇီဒန်းရဲ့ နွေဈေးကွက် အလိုအရှိဆုံးစာရင်းမှာ ဟာဇက်ရဲ့ အမည် က ထိပ်ဆုံးမှာရှိနေပြီး ဇီဒန်းက ဟာဇက်ကို ရဖို့ လိုအပ်ရင် ချယ်လ်ဆီးက ပြီးခဲ့တဲ့နှစ် ဘောလုံးရာသီက အသင်းအသန်အလိုရှိခဲ့ ဖူးတဲ့ မိုရာတာကို အလိုက်ပေး အလဲအထပ် ပုံစံနဲ့ ကမ်းလှမ်းဖို့ ပြင်ဆင်နေတာဖြစ်ပါတယ်။ ရိုးယဲလ်ဥက္ကဋ္ဌဟောင်း ကယ်လ်ဒါဂျွန်ကတော့ ရိုးယဲလ်ဟာ ငွေကြေးအင်အားတောင့်တင်း နေတာကြောင့် ဟာဇက်လို ကစားသမား အတွက် ပေါင်သန်း ၁၀၀လောက် သုံးစွဲဖို့ ဝန်လေးမှာမဟုတ်ဘဲ ဟာဇက်လည်း ရိုးယဲလ်ကို လာရောက်ပူးပေါင်းမယ်လို့ မျှော်လင့်ကြောင်း ဆိုခဲ့ပါတယ်။

ဇီဒန်းက ဟာဇက်လာရင် အသုံးပြုမယ့် နည်းဗျူဟာကိုတောင် ကြိုတင်အကွက်ချ ထားပြီး ကွင်းလယ်စိန်ပွင့်ပုံကစားကွက်မှာ ဟာဇက်-မိုဒရစ်-တိုနီခရူးတို့ ရှေ့မှာ ဂါရတ် ဘေးလ်၊ နောက်မှာ ကက်စီမီရိုတို့ကို ခင်းကျင်းသွားမယ်လို့ စီစဉ်ထားတာပါ။ ဒါ့အပြင် ဇီဒန်းက ဟာဇက်ဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ ဘောလုံးရာသီ ခြေစွမ်းလုံးဝပျောက်နေတဲ့ အချိန်မှာတောင် ဟာဇက်ဟာ မက်ဆီ၊ စီရိုနယ်လ်ဒိုတို့ပြီးရင် ကမ္ဘာ့တတိယ အကောင်းဆုံး ကစားသမားဖြစ်တယ်လို့ တံဆိပ်ကပ်ဖူးတော့ ဟာဇက်ကို သူ ဘယ်လောက်အထိ နှစ်သက်တယ်ဆိုတာကို ရှင်းရှင်းလင်းလင်း သိရှိနိုင်ပါတယ်။

ဒါပေမယ့် ဟာဇက်ဟာ ချယ်လ်ဆီး အသင်းရဲ့ လက်ရှိအကောင်းဆုံးကစား သမားဖြစ်တာကြောင့် တကယ်လို့ ချယ်လ်ဆီး ကသာ ဟာဇက်ကို ထုတ်ရောင်းချလိုက်ရင် မလိုလားအပ်တဲ့ ဖိအားတွေ ခံလာရနိုင်ပါ တယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ် ဘောလုံးရာသီက ဟာဇက်ဟာ ရိုးယဲလ်ကို ပြောင်းရွှေ့လိုခဲ့ ပေမယ့် နည်းပြ မော်ရင်ဟို ထွက်ခွာသွားမှုနဲ့ အတူ ချယ်လ်ဆီးမှာ ဆက်နေဖို့ဆုံးဖြတ်ခဲ့ တာ ဖြစ်ပါတယ်။ နည်းပြ ကွန်တီရောက်ရှိ လာချိန်မှာတော့ ဟာဇက်ဟာ နည်းပြ ကွန်တီရဲ့ ၃-၄-၃ ကစားကွက်မှာ အံဝင် အောင် ကစားနိုင်ခဲ့ပြီး လတ်တလောအနေ အထားကို ကျေနပ်နေတာကြောင့် ဟာဇက် ရဲ့ အသင်းပြောင်းရွှေ့ရေးဟာ အင်မတန် ခက်ခဲနိုင်မယ်လို့ ယူဆစရာပါ။

ပြီးတော့လည်း အခုမှ အသက်(၂၆) နှစ်သာ ရှိသေးတာကြောင့် အခုထိ ခြေစွမ်း ပိုင်းတက်လာနိုင်ခြေရှိတဲ့ ကစားသမားလည်း ဖြစ်နေတဲ့အတွက် ဟာဇက်ကိုသာ ထုတ်ရောင်းလိုက်ရင် ဒါဟာ အင်မတန် မှားယွင်းတဲ့ ဆုံးဖြတ်ချက်ဖြစ်လာဖို့များနေ ပါတယ်။ တစ်ဖက်မှာလည်း ဟာဇက်ဟာ ၂၀၁၅ ဖေဖော်ဝါရီလကမှ ချယ်လ်ဆီး အသင်းနဲ့ ငါးနှစ်ခွဲစာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုး ခဲ့တာကြောင့် တိတိကျကျပြောရရင်



ရိုးယဲလ်ရဲ့ ကြယ်စင်စုအဖွဲ့ ဝင်သစ်ဖြစ်လာမလား အောင်ဟာဇက်

စာချုပ်သက်တမ်းသုံးနှစ် ကျန်နေသေးတဲ့ ကစားသမားလည်း ဖြစ်နေပါတယ်။ ခုလည်း ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်ရဲ့ ခပ်ကျဲကျဲ လှမ်းလာတဲ့ ခြေလှမ်းတွေကို တားဆီးဖို့ ချယ်လ်ဆီးက ဟာဇက်ကို နောက်ထပ် နှစ်နှစ်သက်တမ်းတိုး စာချုပ် ကမ်းလှမ်းထားတာဟာ ပြီးမြောက် လုနီးပါး အနေအထားဖြစ်နေတယ်လို့ သိရပါတယ်။ ချယ်လ်ဆီးက ဟာဇက် လက်ရှိ ရရှိနေတဲ့ တစ်ပတ်လုပ်ခပေါင် ၂၀၀၀၀၀ နေရာမှာ တစ်ပတ်လုပ်ခပေါင် ၃၀၀၀၀၀ ပေးချေမယ်လို့ ကမ်းလှမ်းခဲ့တာဖြစ်တာပါ။ ဒါ့ကြောင့် တကယ်လို့ ဒီစာချုပ်ကိုသာ ဟာဇက်လက်မှတ်ရေးထိုးရင် သူဟာ ပေါ့ဘာလို ပရီမီယာလိဂ်ရဲ့ လုပ်ခလစာ အများဆုံး ကစားသမားဖြစ်ခွင့်ရလာမှာ ဖြစ်ပါ တယ်။

ဒီကြားထဲ ဟာဇက်က အေးဂျင့်သစ် နဲ့ လက်တွဲအလုပ်လုပ်လာတာကြောင့်လည်း ဖြစ်စဉ်တွေအကုန်လုံးမှန်းဆရာခက်ခဲကာ ပိုမို ရှုပ်ရှုပ်ထွေးထွေးဖြစ်သွားစေခဲ့တာပါ။ ဒါ့ အပြင် ချယ်လ်ဆီးအသင်းက ဒီအပြောင်း အရွှေ့ကိစ္စရပ်အပေါ် နှုတ်ဆိတ်နေတာဟာ လည်း အနည်းငယ်ထူးခြားတယ်လို့ မီဒီယာ တွေက သုံးသပ်ဖော်ပြကြပါတယ်။ မီဒီယာ အချို့ကတော့ ဟာဇက်နဲ့ ချယ်လ်ဆီးကြား ချုပ်ဆိုခဲ့တဲ့ စာချုပ်ထဲမှာ ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်က သာ ကမ်းလှမ်းလာခဲ့ရင် လက်ခံဆွေးနွေးရမယ် ဆိုတဲ့ အချက်ကို လျှို့ဝှက်ချက်တစ်ရပ်အဖြစ် ထည့်သွင်းထားတာကြောင့် ချယ်လ်ဆီး တုံ့ပြန် ချက်ပေးဖို့ရာ လက်တွဲနေခဲ့တာလို့ ဖော်ပြကြ ပါတယ်။

ဟာဇက်ကလည်း နည်းပြ ကွန်တီနဲ့ လက်တွဲ အလုပ်လုပ်ရတာ ပျော်ရွှင်နေပေမယ့် ပရီမီယာလိဂ်ဖလား၊ ယူရိုပါလိဂ်ဖလား ရယူပြီးတဲ့ ကစားသမားတစ်ဦးအနေနဲ့ နောက်ထပ်လိုအပ်နေတာက ချန်ပီယံလိဂ် ဖလားဆိုတော့ ချယ်လ်ဆီးကနေ ဟာဇက် ထွက်မယ်ဆိုရင် ရိုးယဲလ်ကသာ ရေကန်အသင့် ကြာအသင့်ဆိုသလို အသင့်လျော်ဆုံး ဖြစ်တယ်ဆိုတဲ့ ရေးသားမှုတွေကိုလည်း မြင်တွေ့နေရပါတယ်။ ချယ်လ်ဆီးအသင်း ပိုင်ရှင် အေပရာမိုဗစ်ချ်ကလည်း လူကာကူလို ကစားသမားအတွက် ပေါင်သန်း ၆၀ နဲ့ ကမ်းလှမ်းဖို့ ခွင့်ပြုထားသူဆိုတော့ ဟာဇက်ကို ရသလောက်နည်းနဲ့ ဆက်ထိန်းဖို့ ကြိုးပမ်းပါ လိမ့်မယ်။ ချယ်လ်ဆီးဟာ ဒီနှစ်ဘောလုံးရာသီ ပရီမီယာလိဂ် ချန်ပီယံဖြစ်ဖို့ အလားအလာ ကောင်းနေပြီဆိုတော့ လာမယ့်ရာသီ ချန်ပီယံ လိဂ်ဝင်ခွင့် လွှဲချော်စရာလည်း အကြောင်းမရှိ တာကြောင့် ဘာဥရောပဝင်ခွင့်မှမရရှိတဲ့ အချိန်မှာတောင် ချယ်လ်ဆီးမှာ သစ္စာစောင့် သိပြီး ဆက်ရှိနေပေးတဲ့ ဟာဇက် ရိုးယဲလ်ကို သွားပါမလားဆိုတာ စဉ်းစားစရာပါ။

ဒါ့အပြင် ဟာဇက်က ချယ်လ်ဆီးအသင်း ဝက်ဘ်ဆိုက် အမေးအဖြေကဏ္ဍမှာ “ကျွန်တော်ဟာ မိသားစုနဲ့ နီးနီးကပ်ကပ်နေရ အောင် တစ်ချိန်ချိန်မှာ ဘယ်လိုဂျီယံကို ပြောင်းရွှေ့ဖြစ်ပါလိမ့်မယ်။ ဒါမှမဟုတ် ရာသီဥတုကောင်းတဲ့ နေရာတစ်ခုခုပေါ့။ ဒါပေမယ့် ကျွန်တော့်ကလေးတွေဟာ လန်ဒန် မှာ အခြေကျနေတာကြောင့် ဒီမှာပဲ ဆက်နေဖြစ် နိုင်ပါတယ်။ ကာလရှည်အများကြီး ကျန်ရှိ

နေသေးတဲ့အတွက် အရာအားလုံးကို ဘာမှ ကြိုပြီးမပြောနိုင်ပါဘူး” လို့ ဖြေကြားခဲ့တာပါ။ ဟာဇက်ရဲ့ ဒီစကားရပ်က ချယ်လ်ဆီးအသင်း မှာပဲ ဆက်နေမယ်ဆိုတာကို အရိပ်အမြွတ် ပြောကြားခဲ့တာလို့ အင်္ဂလန်မီဒီယာတွေက ရေးသားဖော်ပြနေပေမယ့် ဟာဇက်ကို အလို ရှိနေတဲ့ အသင်းဟာ ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ် ဆိုတာ ကိုတော့ သတိရဖို့လိုပါတယ်။

ဟာဇက်မပြောနဲ့ ဟာဇက်ထက် ကျော်ကြားပြီး ဘလွန်းဒီအောဆူ ပူပူနွေးနွေး ရယူနိုင်ခဲ့တဲ့ စီရိုနယ်လ်ဒို၊ ကာကာတို့ကို မန့်ယူ၊ အေစီမီလန်တို့က ခေါ်ယူပြခဲ့တဲ့ ဖြစ်ရပ်ကိုကြည့်ရင် သူတို့လိုချင်တဲ့ ဘယ် ကစားသမားကိုမဆို ရအောင်ခေါ်နိုင်ခဲ့တယ် ဆိုတာ အင်မတန်ထင်ရှားတဲ့ အချက်ဖြစ်နေပါ တယ်။ ကစားသမားအများစုရဲ့ အမြင်မားဆုံး မျှော်မှန်းချက်က ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်၊ ဘာစီ လိုနာတို့မှာ ကစားခွင့်ရနေ ဖြစ်နေတာကြောင့် လည်း လစာနှုန်းထားခြင်းတူရင်တောင် ဒီအသင်းတွေက အလိုရှိတယ်ဆိုတာနဲ့ တောင့်မခံနိုင်တာကလည်း ဥရောပကလပ် အသင်းတွေအနေနဲ့ ရိုးယဲလ်-ဘာကာ ကျိန်စာ မိနေသလားလို့တောင် ထင်ချင်စရာပါပဲ။

ရိုးယဲလ်ဥက္ကဋ္ဌဟောင်း ကယ်လ်ဒါဂျွန်က ကစားသမားတစ်ဦး ရိုးယဲလ်ကို ရောက်ရှိလာဖို့ ဆိုတာက သူကိုယ်တိုင်က လက်ရှိကစားနေတဲ့ အသင်းက ထွက်ခွာချင်စိတ်ရှိရမယ့်အပြင် ရိုးယဲလ်ကိုသာ လာမယ်ဆိုတဲ့ စိတ်လည်း ရှိနေရမှာ ဖြစ်တယ်လို့ သူ့ရဲ့ အယူဝါဒကို ပြောပါတယ်။ ကယ်လ်ဒါဂျွန် “ဥပမာ စီရိုနယ်လ်ဒိုရဲ့အဖြစ်ကိုပဲ ကြည့်လေ၊ ဖာဂူဆန်

**ဟာဇက်ကိုယ်ရေးအကျဉ်း**

အမည် - အေဒင်မိုက်ကယ်ဟာဇက်  
 မွေးသက္ကရာဇ် - ဇန်နဝါရီ ၇ ရက်၊ ၁၉၉၁ ခုနှစ်(အသက် ၂၆ရက်)  
 မွေးဖွားရာဇာတိ - လော်လူပယန်၊ ဘယ်လ်ဂျီယံ  
 ကစားသည့်နေရာ - တောင်ပံတိုက်စစ်၊ ကွင်းလယ်တိုက်စစ်

ဟာဇက်၏ ကစားသမားဘဝဖြစ်သန်းမှု	
လိုင်လီကလပ်(၂၀၀၇-၂၀၁၂)	
ပွဲအရေအတွက် - ၁၄၇	သွင်းဂိုး - ၃၆
ချယ်လ်ဆီးကလပ်(၂၀၁၂ မှ ယနေ့အထိ)	
ပွဲအရေအတွက် - ၁၆၄	သွင်းဂိုး - ၂၂

က စီရိုနယ်လ်ဒိုကို ရိုးယဲလ်မရောက်စေချင် တာကြောင့် ဘာစီလိုနာကို သွားရောက် ချိတ်ဆက်မှုပြုခဲ့ပေမယ့် သူကတော့ သူ သွားချင်တာ ဘာကာမဟုတ်ဘူး၊ ရိုးယဲလ်လို့ ဆိုခဲ့တာကြောင့် ဖာဂူဆန်လည်း ဘာမှ မတတ်နိုင်ခဲ့ဘူး။ ဒါ့ကြောင့် အဓိကကတော့ ကစားသမားရဲ့ ဆန္ဒပဲဖြစ်ပါတယ်” လို့ ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ မှန်ပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် ဟာဇက် ရိုးယဲလ်ရဲ့ ကြယ်စင်စုအဖွဲ့ဝင် တစ်ဦးဖြစ်ဖို့ဆိုတာဟာ သူ့ရဲ့ ဆန္ဒပေါ်သာ အလုံးစုံ ခိုတည်နေပြီး ဟာဇက် ဘယ်လို ဆုံးဖြတ်မလဲဆိုတာ လာမယ့်နေ့မှာ စောင့် ကြည့်ရဖို့ ရှိနေပါတယ်။

ရိုးယဲလ်ဟာ ဟာဇက်အပြင် ဂိုးသမား ကော်တိုက်စ်ကိုလည်း ခေါ်ယူဖို့ ချိတ်ဆက် နေပြီး ဂျိမ်းစ်ရီဒီဂွတ်စ်၊ မိုရာတာတို့နဲ့ အလဲအထပ်ပြုမယ့်သဘောရှိနေပါတယ်။ ချယ်လ်ဆီးနည်းပြ ကွန်တီက မိုရာတာရဲ့ ကစားဟန်ကိုနှစ်သက်သူဖြစ်တာကြောင့် ဒီအပြောင်းအရွှေ့ကလည်း ဖြစ်မြောက်နိုင် ခြေရှိတဲ့ကိစ္စရပ်ပါ။ ကော်တိုက်စ်နဲ့ ဟာဇက် တို့ဟာ ကလပ်အသင်းမှာသာမက နိုင်ငံ လက်ရွေးစင်အသင်းမှာပါ ကစားဖော်တွေ ဖြစ်နေတာကြောင့် သူတို့နှစ်ဦး ချယ်လ်ဆီးက နေ တစ်ပြိုင်နက်တည်း ခွာနိုင်တယ်လို့ သတင်းထွက်နေပါတယ်။ သူတို့နှစ်ဦးစလုံးက ချယ်လ်ဆီးရဲ့ လက်ရှိအနေအထားကို ကျေနပ်ပေမယ့် ရိုးယဲလ်လို အသင်းကြီးရဲ့ ကမ်းလှမ်းမှုကို ငြင်းဆန်လိုခြင်းမရှိကြတာ ဖြစ်ပါတယ်။

ရိုးယဲလ်ကလည်း ကစားသမားတစ်ဦး ရဲ့ ပုံရိပ်ကို အင်မတန်ကြည့်တဲ့ ကလပ် အသင်းဖြစ်တာကြောင့် အသင်းရဲ့ ပုံရိပ်ကို မြှင့်သထက်မြှင့်နိုင်ဖို့ ဟာဇက်ကို သေချာ ပေါက် ဝယ်ယူဦးမယ်လို့ ယေဘုယျ ခန့်မှန်း နိုင်ပါတယ်။ ဟာဇက်ကလည်း သူ့ရဲ့ စံပြုထားတဲ့ ကစားသမားဟာ ရိုးယဲလ်နည်းပြ ဇီဒန်း ဖြစ်တယ်။ ဇီဒန်းကလည်း ဟာဇက်ဟာ ကမ္ဘာ့တတိယအကောင်းဆုံး ကစားသမား ဖြစ်တယ်ဆိုပြီး ပြောကြားခဲ့တာတွေကို ကြည့်ရင် ဟာဇက်နဲ့ ဇီဒန်းကြား အပြန် အလှန်လေးစားမှုတွေကြောင့် တစ်နေ့တော့ ရိုးယဲလ်ကို ဟာဇက်ရောက်ရှိလာဦးမှာပါ။ လာမယ့်နေ့မှာ ရောက်လာမလား၊ ဒါမှ မဟုတ် ဒီထက်အနည်းငယ် နောက်ကျမလား ဆိုတာ အချိန်သာကွာခြားပြီး တစ်နေ့နေ တော့ ဟာဇက်လည်း ရိုးယဲလ် ကြယ်စင်စု အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦး ဖြစ်လာမယ်ဆိုတာ သေချာ နေတယ်လို့ ဆိုရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ■







၂၀၁၇

# ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု၏ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာဥပဒေပြဋ္ဌာန်း

ယမန်နေ့မှအဆက်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများနှင့်ဦးစီးဌာနများ

ဧယား(၃)၊ အဆုံး (ကျပ်သန်းပေါင်း)

အမှတ်စဉ်	အကြောင်းအရာ	တာဝန်ခံသူ	ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ												
			အစွန့်အထွက်	နိုင်ငံတော်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ	အခြားသားမန်ဂျီမန့်	အတိုးရငွေ	ထောက်ပံ့ငွေရငွေ	ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု	ပြည်ပအကူအညီရငွေ	ကြေးငွေ		အဖွဲ့အစည်းများတွင်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုရငွေ	စုဆောင်းငွေရငွေ	စုစုပေါင်း	
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂	၁၃	၁၄	၁၅	
၈	နိုင်ငံခြားရေး	နိုင်ငံတော်သမ္မတ သို့မဟုတ် နိုင်ငံတော်သမ္မတက တာဝန်ခံသူ			၁,၇၈၇,၈၀၀				၂၃,၁၄၂					၁,၈၁၀,၉၄၂	
၉	သမ္မတရုံး	ရင်း													
၁၀	ပြည်ထဲရေး	ရင်း			၁၆,၉၅၀,၀၇၄							၆၆,၅၀၀,၀၀၀		၈၃,၄၅၀,၁၇၄	
၁၁	ကာကွယ်ရေး	ရင်း			၇၃,၀၁၁,၄၀၀									၇၃,၀၁၁,၄၀၀	
၁၂	နယ်စပ်ရေးရာ	ရင်း			၂၂၅,၁၀၆									၂၂၅,၁၀၆	
၁၃	နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး	ရင်း													
၁၄	ပြန်ကြားရေး	ရင်း			၁၅,၂၉၇,၂၁၇									၁၅,၂၉၇,၂၁၇	
၁၅	သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှု	ရင်း			၉,၈၆၀,၉၄၄									၉,၈၆၀,၉၄၄	
၁၆	စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း	ရင်း			၄၄,၄၈၅,၈၀၆	၂၀,၈၀၆,၆၀၀			၄၀၈,၃၀၀	၁၂၄,၆၇၄,၉၃၁	၇၅,၇၀၁,၃၅၅	၃၂၁,၄၉၇,၃၄၂		၇၉၂,၅၇၄,၃၄၄	
၁၇	ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး	ရင်း			၁၂,၇၆၆,၅၁၁									၁၂,၇၆၆,၅၁၁	
၁၈	သယံဇာတနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး	ရင်း			၃,၃၀၀,၀၅၂								၂,၈၇၅	၃,၃၀၂,၉၂၇	
၁၉	လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်	ရင်း			၁,၀၃၉,၉၁၇									၁,၀၃၉,၉၁၇	
၂၀	အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား	ရင်း			၃၀,၉၃၃,၈၀၄									၃၀,၉၃၃,၈၀၄	
၂၁	စက်မှု	ရင်း			၁,၅၇၁,၀၅၉									၁,၅၇၁,၀၅၉	
၂၂	စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး	ရင်း			၅,၆၃၂,၇၆၅									၅,၆၃၂,၇၆၅	
၂၃	ပညာရေး	ရင်း			၂၀,၁၃၉,၇၆၈									၂၀,၁၃၉,၇၆၈	
၂၄	ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစား	ရင်း			၁၀,၀၂၀,၁၀၈									၁၀,၀၂၀,၁၀၈	
၂၅	စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေး	ရင်း			၄၃,၆၄၈,၄၂၃	၄၅,၀၀၅,၇၀၀			၁၂,၀၀၀	၁၀၆,၁၅၄,၄၀၆	၁,၉၇၉,၃၅၂	၃၂၅,၂၇၈,၉၅၉		၅၃၈,၉၂၃,၅၀၆	
၂၆	ဆောက်လုပ်ရေး	ရင်း			၅၄,၂၉၂,၄၁၆									၅၄,၂၉၂,၄၁၆	
၂၇	လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် နေရာချထားရေး	ရင်း			၄၆,၄၅၀									၄၆,၄၅၀	
၂၈	ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေး	ရင်း			၁၇,၉၆၉,၃၃၂									၁၇,၉၆၉,၃၃၂	
၂၉	တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာ	ရင်း			၁၃,၁၂၆									၁၃,၁၂၆	
၃၀	ပင်စင်လစာငွေများနှင့်ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်မျိုးဖြင့်ငွေများ	ရင်း													
၃၁	ဆုငွေများနှင့်တစ်လုံးတည်းပင်စင်ငွေများ	ရင်း													
	ပေါင်း		၆,၄၀၁,၀၀၈,၉၉၀	၅၀,၆၀၉,၈၇၅	၄၈,၁၉၄,၄၀၈	၇,၁၆၄,၃၀၅	၉,၅၀၁,၆၇၆	၃၃,၁၃၄,၃၀၅	၅၀၃,၃၅၄,၄၀၉	၈၉,၂၇၀,၄၄၉	၁,၁၆၄,၃၃၀,၈၀၂	၃,၀၇၀,၆၀၀	၉,၄၂၈,၉၉၀,၇၃၈		

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများနှင့်ဦးစီးဌာနများ

ဧယား(၄)၊ အဆုံး (ကျပ်သန်းပေါင်း)

အမှတ်စဉ်	အကြောင်းအရာ	တာဝန်ခံသူ	သုံးငွေများ											
			အစွန့်သုံးငွေ	အတိုးပေးငွေ	ထောက်ပံ့ငွေ	ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု	ကြေးငွေ		အဖွဲ့အစည်းများတွင်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု	စုဆောင်းငွေ	စုစုပေါင်း			
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂			
၁	နိုင်ငံခြားရေး	နိုင်ငံတော်သမ္မတ သို့မဟုတ် နိုင်ငံတော်သမ္မတက တာဝန်ခံသူ	၄၈,၆၃၄,၉၃၃		၃,၂၀၀,၀၀၀									၅၁,၈၃၄,၉၃၃
၂	သမ္မတရုံး	ရင်း												
၃	ပြည်ထဲရေး	ရင်း	၂၉,၃၃၃,၄၆၉	၂,၀၄၃,၆၈၃	၆၅,၂၃၂	၁၀,၂၁၈,၂၅၅								၄၁,၆၆၀,၆၃၉
၄	ကာကွယ်ရေး	ရင်း	၁,၆၄၉,၆၅၀,၆၀၇	၄,၆၇၉,၁၇၃		၁,၂၅၀,၈၆၅,၂၉၄				၁၀,၂၃၂,၃၅၀				၂,၉၇၉,၉၈၀,၄၂၄
၅	နယ်စပ်ရေးရာ	ရင်း	၁၈,၉၁၇,၅၁၀			၁၂,၂၅၃,၇၃၃								၃၁,၁၇၁,၂၄၃
၆	နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး	ရင်း												
၇	ပြန်ကြားရေး	ရင်း	၂,၀၃၉,၆၈၇											၂,၀၃၉,၆၈၇
၈	သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှု	ရင်း	၃၄,၈၀၆,၁၈၂	၁၅,၂၅၉		၂၀,၀၀၀								၃၄,၈၄၆,၅၂၁
၉	စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း	ရင်း	၁၉,၃၅၄,၆၉၈	၂၆,၄၃၄,၈၃၃		၁၆,၂၆၃,၂၃၄								၆၂,၀၅၂,၃၆၅
၁၀	ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး	ရင်း	၄၂,၈၉,၉၃၅	၁၂,၅၈၅,၃၃၃		၆၂,၇၆၅								၁၆,၀၃၃,၅၅၃
၁၁	သယံဇာတနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး	ရင်း	၂၉,၁၁၂,၃၃၉			၄၁၅,၀၂၈								၃၀,၅၃၄,၃၆၆
၁၂	လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်	ရင်း	၃၀,၀၀၅,၇၀၉	၁၀,၆၁၆,၈၅၂										၄၀,၆၂၂,၅၆၁
၁၃	အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား	ရင်း	၃၂,၇၁၅,၈၉၈			၆၈,၇၃၀								၃၃,၄၀၃,၆၂၈
၁၄	စက်မှု	ရင်း	၈,၆၁၃,၂၅၈											၈,၆၁၃,၂၅၈
၁၅	စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး	ရင်း	၁၂,၂၃၄,၄၄၄	၃,၄၂၀		၁၂၄,၇၉၆							၃၀,၀၀၀	၁၃,၃၃၃,၆၅၈
၁၆	ပညာရေး	ရင်း	၁,၄၃၄,၃၃၂,၇၈၇	၇၁၀,၉၉၉		၁၂,၂၈၈,၈၂၆								၁,၄၃၆,၀၃၃,၆၁၃
၁၇	ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစား	ရင်း	၇,၁၁၉,၀၆၉	၅၉၀,၆၅၄		၃,၅၆၆,၈၈၄								၁၁,၂၇၆,၀၀၈,၄၀၇
၁၈	စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေး	ရင်း	၂၇,၉၉၀,၀၂၀	၉၄၉,၆၅၈,၀၀၈		၄၁,၂၆၆,၃၁၆								၃၀,၁၄၅,၆၃၄,၃၄၄
၁၉	ဆောက်လုပ်ရေး	ရင်း	၁၀၃,၁၄၈,၁၅၄	၁၂၆,၁၄၄		၁၅,၆၄၁								၁၀၄,၅၃၀,၉၄၉
၂၀	လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် နေရာချထားရေး	ရင်း	၃၂,၈၇၆,၄၀၄			၃,၉၆၁,၂၇၄								၃၆,၈၃၇,၆၇၈
၂၁	ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေး	ရင်း	၆,၈၃၆,၄၀၄			၅၁၂,၁၅၅								၇,၃၄၈,၅၅၉
၂၂	တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာ	ရင်း	၂,၁၉၈,၀၇၀											၂,၁၉၈,၀၇၀
၂၃	ပင်စင်လစာငွေများနှင့်ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်မျိုးဖြင့်ငွေများ	ရင်း	၅၉၆,၉၉၉,၅၀၀											၅၉၆,၉၉၉,၅၀၀
၂၄	ဆုငွေများနှင့်တစ်လုံးတည်းပင်စင်ငွေများ	ရင်း	၁၀၀,၅၀၀,၅၀၀											၁၀၀,၅၀၀,၅၀၀

ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်။



# Forever Gems by ရွှေအိမ်

## ထပ်ဆင့်ဂွဏ်ပြုချီးမြှင့်သည့်အစီအစဉ်

ဆိုင်သစ်ပွင့်လှစ်ပွဲအတွက်မူလကပထမဦးဆုံးဝယ်ယူသူ (၁၅၀)ကို (1) gm ရွှေဖြူဆွဲသီးမေတ္တာလက်ဆောင်ချီးမြှင့်ပေးမည်ဟု ကြေငြာထားသော်လည်း ဝယ်ယူသူများ ခံချိန်တင်တစ်ခဲနက်များပြားသည့်အတွက် ရွှေဖြူဆွဲသီး (၁၇၀၀)အထိတိုးမြှင့်ချီးမြှင့်ခဲ့ပါသည်။

နောက်ထပ်ထပ်ဆင့်ဂွဏ်ပြုသည့်အနေဖြင့် (၂၉-၃-၂၀၁၇ ရက်နေ့မှ ၉-၄-၂၀၁၇ )ရက်နေ့အထိ ဝယ်ယူအားပေးသည့် Customer များထဲမှ ငွေကျပ် (၅)သိန်းကျပ်နှင့် အထက် ပထမဆုံးဝယ်ယူအားပေးသည့် ရတနာချစ်သူမိဘပြည်သူများကို (1) gm ရွှေဖြူဆွဲသီးများကိုနေ့စဉ် (၁၀၀)ဦးစီအထိ ထပ်ဆင့်ချီးမြှင့်ပေးမည် ဖြစ်ကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။



















# APPLY NOW

## The New **KBZ** Visa Credit Card



### Experience the World of Privileges and Luxuries

**KBZ** Visa Platinum & Classic Credit Card

Call Center: +951 370320

Website : [www.kbzbank.com](http://www.kbzbank.com) Email : [hotline.cards@kbzbank.com](mailto:hotline.cards@kbzbank.com)

Facebook : [www.facebook.com/KBZCards](http://www.facebook.com/KBZCards)



















## မြန်မာ့နှစ်သစ်ကူး ဗလာမပါ ခဲခြစ်အစီအစဉ်



(၂၁.၃.၂၀၁၇ မှ ၃၀.၄.၂၀၁၇ အထိ)

Octa-Biz ကုမ္ပဏီမှ တရားဝင် တင်သွင်းဖြန့်ချိထားသော Skyworth TV, Aircon, ရေခဲသေတ္တာ ဝယ်ယူရုံဖြင့်

**၅,၀၀၀ မှ ၅၀,၀၀၀ ကျပ်အထိ ခဲခြစ် ကံထူးနိုင်မည့် အခွင့်အရေးကြီးအပြင်**

Skyworth တံဆိပ်ပါ ထီး၊ ကျောပိုးအိတ်၊ T-Shirt များကိုလည်း ထပ်မံ၍ မေတ္တာလက်ဆောင်ပေးအပ်သွားပါမည်။



Model No : SRD-138DT



DELFIN series



Model No : E200A  
SMART PLUS

YANGON : No.378, Corner of 21<sup>st</sup> Street & Strand Road, Latha Township.  
Ph: 01-373 565, 09-9699 202 54, 09-9699 202 55

MANDALAY : No.2, Block (628), 78<sup>th</sup> Street, Bet 31<sup>st</sup> & 32<sup>nd</sup> Street, Chan Aye Tharzan Township.  
Ph: 09-9699 202 44, 09-9699 202 45



# biggest SALE



11<sup>th</sup> MARCH ~ 11<sup>th</sup> APRIL | 2017

Like Us On

LG loves Myanmar

### SPECIAL ITEMS !!!



24" LED TV (24MT48VF)

32" LED TV (32LH500D)

FREE GIFT



FAN

“အခြား LG အိတ်ဆင်အရာနစ်ပစ္စည်း ဘာဝယ်ဝယ် ဗလာမပါ ခဲခြစ်ကံစမ်းပဲ”



“လက်ဆောင်ကောင်းတွေ ရယူဖို့ LG ကိုသာ ဝယ်ကြဖို့”

### “Grand Lucky Drawထပ်ဆင့်ကံစမ်းပဲ”





2 Doors Refrigerator    65" UHD LED TV    Washing Machine

LG BRAND SHOP များနှင့် WAI YAN Electronics သိုင်ကြီးများတွင် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။

LG Brand Shop (Sule) : 01-379955, 379954 | (Kabaraye) : 01-8603335, 09 262189105 | (Pansodan) : 01-254561, 254559 | (Myanmar Plaza) : 09-974005044 | (Mandalay) : 02-64029, 39547



## (၇) ဆိုင်ဖြောက်ဆိုင်သစ်ပွင့်ပွဲ

### GRAND OPENING

မတ်လ (၃၀) ရက်နေ့မှ ဧပြီ (၂) ရက်နေ့ ထိ

နံနက် (၉)နာရီ မှ ည (၉)နာရီထိ

Junction City Shopping Center (ဗိုလ်ချုပ်ဈေးအစုရှေ့)

### Special Discounts - 10% to 50 % off

### 2017 Grand Lucky Draw Program

Grand Prize ငွေသား ကျပ်သိန်း (၁၅၀) -- ၁ ဆု

ပထမဆု ငွေသား ကျပ် (၂၅) သိန်း -- ၁ ဆု

ဒုတိယဆု ငွေသား ကျပ် (၁၀) သိန်း -- ၁ ဆု

တတိယဆု ငွေသား ကျပ် (၃) သိန်း -- ၅ ဆု

စတုတ္ထဆု ငွေသား ကျပ် (၂) သိန်း -- ၁၀ ဆု

ပဉ္စမဆု ငွေသား ကျပ် (၁) သိန်း -- ၁၅ ဆု

Grand Lucky Draw ပွဲခွဲကို ၁.၁၀.၂၀၁၇ (တနင်္ဂနွေ) နေ့တွင် ကံထူးရှင်များကို ဖဲပောက်ခွင့်ဖြင့်ပေးပါမည်။

Promotion ကာလ -- (၁.၄.၂၀၁၇) မှ (၃၀.၄.၂၀၁၇) ထိ

နေ့စဉ်ဈက်ဈင်းပေါက် ဈက်ဈင်းယူ ဗလာမပါကံစမ်းပဲအနေဖြင့်

- စိန်ဟန်းချိန်း (၁) ခု
- စိန်နားကပ် (၃) ခု
- စိန်လက်စွပ် (၁၀) ကွင်း
- ရွှေဆွဲသီး (၃၀) ခု
- ပလက်တီနမ်ဆွဲသီး (၅၀) ခု
- နှင့်အခြားအမျိုးအစားတန်ဆာမဲပေါင်းများစွာ

### White Gold ရွှေဖြူထည် အမယ် (၄၀၀) လက်ဆောင်ပေးမည့်အစီအစဉ်

Grand Opening အမှတ်တရလက်ဆောင်အနေဖြင့် မတ်လ ၃၀၊ ၃၁ နှင့် ဧပြီ ၁၊ ၂ ရက်နေ့စဉ်တိုင်းတွင် ပထမဆုံးလာရောက်ဝယ်ယူအားပေးသူ Customer (၁၀၀) ဦးကို ကံစမ်းရန်မလိုဘဲ White Gold ရွှေဖြူဆွဲသီး၊ လက်စွပ်၊ ကြိုးများ ထပ်ဆင့်လက်ဆောင်ပေးသွားမှာဖြစ်လို့ လှမ်းလာခဲ့ဖို့ မိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

30.3.2017 ရွှေဖြူဆွဲသီး	31.3.2017 ရွှေဖြူလက်စွပ်	1.4.2017 ရွှေဖြူဆွဲသီး	2.4.2017 ရွှေဖြူဆွဲကြိုး
			
(100)ခု	(100)ကွင်း	(100)ခု	(100)ကွိုး

\* စိန်ထည်ဝယ်ယူသူများကို ပွဲလယ်တင်စေမည့် 24K Golden Rose(သို့မဟုတ်) ပုလဲဝမ်းဆက်များထပ်မံလက်ဆောင်ပေးသွားပါမည် \*









မြန်မာပြည်မှာ အသက်သာဆုံး

\*234\*3# ကို ဖုန်းခေါ်ဆိုပြီး ရယူလိုက်ပါ။

၁၅ ကျပ်  
ခမိနစ်



ရှယ်ပြော အစီအစဉ်တွင် MPT အချင်းချင်း ဖုန်းခေါ်ဆိုတိုင်း ခမိနစ်လျှင် ၁၅ ကျပ်သာ ကျသင့်ပါမည်။

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက

[www.mpt.com.mm](http://www.mpt.com.mm)

[www.facebook.com/mptofficialpage](https://www.facebook.com/mptofficialpage)

MPTOFFICIAL



CALL CENTER 103

call free 24 hours everyday



ကြေးမုံ

**ALWAYS**

မြန်မာ့အသံ၊ ဘိကလေး၊ ငွေ၊ သိမ်ကြီး၊ ငွေ၊ ကမ္ဘာအေး၊ စံရိပ်ခြင်

**up to 50% off**

အမျိုးသား / အမျိုးသမီး / ကလေး  
အဝတ်အထည် နှင့် ဝတ်စုံများ၊ အမျိုးသမီးလက်ကိုင်အိတ်များ  
ခရီးဆောင်အိတ်များ နှင့် အလှတူနဲ့ပစ္စည်းများ.....

**Buy 1 Get 1**

**17Mar - 12Apr'17**

အမျိုးသားဝတ်နာမည်ကြီးအမှတ်တံဆိပ်အင်္ကျီများကို (၁)ထည်ဝယ်လျှင်(၁)ထည်လက်ဆောင်ရရှိပါမည်။

YUKI AKI	Forever	HORN Fashions	BabyHouse	SOLO COLLECTION	b'coz	OM	Style Kids	Sweetie kids	AURA COLLECTION	Caspar
TODAY FASHION	i-MAX	နီလာ နီယပ်	Classic Collections	KS Collection	BLOOM	Fashion Idol	T-Zar	TEN	PTK	LIFE
TRI	TRUE	limelight	AKK Fashion	G	1st GENERATION	Time	Mama Bella	CREATOR	Pu Pu Kids Fashion	MARBEL Kids
GALANZ	Q.C	ZEAL collection	GLAMOUR	CAJDE CLUB	essence all you need!	CNC men's wear	Amby LONDON	MT Collection	ရွှေနီ	Cupid

(၃၁-၃-၂၀၁၇) မှ (၁၂-၄-၂၀၁၇) အထိ စားသောက်ဆိုင်များနှင့် ပက်ရှင်ဆိုင်များပါဝင်မည်။ ငွေ၊ ကမ္ဘာအေး၊ ဘိကလေး၊ ငွေ၊ သိမ်ကြီး၊ ငွေ၊ ကမ္ဘာအေး၊ စံရိပ်ခြင် တို့တွင် ကျင်းပပါမည်။

**Royal Rose** တစ်ကြိမ်တည်းသာ ဝဝရက်အမြန်သင်တန်း

၁-၄-၂၀၁၇ မှ ၁၁-၄-၂၀၁၇ ထိ လာရောက်အပ်သူအယောက် ၃၀၀ ကို သင်တန်းကြေးထက်ဝက် ၅၀% လျော့စွဲ လက်ခံသင်ကြားပေးပါမည်။ စက်လုံးဝမချုပ်တတ်သူများကို သင်ကြားမှုကို ယ်ထိုင်ခွင့်နှင့် မိမိကိုယ်ထိုင်ချုပ်ဝတ်နိုင်သည့် အဆင့် pattern ထုတ်ပြုပစ္စည်းနှင့် ဝမ်းဆက်နှစ်ဖုံ အပါအဝင် အပိုင်ယူသွားခွင့် ပေးသည်။

ထိပ်စာဆီ အမှတ် (267/2c)၊ ပထဝီရွှေဘိုသာလမ်း (အလယ်)၊ ကမ္ဘောဇဘက်ရေ၊ LuckyMart အပေါ်ထပ်၊ အနော်ရထာလမ်းထောင့်၊ နိုင်ငံလုံးလျှပ်စစ်ဘေးမာတိလျှော့ကားမှတက်ရန်၊ ဖုန်း - ၀၉၇၃၁၉၄၃၃၀၊ ၀၉၄၂၀၂၆၉၆၉

**မြန်မာ့ထမင်းဆိုင်**

ပုသိမ်ကြီးတံတားအနီး ရောင်းသားလမ်းထိပ်

ဖုန်း - ၀၉-၅၂၀၃၂၉၉

မြန်မာ့အထွေထွေ ပိုးမွှားနှိမ်နင်းရေး ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း အတွက် ချန်ကုန်မြို့တွင်း အခမဲ့လာရောက် စစ်ဆေးပြီး အကောင်းဆုံး ဝန်ဆောင်မှု ပေးပါမည်။

မြို့ကာကွယ်နှိမ်နင်းခြင်း ၁ နှစ် - ၅ နှစ်အာမခံ

ခြင်၊ ယင်း၊ ပိုးဟင်း၊ ပုရွက်စိတ်၊ ကြမ်းပိုး၊ ကြက်လစဉ် - အပတ်စဉ်

ဖုန်း 01-503740, 09-31298849

Like us on [www.facebook.com/August\\_pest\\_control\\_services](http://www.facebook.com/August_pest_control_services)

**G-SHOCK SUMMER Sale**

**Up to 50% OFF**

April 1 ~ 2 (SAT - SUN)

လှည်းတန်းစင်တာ

2 Days Only

facebook.com/gshockmyanmar

HOT LINE : 09 73150210

၂၀၁၇ ခုနှစ် နှစ်အတွက် အထူးအကျိုးအမြတ်များကို ရရှိစေရန်အတွက် နှစ်အတွက် အထူးအကျိုးအမြတ်များကို ရရှိစေရန်အတွက်







ကြော်ငြာ

**Wonderful Days Travels & Tours**

See Travelling, Feel Happy!

- လှိုင်ကော်-အင်းလေး ခရီးစဉ် Apr -12, 17
- ချင်းပြည်နယ်-ခေါ်နူးစုခရီးစဉ် Apr -13, 17
- အလောင်းတော်ကသာခရီးစဉ် Apr -13, 17
- မြဝတီ၊ မဲဆောက် ခရီးစဉ် Apr -12, 17
- ကျော့သောင်း ခရီးစဉ် Apr -17

သင်္ကြန်တွင်း ငွေဆောင် ဟိုတယ်  
အခန်းများလည်း Booking ရယူနိုင်ပါပြီ  
Ph: 09 257 900 416 ~7- 8

**Daddy & Mommy Travels & Tours**

သင်္ကြန်သစ်စားအစား Promotion အစီအစဉ် **10% Discount / ခရီးစဉ်တိုင်းဝင်ဦး**

အတာသင်္ကြန် ခရီးစဉ်များ (April 13, 18)

- ဖြတ်ဘုရားနှင့် သဘာဝကျွန်းစု
- မြဝတီ၊ မဲဆောက်
- ရွှေစက်တော်၊ ပုဂံ၊ ဧရာဝတီ၊ ဦးစွယ်တော်လေးဆူ၊ ပခုက္ကူ
- ပုဂံ၊ ဧရာဝတီ၊ ဦးစွယ်တော်လေးဆူ၊ ပခုက္ကူ
- တောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ ပင်တေ၊ ကလေး
- လှိုင်ကော်၊ ပင်တေ၊ ရွှေစက်တော် (မြဝတီ ခရီးစဉ်အတွက်)

နေ့ချင်းပြန်ခရီးစဉ်များ (အပတ်စဉ် သောကြာနေ့တိုင်း)  
Hotline: 09 257103031, 09 257103032

Car Rental Service  
09 782157210, 257103070

အမှတ် (၄၇) အိုးဘိုလမ်း၊ အိုးဘိုရပ်ကွက်၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊  
၀၉-၂၅၇၁၀၃၀၃၀၊ ၂၅၇၁၀၃၀၄၀၊ ၂၅၇၁၀၃၀၅၀၊ ၂၅၇၁၀၃၀၆၀

**JADE MOTION** သင်္ကြန်အဆင့်မြင့်အထူးအစီအစဉ် (၄ညအိမ်/၅ရက်)

အားလုံးလုံးဝင်-မောင်မကန်ကမ်းခြေ-ရေပူစမ်း-ရွှေစက်တော်-အလောင်းတော်-ကျွန်းဆွေ-ကျွန်းဆွေ  
(တစ်နေ့တာလေ့ရှိခရီးစဉ်)-ကျိုက်ထီး-ဝင်းစိန်တော (၁၂.၄.၂၀၁၇) မှ (၁၇.၄.၂၀၁၇) အထိ  
280,000/- ဟိုတယ် (၄)ညအိမ် (အလောင်းတော်ကမ်းခြေ၊ တောင်ကြီး၊ ညောင်တုန်း)

09254907896, 095179754, 09799225883

**မြည့်စုရတနာ သင်္ကြန်အထူးခရီးစဉ်**

- အင်းတော်ကြီး၊ ရွှေစက်တော်၊ မြဝတီ၊ မဲဆောက်၊ ဧရာဝတီ၊ ဦးစွယ်တော်လေးဆူ၊ ပခုက္ကူ
- ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ မြဝတီ၊ မဲဆောက်၊ ဧရာဝတီ၊ ဦးစွယ်တော်လေးဆူ၊ ပခုက္ကူ
- အင်းတော်ကြီး၊ ရွှေစက်တော်၊ မြဝတီ၊ မဲဆောက်၊ ဧရာဝတီ၊ ဦးစွယ်တော်လေးဆူ၊ ပခုက္ကူ

09-420238909, 09-73159071, 09-32057934

**GOLDEN STAR**

ကျိုက်ထီးရိုး (နေ့စဉ်)  
ချောင်းသာ (နေ့စဉ်)  
ငွေဆောင် (နေ့စဉ်)

Ph: 209200, 544383, 430480

**ရွှေစက်တော်**

ကျိုက်ထီးရိုး/ငပလီ  
ချောင်းသာ/ငွေဆောင်  
ကားခသီးသန့်/ခရီးစဉ်ခြမ်း

01-209077, 209388

**ရခိုင်ဘုရားမှူးသီးသန့်ကောင်းထက်စံနှင့်အဖွဲ့ 13-04-2017**

သင်္ကြန်လက်မှတ်တိုးပေးရေးအဖွဲ့

220000/ကျွန်းဆွေ-150000/မြဝတီ/ဧရာဝတီ/ဦးစွယ်တော်လေးဆူ/ပခုက္ကူ/ရွှေစက်တော်/ကျိုက်ထီး/ဝင်းစိန်တော/အင်းတော်/မောင်မကန်/ကျွန်းဆွေ/ကျွန်းဆွေ

Ph: 09448003431, 0949660481

မာတလီမင်း သင်္ကြန်ခရီးစဉ်များစဉ် Apr 6, 12, 18

ထားဝယ်၊ ကန်ချောင်း၊ အာယုမြို့၊ ဧဟောင်း၊ ဘုရားစုံ  
VIP အခန်းစာတိုးကား အိမ်စေ့စက်ကြို/ခွဲ  
Ph - 09 777459075, 09 782868099

**GOLDEN TRIANGLE Travels & Tours**

\* ရန်ကင်း-မဲဆောက်-ပုဂံကော (၂-ညအိမ်)-  
ကမ္ဘောဒီးယား (၂-ညအိမ်)-အယုဒ္ဓယ-မဲဆောက်-ရန်ကင်း  
(ကားဖြင့်သွားပါမည်) 7D/6N (480 USD) 12-April-2017

09 4000 11689, 09 7800 34656, 09 420566478

သွားမယ် လမ်းမယ် တန်လည်း တန်တုံ "ဆိုလို" ခရီးသွား၏

ထားဝယ် ခြံတော် ကော့သောင်း ရေဆောင်းခရီးစဉ်

ရည်အိမ် - ၈ ရက် **ဧပြီ ၁၁ ရက် ညနေထွက်မည်**

0973068865, 095012536, 09420250778

**ပန်းဇက်ရီ**

အထူးအစီအစဉ် ခရီးစဉ်များ

- ထားဝယ် (ရက်စွဲ)၊ ကန်ချောင်း
- မြဝတီ၊ မဲဆောက်၊ ဧရာဝတီ
- တောင်ကြီး၊ ပုဂံ
- ငွေစက်တော်၊ ပုဂံ
- မြဝတီ၊ မဲဆောက်၊ ဧရာဝတီ

09-36413899, 09-254268089, 09-262775151

**Delicious Restaurant**

**Dim Sum**

**Fillet & Vegetable Steam**

ကျန်းမာရေးနှင့်ညီညွတ်သော အစားအသောက်များကို  
ချော့နှုန်းချိုသာစွာဖြင့် သုံးဆောင်နိုင်ပါသည်။

**One Potion Dinner**

**10% off**

Exp: 12.4.17

အမှတ်(၁၅၅)၊ ငဝေယန္တရလမ်း၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။ (ရတနာလမ်းနှင့် မေတ္တာလမ်းကြား) / Ph: 09 459947571, 09 459947572

**ရွှင်ရယ် ပတ္တမြား**

ဂေါ်ရန်ဂျီကျွန်း-ဂဝေဝဝ  
Hotel (စား/တည်း/ငြိမ်း)  
အပတ်စဉ်-သောကြာ  
Ph: 09-252055609

**မင်္ဂလာပါ**

အိမ်ပြောင်းအိမ်ရွှေ့ လုပ်ငန်း  
ဖြိုဖျက်/နယ်ထွေးအတွက်  
ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့်  
Box ကားမျိုးစုံဖြင့်  
အလုပ်သားစိစဉ်ပေးသည်။

09-450042704  
09-250095116  
09-420096296

**HONDA | NCX**

အဆုံးစွန် စွမ်းဆောင်ရည်နဲ့  
အလန်းဆုံး Style ပေါင်းစပ်မှု

**NEW PERFORMANCE STYLE + PERFORMANCE WAVE 110i**

အဆင့်မြင့် ဆိုင်ကယ်ကို လမ်းပျိုးစုံအတွက် ဖန်တီးထုတ်လုပ်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။  
Honda Wave 110i အသစ်များသည် အထင်ကရ သေသပ်လှပသော လက်ရာမြောက် ပြိုင်ဘက်ဒီဇိုင်းစစ်စစ်များ  
ဖြစ်ပါသည်။ နောက်ဆုံးပေါ် PGM-FI နည်းပညာ၏ ကျေးဇူးဖြင့် အပိုစွမ်းအင်စွန့်ထုတ်မှု သက်သာစေမည့်  
အမျိုးအစားဖြစ်ပြီး ခေတ်ရေပြေးဒီဇိုင်းကို လေခွင်းအားကောင်းစွာနှင့် ရင်သပ်ရုံမော့စွယ်အသွင်ဖြင့်  
မြင်တွေ့ ရမှာ ဖြစ်ပါသည်။

**POWER UP**

- သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို ထိန်းသိမ်းပြီး အမြင့်မားဆုံး စွမ်းဆောင်ရည် ပေးစွမ်းနိုင်သည့် နောက်ဆုံးပေါ် 110cc. PGM-FI နည်းပညာသုံး အင်ဂျင်
- အားလုံးရဲ့ အမြင်ကို ဖမ်းစားနိုင်မည့် လေခွင်းအားကောင်း အရှိန်မြင့် ဒီဇိုင်းအသစ်
- ချောမွေ့စွာ စီးနင်းနိုင်ပြီး အရှိန်လျော့ချမှုအတွက် လည်း စိတ်ချရသည့် Mono-Cylinder Disc ဘရိတ်အသစ်
- စီးနင်းရာတွင် ခေါင်းမူးခြင်း မောင်းနှင်ရာတွင် ခြိမ်းခြောက်ခြင်းမေးစွမ်းမည့် တိကျသောချော့သော ဝင်ရိုးကိုယ်တည်

From **၁,၅၆၀,၀၀၀ ကျပ် (Spoke)**

**01218521** ဒီနေ့ပဲ နီးစပ်ရာ Honda NCX အရောင်းပြခန်းကို သွားရောက်ကြည့်ရှုပြီး အဆုံးစွန်စွမ်းဆောင်ရည်နဲ့ အလန်းဆုံး Style ကို ဖော်ထုတ်ခံစားလိုက်ပါ။

NCX MYANMAR ဆိုင်ခွဲ - ရန်ကင်း

- မန္တလေး ဖုန်း - ၀၉ ၄၀ ၂၆၀၆၆၄၀၊ ၀၉ ၂၅၉၁၀၅၅၉၉ • တောင်ကြီး ဖုန်း - ၀၉ ၄၀ ၂၆ ၂၅၉၅၅
- ပုဂံ ဖုန်း - (၀၅၂) ၂၃၂၆၅၊ ၀၉ ၄၀ ၂၅၀၇၀၃၃ • မော်လမြိုင် ဖုန်း - (၀၅၇) ၂၃၂၅၅၊ ၀၉ ၂၅၀၁၀၀၇၅၅
- ပြည် ဖုန်း - (၀၅၅) ၂၄၁၀၇ • မုဆိုင် ဖုန်း - ၀၄၂-၂၄၂၃၄ • မုံရွာ ဖုန်း - ၀၇၁-၂၀၂၆၅
- မြိတ် ဖုန်း - ၀၅၉-၄၂၄၉၁ • တောင်ငူ ဖုန်း - ၀၅၄-၂၄၂၆၇

MOBILE SERVICE

HONDA SERVICE







ကြော်ငြာ

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဓါယိကာကြီး**  
**ဦးအောင်ခင် (ဝါးခယ်မ) (၉၂) နှစ်**  
**ဌာနခွဲစာရေးကြီး(ငြိမ်း)၊ အုပ်ချုပ်မှုဌာန**  
**ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ လမ်းသွယ်(၅)လမ်း၊ တိုက်အမှတ်(၇) အခန်း(၆)နေ (ဦးရွှေတိုင်-ဒေါ်ရွှေမြင့်)တို့၏သား၊ (ဒေါ်ခင်လှ)၏ ခင်ပွန်း၊ ဦးတင်မောင်-(ဒေါ်သိန်းသိန်းဦး)တို့၏ဖခင်၊ (ဦးမြင့်လှိုင်-ဒေါ်ခိုင်ခိုင်မာ) ဒေါ်ခင်သော်တာ၊ (ဦးဇေယျာ)-ဒေါ်စန္ဒာအေး၊ ဦးတေဇော-ဒေါ်စမ်းစမ်းမိုးတို့၏အဘိုး၊ မြစ်ခြောက်ယောက်တို့၏ဘိုးဘိုးကြီးသည် ၂၉-၃-၂၀၁၇ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ညနေ ၅:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွား ပါသဖြင့် ၃၁-၃-၂၀၁၇ (သောကြာနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရေဝေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရန်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်ဆွေများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၈ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) (ကွယ်လွန်သူအား ရည်စူး၍ ၄-၄-၂၀၁၇ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် မိတ်ကြားအပ်ပါသည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဦးကြည်စော**  
**အသက်(၇၂)နှစ်**  
**ရန်ကုန်တိုင်းတရားရုံး၊ နူးအုပ်(ငြိမ်း)**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်မြောက်ပိုင်း၊ (၃၁) ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၆၆၅) ဇေယျာအေးမြလမ်းနေ (ဦးခင်အောင်)-ဒေါ်မြသွင် တို့၏သား၊ ဒေါ်အေးသန်း၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ဒေါ်အေးရွှေ၏မောင်၊ ဦးကြည်စော၊ ဦးကြည်သိန်း၊ ဦးသိန်းစိုး၊ ဒေါ်စန်းစန်း၊ ဦးဆန်းဝင်း - ဒေါက်တာဒေါ်လီလီဝင်း (YCDC ၊ ကျန်းမာရေးဌာန)တို့၏အစ်ကို၊ မအေးသူဇာသွင် (MOB Leasing) ၊ မနန္ဒာနွယ် (YCDC ၊ စီမံ) မောင်စောကြည်ကို - မမွန်မွန်ဇော်၊ မနင်းထက်ထက် (YCDC ၊ စီမံ) မောင်ရဲရင့် နိုင်တို့၏ချစ်လှစွာသောခင် မရွှန်းလှလှဇော်၏ အဘိုးသည် ၂၉-၃-၂၀၁၇ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ညနေ ၆:၀၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၁-၃-၂၀၁၇ ရက်တွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရန်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၈ နာရီတွင်ထွက်ပါမည်။) (ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၄-၄-၂၀၁၇ ရက် နံနက် ၇ နာရီတွင် ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားနာ ကြွရောက်ပါရန် အသိပေးအပ်ပါသည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**အန္တိမအဂ္ဂိဇာပန သာဓုကိဋ္ဌနပူဇာ**  
**ထားဝယ်မြို့၊ ဇေယျထိန်လင်းကျောင်းတိုက်၏**  
**ဦးစီးပဓာနနာယက သက်တော်ရှည်ဆရာတော်ကြီး**  
**ဘဒ္ဒန္တလက္ခဏာ မထေရ်သုပြတ်**  
**သက်တော်(၉၂)နှစ်**  
 တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ထားဝယ်မြို့၊ ကည့်ရပ်၊ တိုက်သစ်ကျောင်းလမ်းရှိ ဇေယျထိန်လင်းကျောင်းတိုက်၏ ဦးဆောင်ပဓာနနာယက သက်တော်ရှည်ဆရာတော်ကြီး ဘဒ္ဒန္တလက္ခဏာ မထေရ်မြတ်သည် (၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ တပေါင်းလပြည့်ကျော် ၉ ရက်)၊ ၂၁-၃-၂၀၁၇ (အင်္ဂါနေ့) ည ၈:၁၀ နာရီတွင် ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူသွားပါသဖြင့် ကြွင်းကျန်ရစ်သော ဥက္ကဋ္ဌရုပ်ကလာပ်တော်ကို ဆရာတော် ကြီးအား ဖွားတော်မူရာ ထားဝယ်မြို့တွင်၊ သရက်ခေါင်းမြို့နယ်၊ ညောင်ဇင်ရွာရှိ ညောင်ဇင်ကျောင်း ကြီးတိုက်သို့ ၂၂-၃-၂၀၁၇ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)တွင် ပင့်ဆောင်ခဲ့ပြီး အဆိုပါ ကျောင်းတိုက်၌ပင် ၃-၄-၂၀၁၇ (တနင်္လာနေ့)အထိ အပူဇော်ခံထားရှိပါမည်။(၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ နှောင်းတန်းခူးလဆန်း ၈ရက်)၊ ၄-၄-၂၀၁၇ (အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ညောင်ဇင်ရွာ သာဓုကိဋ္ဌန ဘုန်းကြီးပျံကုန်း၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်ပူဇော်၍ အန္တိမ အဂ္ဂိဇာပနကို ဆင်ယင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။ တေဇောဓာတ်ကျမ်းလောင်ရာမှ ဖြစ်ပေါ်လာသည့် သရီရဓာတ်ပြာများကို (၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ နှောင်းတန်းခူးလဆန်း ၉ရက်)၊ ၅-၄-၂၀၁၇ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၈ နာရီတွင် ညောင်ဇင်ကျောင်းကြီးတိုက်မှ ပင့်ဆောင်၍ သရက်ချောင်းမြို့နယ်၊ ဆင်ဖြူပြင်ဆိပ်ကမ်း၌ ရေမျောပူဇော်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရန်နီးရပ်ဝေးရှိ ဆွေတော်မျိုးတော်များနှင့် တပည့်ဒါယကာ၊ ဒါယိကာများသိရှိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

**ဆရာတော်ကြီး၏ ပစ္စည်းလေးပါးဒါယကာ**  
**(ဦးကျော်သိန်း)-ဒေါ်အေးသီ ဒိသာဓု**  
**(၁၈၈)၊ မင်္ဂလာလမ်း၊ ခုံဝင်းဒပ်ရပ်၊ ထားဝယ်မြို့နှင့်**  
**တပည့်ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများ**  
**ညောင်ဇင်ရွာ၊ သရက်ချောင်းမြို့နယ်။**

**ဦးမျိုးအောင် (၇၃)နှစ်**  
**(R.I.T 1969 Batch)**  
**အငြိမ်းစားမန်နေဂျာ (စီးပွား/ကူးသန်း)**  
 (ဦးအောင်ခင်-ဒေါ်ခင်မြ)တို့၏သားကြီး၊ (ဦးကျွန်းလှ-ဒေါ်ညွန့်စိန်)တို့၏ သားသမက်၊ (၃၈/ခ)ဘရက်(၁)လမ်း၊ (၁၂)ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့နေ အိမ်နီးမာ၏ခင်ပွန်း၊ မဟာနယ်ဝေမျိုးအောင်၊ ကိုနန္ဒထင်အောင်-မခင်စုလတ်ကိုကျော်ဖြူခင်အောင်-မခင်လှမြတ်တို့၏ဖခင်၊ မခင်သဒ္ဓါ၊ မောင်မျိုးမဟာ၊ မောင်အဂ္ဂမောင်တို့၏ အဘိုး၊ မောင်နှစ်မ ကိုးယောက်တို့၏ အစ်ကိုကြီး၊ ဦးမျိုးအောင်သည် ၂၉-၃-၂၀၁၇ ရက် ည ၉ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂-၄-၂၀၁၇ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဓါယိကာကြီး**  
**ဒေါ်မာလာလှိုင် (၆၅)နှစ်**  
**စော/တောင်ရပ်ကွက် ဒီဇင်/ကလေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ**  
**ဗုဉ္ဇဋ္ဌ (၂) မူလင်ဆေးခန်းဆွဲများပြန်လည်ထူထောင်ရေး**  
**အသင်း (မြန်မာ)ဟု**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ အလုံမြို့နယ်၊ ငဝါလမ်း၊ အမှတ် (၈၂)၊ သုံးလွှာ (ဘီ)နေ (ဦးသိန်းလှိုင်-ဒေါ်ခင်သန်း)တို့၏သမီး၊ ဦးမောင်မောင်ထွန်း-ဒေါ်သူဇာလှိုင် (သိန်းသန်းဦးရွှေဆိုင်၊ ကမ်းနားဈေး)တို့၏အစ်မ၊ ဦးခင်မောင်ဝင်း (Min Dhama Co.,Ltd)- ဒေါ်နွယ်နွယ်မင်းတို့၏ကျေးဇူးရှင်မွေးသမိခင်၊ မခိုင်ဇင်ဝင်း (အထက-၁၊ ဒဂုံ)၏ အဘွား ဒေါ်မာလာလှိုင်သည် ၂၉-၃-၂၀၁၇ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၈:၃၀ နာရီ အကယ်ဒမီဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၁-၃-၂၀၁၇ (သောကြာနေ့) မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ထိန်ပင်အေးအေးတိုက်မှ ထိန်ပင် သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဦးခင်ညွန့်(ခ)Richard Lim (၆၅)နှစ်**  
**(တရားလွတ်တော်ရှေ့နေ)**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ သာသနာ့ရိပ်သာရပ်ကွက်၊ ကမ္ဘာအေးစေတီလမ်း၊ စမ်းရေတွင်းလမ်းသွယ်၊ အမှတ်(၃၄)၊ (၆-၄)နေ ဦးကြီးဖြူ-ဒေါ်ချိုက်ခင်တို့၏သား၊ ဦးတင်အောင်-ဒေါ်စောမြင့်တို့၏သားသမက်၊ ဒေါ်ရီရီတင် (တရားလွတ်တော်ရှေ့နေနှင့် ရဲကြိုပတ်ပလစ်)၏ ခင်ပွန်း၊ ဒေါက်တာ နှင်းဟေမန် (M.B.B.S- YGN)၊ မောင်နေမျိုးအောင် (B.Sc Oxford Brookes University) တို့၏မွေးသမိခင်၊ မောင်ဖြိုးခန့် ဟိန်း (7 th Standard Lumbini Academy)၏အဘိုးသည် ၂၉-၃-၂၀၁၇ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၉:၂၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂-၄-၂၀၁၇ (တနင်္လာနေ့) မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း ရန်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်ဆွေများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဦးပေသန်း**  
**အသက်(၇၈)နှစ်**  
**မြို့နယ်ပညာရေးမှူး(ငြိမ်း)**  
**တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး**  
**ထားဝယ်ခရိုင်**  
 လောင်းလှမြို့၊ ကမြောက်ကမ်းရွာနေ (ဒေါ်မြသန်း)၏ခင်ပွန်း၊ ဦးကိုကို (မြို့နယ်လုပ်စစ်မှူး - ပုလောမြို့)-ဒေါ်ကြည်ကြည်လှိုင်၊ ဦးမင်းလွင် (Total.E&P MYANMAR)-ဒေါ်ဆွေဇာလှိုင်တို့၏ဖခင်၊ မြေးဇော်ယောက်တို့၏ အဘိုး ဦးပေသန်းသည် ၃၀-၃-၂၀၁၇ ရက်နေ့ နံနက် ၀၈:၂၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁-၄-၂၀၁၇ (စနေနေ့) မွန်းလွဲ ၂:၀၀နာရီတွင် နှစ်တော်ရွာရပ်ခံတောင်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**အနိစ္စ**  
**ရဟန်း၊ ကျောင်း၊ ဓါယိကာကြီး**  
**ဦးကွန်းမော် (၈၈) နှစ်**  
**မြောင်းမြမြို့**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ကျောက်ထက်ရပ်ကွက်၊ ကျောက်မြောင်းလမ်း၊ အမှတ်(၆၇)နေ ဒေါ်ရွှေတီ၏ ခင်ပွန်း၊ (ဒေါ်အေးအေးမော်)-ဦးမြင့်ဆွေ၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်မော်-ဦးစိုးလှိုင်၊ ဦးစိုးစိုး-ဒေါ်ရီရီတာ၊ ဦးစိုးပိုင်-ဒေါ်မိုးမိုးကျော်မင်း၊ ဦးကျော်ထွန်း-ဒေါ်မြမြ၊ ဦးမင်းစိုး၊ ဦးဝင်းဇော်-ဒေါ်သန်းသန်းဆွေတို့၏ဖခင်၊ မြေး ၁၂ ယောက်၊ မြစ်တစ်ယောက်တို့၏အဘိုး ဦးကွန်းမော်သည် ၂၉-၃-၂၀၁၇ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ည ၁:၅၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၁-၃-၂၀၁၇ (သောကြာနေ့) နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၉ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိခြင်း**  
**ဗိုလ်မှူးကြီးတင်လှိုင်(ငြိမ်း)**  
**လေ/၁၀၃၉-သူရဲကောင်းမှတ်တမ်းဝင်**  
**သံအမတ်ကြီး(ငြိမ်း)၊ ညွှန်ချုပ်(ငြိမ်း)**  
**ဧရာဝတီတိုင်း ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ(ငြိမ်း)**  
**အသက် (၈၆) နှစ်**  
 ၂၆-၃-၂၀၁၇ ရက်နေ့တွင် ကွယ်လွန်သွားသော ဗိုလ်မှူးကြီးတင်လှိုင် (ငြိမ်း)၏ ဈာပနတွင် ကိုယ်တိုင်လိုက်ပါပို့ဆောင်ကြသူများ၊ နေအိမ်သို့ လာရောက်အားပေးကြသူများ၊ တယ်လီဖုန်းဖြင့်ဆက်သွယ်အားပေးကြသူများ၊ ကောင်းမှုကုသိုလ်ပြုရန်အတွက်၊ ပိုင်းဝန်းကူညီကြသူများ၊ စစ်ဘက်နယ်ဘက်မှ အငြိမ်းစားပုဂ္ဂိုလ်များ၊ တာဝန်ထမ်းဆောင်ဆဲပုဂ္ဂိုလ်များ၊ တပ်မတော်(လေ) ကိုယ်စားပြု တက်ရောက်ကြသော စခန်းဌာနချုပ်မှူးများ၊ အရာရှိအရာခံစစ်သည်များ၊ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများနှင့် ကျေးဇူးတင်ထိုက်သူများအား ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ပုလောမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)**  
**ဒေါ်စိန်စိန် (ပုလောမြို့)**  
**အသက် (၆၈) နှစ်**  
**အသင်းဝင်အမှတ်-၅၇၅**  
 တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုလောမြို့ (၃)ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းလမ်းနေ ဦးသန်းအေး၏ ဇနီးသည် ၃၀-၃-၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၄:၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁-၄-၂၀၁၇ (စနေနေ့) မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် နေအိမ်မှ ပုလောမြို့သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ အမှုဆောင်အဖွဲ့

**သိက္ခာတော်(၆၀)ပါ သက်တော်(၈၀)နှစ်**  
**(ရွှေကျင်နိကာယဂိုဏ်းလုံး ဝန်ဆောင်နာယက ရန်ကုန်တိုင်းလုံးဆိုင်ရာ**  
**ဝိနည်းပြနိဋ္ဌာန အကျိုးစေတီဆောင် ပရိယတ္တိသာသနာ့ဥက္ကဋ္ဌ-ရန်ကုန်ဆန်လှူအသင်းကြီး၏**  
**ဩဝါဒါစရိယ ကျောက်တန်းမြို့၊ ခေမာနန္ဒာရာမ ဘုန်းတော်ကြီးသင် ပညာရေးကျောင်း၏**  
**ဩဝါဒါစရိယ)**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ မိုးကောင်းလမ်း၊ မဟာဗောဓိပရိယတ္တိဓာသင်တိုက်၊ ဦးစီးပဓာနနာယက ဘဒ္ဒန္တပုဏ္ဏိတာဘိဝံသ (အဂ္ဂမဟာပုဏ္ဏိတာ သ-စ-အ မြောစရိယ) သိက္ခာတော်(၆၀)ပါ သက်တော်(၈၀)နှစ် မဟာထေရ်မြတ်ကြီးသည်(၁၃၇၈ခုနှစ်၊ နှောင်းတန်းခူးလဆန်း၉ရက်)၃၀-၃-၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၁:၅၀ နာရီတွင် ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူသွားပါသဖြင့် ကြွင်းကျန်ရစ်သော ရုပ်ကလာပ်တော်ကို (၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ နှောင်းတန်းခူးလဆန်း ၇ ရက်)၊ ၃-၄-၂၀၁၇ (တနင်္လာနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ အန္တိမအဂ္ဂိဇာပနသာဓုကိဋ္ဌနပူဇာသဘင်ကို ဆင်ယင်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရန်နီးရပ်ဝေးရှိ တပည့်ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများအား အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ ဈာပနကျင်းပ နေရောက်မတ်

**ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိခြင်း**  
**ဗိုလ်မှူးကြီးတင်လှိုင်(ငြိမ်း)**  
**လေ/၁၀၃၉-သူရဲကောင်းမှတ်တမ်းဝင်**  
**သံအမတ်ကြီး(ငြိမ်း)၊ ညွှန်ချုပ်(ငြိမ်း)**  
**ဧရာဝတီတိုင်း ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ(ငြိမ်း)**  
**အသက် (၈၆) နှစ်**  
 ၂၆-၃-၂၀၁၇ ရက်နေ့တွင် ကွယ်လွန်သွားသော ဗိုလ်မှူးကြီးတင်လှိုင် (ငြိမ်း)၏ ဈာပနတွင် ကိုယ်တိုင်လိုက်ပါပို့ဆောင်ကြသူများ၊ နေအိမ်သို့ လာရောက်အားပေးကြသူများ၊ တယ်လီဖုန်းဖြင့်ဆက်သွယ်အားပေးကြသူများ၊ ကောင်းမှုကုသိုလ်ပြုရန်အတွက်၊ ပိုင်းဝန်းကူညီကြသူများ၊ စစ်ဘက်နယ်ဘက်မှ အငြိမ်းစားပုဂ္ဂိုလ်များ၊ တာဝန်ထမ်းဆောင်ဆဲပုဂ္ဂိုလ်များ၊ တပ်မတော်(လေ) ကိုယ်စားပြု တက်ရောက်ကြသော စခန်းဌာနချုပ်မှူးများ၊ အရာရှိအရာခံစစ်သည်များ၊ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများနှင့် ကျေးဇူးတင်ထိုက်သူများအား ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဒေါ်မြမြ (၆၇)နှစ်**  
**Mrs. Rosaline Yin**  
**စိန်ခွက်ကယ်ကျောင်းသူဟောင်း**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ သယ်နန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ကြီးပွားရေးမြောက်ပိုင်း၊ အမှတ် (၃၃၆/ခ) ကျွန်းစစ်သားလမ်းသွယ်(၂) နေ (ကျော်ခွန်ပီယံဦးဘရင်ကလေး-ဒေါ်ခင်မောင်)တို့၏ သမီး၊ ဦးအုန်းမြင့် (အထက်တန်းကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး)-ဒေါ်စန်းစန်းမြင့် (Margret Yin)၊ (ဦးသိန်းအောင်) - ဒေါ်မြမြသိန်း (Peggy Yin)၊ (ဦးမောင်မောင်ခင်-ဒေါ်သိန်းသိန်းတင် Betty Yin)၊ (ဦးစိုးစိုး)၊ (ဦးမောင်မောင်ခင်-ဒေါ်မိမိအေးတို့၏ညီ၊ ဒေါ်ချိုချို၏ခင်ပွန်း၊ မလေးမြို့မြိုင်၊ မခင်မြိုင်၊ မောင်စည်သူ၊ မအိဖြူဖြူဝင်း၊ မောင်ဥက္ကဋ္ဌ-မလှလှ)၊ ချိုတို့၏ဖခင်၊ မောင်သူရလင်းလင်း၊ မောင်ဝင်းတေဇော်တို့၏ အဘိုးသည် ၂၉-၃-၂၀၁၇(ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ည ၈:၀၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၁-၃-၂၀၁၇ (သောကြာနေ့) မွန်းလွဲ ၂:၃၀နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရန်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အကြောင်းကြားပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၁၂ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဦးနီ(ခ) ဦးတင်လတ်**  
**အသက် (၈၂) နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (၁၁)ရပ်ကွက်၊ မေတ္တာလမ်း၊ အမှတ်(၁/ခ)နေ ဒေါ်သန်းသန်း၏ ခင်ပွန်း၊ ဦးအောင်မျိုးဝင်း-ဒေါ်ဝင်းဝင်းမော်၊ ဦးတိုးလှိုင်-ဒေါ်ဝင်းသီတာ၊ (ဦးကျော်သူ) -ဒေါ်စန္ဒာဝင်းတို့၏ မွေးသမိခင်၊ မြေးခြောက်ယောက်၊ မြစ်သုံးယောက်တို့၏အဘိုး ဦးနီ(ခ)ဦးတင်လတ်သည် ၃၀-၃-၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၀၈:၀၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁-၄-၂၀၁၇ (စနေနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၉ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဗိုလ်ကြီးသန်းထိုက်လော်**  
**(စတသ-၄၈)**  
**အသက်(၃၁)နှစ်**  
 မလေးမြိုင်အောင်၏ ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်း ဗိုလ်ကြီးသန်းထိုက်လော်သည် ၂၉-၃-၂၀၁၇(ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

**တပ်မှူးနှင့်မြဝတီရပ်မြင်သံကြားမိသားစု**

**ဒေါ်မေပုလဲ (၅၆)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရွှေဝိုင်းရိပ်မှန်အိမ်ရာ၊ ကိုယ့်မင်းကိုယ့်ချင်းရပ်ကွက်၊ တိုက်(၅)၊ အခန်း(၁၆)နေ (ဦးထွန်းတင်-ဒေါ်သင်းမ)တို့၏ သမီး၊ (ဦးစန်းမောင်)-ဒေါ်ကြင်စိန်တို့၏ သမီး၊ မအေးမိုး ဦးညိုညိုစိုး၊ ဇနီး၊ မရူပါ၊ မထူးရတီတို့၏ ချစ်လှစွာသော မိခင်၊ ဦးအောင်ဉာဏ်-ဒေါ်ခင်ညိုဦး၊ ဒေါ်ခင်ဒေါ်ခင်ကြူ၊ ဦးဘုန်းမြင့်၊ ဦးခင်မောင်ကြီး၊ ဒေါ်ခင်မန်းတင်-ဦးကျော်စိန်တို့၏ သီတာ၊ ဦးမျိုးမြင့်သိန်း-ဒေါ်ဥမ္မာကျော်၊ ဦးအာကာအောင် - ဒေါ်စမ်းသီတာ၊ ဦးစော်ဝင်းသိန်းတို့၏ချစ်လှစွာသော မိခင်၊ မြေး ၁၀ယောက်တို့၏အဘိုးဘွားကြီးသည် ၂၈-၃-၂၀၁၇(အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၄:၂၀နာရီတွင် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၉-၃-၂၀၁၇(ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၁၁နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း (နေအိမ်မှ ကားများ သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။) (ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၄-၄-၂၀၁၇(တနင်္လာနေ့) နံနက်တွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် မိတ်ကြားအပ်ပါသည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း၊ ဓါယိကာကြီး**  
**ဒေါ်နီနီလွင် (၅၂)နှစ်**  
**အလယ်တန်းပြ(ငြိမ်း)**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ လင်းလွန်းမြောက်ရပ်ကွက်၊ သရဝင်ရိပ်သာ(၁)လမ်း၊ အမှတ်(၄)နေ (ဦးမောင်ကောင်း-ဒေါ်ကြည်ပိုင်)တို့၏ သမီး၊ ဦးသန့်ဇင်-ဒေါ်စန္ဒာမြင့်တို့၏ ညီမ၊ ဦးအောင်ဆန်းဝင်း-ဒေါ်ထားမွန်ဝင်းတို့၏ အစ်မ၊ မမေမိုးဇင်ဇင်ထက်၊ မလင်းလက်ဟေသီအောင်တို့၏ အဒေါ်၊ မောင်သက်ဘုန်းလွင်၏ မွေးသမိခင်ကျေးဇူးရှင်၊ (ဦးမြင့်အေး)၏ ဇနီးသည်၃၀-၃-၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၄:၃၀ နာရီတွင် မဟာမြိုင်အထူးကျဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁-၄-၂၀၁၇ (စနေနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ထိန်ပင်သုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၉:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) (ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၅-၄-၂၀၁၇ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် မိတ်ကြားအပ်ပါသည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဦးသန်းကြည်(ကော့မှူး)**  
**အသက်(၈၆)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ အမှတ်(၁၆၄/ပ)၊ (၄၅) လမ်း၊ အထက်ဘလောက်နေ (ဦးအေး-ဒေါ်မြတင်) တို့၏သား၊ (ဦးထွန်းရွှေ-ဒေါ်ငြိမ်း)တို့၏ သားသမက်၊ ဦးသန့်ထွန်း-ဒေါ်ခင်ဝင်းရီ၊ ဦးကြည်သိန်း-ဒေါ်မေမြတ်မော်၊ ဦးအေးကျော်-(ဒေါ်ခင်ဖြူရီ)တို့၏ဖခင်၊ မြေးခြောက်ယောက်၊ မြစ်တစ်ယောက်တို့၏အဘိုး၊ ဒေါ်သိန်းလှ၏ ခင်ပွန်း၊ ဦးသန်းကြည်သည် ၃၀-၃-၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၉:၃၀နာရီတွင် SSCဆေးရုံတိုက်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁-၄-၂၀၁၇(စနေနေ့) မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၁၀နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) (ကွယ်လွန်သူအား ရည်စူး၍ ၅-၄-၂၀၁၇(ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၇နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် မိတ်ကြားအပ်ပါသည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဒေါ်သက်နီဆွေ**  
**အသက်(၆၂)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ပိုင်းမြို့နယ်၊ အမှတ်၅၆၆၊ (၂၈)ရပ်ကွက်၊ အောင်ရတနာ(၂)လမ်းနေ (ဦးကျော်ဆွေ-ဒေါ်နွဲ့နွဲ့)တို့၏သမီး၊ ဦးဝင်းသိန်း၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ ဦးအောင်ကျော်စိုး-ဒေါ်နီလာဦး၊ ဦးစော်ဇော်-ဒေါ်မြင့်သီတာ၊ ဦးမျိုးမြင့်သိန်း-ဒေါ်ဥမ္မာကျော်၊ ဦးအာကာအောင် - ဒေါ်စမ်းသီတာ၊ ဦးစော်ဝင်းသိန်းတို့၏ချစ်လှစွာသော မိခင်၊ မြေး ၁၀ယောက်တို့၏အဘိုးဘွားကြီးသည် ၂၈-၃-၂၀၁၇(အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၄:၂၀နာရီတွင် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၉-၃-၂၀၁၇(ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၁၁နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။ (ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၄-၄-၂၀၁၇(တနင်္လာနေ့) နံနက်တွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် မိတ်ကြားအပ်ပါသည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဒေါ်မာလာရီ**  
**အသက်(၅၄)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ဝဏ္ဏမာလမ်းနေ (ဦးလှစိန်-ဒေါ်လှရှင်) တို့၏သမီး၊ ဦးမောင်မောင်ခင်-ဒေါ်အေးဟန်၊ (ဦးမာရီယ)-ဒေါ်အေးမြင့်၊ (ဦးဌေးလှိုင်-မမီးမီး)၊ ဦးတိုးလှိုင်-ဒေါ်ဝင်းမာတို့၏ညီမ၊ [ဦးရန်အောင်(ခ)ဦးနီတို့၏ ဇနီး၊ မောင်ကျော်မျိုးလှိုင် မောင်နေမျိုးလှိုင် မောင်နေလင်း-မမြတ်စုဝင်းလှိုင်တို့၏ မွေးသမိခင်၊ မကျေးဇူးရှင် မမွန်မွန်၏ အဘွားသည် ၃၀-၃-၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၅:၃၀ နာရီတွင် ပြင်ဦးလွင်မြို့၊ ရေချမ်းအိုးရပ်ကွက်ကြီး။ (၁၂) နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁-၄-၂၀၁၇ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေအိမ်မှ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း ရန်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်ဆွေသင်္ဂဟအပေါင်းအား မိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ကိုသိုင်းဒန်ဖော်စီ (၃၃) နှစ်**  
**အလယ်တန်းအင်ဂျင်နီယာ-၄**  
**ပေါင်းလောင်းရေအားလျှပ်စစ်ဓါတ်အားပေးစက်ရုံ**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ (၃၇)လမ်း(အောက်) အမှတ်(၇၆)၊ ဒုတိယထပ်နေ ဦးမော်စီ(မြို့နယ်လုပ်စစ်မန်နေဂျာ၊ ထန်တပင်မြို့နယ်)-ဒေါ်ထုလွမ်းတို့၏သားကြီး၊ မဆိုင်းအိမ်မော်စီ(ဦးစီးအရာရှိ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ)၊ မဆိုင်းနွယ်ပန်(B.E-Civil)တို့၏ချစ်လှစွာ သောအစ်ကို၊ ကိုဆိုင်းဒန်ဖော်စီသည် ၂၉-၃-၂၀၁၇ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ည ၉:၂၅ နာရီတွင် နေပြည်တော်ခရိုင်(၁၀၀၀) ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၁-၃-၂၀၁၇ (သောကြာနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော် ချောင်း(၁၀၀၀) အအေးတိုက်မှ ကျွေးကြီးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်၍ အရိုးပြားအား ဂူသွင်းမည်ဖြစ်ပါသည်။ (ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၄-၄-၂၀၁၇ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၆ နာရီတွင် နေပြည်တော်စည်ပင်ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ တိုက်(B-၁၄) အခန်း(၁၂)သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ရန်နီးရပ်ဝေး မိတ်ဆွေသင်္ဂဟအပေါင်းအား မိတ်ကြားအပ်ပါသည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု





# ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ထောက်ပံ့ရန် လိုအပ်နေသည့် ဦးစားပေးနယ်ပယ် (၅) ခုတွင် နည်းပညာအထောက်အပံ့များ ဆောင်ရွက်သွားမည်

နေပြည်တော် မတ် ၃၀  
မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ နှစ်လတ်စီမံကိန်း (Medium Term Programme-MTP) အစီရင်ခံစာ ထုတ်ပြန်ခြင်းအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ Hilton ဟိုတယ်၌ ကျင်းပရာ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။ (အပေါ်ပုံ) ဒုတိယသမ္မတက ယနေ့အခမ်း

အနားသည် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ကုန်သွယ်မှုဘက်စုံလေ့လာဆန်းစစ်ခြင်း(Diagnostic Trade Integration Study-DTIS) အစီရင်ခံစာ နောက်ဆက်တွဲလုပ်ငန်းစဉ်အဖြစ် ကမ္ဘာ့ဘဏ်နှင့် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနတို့ အပြီးသတ်ရေးဆွဲပြီးဖြစ်သည့် ကုန်သွယ်မှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ နှစ်လတ်စီမံကိန်း (Medium Term Programme-MTP)အစီရင်ခံစာကို

ထုတ်ပြန်သည့်အခမ်းအနားဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့ (WTO)က ဖွံ့ဖြိုးမှုအနည်းဆုံးနိုင်ငံများ၏ ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာ အကူအညီပေးရေး အစီအစဉ် Enhanced Integrated Framework (EIF) လုပ်ငန်းစဉ်အောက်ရှိ လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါကြောင်း။  
စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ သို့ ◆

# ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် တိကျသည့် အချက်အလက်များ အချိန်မီမရရှိခြင်းကြောင့် အခက်အခဲအချို့ရှိခဲ့သည်ကို သုံးသပ်တွေ့ရှိရ

နေပြည်တော် မတ် ၃၀  
သဘာဝဘေးအန္တရာယ် စီမံခန့်ခွဲမှုလုပ်ငန်းများ ပိုမိုထိရောက်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် မိုးကြိုနှင့် မိုးရာသီကာလများတွင် ဖြစ်ပေါ်နိုင်သည့် သဘာဝဘေးများအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများဆောင်ရွက်ရန် ယခုကဲ့သို့ အစည်းအဝေး ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူက ပြောကြားသည်။(အောက်ပုံ)  
ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ ကျင်းပသည့် အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှု

ကော်မတီအစည်းအဝေး(၁/၂၀၁၇)တွင် ဒုတိယသမ္မတက ထိုသို့ပြောကြားခြင်းဖြစ်သည်။  
ဆက်လက်၍ ဒုတိယသမ္မတက သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ခံစားခဲ့ရသည့် အတွေ့အကြုံများအရ သဘာဝဘေးများကို ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် ယခင်ကထက် ပိုမိုလျင်မြန်လာပြီး တိုးမြှင့်ထောက်ပံ့မှုများကိုလည်း ပိုမိုမြန်ဆန်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ သို့သော် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် တိကျသည့်အချက်အလက်များ အချိန်မီမရရှိခြင်းကြောင့် အခက်အခဲအချို့ရှိခဲ့သည်ကို သုံးသပ်တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ ဘေးအန္တရာယ်နှင့် ပတ်သက်၍

စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့ \*



## နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ တို့၏ တစ်နှစ်တာဆောင်ရွက်ချက်များ ဧပြီ ၁ ရက် သတင်းစာတွင် ပါရှိမည်

နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ တို့၏ တစ်နှစ်တာဆောင်ရွက်ချက်များ ဧပြီ ၁ ရက် သတင်းစာတွင် ဖော်ပြပါရှိပါမည်။ (ကြေးမုံ)



မြန်မာနှင့် ထိုင်းလူအသင်း ယှဉ်ပြိုင်နေစဉ်။

## အာရှ ယူ-၁၉ ဘော်လီဘောပြိုင်ပွဲ မြန်မာအသင်း အုပ်စုပထမရရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၃၀  
မြန်မာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပလျက်ရှိသည့် ၂၀၁၇ အာရှ ယူ-၁၉ ဘော်လီဘောပြိုင်ပွဲ အုပ်စုနောက်ဆုံးနေ့ပွဲစဉ်များကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းမှစ၍ နေပြည်တော်ရှိ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားရုံ၌ ကျင်းပရာ မြန်မာအသင်းသည် ဩစတြေးလျအသင်းကို အနိုင်ယူပြီး အုပ်စုပထမနေရာရရှိခဲ့သည်။  
အုပ်စု(က)ပွဲစဉ်များတွင် နိုင်ပွဲကိုယ်စီရထားသည့် အိမ်ရှင်မြန်မာနှင့် ဩစတြေးလျအသင်းတို့သည် ပထမနေရာအတွက် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရပြီး မြန်မာအသင်းက သုံးပွဲတစ်ပွဲဖြင့် အနိုင်ရကာ ပထမနေရာရယူနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာနှင့်  
စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၅ သို့ ○



# IKBZ Insurance

“ယုံကြည်အားထား IKBZ အာမခံစွမ်းအား”

Hot Line: 01-2307000



*Our Warmest Congratulations of*  
**JUNCTION CITY OPENING CEREMONY**  
 on March 31<sup>st</sup>, 2017  
*We wish you every Success!*

- **U Ni (Managing Director)**  
Shwe Mi Industrial Co., Ltd.
- **U Kyaw Khaing (Chairman (CEO))**  
Myanmar AHla Construction Group
- **U Kyin Tun (Managing Director)**  
Newest Garment Manufacturing Co., Ltd.
- **U Aung Thein (Managing Director)**  
Aung Thiha Co., Ltd.
- **U Aye Thaung (Director)**  
Comet Co., Ltd.
- **U Maung Maung Gyi (Managing Director)**  
Maung Maung Gyi Construction & Trading Co., Ltd.
- **U Aik Yee (Vice Chairman)**  
Yadanar Theingi Co., Ltd.
- **U Aung Shwe (Director)**  
Quality Food House Manufacturing Co., Ltd.
- **U Boo Thein (Managing Director)**  
Inn Pauk Wa Co., Ltd.
- **U Htun Oo (Executive Director)**  
Lucky Group Co., Ltd.
- **U Khin Maung Myat (Executive Director)**  
Peace Myanmar Electric Co., Ltd.
- **U Maung Sein & Group**  
Six Winner Brothers Co., Ltd.
- **U Thein Han (Managing Director)**  
Myanmar Pipies & Accessories Co., Ltd.
- **U Khin Zaw (Director)**  
Syun Nyi Naung Syun Min Manufacturing Co., Ltd.
- **U Kyaung Yu Wan (Vice Chairman)**  
Great Ayeyarwaddy Co., Ltd.
- **U Min Ko Oo (Managing Director)**  
Ngwe Moe Family Co., Ltd.
- **U Myo Thant (Director)**  
Myo Thatn Aung Trading Co., Ltd.
- **U Myint Thein (Managing Director)**  
REVA Co., Ltd.
- **U Soe Paing (Chairman)**  
Paing Family International Co., Ltd.
- **U Tin Maung Soe (Director)**  
Pyae Sone Trading

**ဝက်ခြံနှင့်အာဟာရဓာတ်အားစိတ်ညစ်ပင်ပန်းပါနဲ့**  
**မြင့် အင် ဆန်း**  
**အရေပြားနှင့် အကျအပျောက်ဆေးခန်း**



- ဝက်ခြံကုသမှုအစီအစဉ်များ ဝက်ခြံအာဟာရဓာတ်ကုသမှု
- တင်းတိမ်၊ ပဲ့ပြန်ကုသမှု မျက်နှာအရေအကြောင်းကုသမှု
- အသားဖြူစင်ခြင်းအတွက် ကုသမှု

**အရေပြားအထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ ကိုယ်တိုင် ကုသပေးပါသည်။**

အမှတ်-၄၄၄၊ ပထမထပ်၊ ရွှေဘိုသာလမ်း (အထက်)၊  
 (အထောက်အပံ့အကူအညီအတွက်) ရန်ကင်း၊ ဖုန်း- ၃၀၂၂၄၅၊ ၂၅၆၀၄၅။

**ပြည်ဖြိုး (Pyi Phyo)**  
**အခြေခံ ယာဉ်မောင်း ဝက်ပြင်သင်တန်း**  
 လမ်းစဉ်ကောင်း၊ ယာဉ်စဉ်ကောင်း၊ နားလည်ပြီး  
 တကယ်ကားမောင်းတတ်ချင်ရင်  
 "ပြည်ဖြိုးယာဉ်မောင်း" သင်တန်းသို့ ကြွရောက်ခဲ့ပါ။  
**လိုင်စင်ရရှိရေးကို အထူးကူညီဆောင်ရွက်ပေးပါသည်။**

No. 59၊ ဝိပဿနာလမ်း၊ မုန့်/တောင်ရပ်ကွက်၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။  
 သင်တန်းခွဲ-အမှတ်-၁၊ (၅)လမ်းနှင့်(၆)လမ်းကြား၊ လေးထောင့်ကုန်၊ ပုလဲလှိုင်၊ ဝိပဿနာလမ်း။  
**Ph : 09-43157170, 09-254923256, 09-43155793, 09-785183035, 09-43192144**

**10% H<sub>2</sub>O Decoratton Group**  
 (1-4-2017) to (10-4-2017)  
**၁၀% ပြည်သူ့ဝတ်စုံအသုံးပြုရေးပေးပို့ပေးခြင်း**

- ★ သံချေးမတက်သော ဝတ်စုံပြားများ အသုံးပြုထားပါသည်။
- ★ ထင်း၊ မီးသေ့၊ ဂက်(၆)များဖြင့် အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။
- ★ ဘုန်းကြီးကျောင်း၊ တရားရုံး၊ ဆွမ်းခန်းမ၊ ဓမ္မာရုံများအား အထူးစေတနာအတိုင်း ပေးပို့ပေးပါမည်။

အရောင်းပြခန်း - အမှတ်(၁၀၇)၊ ဘုရားလမ်း၊ အောက်ရပ်ကွက်၊  
 ဝိပဿနာလမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်။  
 ဖုန်း - အမှတ်(၆၁)၊ ဝိပဿနာလမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်။  
**09-5106917, 09-421090085**

**100% သံချေးမတက်သည့် Stainless Steel ဘလိပ်စားသွားဆူးကြီးများကို**  
**စော်ဘွားလေးမို့လို့မောင်ကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ ဈေးနှုန်းချိုသာစွာ**  
 ပြင်ဆင်ပေးပို့ပေးပါမည်။

**အရောင်းခန်း(၁) - အမှတ်(၃၄/A)၊ ဟောပြောရေးအဖွဲ့ ( မှန်ဆီကုန်အုံကြီးအနီး )၊ ဝန်းကြီးမြို့နယ်။**  
**Ph: 01-545531, 01-8603141, 09-5008161**

**အရောင်းခန်း(၂) - အမှတ်(၃၆/A)၊ ပြည်ထောင်စု (၉)မိုင်၊ ဝန်းကြီးမြို့နယ်။**  
**Ph: 01-656521, 09-421024731, 09-421024741**

**အရောင်းခန်း(၃) - အမှတ်(၄-၆)၊ လေးလမ်းမကြီး (MBC) အနီး၊ ဝန်းကြီးမြို့နယ်။**  
**Ph: 09-5553323, 09-5103323**

**အရောင်းခန်း(၄) - အောင်(၁၀၇)အနီး(၅)လမ်း၊ ဝန်းကြီးမြို့နယ်။**  
**Ph: 01-642748, 09-5069101, 09-73152381**

**tax & Accounting Service Mini firm**

ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေ ဦးလီကင်းစိန်(ခ)အကင်း(ဘ)ဦးလှိုင်တို့က [၁၂/အလန(နိုင်)၀၃၅၃၉၄] အမှတ်(၁၀၁)၊ နှင်းဆီကုန်းလမ်း၊ စောရန်ပိုင်အရှေ့၊ အလုံမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဦးလှိုင်အိမ်ထောင်ရေးအဖွဲ့အစည်းအရ ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးလီကင်းစိန်(ခ)အကင်းသည် ရန်ကင်းမြို့၊ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံး၌ ဦးအေးလွင်(ဘ) ဦးမောင်လှ[၁၂/လမတ(နိုင်)၀၂၅၂၉၈]အား ၂၅-၉-၂၀၁၁ရက်တွင် အထွေထွေကိုယ်စားလှယ် လွှဲစာအမှတ်-၄၄၁၁/၂၀၁၁ဖြင့် လွှဲအပ်ခဲ့ပါသည်။

ဦးလီကင်းစိန်(ခ)အကင်း၏ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ဆက်လက်လုပ် ဆောင်ရန်ကိစ္စရပ်များမရှိတော့သည့်အတွက် ဦးအေးလွင်အား လွှဲအပ်ထားသည့် အထွေထွေ ကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာအမှတ်-၄၄၁၁/၂၀၁၁အား ရန်ကင်းမြို့၊ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံးတွင် ၈-၁၂-၂၀၁၆ရက် ပယ်ဖျက်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-  
 ဦးအောင်ကျော်မိုး  
**LL.B, DBL, DML**  
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(၃၁၉၀/၈၅)  
 အမှတ်(၁၅-၆)၊ မာလာမြိုင်လမ်း၊ (၁၆)ရပ်ကွက်၊  
 ဘောက်ထော်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

**BOSS အဆင့်မြင့် ပါကော့အရောင်းခန်းမ**

အဆင့်မြင့် **Laminate Flooring** ကြမ်းခင်းပြားများနှင့် **100%** ခေ့စိုခံ

မိနိုင်းကြမ်းခင်းပြားများကို ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့် တိုက်ရိုက်ရောင်းချပေးနေပါသည်။

**အရောင်းခန်းမ(၁)-အမှတ်(၂၇၁)၊ အလယ်ရွှေကုန်တိုင်းလမ်းမကြီး၊ ရွှေကုန်တိုင်းဟိုတယ်ဘေး၊ ပဟန်းမြို့နယ်။**  
**Ph: 01-8603151, 01-8603389, 09-8626261, 09-5426261, 09-73152381**

**အရောင်းခန်းမ(၂) - တိုက်(၁၁-၂)၊ အနင်း(၀၀၄)၊ ဗုဒ္ဓဟောစာတော်၊ အောင်ပင်လမ်းမတိုင်းအနီး၊ ပညားဒလမ်း။**  
**Ph: 09-5425251, 09-73225484**

**အရောင်းခန်းမ(၃) - အမှတ်(၂၄၈)၊ အရှေ့မြင်းပြိုင်ကွင်းလမ်းမကြီး၊ မြန်မာ့ဓမ္မသင်တန်းတော်၊ တာမွေမြို့နယ်။**  
**Ph: 09-5076661, 09-5076662, 09-5076663**

**အရောင်းခန်းမ(၄) - အမှတ်(၁၁-၁)၊ ပြည်ထောင်စု (၉)မိုင်၊ ဝန်းကြီးမြို့နယ်။**  
**Ph: 09-5091526, 09-5091527**











# ကျေးဇူးဥပကာရ အထူးတင်ရှိခြင်း



၂၅-၃-၂၀၁၇ မှ ၂၈-၃-၂၀၁၇ ရက်နေ့ထိ Junction City Yangon(မြိုင်ချုပ်ဈေးသစ်) ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သော Forever Gems By ရွှေနန်းတော် ၏ The Most Exciting Opening Sales ဆိုင်သစ်ဖွင့်ပွဲတွင်

တစ်ခဲနက် ကြွရောက် ချီးမြှင့်၍ ရတနာပစ္စည်းများကို စောင့်ဆိုင်းပြီး ခံချိန်တင်ကြိတ်ကြိတ်တိုးဝယ်ယူအားပေးခဲ့ကြသော

မိတ်ဟောင်းမိတ်သစ်ရတနာချစ်သူများ၊ ပါဝင်ကူညီပေးခဲ့ကြသော နိုင်ငံကျော်အနုပညာရှင်များ၊ အဆိုတော်များ၊ Dancerများ၊

International Missဆူရ Modelများ၊ UMFCCL, MWEA၊ ရွှေလှုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၊

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကျောက်မျက်လှုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၊ အ.ထ.က(၁) ဒဂုံ၊ ရန်ကုန်နှင့်မန္တလေးဆေးတက္ကသိုလ်၊

MBA Program မှသူငယ်ချင်းများ၊ စင်ကာပူနိုင်ငံမှပျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်များ၊

ဂူကံပြုပန်းစည်းပန်းခြင်းများလက်ဆောင်ပေးသော၊ စီးပွားရေးနယ်ပယ်အသီးသီးမှလှုပ်ငန်းရှင်ကြီးများ၊ ဒဂုံပုံနှိပ်တိုက်၊

Eternal Flower၊ မြန်မာ့ပစ်တိုင်းထောင်၊ Zu Zu Collection ၊ မပုံ့ မလတ်၊ Forever Wedding ၊

Empress ဇာဆိုင်၊ Amazing Sound Group ၊ ZARNI LED နှင့်ကျေးဇူးတင်ထိုက်သောပုဂ္ဂိုလ်များအားလုံးကို

လှိုက်လှိုက်လှဲလှဲ အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း ရွှေနန်းတော် စိန်ရွှေရတနာဆိုင် မိသားစုမှ မှတ်တမ်းတင်ဂူကံပြုအပ်ပါသည်။

ခေါက်တာအောင်ကျော်ဝင်း + ခေါက်တာသက်သက်နိုင်

သမီးသက်ရတနာကျော်ဝင်း

ရွှေနန်းတော်စိန်ရွှေရတနာဆိုင်၊ Forever Gems by ရွှေနန်းတော်







## ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံကို မျက်မှောက်ပြုကြရန်အရေးကြီး

လက်နက်ကိုင်နည်းလမ်းသည် ခေတ်အဆက်ဆက်နိုင်ငံရေးပြဿနာများကို ဖြေရှင်းနိုင်ခြင်းအလျဉ်းမရှိဘဲ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခကို ရှည်ကြာစေခဲ့ပြီး လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခနှင့် ဆက်စပ်လျက် ဖွံ့ဖြိုးမှုများလည်း နောက်ကျကျန်ရစ်ခဲ့ရသည်ကို ဆယ်စုနှစ်များစွာ အထင်အရှားတွေ့မြင်ခဲ့ကြရပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် စုပေါင်းတွေ့ဆုံ၊ စုပေါင်းဆွေးနွေး၊ စုပေါင်းအဖြေရှာမည့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံကို တိုင်းရင်းသားပြည်သူ အားလုံးက မျက်မှောက်ပြုကြရန် အထူးအရေးကြီးလှပေသည်။

[(၆၉) နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အခမ်းအနားသို့ ပေးပို့သော နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်၏ သဝဏ်လွှာမှ ကောက်နုတ်ချက်]

# တစ်နှစ်တာအောင်မြင်မှုမှသည် ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံသစ်ဆီသို့

“ပြောင်းလဲချိန်တန်ပြီ”ဟူသော ကြွေးကြော်သံဖြင့် ပြည်သူလူထု တစ်ခဲနက်ထောက်ခံမှုရရှိခဲ့သော အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီမှ ဦးဆောင်ဖွဲ့စည်းခဲ့သည့် အရပ်သားအစိုးရအဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းပြီး နိုင်ငံတော်ဝန်များကို “ပြည်သူနှင့်အတူ” ထမ်းရွက်နေသည်မှာ တစ်နှစ်ပြည့်ပြီဖြစ်သည်။ အစိုးရသစ်တစ်ရပ်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်ကို ရယူဆောင်ရွက်ရာ၌ ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံများ၏ ဆောင်ရွက်လေ့ရှိသည့်အတိုင်း ၎င်းတို့အစိုးရအဖွဲ့၏ ရက် ၁၀၀ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုနှင့် တစ်နှစ်တာ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုတို့ကို ပြည်သူများအား အလေးထားသောအားဖြင့် ပြန်လည်အသိပေးလေ့ရှိသည်။

အညကြ

ယနေ့အစိုးရအဖွဲ့၏ တစ်နှစ်တာ ဆောင်ရွက်ချက်များကို မတ်လ ၁၁ ရက် နေ့မှစ၍ နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် သိရှိခွင့်ရခဲ့ရာ ဝေဖန်သုံးသပ်ပြောဆိုသံများကြား တွင် အစိုးရအဖွဲ့၏ တခုတ်တရလုပ်ဆောင်မှုများကို မျက်ဝါးထင်ထင်မြင်တွေ့လိုက်ရသည်။ နိုင်ငံအာဏာကိုလွှဲပြောင်းလက်ခံ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရသော အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် အင်ဂျင်အဟောင်းနှင့် မောင်းနှင်ရသည့်ကားကဲ့သို့ ရှေ့ဆက်ရမည့်ခရီးအတွက် ကားအဟောင်းကိုပြင်၊ ပြောင်းသင့်သည်တို့ကို ပြောင်း၊ ဖြည့်သင့်သည်တို့ကိုဖြည့်၊ လဲသင့်သည်တို့ကိုလဲ။ လမ်းကြမ်းကြမ်းတွင် ခရီးဆက်မည့်ယာဉ်ကို ကြံ့ခိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ရင်း ခရီးတွင်အောင်လည်း အပြေးနှင်နေရသည်။ သို့ကြောင့် ဒီမိုကရေစီခရီးလမ်းတွင် တက်စုံဖွင့် ရွက်ကုန်လွှင့်ကာ ဖြောင့်ဖြောင့်ဖြူးဖြူး ခရီးမတွင်သေးသည်ကို နားလည်ပေးကြလိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။

အထူးအချုပ်ပို (ခ) သို့ >>>



ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁) ရာစုပင်လုံကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဩဂုတ်လက နေပြည်တော်တွင် ကျင်းပစဉ်။









ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောဒေသ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ မောင်တောဒေသရှိ နှစ်ဖက်လူ့အဖွဲ့အစည်းများနှင့် တွေ့ဆုံစဉ်။

### အစိုးရအနေဖြင့် တစ်နှစ်တာတည်းဟူသော နိုင်ငံ့တာဝန်များကို ရယူလာခဲ့သည်မှာ နိုင်ငံ အုပ်ချုပ်ရေး တာဝန်များသာမက အပြောင်းအလဲကို အလိုရှိကြကုန်သော ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံး၏ ကြီးမားသော မျှော်လင့်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေး တာဝန်များကိုပါ ပူးတွဲလက်ခံဆောင်ရွက် ပေးနေရသဖြင့် အခက်အခဲနှင့်စိန်ခေါ်မှုများ များစွာရှိနေသည်ကို နားလည်ကြရမည်

#### အထူးအချက်ပို (ခ) မှ >>>

ပယ်ဖျက်နိုင်သည့်ဥပဒေကို ပြင်ဆင်နိုင်ခဲ့သည်။ လူတစ်ဦးနှင့်တစ်ဦးအကြား တယ်လီဖုန်းပြောဆိုမှုကို ကြားဖြတ်နားထောင်ခြင်း၊ နောက်ယောင်ခံလိုက်ခြင်း၊ စောင့်ကြည့်ခြင်းတို့သည် ပြည်သူ လူထု၏ကိုယ်ပိုင်အခွင့်အရေးကို ထိခိုက်နှစ်နာစေသည်။ မကြာသေးမီကာလက ကျင်းပပြီးစီးခဲ့သော လွှတ်တော်တွင် နိုင်ငံသားများ၏ ပုဂ္ဂိုလ်ဆိုင်ရာလွတ်လပ်မှုနှင့် လုံခြုံမှုကို ကာကွယ်ပေးရေးဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းပေးနိုင်ခဲ့သည်။ အထက်ပါ ပြည်သူတို့၏အခွင့်အရေးကို ဥပဒေမဲ့ဆောင်ရွက်ပါက ပြန်လည်အမှုဖွင့်တိုင်ကြားနိုင်သော အခွင့်အရေးကို ပြည်သူများ ရရှိတော့မည်ဖြစ်သည်။ ယင်းတို့သည် ဥပဒေပြုရေးအပိုင်းမှ ပြည်သူအတွက် ထိရောက်သည့်လုပ်ဆောင်ချက် အချို့ဖြစ်သည်။

ထို့အပြင် ပြည်သူလူထုအကျိုးစီးပွားအတွက် ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာငွေများအား မယိုမဖိတ်ခြင်း၊ လျှော့ချသုံးစွဲနိုင်ခြင်း၊ လိုအပ်သောနေရာဌာန ဥပမာ ပြည်သူလူထုအတွက် အထူးလိုအပ်သည့် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး စသည့်ကဏ္ဍများတွင် ပိုမိုဖြည့်စွက်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ပြည်သူလူထုအများစုကို ထိခိုက်စေနိုင်သော ဥပဒေအချို့ကို ပယ်ဖျက်နိုင်ခြင်းနှင့် ပြည်သူလူထုကို အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည့် ဥပဒေများအား ပြင်ဆင်ပြဋ္ဌာန်းရေးဆွဲနိုင်ခြင်း၊ စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုများ ရုပ်သိမ်းသွားသော်လည်း စီးပွားရေးအတက်နေ့နေသည်ကို ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းဝန်ခံပြီး စီးပွားရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ ဆောင်ရွက်နေခြင်းနှင့်

အခြားအခြားသော အများပြည်သူ အကျိုးစီးပွားအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများမှာ ငြင်း၍မရသော ရလဒ်ကောင်းများဟု ဆိုရမည်ဖြစ်သည်။

အစိုးရအနေဖြင့် တစ်နှစ်တာတည်းဟူ

သော နိုင်ငံ့တာဝန်များကို ရယူလာခဲ့သည်မှာ နိုင်ငံအုပ်ချုပ်ရေး တာဝန်များသာမက အပြောင်းအလဲကို အလိုရှိကြကုန်သော ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံး၏ ကြီးမားသော မျှော်လင့်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေး

တာဝန်များကိုပါ ပူးတွဲလက်ခံဆောင်ရွက်ပေးနေရသဖြင့် အခက်အခဲနှင့်စိန်ခေါ်မှုများ များစွာ ရှိနေသည်ကို နားလည်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ အစိုးရအတွက် တစ်နှစ်တာသော အချိန်ကာလ အတိုင်းအတာမှာ မကြာလှသေးသော်လည်း ပြည်သူလူထု၏ဆန္ဒနှင့်နိုင်ငံအုပ်ချုပ်ရေးတာဝန်များကို အကောင်းဆုံးဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်ဟု ဆိုရမည်ဖြစ်သည်။ အနိုင်ရပါတီမှ နိုင်ငံ့တာဝန်ကို ခွဲဝေစီမံဆောင်ရွက်ရသဖြင့် အုပ်ချုပ်ရေးနှင့်ဥပဒေပြုရေးတွင် ဟန့်ချက်မပျက်ချေ။ အရပ်သားအစိုးရကိုယ်တိုင်တင်ပြလာသောဘတ်ဂျက်များကို လွှတ်တော်က စိစစ်မှုများပြုနိုင်ခဲ့သည်။ နိုင်ငံနှင့်ပြည်သူအကျိုးအတွက် ကျပ်တီလီယံ ၃၀၀ ခန့် လျှော့ချဖြတ်တောက်ခဲ့ပြီး နိုင်ငံ

အတွက် စီးပွားရေးအရ တွက်ခြေမက်ကိုင်သော လုပ်ငန်းများ၊ အရှုံးပေါ်နေသောစီမံကိန်းများကို လတ်တလောရပ်ဆိုင်းထားရန် အကြံပြုနိုင်ခဲ့ခြင်းသည် ပြည်သူလူထုအတွက် အလုပ်အကျွေးပြုခြင်းပင်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံ၏ ဘဏ္ဍာရေးအခြေအနေမှာ အစဉ်အဆက်လိုငွေပြနေပြီး ကြွေးမြီများလည်း ရှိသည်။ နိုင်ငံ့ဘဏ္ဍာငွေ တောင့်တင်းခိုင်မာမှုတိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မည်။ စီးပွားရေးကောင်းမည်။ ထို့ကြောင့် ဘဏ္ဍာငွေ တောင့်တင်းရေး အတွက် အခွန်ကောက်ခံရေးကို အလေးထားဆောင်ရွက်နေသည်ကိုတွေ့ရသည်။ ထို့အပြင် အစိုးရပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများ ကျစ်လျစ်မှုရှိစေရန်၊ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာတွင် ထိရောက်မှုရှိစေရန်နှင့် ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာငွေများကို ခြိမ်းခြံချွေတာနိုင်စေရန် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနအရေအတွက်ကို လျှော့ချနိုင်ခဲ့သလို ဌာနအချို့ပေါင်းစပ်ဖွဲ့စည်းနိုင်မှုများမှာလည်း ထူးခြားချက်ပင်ဖြစ်သည်။ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုနှင့် ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်နေသော ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနအဖြစ် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီးဌာနကို အသစ်ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့သည်။ ပညာရေးနှင့်ကျန်းမာရေးကဏ္ဍမှာ နိုင်ငံအတွက်အရေးကြီးသည်။ နိုင်ငံ၏ အနာဂတ် ကောင်းမွန်ခြင်းသည် ယင်းကဏ္ဍနှစ်ရပ်မှာ အခြေခံဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် အစိုးရက ထိုကဏ္ဍနှစ်ရပ်အတွက် ဘတ်ဂျက်ဖြင့် တင်သုံးစွဲနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ နိုင်ငံတော်၏ဘတ်ဂျက်တစ်ခုလုံး အသုံးစရိတ်၏ ၁၃ ရာခိုင်နှုန်းသုံးစွဲ မည်ဖြစ်ပြီး ကျေးလက်ကျန်းမာရေးကဏ္ဍဖြင့်တင်ရန်နှင့် စာသင်ကျောင်းများ ဆောက်လုပ်ရန်တို့ပါဝင်သည်။ ယင်းသို့ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြင့် ဒေသတွင်းနိုင်ငံများအကြား ဆယ်စုနှစ်များစွာနောက်ကျနေခဲ့သော လူမှုဘဝအခြေအနေများ မြင့်မားတိုးတက်လာမည်ဖြစ်သည်။

တစ်ဆက်တည်းတွင် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ မျှော်လင့်စောင့်စားလျက်ရှိသည့် နှစ်ပေါင်းများစွာဝေးကွာနေသော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရရှိအောင် ဦးစားပေးသည့် အနေဖြင့် (၂၀)ရာစု ပင်လုံညီလာခံ ကျင်းပနိုင်ခဲ့ခြင်းမှာလည်း ထူးခြားမှုပင်ဖြစ်သည်။ ဘုံသဘောတူညီချက်နှင့် အနာဂတ်တွင် စစ်မှန်

အထူးအချက်ပို (ဃ) သို့ >>>



သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန် အပိုင်း(ခ) စီမံကိန်းတည်ဆောက်မှု စတင်ခြင်းအခမ်းအနားကို မြန်မာအထူးစီးပွားရေးဇုန်ဆိုင်ရာ ဗဟိုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက်တွင် ဖဲကြိုးပြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့စဉ်။



အထူးအချုပ်ပို့ (၇) မှ >>>

သည့် ပြည်ထောင်စုကြီး တည်ဆောက်ရေးတွင် တိုင်းရင်းသားအားလုံး၏ သဘောထားများ ပါရှိရေးသည် အရေးကြီးသည်။ ထို့ကြောင့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံကြီးတွင် တိုင်းရင်းသားအားလုံး ပါဝင်အောင်ဆောင်ရွက် နေသည်။ အစိုးရ၏ဆောင်ရွက်နေသော ငြိမ်းချမ်းရေးခရီးသည် ယခင်အဆက်ဆက် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်များထက် ထူးခြားမှု အသွင်ဆောင်ပြီး အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ အောင်မြင်သည်ဟုဆိုရမည်ဖြစ်သည်။ ပြည်သူ များ၏လူမှုဘဝအတွက် အရေးကြီးသည့် ရပ်ရွာလုံခြုံရေးနှင့် အေးချမ်းသာယာရေးကို ဆောင်ရွက်ပေးနေသလို ပြည်သူ့အလှူ ပေါင်းစုံနေထိုင်နိုင်မည့် အိမ်ရာစီမံကိန်းများကို လည်း ဆောင်ရွက်ပေးနေသည်ကိုတွေ့ရသည်။

နိုင်ငံ၏အရေးအရာကိစ္စများမှာ ရှုပ်ထွေး မြားမြောင်ပါသည်။ တစ်နှစ်တာအတွင်း အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်း သုံးရပ်က အတတ် နိုင်ဆုံးနှင့်အကောင်းဆုံးဆောင်ရွက်ပေးနိုင် သည်ကိုပင် ကျေနပ်ပါသည်။ ဤသို့ဖြစ်လာ စေရန်နှင့် ပိုမိုကောင်းမွန်သော နိုင်ငံ၏ အနာဂတ်ကို တည်ဆောက်နိုင်ရန်အတွက် အစိုးရတစ်ရပ်တည်း၊ လွှတ်တော်တစ်ရပ် တည်း တည်ဆောက်နေရုံဖြင့် မပြီးသေးချေ။ ပြည်သူ့အားလုံးက ဝိုင်းဝန်းပါဝင်ကူညီဆောင် ရွက်ပေးရန် လိုအပ်ပေသည်။ ပုဂ္ဂလိက လုပ်ငန်းရှင်များလည်း စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ၊



ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့် လွှတ်တော်၏ဆောင်ရွက်ချက်များကို မီဒီယာများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ရှင်းလင်းပြောကြားစဉ်။

ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများအောင်မြင်အောင် ဝိုင်းဝန်းအကူအညီပေးဖို့လိုအပ်ပါသည်။ နိုင်ငံ၏တာဝန်မှာ အစိုးရတွင်သာတာဝန်ရှိ

သည်ဟု ခံယူချက်မျိုးမထားသင့်ချေ။ အစိုးရ ကသာ လုပ်ရမည်ဟူသောစိတ်ဓာတ်သည် ဒီမိုကရေစီစိတ်ဓာတ်မဟုတ်ချေ။ ပြည်သူ့

အားလုံးပူးပေါင်းပါဝင်မှသာ မိမိမျှော်မှန်းသော ရည်ရွယ်ချက်ပန်းတိုင်သို့ရောက်ရှိနိုင်မည်ဖြစ် သည်။ ဒီမိုကရေစီသည် ပြည်သူ့လူထုတွင် အခွင့်အရေးရှိသလို တာဝန်လည်းရှိသည်။ ယနေ့မိမိတို့၏လိုအပ်ချက်မှာ နိုင်ငံ တည်ဆောက်ရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ စည်းကမ်းရှိ ရေး၊ ညီညွတ်ရေးတွင် ပြည်သူ့အား လိုနေသေးသည်။

ယခုအခါ နှစ်ပေါင်း ၅၀ ကျော်ကာလ အတွင်း မြန်မာနိုင်ငံ၏ ထူးခြားသောနိုင်ငံရေး ဖြစ်စဉ် အပြောင်းအလဲတစ်ခုပေါ်သို့ ရောက်ရှိ နေလေပြီ။ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် ပြည်သူ့လူထု၏ တစ်ခဲနက်ထောက်ခံဆန္ဒမဲဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့ သော အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်၏ အစိုးရအဖွဲ့ နိုင်ငံ့တာဝန်ယူလာခဲ့သည်မှာ သက်တမ်းတစ်နှစ်တိတိ ပြည့်မြောက်ခဲ့သော် လည်း စိန်ခေါ်မှုများစွာနှင့် တစ်နှစ်တာ သက်တမ်းကာလအတွင်း စွမ်းဆောင်ရည် များအပေါ်တွင် အားရကျေနပ်မှုများရှိသလို လိုအပ်ချက်များလည်းရှိနေဦးမည်ဖြစ်သည်။ အရပ်သားအစိုးရအနေဖြင့် ဒီမိုကရေစီ ခရီးလမ်းကို ပန်းခင်းသောလမ်းတွင် လျှောက်

လမ်းနေရခြင်းမဟုတ်။ ဆူးခင်းလမ်းကြမ်း ခရီးလမ်းပေါ်တွင် ဖြတ်သန်းနေရသည်။ တက်စုံ၊ ရွက်ကုန် တညီတညွတ်တည်း လျော်ခတ်နေသည်မဟုတ်။ ကျောက်ကြမ်း၊ မြေကြမ်းလမ်းတွင် လှည်းယာဉ်မောင်းရ သကဲ့သို့မောင်းနှင်နေရသည်။ သို့အတွက် ထင်သလောက် ခရီးမပေါက်သေးဟု ဆိုချင် လည်း ဆိုကြမည်ဖြစ်သည်။ သို့သော် တစ်နှစ်တာ ကာလအတွင်း အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ ခရီးပေါက်သည်ဟု ပြောနိုင်ပါသည်။

မည်သို့ပင်ဖြစ်စေ ပြည်သူ့လူထုစိတ်ဝင် စားမှုအထူးရှိသည့် အရပ်သားအစိုးရ နိုင်ငံ့ တာဝန်ယူပြောင်းမှုတွင် ညင်သာချောမွေ့ခဲ့ပြီး ယနေ့တစ်နှစ်တာကာလအတွင်း အလား အလာကောင်းများရှိနေသည်မှာ ကောင်းသော လက္ခဏာများပင်ဖြစ်သည်။ ဆက်လက်၍ ဒီမိုကရေစီ အနှစ်သာရများ၊ ဒီမိုကရေစီစံနှုန်း များနှင့် ညီညွတ်မျှတအောင် ဆောင်ရွက်ရင်း အခက်အခဲ အကျပ်အတည်းများကို ကျော်လွှားရာတွင် ပြည်ထောင်စုကြီးအကျိုး အတွက်ဟူသော ခံယူချက်ဖြင့် အားလုံး ပူးပေါင်း ပါဝင်ကြရန်လိုအပ်ပါသည်။



၂၀၁၆ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက်က နေပြည်တော်၌ (၃၇)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပါလီမန်များ အထွေထွေညီလာခံဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပစဉ်။

နှစ်ပေါင်း ၅၀ ကျော်ကာလအတွင်း မြန်မာနိုင်ငံ၏ ထူးခြား သော နိုင်ငံရေးဖြစ်စဉ် အပြောင်းအလဲတစ်ခုပေါ်သို့ ရောက်ရှိ နေလေပြီ။ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ပြည်သူ့လူထု၏ တစ်ခဲနက်ထောက်ခံဆန္ဒမဲဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သော အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်၏ အစိုးရအဖွဲ့ နိုင်ငံ့တာဝန်ယူလာခဲ့သည်မှာ သက်တမ်းတစ်နှစ်တိတိ ပြည့် မြောက်ခဲ့သော်လည်း စိန်ခေါ်မှုများစွာနှင့် တစ်နှစ်တာသက်တမ်း ကာလအတွင်း စွမ်းဆောင်ရည်များအပေါ်တွင် အားရကျေနပ်မှုများ ရှိသလိုလိုအပ်ချက်များလည်းရှိနေဦးမည်ဖြစ်



တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် စစ်မှုထမ်းတောင်း အိမ်ရာ (မကွေး) အိမ်ရာများ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲသို့ တက်ရောက် အားပေးစဉ်။



# ပြည်သူ့အတွက် ပထမ တစ်နှစ်တာ

## နိုင်ငံတော်နှင့်ပြည်သူ့အကျိုးစီးပွားအတွက် နိုင်ငံတကာမျက်နှာစာတွင် ရှေ့တန်းမှကာကွယ်ပေးနေသည့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန

သတင်းဆောင်းပါး - ခင်ဂုတနာ  
ဓာတ်ပုံ - မေဦးမိုး၊ MOI



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်။

ဆောင်ရွက်ခြင်းများ တိုးမြှင့်ပြုလုပ်ခြင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်၊ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်နှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့အတွက် နည်းပညာအပါအဝင် အခြားသော အကူအညီအထောက်အပံ့များ ပိုမိုရရှိရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ပိုမိုပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

**နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒ**  
နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနသည် နိုင်ငံတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏ အကျိုးစီးပွားကာကွယ် မြှင့်တင်ရေးမျှော်မှန်းချက် (vision) ကို ဦးထိပ်ထားပြီး လွတ်လပ်၍ တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သည့် နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင်လည်း ငြိမ်းချမ်းစွာအတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး မူကြီး (၅)ရပ်နှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

**ဝန်ကြီးဌာန၏ ရည်မှန်းချက်**  
နိုင်ငံတော်အစိုးရသစ် ပထမတစ်နှစ်တာကာလအတွင်း နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများနှင့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမြှင့်တင်ရေးနှင့် နိုင်ငံတကာမျက်နှာစာတွင် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် မြန်မာလူမျိုးတို့၏ ဂုဏ်သိက္ခာပုံရိပ် ပြန်လည်မြှင့်တင်ရေးအတွက် ဦးစားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ပထမဦးစားပေးရည်မှန်းချက်ဖြစ်သည့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများနှင့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမြှင့်တင်ရေးကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် တစ်ဖက်၌လည်း မိမိတို့ရင်ဆိုင်နေရဆဲ လူ့အခွင့်အရေးစိန်ခေါ်မှုများကို အမျိုးသားရပ်ကြားစေ့စေ့ကို မထိခိုက်စေဘဲ ဖြေရှင်းရေးကို ဦးတည်ကြိုးပမ်းလျက်ရှိပြီး အစိုးရသစ်လက်ထက်တွင် လူ့အခွင့်အရေးနှင့်ပတ်သက်၍ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ချဉ်းကပ်ဆောင်ရွက်မှုပုံစံအား လုံးဝပြောင်းလဲဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။ အစိုးရသစ်လက်ထက်တွင် လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ တန်ဖိုးထားမှုများအား အလေးထားမှု

ပြုသခဲ့ပြီး လူ့အခွင့်အရေးကိစ္စရပ်များတွင် ထိပ်တိုက်ရင်ဆိုင်မှုအစား အပြုသဘောထိတွေ့ခြင်းနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း နည်းလမ်းကို ပြောင်းလဲကျင့်သုံးခဲ့ကြောင်း ဒုတိယဝန်ကြီးက ပြောကြားသည်။

ဒုတိယ ဦးစားပေးလုပ်ငန်းအနေဖြင့် နိုင်ငံတကာနှင့် ဒေသဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများတွင် ပိုမိုတက်ကြွစွာပါဝင်ခြင်း၊ လူ့အခွင့်အရေးနှင့် လက်နက်ဖျက်သိမ်းရေးဆိုင်ရာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကွန်ဗင်းရှင်း၊ စာချုပ်များအား လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်း၊ အတည်ပြုပါဝင်ခြင်းဖြင့် ကတိကဝတ်ပြုမှုများပြုသခြင်း၊ ပြည်ပရောက် မြန်မာနိုင်ငံသားများအကျိုးကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ပုံရိပ်ကို မြှင့်တင်ပေးရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် အထက်ဖော်ပြပါ အဓိကတာဝန်များအား မိမိတို့လက်အောက်ရှိ ဦးစီးဌာနအဖွဲ့အစည်းနှင့် မြန်မာသံရုံးများ၊ အဖွဲ့ရုံးများ၊ ကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံးများနှင့်အတူ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း၍ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

**ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများနှင့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးစွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမြှင့်တင်**

မြန်မာနိုင်ငံသည် ပထဝီအနေအထားအရ အရှေ့တောင်အာရှနှင့် တောင်အာရှဒေသအား ပေါင်းကူးတံတားတစ်ခုဖြစ်နေသည့်အပြင် လူဦးရေအထူထပ်ဆုံးနှင့် စီးပွားရေးအင်အားကြီးနိုင်ငံများဖြစ်သည့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံတို့နှင့် နယ်နိမိတ်ချင်း ထိစပ်လျက်ရှိနေသည့်အတွက် ပထဝီနိုင်ငံရေးအနေအထားအရ မဟာဗျူဟာကျသည့်နေရာတွင် တည်ရှိပါသည်။ ထို့ကြောင့် အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားအား ကာကွယ်မြှင့်တင်နိုင်ရန်အတွက် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများနှင့် သာမက အစဉ်အလာအရ ခင်မင်ရင်းနှီးမှုရှိခဲ့သည့် နိုင်ငံများနှင့်လည်းကောင်း၊ ဒီမိုကရေစီရေးတွင် အားပေးထောက်ခံမှုပြုခဲ့ကြသည့် ဖွံ့ဖြိုးရေး မိတ်ဖက်သစ်နိုင်ငံများနှင့်လည်းကောင်း ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု ဟန်ချက်ညီမျှစွာ

တည်ဆောက်ရေး၊ နိုင်ငံအားလုံးနှင့် မိတ်ဝတ်မပျက်ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု တည်ဆောက်ရေးကို ထူထောင်နိုင်ခဲ့သည်။

နိုင်ငံများနှင့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုမြှင့်တင်နိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရာတွင် နှစ်နိုင်ငံအကြား နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲများ၊ အဆင့်မြင့် ကိုယ်စားလှယ်များ၏ ချစ်ကြည်ရေးခရီးများ အပြန်အလှန်သွားရောက်နိုင်ရေးအတွက် အစိုးရသစ်၏ ပထမတစ်နှစ်တာအတွင်း ချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ်များကို ဘက်ညီမျှတအောင် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်သည် လာအို၊ အိန္ဒိယ၊ ဗီယက်နမ်နှင့် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံများသို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီးများသွားရောက်ခဲ့ပြီး အာဆီယံ-ရုရှား ဆက်ဆံရေး နှစ် (၆၀) ပြည့် အခမ်းအနားတက်ရောက်ရန် ရုရှားနိုင်ငံ (၁၁)ကြိမ်မြောက် အာရှ-ဥရောပ (ASEM) ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ရန် မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံ၊ ထိုင်းဘုရင်ကွယ်လွန်မှုအတွက် ဝမ်းနည်းကြောင်းလက်မှတ်ရေးထိုးရန် ထိုင်းနိုင်ငံ စသည်တို့သို့ သွားရောက်ခဲ့သည်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် အရှေ့ခြမ်းနိုင်ငံများဖြစ်သည့် ထိုင်း၊ တရုတ်၊ ဂျပန်၊ စင်ကာပူနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံများသို့ လည်းကောင်း၊ အနောက်ဘက်မှ မြုတ်နီနိုင်ငံနှင့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုသို့လည်းကောင်း ချစ်ကြည်ရေးခရီးများ သွားရောက်ခဲ့သည်။ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် ချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ်နှင့်အတူ နယူးယောက်မြို့၌ ကျင်းပသည့် (၇၁)ကြိမ်မြောက် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ ရိုအာမြို့၌ ပြုလုပ်သည့် BRICS-BIMSTEC ထိပ်သီးအစည်းအဝေးများသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။

မိမိတို့နိုင်ငံသို့လည်း ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်း စင်ကာပူ၊ မွန်ဂိုလီးယား၊ လာအို၊ ထိုင်းနှင့် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံတို့မှ နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များနှင့် အစိုးရအဖွဲ့အကြီးအကဲများ၊ အဆင့်မြင့်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ ချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ်များနှင့် တရုတ်၊ ကနေဒါ၊ အီတလီ၊ အမေရိကန်၊ အိန္ဒိယ၊ ဂျပန်၊ ထိုင်း၊ ပြင်သစ်၊ ဗြိတိန်၊ ယူကရိန်းနိုင်ငံတို့မှ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများမှာ ခရီးစဉ် ၂၁ ခုအထိ လာရောက်ခဲ့ပြီး မကြာမီလည်း နိုင်ငံအများအပြားမှ အဆင့်မြင့်ကိုယ်စားလှယ်များ လာရောက်ရန်ရှိနေသေးကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲက ၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွက် အာဆီယံအလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေသည့် လာအိုနိုင်ငံသို့ ပထမဆုံးချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ်အဖြစ် သွားရောက်ရန် ရွေးချယ်ခဲ့ခြင်းဖြင့် မိမိတို့အနေဖြင့် အာဆီယံအပေါ် ဆက်ဆံရေးကို အလေးထားကြောင်း ပြသနိုင်ခဲ့ပြီး မဟာဗျူဟာကျသည့် နိုင်ငံများသို့ ခရီးစဉ်များကိုလည်း ဘက်ညီမျှစွာ စနစ်တကျစီမံဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သဖြင့် နိုင်ငံအားလုံးနှင့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးသည့်

အထူးကဏ္ဍ (ခ) သို့ >>>



နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်။

အကျိုးစီးပွားကို ဦးထိပ်ထားသည့် “ပြည်သူ့အခြေပြု သံတမန်ဆက်ဆံရေး” နည်းလမ်းဖြင့် ချဉ်းကပ်ဆောင်ရွက်နေသည်ကို မြင်တွေ့ရသည်။

သံတမန်ကောင်းတစ်ဦးအနေဖြင့် မိမိနိုင်ငံ အကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ်မြှင့်တင်ပေးရုံမက ထိတွေ့ဆက်ဆံသည့် နိုင်ငံ၏အကျိုးစီးပွားကိုလည်း ထည့်သွင်းစဉ်းစားတတ်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသားများကို သာမက နိုင်ငံသားဟောင်းများ၏ အကျိုးစီးပွားကိုလည်း ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်နှင့် ၎င်းတို့အား မိသားစုစိတ်ဓာတ်ဖြင့် နွေးထွေး

တာနဲ့အတူ လက်ဆုပ်လက်ကိုင်မပြုနိုင်သေးတဲ့ တိုးတက်ပြောင်းလဲမှုတွေလည်းရှိတယ်” ဟု နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်က ပြောကြားသည်။

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနသည် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများအကြား နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတိုးတက်မြှင့်တင်ရေးအတွက် နှစ်နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များအပါအဝင် အဆင့်မြင့်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ ခရီးစဉ်များကို စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ ဒေသဆိုင်ရာနှင့် နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်းများအတွင်း တက်ကြွစွာလှုပ်ရှား





၂၀၁၆ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၂၂ ရက်က ကျင်းပသော (၇၁)ကြိမ်မြောက် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံတွင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် အထွေထွေမူဝါဒရေးရာမိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ်။

**အထူးကဏ္ဍ (က) မှ >>>**

ဆက်ဆံရေးကို တည်ဆောက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

**အကျိုးများသည့် ချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ်များ**

နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၏ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံခရီးစဉ်အတွင်း နှစ်နိုင်ငံအကြားစီးပွားရေးနှင့် နည်းပညာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ကွမ်းလုံတံတားတည်ဆောက်ပေးရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များအတွက် တရုတ်နိုင်ငံမှ အမေရိကန် ဒေါ်လာ သုံးသန်းကျပ်ပေးရန်၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး၊ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး၊ နယ်စပ်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကဏ္ဍများအတွက် တရုတ်ယွမ်ငွေ သန်းတစ်ထောင်ပေးအပ်ရေးတို့ကို သဘောတူညီခဲ့သည်။ ထို့အပြင် မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံအကြား နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနတို့အဆောင်အသွယ် (၂+၂) အဆင့်မြင့် ဆွေးနွေးပွဲယန္တရားတစ်ရပ် ထူထောင်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း ဒုတိယဝန်ကြီးက ပြောကြားသည်။

ယခုအခါ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် တရုတ်နိုင်ငံအကြား (၂+၂) အဆင့်မြင့်ဆွေးနွေးပွဲများကို နှစ်ကြိမ်တိုင် ကျင်းပနိုင်ခဲ့ပြီး နှစ်နိုင်ငံ နယ်စပ်ဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ နယ်စပ်ဒေသပြဿနာများကို ပူးတွဲဖြေရှင်းသွားရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်အောင်မြင်ရန် တရုတ်ဘက်မှ အပြုသဘောအကူအညီပေးရေးတို့ကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

တည်ဆောက်ရေးနှင့် အဆင်ပြေစေရေးအတွက်လည်းကောင်း၊ တိုင်းရင်းဆေးကဏ္ဍ၊ ပြန်လည်ပြည်ဖွံ့ဖြိုးခြင်းအင် ကဏ္ဍတို့တွင်လည်းကောင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် နားလည်မှု စာချွန်လွှာများ လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခဲ့ပါသည်။ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၏ အိန္ဒိယနိုင်ငံခရီးစဉ်အတွင်း၌လည်း နားလည်မှု စာချွန်လွှာသုံးခုကို လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခဲ့ပြီး မြန်မာနှင့် အိန္ဒိယနှစ်နိုင်ငံအကြားတွင် ကာလကြာရှည်စွာကြန့်ကြာနေသည့် သဘောတူညီချက်များ၊ နယ်နိမိတ်ကိစ္စရပ်ဆိုင်ရာများကို နှစ်နိုင်ငံအကြား ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးအဖြေရှာသွားရန် ယခုအစိုးရသစ်အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါသည်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ထိုင်းနိုင်ငံခရီးစဉ်အတွင်း မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံအစိုးရတို့အကြား အလုပ်သမားရေးရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ နားလည်မှု စာချွန်လွှာ၊ အလုပ်သမားများ အလုပ်ခန့်ထားရေးဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက်စာချုပ်၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား နယ်စပ်ဖြတ်သန်းသွားလာရေးဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ်တို့ကို လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခဲ့ပြီး ထိုင်းနိုင်ငံသို့ရောက်ရှိနေသည့် ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများကိစ္စ၊ ယခင်အစိုးရအဆက်ဆက်လက်ထက်က အစဉ်တစိုက် ရွှေ့ဆိုင်းထားခဲ့သည့် နှစ်နိုင်ငံ နယ်နိမိတ် တိုင်းတာရေးလုပ်ငန်းများကို ပြန်လည်စတင်သွားရေးတို့ကို ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၏ စင်ကာပူခရီးစဉ်အတွင်း စင်ကာပူ-မြန်မာ အသက်မွေးပညာသင်ကျောင်း နားလည်မှု စာချွန်လွှာအား သက်တမ်းတိုးမြှင့်ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား အခွန်နှစ်ထပ်မံဖြစ်စေရေး သဘောတူစာချုပ်အား ခေတ်နှင့်လျော်ညီအောင် ပြန်လည်ပြင်ဆင်ရေးဆွဲရေး၊ စင်ကာပူလေကြောင်းလိုင်း Silk Air အား စင်ကာပူ-ရန်ကင်း-မန္တလေး ခရီးစဉ်အတွက် စမ်းသပ်ကာလ ခြောက်လ own stop over rights ပျံသန်းပြေးဆွဲခဲ့ပြီး နှစ်နိုင်ငံအကြား

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုဖြစ်ထွန်းစေရန် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုစာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုးရေးတို့ကို သဘောတူညီခဲ့ကြသည်။

စင်ကာပူဝန်ကြီးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံခရီးစဉ်အတွင်း၌လည်း နှစ်နိုင်ငံအကြား သာမန်နိုင်ငံကူးလက်မှတ်ကိုင်ဆောင်သူများရက် ၃၀ ဝီဇာကင်းလွတ်ခွင့်ပြုရေး စာချွန်လွှာကို လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်တွင် စတင်သက်ဝင်နေပြီဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၏ ဂျပန်နိုင်ငံခရီးစဉ်တွင်လည်း ဂျပန်နိုင်ငံမှ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီဖော်ဆောင်ရေးနှင့် အမျိုးသားပြန်လည်ရင်ကြားစေရေးလုပ်ငန်းစဉ်အတွက် ငါးနှစ်အတွင်း ဂျပန်ယန်း ဘီလီယံ ၄၀ အကူအညီပေးရန်၊ မြို့ပြနှင့်ကျေးလက် ဟန်ချက်ညီညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဂျပန်အစိုးရ၏ အထောက်အပံ့များနှင့် ပုဂ္ဂလိက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများအားလုံးပေါင်း၍ ငါးနှစ်အတွင်း ဂျပန်ယန်းဘီလီယံ ၈၀၀ ပေးအပ်သွားရန်တို့ကို သဘောတူညီမှုရရှိခဲ့သည်။

အစိုးရသစ်လက်ထက်တွင် မြန်မာ-အမေရိကန်ဆက်ဆံရေးကို မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးအဖြစ် သတ်မှတ်ပြီး နှစ်နိုင်ငံအကြား ဆက်ဆံရေးနယ်ပယ်သစ်ကို ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သည်။ လူ့အခွင့်အရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီပြုပြင် ပြောင်းလဲမှုများကို ထောက်ခံသည့်အနေဖြင့်လည်းကောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံအတွင်း ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုအဆင့်မြှင့်တင်မှုကို အားဖြည့်သည့်အနေဖြင့်လည်းကောင်း၊ မြန်မာနှင့် အမေရိကန်အကြား ဆက်ဆံရေးကို မိတ်ဖက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖြစ် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၏ အမေရိကန်နိုင်ငံ ခရီးစဉ်အတွင်း တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

၂၀၁၆ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလတွင် အမေရိကန်အစိုးရက မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် ချမှတ်ထားသည့် အမျိုးသားအရေးပေါ်အခြေအနေကို အပြီးသတ်ရုပ်ဆိုင်းပေးခဲ့ပြီး ကန့်သတ်ပိတ်ဆို့မှုများနှင့်ပတ်သက်၍ သမ္မတ၏ အမိန့်အာဏာ လေးခုဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံအပေါ်

ချမှတ်ထားသည့် အရေးယူပိတ်ဆို့မှုများကို ဖယ်ရှားပေးခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံအား ပို့ကုန်များအပေါ် အထူးအခွင့်အရေးပေးသည့်စနစ် Generalized System of Preferences - GSP ခံစားခွင့်ကို ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့သည်။

မြန်မာ-အမေရိကန် မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေး သဘောတူညီချက်အရ မြန်မာ-အမေရိကန် ပထမအကြိမ် မိတ်ဖက်အစည်းအဝေးကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်တွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

ဥရောပနိုင်ငံများနှင့် ဆက်ဆံရေးတွင်လည်း အစိုးရသစ်လက်ထက် တစ်နှစ်တာကာလအတွင်း ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံနှင့် ချက်သမ္မတနိုင်ငံတို့နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနများအကြား ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲ(FOC)များကို နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန နေပြည်တော်၌ ကျင်းပနိုင်ခဲ့သည်။

ဥရောပနိုင်ငံများအနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးရန်ပုံငွေအဖွဲ့ (Joint Peace Fund) တွင် ရန်ပုံငွေ ထည့်ဝင်ခြင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်အတွက် အထွေအကြံကောင်းများ ဖလှယ်ခြင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေသည့် အဖွဲ့အစည်းများမှ ပုဂ္ဂိုလ်များအား လေ့လာရေးခရီးစဉ်များ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

**သံတမန်အဆက်အသွယ်**

**နိုင်ငံပေါင်း ၁၂၀ ကော်လာ**

အစိုးရသစ်လက်ထက်တွင် ဂီနီ၊ အီကွေဒေါ၊ ဆေးရူလီ၊ လိုင်ဘေးရီးယားနှင့် ဟိုလီဆီး (ဗာတီကန်)၊ မော်လီတောနှင့် မာရှယ်ကျွန်းစုတို့နှင့် သံတမန်အဆက်အသွယ် ထူထောင်နိုင်ရန်အတွက် လိုအပ်သည့် ပြည်တွင်းလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများအား စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပြီးနောက် ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်စတုတ္ထပုံမှန်အစည်းအဝေးသို့ တင်ပြခဲ့ရာ သံတမန်အဆက်အသွယ်ပြုလုပ်ရန် သဘောတူညီခဲ့ပြီးဖြစ်သဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် သံတမန်အဆက်အသွယ် ထူထောင်ပြီးသည့် နိုင်ငံ စုစုပေါင်း ၁၂၀ နိုင်ငံ ရှိလာတော့မည် ဖြစ်ပါသည်။

**အာဆီယံအဖွဲ့အတွင်း မှန်ကန်သည့် ရပ်တည်ချက်ဖြင့် ဆက်လက်ခရီးနှင့်**

မြန်မာနိုင်ငံသည် အာဆီယံသို့ ဝင်ရောက်ခဲ့သည်မှာ အနှစ် ၂၀ ပြည့်မြောက်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ဆယ်စုနှစ် နှစ်ခုနီးပါးတွင် မြန်မာ့လူ့အခွင့်အရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီရေးတို့တွင် ဆက်တိုက် ဝေဖန်ဖိအားပေးခံနေရသည့် အတွက် အာဆီယံတွင် မြန်မာနိုင်ငံကြောင့် အနောက်နိုင်ငံများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်ရေးတွင် အဟန့်အတားသဖွယ် ယူဆခဲ့ကြသည်။ ယခုအခါ မြန်မာနိုင်ငံသည် ဒီမိုကရေစီအစိုးရအဖြစ်သို့ ကူးပြောင်းခဲ့ပြီး အာဆီယံနိုင်ငံများအတွင်း နိုင်ငံရေးနှင့် သတင်းမီဒီယာလွတ်လပ်ခွင့်အရှိဆုံး နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်လာခဲ့ရာ အာဆီယံအဖွဲ့တွင် မြန်မာနိုင်ငံပါဝင်ခြင်းသည် အခြားသော ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများ အလေးထားဖွယ်ရာ ဖြစ်လာခဲ့သည်ကို မြင်တွေ့ရသည်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇူလိုင်လက လာအိုနိုင်ငံ ဝီယံကျွန်းမြို့တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် (၄၉)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများအစည်းအဝေးနှင့် ဆက်စပ်အစည်းအဝေးများသို့ လည်းကောင်း၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလအတွင်း ကျင်းပသည့် (၂၈) ကြိမ်နှင့် (၂၉) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံထိပ်သီးအစည်းအဝေးများနှင့် ဆက်စပ်အစည်းအဝေးများသို့လည်းကောင်း ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့သည်။

အာဆီယံအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံများအတွင်း တစ်နိုင်ငံ၏ပြည်တွင်းရေးကို တစ်နိုင်ငံမှ ဝင်ရောက်စွက်ဖက်မှုမပြုရေးမှာ အရေးအကြီး

ဆုံးသော မူဝါဒရပ်တည်မှုဖြစ်ပြီး အချင်းချင်း ငြိမ်းချမ်းစွာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးဖြေရှင်းကြရန် ဖြစ်သော်လည်း ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တော ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရအပေါ် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံမှ ဝေဖန်ပုတ်ခတ် ပြောဆိုမှုများပြုလုပ်ခဲ့သဖြင့် အာဆီယံ၏မူဝါဒမှ သွေဖည်သည့်အပြင် အာဆီယံ၏ သွေးစည်းညီညွတ်မှုနှင့် ဂုဏ်သိက္ခာကို ထိပါးလာစေနိုင်သည့် အခြေအနေမျိုး ပေါ်ပေါက်လာခဲ့ပါသည်။

ထို့ကြောင့် အာဆီယံနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အလွတ်သဘောအစည်းအဝေးကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပ၍ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်မှ ရခိုင်ပြည်နယ်အခြေအနေနှင့်ပတ်သက်ပြီး အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအား မိသားစုအနေဖြင့် အလွတ်သဘော ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ထို့ကြောင့် အာဆီယံနိုင်ငံများက ရခိုင်ပြည်နယ်ကိစ္စအား ဖြေရှင်းရန် မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရ၏ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ချက်များကို ကြိုဆိုခဲ့ကြပြီး အင်ဒိုနီးရှား၊ ထိုင်းနှင့် မလေးရှားနိုင်ငံတို့အပါအဝင် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများက ပေးအပ်သည့် လူသားချင်းစာနာမှုအကူအညီများကိုလည်း သံတမန်လမ်းကြောင်းမှတစ်ဆင့် တရားဝင် လက်ခံရယူနိုင်ခဲ့သည့်အတွက် မလေးရှားနိုင်ငံမှ တက်ကြွလှုပ်ရှားသူများ ပါဝင်သည့် Floatia သင်္ဘော ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းဆိပ်ကပ်ဝင်ရောက်ရန် ကြိုးပမ်းမှုကို ပြေလည်အောင်စေစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။

၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလအတွင်းက ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ ဘော်ရက်ဂိုးကျွန်းတွင် ကျင်းပခဲ့သည့် အာဆီယံနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများအလွတ်သဘော သီးသန့်အစည်းအဝေးတွင်လည်း ဒုတိယနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးမှ ရခိုင်ပြည်နယ်ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ နောက်ဆုံးတိုးတက်မှုအခြေအနေများကို အလွတ်သဘော ရှင်းလင်းပြောကြားကာ ထပ်မံအသိပေးနိုင်ခဲ့သည်။

**ကုလသမဂ္ဂ မျက်နှာစာထက် နိုင်ငံအကျိုးအတွက် ဆောင်ရွက်ချက်များ**

ကုလသမဂ္ဂနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမှာ မြန်မာနိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒ၏ မဏ္ဍိုင်တစ်ရပ် ဖြစ်သည့်အားလျော်စွာ နိုင်ငံတော်အစိုးရကိုယ်စား နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်မှ ၂၀၁၆ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလတွင်ကျင်းပသည့် UNGA ၏ (၇၁)ကြိမ်မြောက် အထွေထွေညီလာခံတွင် မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြု မူဝါဒရေးရာမိန့်ခွန်းတစ်ရပ်ကို ပြောကြားခဲ့သည်။

အလားတူပင် ဒုတိယဝန်ကြီးခေါင်းဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်က ကျင်းပသည့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ မိတ်ဖက်နိုင်ငံများအုပ်စု (Partnership Group on Myanmar) ၏ အစည်းအဝေးသို့တက်ရောက်ခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းရေးနှင့် လူ့အခွင့်အရေးမြှင့်တင်ရေးကြိုးပမ်းမှုများနှင့် ကျန်ရှိနေသည့် စိန်ခေါ်မှုများအား ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံအား ဥရောပသမဂ္ဂမှ နှစ်စဉ်အဆိုမူကြမ်း တင်သွင်းနေမှုကို အဆုံးသတ်ပေးရန် တောင်းဆိုခဲ့သဖြင့် အစိုးရအနေဖြင့် ပထမတစ်နှစ်တာကာလအတွင်း အထူးခြားဆုံးအောင်မြင်မှုတစ်ရပ်ဖြစ်သည့် ၁၉၉၁ ခုနှစ်မှစ၍ ကုလသမဂ္ဂ အထွေထွေညီလာခံ တတိယကော်မတီတွင် အီးယူမှ နှစ်စဉ်တင်သွင်းနေသည့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေဆိုင်ရာ အဆိုမူကြမ်းအား ဆက်လက်တင်သွင်းခြင်း မပြုတော့ဘဲ အဆုံးသတ်နိုင်စေခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

**အထူးကဏ္ဍ (ဂ) သို့ >>>**



**အထူးကဏ္ဍ (ခ) မှ >>>**

အဆိုပါဆုံးဖြတ်ချက်အရ ခန့်အပ်ခဲ့သည့် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ အထူးအကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် မစ္စတာ ပီဂျေ နမ်ဘီယားအား တာဝန်ပေးခန့်အပ်ထားမှုကို လည်း အဆုံးသတ်နိုင်ခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် လူ့အခွင့်အရေးနှင့် လက်နက်ဖျက်သိမ်းရေးဆိုင်ရာ အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းများတွင် လက်မှတ်ရေး ထိုးခြင်း၊ အတည်ပြုပိတ်ခြင်းတို့ ဆောင်ရွက် နေရာ လက်နက်ဖျက်သိမ်းရေးပတ်သက်၍ နျူကလီးယားလက်နက် စမ်းသပ်ဖောက်ခွဲမှု အလုံးစုံတားဆီးပိတ်ပင်ရေးစာချုပ်(CTBT) သို့ အတည်ပြုပိတ်သည့် စာချုပ်လွှာအား နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်မှ နယူးယောက် မြို့ ကုလသမဂ္ဂဌာနချုပ်တွင် အပ်နှံနိုင်ခဲ့သည်။ နျူကလီးယား ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး ပဋိညာဉ်(Convention on Nuclear Safety-CNS)နှင့် နျူကလီးယားဗြဲပစ္စည်းနှင့် နျူကလီးယား အဆောက်အအုံများအား ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာအကာအကွယ်ပြုမှု ပဋိညာဉ် (Convention on the Physical Protection of Nuclear Material - CPPNM) တို့သို့ လည်း အတည်ပြုပိတ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ ပြီးဖြစ်သည့် စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးနှင့် ယဉ်ကျေး မှု အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ စာချုပ် (International Covenant on Economic, Social and Cultural Rights-ICESCR)နှင့် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ အတွင်း ကလေးသူငယ်များ ပါဝင်ပတ်သက်မှု တွင် ကလေးသူငယ်များ၏ အခွင့်အရေးများ ဆိုင်ရာ နောက်ဆက်တွဲအခြေပြစာချုပ် (Optional Protocol to the Convention on the Rights of the Child on the Involvement of Children in Armed Conflict)တို့အား အတည်ပြုပိတ်နိုင်ရေး အတွက်လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံမှ လက် မှတ်ရေးထိုးရန် ကျန်ရှိသော လူ့အခွင့်အရေး ဆိုင်ရာ စာချုပ်များအနက် ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှု နှင့် အခြားသော ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်၊ လူမဆန်သည့် (သို့) လူသိက္ခာညှိုးနွမ်းစေ သည့် ပြုကျင့်မှု (သို့) ပြစ်ဒဏ်ပေးမှုပျောက် ရေးဆိုင်ရာစာချုပ် (CAT) နှင့် အရပ်ဘက်နှင့် နိုင်ငံရေးအခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာစာချုပ်(ICCP)အပါအဝင် အခြား အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူ့အခွင့်အရေးစာချုပ် များကို လေ့လာသုံးသပ်ခြင်း၊ အသိပညာပေး ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများ ပြုလုပ်ခြင်း တို့ကို ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။

ထိုစဉ်က ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူး ချုပ်ဖြစ်သူ မစ္စတာဘန်ကီမွန်ကိုလည်း နေပြည်တော်၌ ကျင်းပခဲ့သည့် ပထမအကြိမ် (၂၁)ရာစု ပင်လုံညီလာခံဖွင့်ပွဲသို့ တက်ရောက် ရန် ဖိတ်ကြားနိုင်ခဲ့ပြီး ၎င်းရောက်ရှိနေစဉ် ကာလအတွင်း အတွင်းရေးမှူးချုပ်အား ဘာသာပေါင်းစုံမှ ခေါင်းဆောင်များနှင့် တွေ့ဆုံစေလျက် ဘာသာပေါင်းစုံဆွေးနွေးပွဲ တစ်ရပ်ကို ကျင်းပပေးနိုင်ခဲ့သည်။

**ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးစိန်ခေါ်မှုများနှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ကြိုးပမ်းချက်များ**

နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ အရေးကြီးသည့် လုပ်ငန်းစဉ်ဖြစ်သည့် အမျိုးသားပြန်လည် သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ရခိုင် ပြည်နယ်အရေးကို ရေတို/ရေရှည် နည်းလမ်း များ ရှာဖွေဖြေရှင်းရန် အစိုးရသစ် စတင် တာဝန်ယူပြီး ၂၀၁၆ ခုနှစ် မေ ၃၀ ရက်တွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်မှတစ်ဆင့် အပြစ် ဆောင်ရွက်သည့် ရခိုင်ပြည်နယ် ငြိမ်းချမ်းရေး၊ တည်ငြိမ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာ အကောင် အထည်ဖော်ရေးဗဟိုကော်မတီကို ဖွဲ့စည်း ဆောင်ရွက်နေသည်။ ထို့အပြင် ရခိုင်ပြည်



**နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ မစ္စတာရှီကျင့်ဖျင်တို့ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၁၉ ရက်က ပေကျင်းမြို့ ကျောက်ယုထိုင်နိုင်ငံတော်ဧည့်စေဟော၌ တွေ့ဆုံခဲ့စဉ်။**

နယ်ရှိ စိန်ခေါ်မှုများကို နိုင်ငံတကာအမြင် နှင့်သုံးသပ်ကာ ရေရှည်အကျိုးရှိတည်တံ့မည့် အဖြေရရှိနိုင်ရေးအတွက် ရခိုင်ပြည်နယ် ဆိုင်ရာ အကြံပေးကော်မရှင်ကိုလည်း ဖွဲ့စည်း ပေးခဲ့ပြီး နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးအပါအဝင် ပြဿနာဖြေရှင်းရေးအတွက် သေချာကျ သည့် လုပ်ငန်းစဉ်အဆင့်ဆင့်ကို စတင်ဆောင် ရွက်ခဲ့သည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်ကိစ္စအား အစိုးရမှ အာရုံ စိုက် ဆောင်ရွက်နေချိန်တွင် ၂၀၁၆ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၉ ရက်က နယ်ခြားစောင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များစခန်းကို အကြမ်းဖက် တိုက်ခိုက်မှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည့်မှစတင်ကာ လုံခြုံရေးအတွက် နယ်မြေရှင်းလင်းရေး လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ သတင်းမီဒီယာများမှတစ်ဆင့် လှုံ့ဆော်လာမှု များကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် တစ်ကျော့ပြန် ဖိအားပေးမှုများ ကြီးထွားလာသည့် အနေ အထားနှင့် ရင်ဆိုင်ခဲ့ရသည်။ ထိုသို့ ဖိအား ပေးမှုများကို ကုလသမဂ္ဂ လူ့အခွင့်အရေး ကောင်စီနှင့် ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီတို့ အား အသုံးပြုဆောင်ရွက်လာနေသည်ကို လည်း တွေ့ရှိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် နိုင်ငံတကာ၏ အားပေးထောက်ခံမှုများရရှိနေသော်လည်း နိုင်ငံတကာမျက်နှာစာတွင် ရခိုင်ပြည်နယ် အရေးကိစ္စအပါအဝင်ကျန်ရှိနေသည့် စိန်ခေါ် မှုများကြောင့် ဖိအားပေးမှုများနှင့်အတူ နိုင်ငံတော် အကျိုးစီးပွားနှင့် အချုပ်အခြာ အာဏာကို ထိပါးလာနိုင်သည့် ခြိမ်းခြောက်မှု အန္တရာယ်များနှင့် ရင်ဆိုင်လာရသည်။ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံတကာမျက်နှာစာတွင် ကာကွယ်တုံ့ပြန် ရှင်းလင်းခြင်း၊ ချဉ်းကပ်စည်းရုံးခြင်းများ

ပြုလုပ်နေဆဲဖြစ်သည်။

ဖိအားပေးမှုကို တုံ့ပြန်ရန်အတွက် ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ်လအတွင်းက ဂျီနီဗာမြို့တွင် ကျင်းပ သည့် ကုလသမဂ္ဂ လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီ ၏ (၃၄) ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ခေါင်းဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား စေလွှတ်ကာ မိန့်ခွန်းပြောကြားခဲ့ပြီး နှစ်နိုင်ငံ ချင်း တွေ့ဆုံချဉ်းကပ်စည်းရုံးခြင်းများ ပြုလုပ် နိုင်ခဲ့သည်။ ပြီးခဲ့သည့် ဇန်နဝါရီလတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်မှ အထူး ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ဒုတိယဝန်ကြီးအား ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသို့စေလွှတ်ကာ နှစ်နိုင်ငံ နယ်စပ်အကြား လုံခြုံရေးနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုမြှင့်တင်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ ပြုလုပ်စေခဲ့သည်။ ယင်းကိစ္စတွင် အရေးပါ သည့် နိုင်ငံများမှ မြန်မာသံအမတ်ကြီးများ ကလည်း အိမ်ရှင်နိုင်ငံများသို့ ချဉ်းကပ်စည်းရုံး မှုများ ပြုလုပ်ပေးခဲ့ကြသည်။

“ဝန်ကြီးဌာနအနေနှင့် လူ့အခွင့်အရေး ကိစ္စအပါအဝင် ရခိုင်ပြည်နယ်ကိစ္စတွေမှာ မိမိတို့အပေါ် စွပ်စွဲမှုတွေရှိလာရင် စုံစမ်း စစ်ဆေးပြီး ခိုင်လုံရင် လိုအပ်တဲ့အရေးယူမှု တွေ လုပ်သွားမှာပါ။ ဒါပေမယ့် ပြဿနာကို ဖြေရှင်းဖို့မဟုတ်ဘဲ အစိုးရရဲ့ ကြိုးပမ်းနေတာ တွေကို ပိုမိုရှုပ်ထွေးလာအောင် စွက်ဖက်တဲ့ ဖိအားပေးတာတွေလိုမျိုး အခြေအနေတွေကို တော့ ကာကွယ်တားဆီးဖို့ နိုင်ငံတကာ မျက်နှာစာမှာ မိတ်ဆွေနိုင်ငံတွေနဲ့ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ပြီး သံတမန်နည်းလမ်းအတိုင်း ကြုံကြုံခံ ရပ်တည်ကြိုးပမ်းနေပါတယ်”ဟု ဒုတိယဝန်ကြီးက ဖြေကြားသည်။

**ဒေသတွင်းပိုမိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေ**

မြန်မာနိုင်ငံသည် အာဆီယံအဖွဲ့အပြင်

အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာ ကမ်းခြေရပ်ဝန်းနိုင်ငံများ အသင်း (India Ocean Rim Association) တွင်ပါဝင်နိုင်ရေးအတွက် ယခုနှစ် အင်ဒိုနီးရှား နိုင်ငံတွင် ကျင်းပခဲ့သည့် အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာ ကမ်းခြေရပ်ဝန်းနိုင်ငံများအသင်း အစည်း အဝေးသို့ လေ့လာသူအဖြစ် ပထမဆုံးအကြိမ် တက်ရောက်ခဲ့ပြီး အဖွဲ့ဝင်အဖြစ်ပါဝင်ရေးကို ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ အာဆီယံ နှင့် မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေး နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ် သည့် ဩစတြေးလျနိုင်ငံနှင့် ပူးပေါင်းလျက် အာဆီယံ-ဩစတြေးလျရပ်စပ်လည်း ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ်လအတွင်း အိမ်ရှင်နိုင်ငံအဖြစ် အောင်မြင်စွာလက်ခံကျင်းပနိုင်ခဲ့သည်။

ထို့အပြင် အာရှ-ဥရောပ အစည်းအဝေး (Asia Europe Meeting : ASEM) အဖွဲ့ တွင် အာဆီယံအဖွဲ့၏ညှိနှိုင်းရေးမှူးအဖြစ် တာဝန်ယူထားသည့်အတွက် ယခုနှစ် နိုဝင်ဘာ လတွင် ASEMအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ ၅၃ နိုင်ငံပါဝင် သည့် ASEM နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးကို အိမ်ရှင်နိုင်ငံအဖြစ် လက်ခံ ကျင်းပရန်ရှိကြောင်း သိရသည်။

**အိမ်နီးချင်း နယ်နိမိတ်ပြဿနာဖြေရှာ**

မြန်မာနိုင်ငံနှင့် နယ်နိမိတ်ချင်း ထိစပ် လျက်ရှိသည့် အိမ်နီးချင်း ငါးနိုင်ငံတို့အကြား နယ်နိမိတ်ပြဿနာများဖြေရှင်းရေး၊ နယ်နိမိတ် များ သတ်မှတ်တိုင်းတာရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ် များကို နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ဦးဆောင်တာဝန်ယူထားသည်။ ယခင်အစိုးရ အဆက်ဆက် ဆိုင်းငံ့ထားခဲ့သည့် ထိုင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအကြားနယ်နိမိတ်အား ပြန်လည် တိုင်းတာရေးကိစ္စ၊ အိန္ဒိယနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ အကြား နယ်နိမိတ်မျဉ်းကြောင်းများ ရှင်း လင်းစွာ ပြန်လည်သွယ်တန်းရေးကိစ္စနှင့် လာအိုနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအကြား ချစ်ကြည်ရေး

တံတားကိစ္စများကို ဦးစားပေးအဖြစ် စတင် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

**ထိုင်း-မြန်မာနယ်နိမိတ်**

မြန်မာ-ထိုင်း နယ်နိမိတ်အရှည်မှာ ၁၃၁၈ မိုင်ရှိသည့်အနက် တာချီလိတ်မြို့နယ် အတွင်းရှိ အရှည် ၃၆ မိုင်ရှိ မဲဆိုင်-မဲဟောက် ချောင်း နယ်နိမိတ်ကိုသာ ပုံသေနယ်နိမိတ် အဖြစ် ပြန်လည်သတ်မှတ်ထားနိုင်ခဲ့ပြီး ကျန် နယ်နိမိတ်များကို ပြန်လည်တိုင်းတာရေးကိစ္စ မှာ ယခင်အစိုးရများလက်ထက်က အကြောင်း အမျိုးမျိုးကြောင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းမရှိ ခဲ့ဘဲ ဒီမိုကရေစီအစိုးရသစ်လက်ထက်တွင် နောင်လာနောက်သားများအား ကောင်းမွန် သည့် အမွေအနှစ်များပေးအပ်ခဲ့လိုသည့် စိတ်စေတနာဖြင့် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်က ၎င်း၏ ထိုင်းနိုင်ငံခရီးစဉ်အတွင်း မြန်မာ-ထိုင်း နယ်နိမိတ်တိုင်းတာရေးကိစ္စ များကို ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

တောင်ပိုင်းနယ်နိမိတ်ဖြစ်သည့် ပတ်ချန် မြစ်တစ်လျှောက်နှင့် ယင်း၏မြောက်ဘက် ရေဝေကြောအတိုင်း စုစုပေါင်း မိုင် ၂၀၀ ခန့် ကို စတင်တိုင်းတာမည်ဖြစ်ပြီး လေကြောင်းမှ ဓာတ်ပုံရိုက်ကူးခြင်းများပြီးစီးခဲ့ပြီး ကောင်းကင် ဓာတ်ပုံမှ ဓာတ်ပုံမြေပုံရေးဆွဲထုတ်လုပ်ပြီးပါ က အင်္ဂလိပ်လက်ထက် သဘောတူညီမှုများ ကို အခြေခံကာ နယ်နိမိတ်အား ကွင်းဆင်း တိုင်းတာပြီး နယ်နိမိတ်မှတ်တိုင်များစိုက်ထူ ခြင်းကို ပူးတွဲဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည်။ လုပ်ဆောင်ချက်များအတွက် နှစ်နိုင်ငံသဘော တူညီမှုဆိုင်ရာ လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းကို သံတမန်လမ်းကြောင်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန် ထိုင်းနိုင်ငံနှင့် ညှိနှိုင်းလျက်ရှိသည်။

**မြန်မာ-ထိုင်း မြေထိန်းနံရံများ လိုက်နာရမည့်စည်းကမ်းချက်**

မြန်မာ-ထိုင်းနယ်နိမိတ်တွင် ရေပိုင်း နယ်နိမိတ်များမှာ မြစ်ကြေးခြင်းအပါအဝင် လူတို့လုပ်ဆောင်ချက်များကြောင့် ရေစီး ကြောင်း ပြောင်းလဲမှုများ မကြာခဏဖြစ်ပေါ် လေ့ရှိပြီး နှစ်နိုင်ငံအကြား မကြာခဏ အငြင်း ပွားခဲ့ရသည်။ လက်ရှိအစိုးရအနေဖြင့် မြစ်၊ ချောင်း နယ်နိမိတ်များတွင် ပေါ်ပေါက်သည့် ပြဿနာများကို ဖြေရှင်းရန် မြစ်/ချောင်း နယ်နိမိတ်တွင် မြစ်ကမ်းပါးပြိုမှုကို ကာကွယ် ရန် မြေထိန်းနံရံများတည်ဆောက်ခြင်းတွင် နှစ်နိုင်ငံစလုံးမှ လိုက်နာရမည့် စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများကို သဘောတူခဲ့ကြသည်။

**မြန်မာ-အိန္ဒိယ နယ်နိမိတ်ပိုင်းခြားသတ်မှတ်**

မြန်မာ-အိန္ဒိယနယ်နိမိတ် နာဂဒေသရှိ နယ်နိမိတ်မှတ်တိုင်အမှတ် ၁၄၅ နှင့် ၁၄၆ ကြားတွင် အိန္ဒိယဒေသများမှ အဆောက် အအုံများ တည်ဆောက်ခြင်းကို ကာကွယ် တားဆီးနိုင်ရေးအတွက် မြစ်စည်းရုံးကာရံခြင်း ကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် စတင်ခဲ့ သည်။ အိန္ဒိယဘက်မှ အဆိုပါလုပ်ငန်းကို နှစ်နိုင်ငံပူးတွဲ၍ ထပ်တိုးမှတ်တိုင်များ စိုက် ထူပြီးမှ ဆောင်ရွက်ရန် မေတ္တာရပ်ခံခဲ့သဖြင့် မြန်မာဘက်က မြစ်စည်းရုံးကာရံခြင်းကို ခေတ္တ ဆိုင်းငံ့ထားခဲ့ပြီး ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ်လကုန်တွင် အိန္ဒိယဘက်နှင့် ပူးတွဲဆောင်ရွက်သွားရန် ရှိကြောင်း သိရသည်။

**ချစ်ကြည်ရေးတံတားပေါ်တွင် လာအိုနှင့် နယ်နိမိတ်အမှတ်အသားသတ်မှတ်**

မြန်မာ-လာအို နယ်နိမိတ်ဖြစ်သည့် မဲခေါင်မြစ်ပေါ်တွင် ပထမဆုံး ချစ်ကြည်ရေး တံတားကို ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် ဆောက်လုပ်ပြီးစီး ခဲ့သော်လည်း တံတားပေါ် စီမံထိန်းသိမ်း ရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်ဆိုင်မှုကိစ္စ တွင် ယခင်က နှစ်နိုင်ငံအကြား သဘောကွဲလွဲမှု များ ဖြစ်နေခဲ့သဖြင့် မြစ်အတွင်းရှိ နယ်နိမိတ် အမှတ်ကို တံတားပေါ်တွင် မှတ်တမ်းတင် **အထူးကဏ္ဍ (ဃ) သို့ >>>**





၂၀၁၆ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလက လာအိုနိုင်ငံ ဗီယက်ကျန်းမြို့တွင် ကျင်းပသော (၂၉)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံထိပ်သီး သီးသန့်အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် အာဆီယံနိုင်ငံများမှ အကြီးအကဲများအား တွေ့ရစဉ်။

အထူးကဏ္ဍ (၁) မှ >>>

ဖော်ပြနိုင်ရန် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဩဂုတ်လအတွင်း နေပြည်တော်၌ ကျင်းပခဲ့သည့် နှစ်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးအဆင့် အစည်းအဝေး တွင် သဘောတူညီမှုရရှိခဲ့ပါသည်။

ထို့ကြောင့် ချစ်ကြည်ရေးတံတားပေါ်တွင် နယ်နိမိတ်အမှတ်အသား ကြေးပြားနှစ်ခုကို ပူးတွဲမြှုပ်နှံရန်နှင့် တံတားပါရှိသည့် နယ်နိမိတ် ရေပုံအမှတ် (၁၂)အား ပြန်လည်ရေးဆွဲနိုင်ရန် တံတားနေရာအား နှစ်နိုင်ငံ ပူးတွဲစစ်ဆေး တိုင်းတာခဲ့ပြီး တံတားပေါ်တွင် မိမိနယ်နိမိတ် အမှတ်အသားထင်ရှားခဲ့ပြီး မိမိနိုင်ငံ၏ အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်ဆိုင်မှုကို ဒေသ အာဏာပိုင်များအနေဖြင့် သေချာစွာသိရှိနိုင် စေမည် ဖြစ်သည်။

ပြည်ပရောက်မြန်မာများအတွက် ရည်မှန်း ဆောင်ရွက်ချက်များ

ပြည်သူက ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခဲ့သည့် အစိုးရလက်ထက်တွင် မြန်မာသံရုံး၊ အဖွဲ့ရုံး၊ ကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံးများအနေဖြင့် ပြည်သူကို ဗဟိုပြုသည့် သံတမန်များ ဖြစ်လာကြစေရေး အတွက် ပြုပြင်ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်ကြရန်၊ မြန်မာနိုင်ငံသားများအကျိုးကို ကာကွယ် စောင့်ရှောက်ရေးအတွက် အဂတိကင်းရှင်းစွာ ဖြင့် ပိုမိုကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန်၊ နိုင်ငံသား များနှင့် နွေးထွေးရင်းနှီးသည့် ဆက်ဆံရေးရှိ အောင် အစဉ်ကြိုးပမ်းရန်၊ ပြည်ပတွင် ပြစ်ဒဏ် ကျခံနေရသူပင်ဖြစ်စေကာမူ မိမိနိုင်ငံသား ဖြစ်သည့်အတွက် ဂရုတစိုက်လိုအပ်သည်များ ပံ့ပိုးပေးနိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ကြရန်နှင့် ပြည်ပရောက် မြန်မာနိုင်ငံသားဟောင်းများ အား မိမိနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်လာရောက်ပြီး နိုင်ငံ၏ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကူညီပါဝင်ခွင့် ရရှိရေးကိုဆောင်ရွက်ပေးကြရန် နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ရှင်းလင်း တိကျစွာလမ်းညွှန်မှာကြားထားခဲ့ပါသည်။

သံရုံးများ ပြောင်းလဲခဲ့ပြီ

မြန်မာသံအမတ်ကြီးများအား အစိုးရ သစ်၏ မူဝါဒသစ်များကို အသိပေးရှင်းလင်း ရန် မြန်မာသံအမတ်ကြီးများ ကွန်ဖရင့်ကို နေပြည်တော်တွင် တစ်ကြိမ်၊ လန်ဒန်မြို့တွင် တစ်ကြိမ် ကျင်းပနိုင်ခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံသား အများစု ရောက်ရှိနေထိုင်လျက်ရှိသည့် ထိုင်း၊ စင်ကာပူ၊ မလေးရှား၊ အင်ဒိုနီးရှား စသည့်နိုင်ငံ များရှိ မြန်မာသံရုံးများအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ သားများအကျိုးကို ယခင်ထက် ပိုမိုကောင်းမွန် သည့် နည်းလမ်းများရှာဖွေကာ ကာကွယ် စောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါ သည်။ သံရုံးများ၏ လူအင်အားနှင့် ဘဏ္ဍာ ငွေ ကန့်သတ်ချက်များကြောင့် ကူညီပံ့ပိုးမှု

များကို ဆန္ဒရှိသည့်အတိုင်း အပြည့်အဝကူညီ ပံ့ပိုးပေးနိုင်ခြင်း မရှိသေးသော်လည်း မြန်မာ နိုင်ငံသားအကျိုး ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများအား ယခင်ကထက် သိသိသာသာ ပိုမိုတိုးတက်စွာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံရောက်မြန်မာလုပ်သား

ထိုင်းနိုင်ငံရောက် မြန်မာရွှေ့ပြောင်း အလုပ်သမားများနှင့်ပတ်သက်၍ ဆောင်ရွက် မှုများတွင် ထိုင်းနိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိနေသော မြန်မာရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမား နှစ်သန်းကျော် ရှိရာ ထိုသူများမှာ ထိုင်း-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံ အကြား အလုပ်သမားများခန့်ထားခြင်း ဆိုင်ရာ MoU အရ တရားဝင် ဝင်ရောက်ခဲ့သူ များနှင့် ယခင်က တရားမဝင်ရောက်ရှိ လုပ်ကိုင်နေသူများအားလုံး ထိုင်းနိုင်ငံသား များနှင့်တန်းတူ လူမှုဘဝလိုအပ်ချက်၊ ကျန်းမာ ရေးနှင့် ဘဝအာမခံချက် အကျိုးခံစားခွင့်များ ခံစားရရှိစေရေး၊ အလုပ်သမားအခွင့်အရေး နှစ်နာဆုံးရှုံးမှုများမှ ကာကွယ်တားဆီးပေး နိုင်ရေး စသည်တို့အတွက် အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာနနှင့်ညှိနှိုင်းပြီး ကူညီဆောင်ရွက် ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံအစိုးရမှ ထုတ်ပေးထားသော ယာယီနေထိုင် အလုပ်လုပ်ကိုင်ခွင့်လက်မှတ် ကိုင်ဆောင်ထားသည့် မြန်မာအလုပ်သမား များအနက် ယာယီနိုင်ငံကူးလက်မှတ် ကိုင်ဆောင်ပြီး အိမ်ထောင်စုဝေယား၊ နိုင်ငံသား စိစစ်ရေးကတ်စသည် အထောက်အထားပြ နိုင်သူများအား နိုင်ငံသားစိစစ်၍ မြန်မာသံရုံး၊ ဗန်ကောက်မြို့တွင် သာမန်မြန်မာနိုင်ငံကူး လက်မှတ်များ ထုတ်ပေးရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက် ပေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။

နိုင်ငံသားအထောက်အထား မတင်ပြနိုင် သူများအား မည်သူမည်ဝါဖြစ်ကြောင်း သက်သေခံလက်မှတ် (Certificate of Identity-C of I) ထုတ်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ ထိုင်းနိုင်ငံအတွင်း မြန်မာအလုပ်သမားများ အများစုနေထိုင်ရာဒေသများဖြစ်သည့် စမုစခွန်၊ စုပရာကန်၊ မယ်ဆိုင်နှင့် ရနောင်းမြို့တို့တွင် C of I ထုတ်ပေးရေးစခန်းများ တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ် ပြီး ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ် ၃ ရက်မှစတင်ထုတ်ပေး လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ထိုင်းနိုင်ငံရောက် မြန်မာအလုပ်သမားများအရေးကိစ္စများအား ပိုမိုထိရောက်စွာ ကူညီပံ့ပိုးနိုင်ရေးအတွက် မြန်မာသံရုံးအင်အားကို တိုးမြှင့်ထားကြောင်း နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံရောက် နေရပ်ပြန်လိုသူများကို ကူညီ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပြည်တွင်းပဋိပက္ခများ

ဖြစ်ပေါ်မှုကြောင့် နယ်စပ်ဒေသရှိ တိုင်းရင်း သားများသည် လွန်ခဲ့သောနှစ်ပေါင်း ၃၀ မှ စ၍ ထိုင်းနိုင်ငံဘက်သို့ တိမ်းရှောင်ဝင်ရောက် ခိုလှုံမှုများရှိခဲ့ရာ ထိုင်းနိုင်ငံရှိ ယာယီစခန်း ကိုးခုတွင် နေထိုင်လျက်ရှိကြသည်။ နိုင်ငံတော် ၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ထိုင်းနိုင်ငံသို့ သွား ရောက်ခဲ့သည့် ချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ်အပြီးတွင် မြန်မာနိုင်ငံသို့ မိမိဆန္ဒအရ ပြန်လာလိုကြောင်း အဆိုပြုတင်ပြလာသူ ၁၆၉ ဦးရှိသည့်အတွက် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဦးဆောင်၍ နိုင်ငံသားစိစစ်ရန် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့စေလွှတ် ခဲ့ပြီး လိုအပ်သည့်ခရီးသွားစာရွက်စာတမ်း များ ဆောလျင်စွာထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ၎င်းတို့အနက်မှ မိမိတို့ဆန္ဒအလျောက် ပြန်လို သူ ခြောက်ဦးကို ထီးဆီးစခန်းမှတစ်ဆင့်လည်း ကောင်း၊ ၆၅ ဦးကို နယ်စပ်မြဝတီစခန်းမှ လည်းကောင်း ပြန်လည်ခေါ်ယူကာ နေရပ်သို့ ပို့ဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

စင်ကာပူရောက်

အိမ်အကူများအတွက် ကူညီရပ်တည်

စင်ကာပူနိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိနေကြသည့် မြန်မာအိမ်ထောင်မှု အကူအပံ့များအနက် အချို့မှာ အသက်မပြည့်ခြင်း၊ အင်္ဂလိပ်စကား အခက်အခဲရှိခြင်း၊ မျှော်မှန်းသည်ထက် ပိုမို ပင်ပန်းခြင်းတို့ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာလိုသူများရှိသကဲ့သို့ နှိပ်စက် ညှဉ်းပန်းမှုများ၊ အနိုင်ကျင့်ခံရမှုများ၊ အလုပ် သမားအခွင့်အရေး ချိုးဖောက်မှုများကြောင့် အခက်အခဲများနှင့် ရင်ဆိုင်နေကြရသူများ အတွက် မြန်မာသံရုံးသည် စင်ကာပူအလုပ် သမား၊ လူ့စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန၊ စင်ကာပူ အလုပ်သမားသမဂ္ဂနှင့် စင်ကာပူအလုပ်အကိုင် ရှာဖွေရေးအေဂျင်စီတို့နှင့်ပူးပေါင်း၍ တရား ဥပဒေဘောင်အတွင်းမှ မြန်မာအိမ်ထောင်မှု အကူအပံ့များ ရသင့်သည့်အခွင့်အရေးနှင့် ရပိုင်ခွင့်များရရှိခံစားနိုင်ရေးအတွက် ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ထိန်းသိမ်းရေးစခန်းမှ ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာသံရုံး များသည် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများတွင် ထိန်းသိမ်း ခံနေရသူများအား ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ခွင့် ရရန် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိရာ မြန်မာနိုင်ငံသို့ပြန် ရန် ခရီးစရိတ်မတတ်နိုင်သူများအတွက် ပြည်တွင်းအလှူရှင်များ၊ ကုမ္ပဏီများနှင့်ညှိ နှိုင်းကာ ခရီးစရိတ်ကျခံ၍ ပြန်လည် ခေါ်ဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အစိုးရ၏ ပထမတစ်နှစ်တာအတွင်း အိန္ဒိယနိုင်ငံ ပို့သလဲယားအကျဉ်းထောင်မှ ပြစ်ဒဏ်ပြီးမြောက်ပြီး Open Distress Camp တွင် နေထိုင်လျက်ရှိသော မြန်မာရေလုပ်သား

၂၇၂ ဦးအား လေကြောင်းခရီးစဉ်များဖြင့် စီစဉ်ပို့ဆောင်နိုင်ခဲ့သည်။ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ တွင် လူကုန်ကူးခံရသော မြန်မာရေလုပ်သား များနှင့် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် အင်ဒိုနီးရှား လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးစခန်းများ တွင် ထိန်းသိမ်းခံထားရသူ ၁၀၅ ဦးအား မြန်မာသံရုံးမှ IOM နှင့် ညှိနှိုင်းကာ မြန်မာ နိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်နိုင်ခဲ့ပါသည်။ ထို့အပြင် မလေးရှားနိုင်ငံထိန်းသိမ်းရေး စခန်း ၁၁ ခုတွင် ထိန်းသိမ်းခံထားရသူ မြန်မာ နိုင်ငံသား ၁၇၆၈ ဦးနှင့် ရင်ခွင်ပိုက်ကလေး ခုနှစ်ဦးတို့အား (၁၃)ကြိမ်ခွဲ၍ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်နိုင်ခဲ့ကြောင်း နိုင်ငံခြား ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးက ရှင်းပြသည်။

ဗီဇာဆိုင်ရာဆောင်ရွက်ချက်များ

ရာဇဝတ်မှုကျူးလွန်ခြင်းမရှိဘဲ နိုင်ငံရေး ယုံကြည်ချက်ကြောင့် အမည်မည်း စာရင်းဝင် ခဲ့ပြီး ပြည်ပြန်ဝင်ခွင့်ပိတ်ပင်ခံထားရမှုများ ကို သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ညှိနှိုင်း ကာ အမည်မည်းစာရင်းပယ်ဖျက်မှုများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး အစိုးရ ပထမရက် ၁၀၀ ကာလအတွင်းမှာပင် မြန်မာနိုင်ငံသား ၂၄၈ ဦးနှင့် နိုင်ငံခြားသား ၃၇၀ ဦးတို့အား အမည် မည်းစာရင်းမှ ပယ်ဖျက်ပေးရန် စီစဉ်ခဲ့ပြီးဖြစ် သည်။

ထို့အတူ မြန်မာနိုင်ငံသားဟောင်းများ အနေဖြင့် ၎င်းတို့၏ အတွေ့အကြုံများနှင့် ကျွမ်းကျင်မှုပညာများဖြင့် နိုင်ငံတည်ဆောက် ရေးတွင် တိုးမြှင့်ပါဝင်လာနိုင်စေရန်နှင့် ပြည်ပ ရောက် မြန်မာနိုင်ငံသားဟောင်းများ မြန်မာ နိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်ပြီး ကာလရှည်ကြာ နေထိုင်နိုင်ရေးအတွက် လူမှုရေးဗီဇာများနှင့် ပတ်သက်၍ ဖြေလျှော့ခဲ့ရာ ယခင်က တစ်ကြိမ်တစ်ခါသုံး သုံးလသက်တမ်းရှိ ပြည်ပဝင်ဗီဇာအားနေထိုင်ခွင့် ၂၈ ရက်သာ ခွင့်ပြုရာမှ ယခုအခါ နေထိုင်ခွင့်ရက် ၇၀ သို့ လည်းကောင်း၊ အကြိမ်ကြိမ်သုံး လူမှုရေးဗီဇာ အား သုံးလ၊ ခြောက်လ တစ်နှစ်သက်တမ်းဖြင့် ပြောင်းလဲပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံခြားသံတမန်များအတွက်

လက်တွေ့မကျသည့် လုပ်ထုံးများဖြေလျှော့ အစိုးရအသစ်တာဝန်ယူလာခဲ့ပြီးနောက် မိမိတို့နိုင်ငံသို့ လာရောက်တာဝန်ထမ်းဆောင် နေကြသည့် နိုင်ငံခြားသံတမန်များအား ဝန်ဆောင်မှုပေးသည့် လုပ်ငန်းများနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများတွင် လက်တွေ့မကျ သည်များကို စိစစ်ဖြေလျှော့မှုများလည်း ပြုလုပ်ပေးခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ အခြေစိုက် သံတမန် နိုင်ငံကူးလက်မှတ်ကိုင်ဆောင်ထား သည့် သံတမန်များနှင့် မိသားစုဝင်များ မြန်မာ

နိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိပြီးနောက် နေထိုင်ခွင့် သက်တမ်းတိုးရာ၌ သံတမန်နိုင်ငံကူး လက်မှတ်ကိုင်ဆောင်သူများအတွက် ယခင်က သုံးနှစ်အစား ယခုအခါ တာဝန်ထမ်းဆောင် သည့်ကာလအတိုင်း (Duration of Assign- ment) သို့ လည်းကောင်း၊ အထူးနိုင်ငံကူး လက်မှတ်ကိုင်ဆောင်သူများအတွက် ယခင်က တစ်နှစ်နေထိုင်ခွင့်အစား တာဝန်ထမ်းဆောင် သည့် ကာလအတိုင်း(Duration of Assign- ment) ပြောင်းလဲ၍ လည်းကောင်း၊ သာမန် နိုင်ငံကူးလက်မှတ် ကိုင်ဆောင်သူများကို အခကြေးငွေကောက်ခံ၍ တစ်ကြိမ် အသုံးပြု နိုင်သော သုံးလသက်တမ်း ပြည်ဝင်ဗီဇာကို ထုတ်ပေးရန် ဆောင်ရွက်သည်။

ထို့ပြင် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ နိုင်ငံခြား သံတမန်များနှင့် သံတမန်မဟုတ်သော သံရုံး ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ပြည်တွင်း၌ ခရီးသွား လာရာတွင် လုံခြုံရေးအရကန့်သတ်ထားသည့် နယ်မြေများအပေါ် ကျန်ဒေသများသို့ ခရီးသွား ခြင်းနှင့်ပတ်သက်သည့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ ကိုလည်း ပိုမိုအဆင်ပြေအောင် ဖြေလျှော့ပေးခဲ့ ကြောင်း ဒုတိယဝန်ကြီးက ပြောကြားသည်။

ထို့အပြင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အုပ်ချုပ်မှုမြို့ တော် နေပြည်တော်ကို ပြောင်းလဲသတ်မှတ်ခဲ့ ပြီးခြင်းကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံအခြေစိုက် နိုင်ငံခြားသံရုံးများ နေပြည်တော်သို့ ပြောင်းရွှေ့ ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးအတွက် ကျင့်သုံးမည့် မြေယာ မူဝါဒနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းကိုလည်း အတည်ပြု ပြဌာန်းနိုင်ခဲ့သည်။

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနသည် အစိုးရ၏ ပထမတစ်နှစ်တာအတွင်း ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများနှင့် ချစ်ကြည်ရေး၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတိုးပွား လာရေးအတွက် ခရီးစဉ်များသွားရောက်ခြင်း၊ ဧည့်သည်တော်များလာရောက်ခြင်း၊ နိုင်ငံ တကာအဖွဲ့အစည်းများ၊ အစည်းအဝေးများ သို့ တက်ရောက်ခြင်းနှင့် လက်ခံကျင်းပခြင်း များ ဆက်တိုက်ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းကြောင့် လက်ရှိ အစိုးရလက်ထက်တွင် နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံ ရေးများ တိုးတက်အောင်မြင်ခဲ့ကြောင်း မြင် တွေ့ရပြီး အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများ၊ အရှေ့နှင့် အနောက်နိုင်ငံများနှင့် ဆက်ဆံရေးကို ဟန်ချက်မျှတစွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် မြှင့်တင်နိုင်ခဲ့သည်ကိုလည်း မြင်တွေ့ရသည်။

“ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စနှင့်ပတ်သက် ပြီး နိုင်ငံတကာမျက်နှာစာမှာ စိန်ခေါ်မှုတွေ၊ ဖိအားပေးမှုတွေကို ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ရင်ဆိုင်နေရဆဲပါ။ ဒါပေမဲ့ ကုလသမဂ္ဂ အထွေထွေညီလာခံမှာ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ လူ့ အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ အဆိုမူကြမ်း တင်သွင်း မှုနဲ့ အတွင်းရေးမှူးချုပ်ရဲ့ အကျိုးဆောင်မှု ကဏ္ဍတွေကို အဆုံးသတ်နိုင်ခဲ့ခြင်း၊ အမေရိ ကန်ပြည်ထောင်စုကနေ ကန့်သတ်ပိတ်ဆို့နေ တာတွေကို ဖယ်ရှားနိုင်ခဲ့ခြင်းစတဲ့ သိသာ ထင်ရှားတဲ့ တိုးတက်မှုတွေရရှိခဲ့ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ပထဝီနိုင်ငံရေးအရ မဟာ ဗျူဟာကျတဲ့ အင်အားကြီးနိုင်ငံတွေကိုရော ကမ္ဘာ့နိုင်ငံတွေအားလုံးနဲ့ကိုရော ကောင်းမွန် တဲ့ ဆက်ဆံရေးကို ဘက်ညီမျှတစွာ တည် ထောင်နိုင်ခဲ့တယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။ ဒါတင် မကသေးပါဘူး။ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ဒီမိုကရေစီ အသွင်ကူးပြောင်းရေးကို အောင်မြင်စေရန် အတွက် နိုင်ငံတကာကနေအားပေး ထောက်ခံ ပံ့ပိုးမှုတွေလည်းရခဲ့တယ်။ မိမိနိုင်ငံရဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်နဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းတွေအတွက် ရန်ပုံငွေနဲ့ နည်းပညာ အကူအညီအထောက်အပံ့တွေ၊ ကမ်းလှမ်းမှု တွေကို နှစ်နိုင်ငံချင်းရော နိုင်ငံတကာအဖွဲ့ အစည်းတွေနဲ့ပါ ပူးပေါင်းခဲ့ပြီး တိုးတက်ရရှိ အောင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေနဲ့ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့တယ်လို့ ယုံကြည် ပါတယ်”ဟု နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးက ပြောကြားသည်။



# ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ တစ်နှစ်တာ

## ကိုမိုးသက်

ရခိုင်ပြည်နယ် လူမှုစီးပွားဘဏ္ဍာရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ပြည်ထောင်စုအဖွဲ့အစည်းများ၊ နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်းများ၊ ပြည်တွင်းပြည်ပ ပညာရှင်များနှင့် ပူးပေါင်းရေးဆွဲနေရာ ယခုအခါ မူကြမ်းရေးဆွဲပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အနောက်ဘက်စွန်းတွင်တည်ရှိပြီး ကမ်းရိုးတန်းဒေသ ပြည်နယ်တစ်ခုလည်းဖြစ်သည်။

ဧရိယာစတုရန်းမိုင်ပေါင်း ၁၄,၂၀၀ ဒသမ ၀၈ မိုင် ကျယ်ဝန်းပြီး အရှေ့ဘက်တွင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ တောင်ဘက်၌ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ မြောက်ဘက်၌ ချင်းပြည်နယ်၊ အနောက်ဘက်၌ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံတို့နှင့် နယ်နိမိတ်ထိစပ်နေသော ပြည်နယ်တစ်ခု ဖြစ်သည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ရခိုင်တိုင်းရင်းသား မျိုးနွယ်စု ခုနစ်မျိုးအပါအဝင် အခြားတိုင်းရင်းသားများလည်း မှီတင်းနေထိုင်လျက် ရှိသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုက “ရခိုင်ပြည်နယ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းတွေကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့အတွက် နိုင်ငံတော်အဆင့်အကြီးအကဲတွေ ဦးဆောင်ပြီး ရခိုင်ပြည်နယ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ဒီလိုဆောင်ရွက်ရာမှာ ပြည်နယ်အတွင်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို အကောင်အထည်ဖော်



ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပု။

နိုင်ဖို့အတွက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဦးဆောင်ပြီး ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဆောင်ရွက်တဲ့ ရခိုင်ပြည်နယ်တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအကောင်အထည်ဖော်ရေးဗဟိုကော်မတီကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါတယ်။ ဗဟိုကော်မတီအောက်မှာ လုပ်ငန်းကော်မတီအဆင့်ဆင့်ကိုလည်း ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးအပ်ခဲ့ပါတယ်”ဟု ပြောသည်။

**ပညာရှင်များနှင့် နှစ်ဖက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းမှ ကိုယ်စားလှယ်များပါဝင်** ကုလသမဂ္ဂ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်ဟောင်း မစ္စတာကိုဖီအာနန် ဦးဆောင်သည့် ပညာရှင်များနှင့် နှစ်ဖက်လူမှုအဖွဲ့

အစည်းမှ ကိုယ်စားလှယ်များပါဝင်သည့် ရခိုင်ပြည်နယ်ဆိုင်ရာ အကြံပေးကော်မရှင်ကို ဖွဲ့စည်းပြီး ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း လေ့လာမှုများ သုံးကြိမ်ဆောင်ရွက်ကာ ပြည်သူ့ကိုချပြသင့်သည်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားမှုများ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်ဦးဆောင်ပြီး ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ်ဆောင်ရွက်ကာ မောင်တောခရိုင် လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းအဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းပြီး မောင်တောခရိုင်ဒေသအတွင်း လုံခြုံရေးနှင့်ဆက်စပ်လျက်ရှိသော ကိစ္စရပ်အားလုံး ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း

တာဝန်ခံလုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။

ရခိုင်ပြည်နယ် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အကောင်အထည်ဖော်ရေး ဗဟိုကော်မတီမှ ရခိုင်ပြည်နယ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို ထိရောက်စွာ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အတွက် ရခိုင်ပြည်နယ် လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်မှု ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ကိုလည်း ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။

### ကမ်းရိုးတန်းပို့ကုန်

#### မတ်ထရစ်တန် ၄၄၆၀၀ ကျော်

မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင် ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ (စစ်တွေ၊ ကျောက်ဖြူနှင့် သံတွဲ) ဆိပ်ကမ်းများအနေဖြင့် အစိုးရသစ်၏ တစ်နှစ်တာကာလအတွင်း ကမ်းရိုးတန်းပို့ကုန် ၄၄၆၀၆ မတ်ထရစ်တန် ကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။

နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးဖြင့် ပြည်ပပို့ကုန် (အထွေထွေကုန်) ၉၀၅၃ မတ်ထရစ်တန် ကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကာ ကမ်းရိုးတန်းသွင်းကုန်အနေဖြင့် ၃၆၆၉၈၉ မတ်ထရစ်တန် ကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီး ပြည်ပသွင်းကုန်သာမန်ကုန်သွယ်ရေးဖြင့် ဒီဇယ်ဆီ ၉၀၀ မတ်ထရစ်တန် ကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။

### ရာခိုင်နှုန်းပြည့်

မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင် ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေဆိပ်ကမ်းတွင် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းအနေဖြင့် ကုလားတန်မြစ်ကြောင်း

ဘက်စုံသုံး ဖြတ်သန်းသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးစီမံကိန်း၊ စစ်တွေဆိပ်ခံတံတားနှင့် ပလက်ဝ ဆိပ်ခံတံတားများကို တည်ဆောက်လျက်ရှိသည်။ အဆိုပါဆိပ်ခံတံတားများမှာ ရာခိုင်နှုန်းပြည့် ပြီးစီးနေပြီဖြစ်သည်။ ၎င်းဆိပ်ခံတံတားများကို အသုံးပြုခြင်းဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်၏ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးကို များစွာအထောက်အကူပြုမည်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သီးသန့်ရန်ပုံငွေကျပ်သန်း ၃၆၅၀ ကျော်ဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း လူမှုစီးပွားဘဏ္ဍာရေးတိုးတက်ရေးအတွက် ကျေးလက်လမ်း၊ တံတားလုပ်ငန်းများကို တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အသစ်ဖောက်လုပ်ခြင်း၊ ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းများကို ကွန်ကရစ်လမ်းများ အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း၊ မြေသားလမ်းများဖောက်လုပ်ခြင်း၊ မြေသားလမ်းများပေါ်တွင် Box Culvert များ တည်ဆောက်ခြင်းများ၊ ကျောက်ချောလမ်းခင်းခြင်းနှင့် ကွန်ကရစ်တံတားများတည်ဆောက်ပေးခြင်းတို့ကို ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ် ၁၆ မြို့နယ်တွင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

### ထိထိရောက်ရောက်

“မောင်တောဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးလုပ်ငန်းတွေကို အစိုးရက ထိထိရောက်ရောက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၉ ရက်က နယ်ခြားစောင့်ရဲစခန်း သုံးခုကို အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်မှုဖြစ်စဉ်များနောက်ပိုင်းမှာ တည်ငြိမ်ရေးနဲ့ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအတွက် အထူးကနဏ္ဍ (စ) သို့ >>>



ပေ ၄၅၀ အရှည်ရှိ ပုဏ္ဏားကျွန်း-ရသေ့တောင်လမ်း ထွန်းရဝေတံတား RCC+ဘေလီတံတားတည်ဆောက်ပြီးစီးမှုကို တွေ့ရစဉ်။





ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပု ကျောက်တော်မြို့တွင် ကျင်းပသော တောင်သူလယ်သမားနေ့အထိမ်းအမှတ် ဟင်းသီးဟင်းရွက်၊ သစ်သီးဝလံ၊ ပန်းမန် ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲတွင် ခင်းကျင်းပြသထားသော သစ်သီးဝလံများကို ကြည့်ရှုစဉ်။

**အထူးကဏ္ဍ (၁) မှ >>>**

တပ်မတော်၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့တို့က ပူးတွဲဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းတွေကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရနဲ့ ပြည်နယ်အစိုးရတို့က ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

အောက်တိုဘာ ၉ ရက်က ထုတ်ပြန်ထားတဲ့ ပြစ်မှုဆိုင်ရာ ဥပဒေ ပုဒ်မ (၁၄၄)အရ ည ၇ နာရီကနေ နံနက် ၆ နာရီအထိ ညမထွက်ရ လူစုလူဝေးနဲ့ သွားလာခြင်းမပြုရ ထုတ်ပြန်ထားပါတယ်။ ဒါကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၉ ရက်မှာ ည ၉ နာရီကနေ နံနက် ၅ နာရီအထိ လျော့ချထုတ်ပြန်ခဲ့ပါတယ်”ဟု ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ပြောသည်။

**ပိတ်ပင်ကန့်သတ်မှုမရှိ**

မောင်တောဒေသအတွင်း ခရီးသွားများ ပိုမိုအဆင်ပြေစေရေးအတွက် မော်တော်ယာဉ် အသင်းများနှင့်ပေါင်းစပ်ကာ မော်တော်ယာဉ် ပိုင်ရှင်များ၊ ယာဉ်မောင်းများအား လမ်းခရီးများကို ပိတ်ပင်ကန့်သတ်မှုမရှိကြောင်းနှင့် လုံခြုံရေးလိုအပ်ချက်အရ စစ်ဆေးရေးပြုလုပ်ခြင်းမှအပ သွားလာမှုပိတ်ပင်ထားခြင်းမရှိဘဲ၊ လူမျိုးဘာသာခွဲခြားမှုမရှိ တစ်ပြေးညီဆောင်ရွက်ပေးထားသည်။

မောင်တောမြို့နယ်အတွင်း လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးခက်ခဲသော ကျေးရွာများရှိ ကျေးလက်နေပြည်သူများအနေဖြင့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများဝယ်ယူရာတွင် ပိုမိုလွယ်ကူအဆင်ပြေစေရေးအတွက် ကြိမ်ချောင်းနယ်မြေ၊ ငါးခူရနယ်မြေ၊ ခမောင်းဆိပ်နယ်မြေ၊ တမန်းသားနယ်မြေ၊ တောင်ပြိုလက်ဝဲနယ်မြေ စသည်ဖြင့် နယ်မြေ ငါးခုသတ်မှတ်၍ နယ်မြေတစ်ခုလျှင် ဈေးကားနှစ်စီးဖြင့် နေ့အလိုက် သတ်မှတ်ပြေးဆွဲလျက်ရှိသည်။

မောင်တောမြို့နယ်တွင် ရပ်ကွက် ငါးရပ်ကွက်ပါဝင်သော ခမောင်းဆိပ်မြို့နှင့် ရပ်ကွက် ရှစ်ရပ်ကွက်ပါဝင်သော မြင်းလွတ်မြို့တို့အား ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန၏ ၂-၂-၂၀၁၆ ရက်စွဲပါ အမိန့်ကြေညာစာ အမှတ်၊ (၂၉၉/၂၀၁၆)ဖြင့် မြို့ နှစ်မြို့အား တိုးချဲ့ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါသည်။

“တစ်နှစ်တာကာလအတွင်းမှာ ကုလသမဂ္ဂ လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းတွေ၊ နိုင်ငံတကာသံအမတ်ကြီးတွေ၊ နိုင်ငံတကာ

အဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ပူးပေါင်းပြီး ရခိုင်ပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနဲ့ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်”ဟု ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ပြောသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် တစ်နှစ်တာကာလအတွင်း ကုလသမဂ္ဂလက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ နိုင်ငံတကာမှ သံအမတ်ကြီးများ၊ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ၉၄ ကြိမ် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများပြုလုပ်ကာ ရခိုင်ပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးတို့ကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

**အဆင့်တိုးမြှင့်**

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ပညာရေးကဏ္ဍ၌ အထက်တန်း၊ အလယ်တန်း၊ မူလတန်း

ကျောင်းများ အသစ်တိုးချဲ့ခြင်း၊ ပြုပြင်မွမ်းမံခြင်းနှင့် ကျောင်းများကို တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ အစိုးရသစ်တစ်နှစ်တာကာလအတွင်း အမက (ခွဲ) ၂၉ ကျောင်း အသစ်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ပြီး ၂၉၅ ကျောင်းအား အဆင့်တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သည်။ အစိုးရသစ်လက်ထက် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ကျောင်းပေါင်း ၁၄၀ ကို ပြည်ထောင်စုငွေလုံးငွေရင်းမှ ငွေကျပ် သန်းပေါင်း ၅၇၀၀ ကျော်ဖြင့် ဆောက်လုပ်ဆောင်ရွက်ပြီးစီးခဲ့သည်။

ဆရာ ဆရာမများကိုလည်း တိုးချဲ့ခန့်ထားခြင်းကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ အထက်တန်း၊ အလယ်တန်း၊ မူလတန်းဆရာ ဆရာမပေါင်း ယခင် ၂၂၈၁၁ ဦးရှိပြီး ဆရာ ဆရာမ ၈၁၁ ဦး အသစ်ထပ်မံခန့်ထားပေးနိုင်ခဲ့သဖြင့်

စုစုပေါင်း ၂၃၆၂၂ ဦးကို ခန့်ထားပြီးဖြစ်သည်။

**စတင်တည်ဆောက်**

ရခိုင်ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့်လည်း ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာန နှစ်ခု၊ ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနခွဲ ၁၀ ခု တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ပြီး ရသေ့တောင်မြို့နယ်၌ (၁၆) ခုတင်ဆုံ ဆေးရုံတစ်ရုံ၊ မြောက်ဦးမြို့နယ်၌ (၁၆) ခုတင်ဆုံ ဆေးရုံတစ်ရုံ တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းခွင့်ရရှိသဖြင့် စတင်တည်ဆောက်လျက်ရှိသည်။

စစ်တွေမြို့ ခုတင် (၂၀၀) ဆုံဆေးရုံကို ခုတင်(၅၀၀)ဆုံဆေးရုံ အဆင့်တိုးမြှင့်ဖွဲ့စည်းဖွင့်လှစ်ခွင့်ရရှိခဲ့သည့်အတွက် ခုတင်(၂၀၀) ဆုံဆေးရုံကို အဆင့်မြှင့်တင်တည်ဆောက်လျက်ရှိသည်။

ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနခွဲနှင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများ ဆောက်လုပ်ခြင်းအနေဖြင့် မြို့နယ်အသီးသီး၌ လုပ်ငန်းပေါင်း ၈၆ ခု ရှိသည်။ ကျေးလက်ဒေသများတွင် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလွှမ်းခြုံနိုင်စေရန်အတွက် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ တိုးချဲ့ခန့်ထားခဲ့သည်။ ယင်းအနက် ဆရာဝန်ပေါင်း ၂၂၈ ဦး၊ သူနာပြု ၂၁၈ ဦး၊ သားဖွားဆရာမ ၁၂၈ ဦး၊ ကျန်းမာရေးကြီးကြပ်-၂ ဝန်ထမ်း ၉၃၆ ဦး ရှိသည့်အနက် ၅၃၈ ဦးမှာ ခန့်ထားပြီး ၂၀၀ မှာ ခန့်အပ်ရန်ရွေးချယ်ထားပြီးဖြစ်သည်။

**ကာကွယ်ဆေး(သီးသန့်) ထိုးနှံခြင်း**

ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်း၌ ပြည်နယ်တွင်း ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအား ကာကွယ်ဆေး(သီးသန့်) ထိုးနှံခြင်းကို ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ထိုကာကွယ်ဆေးမှာ ပြင်းထန်ဦးနှောက်အမြှေးပါးရောင် ကာကွယ်ဆေး (Meningococcal Vaccine) အမျိုးအစားဖြစ်ပြီး ရောဂါကူးစက်မှုများဖြစ်ပွားလာပါက ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများက ရောဂါဖြစ်ပွားရာ နယ်မြေများသို့ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သောကြောင့် ထိုးနှံပေးခြင်းလည်း ဖြစ်သည်။

ကာကွယ်ဆေးများကို ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးရုံးမှ ဝန်ထမ်း ၇၀၊ မြောက်ဦးမြို့မှ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်း ၄၃၇ ဦး၊ စစ်တွေမြို့မှ ၂၆၇ ဦး၊ မင်းပြားမြို့မှ ၂၁၇ ဦးနှင့် ကျောက်တော်မြို့မှ ၄၃၅ ဦး စုစုပေါင်း ၁၄၂၆ ဦးတို့ကို ထိုးနှံပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးကဏ္ဍတွင် သံတွဲခရိုင် ဝှုမြို့နယ်အတွင်း ထရန်စမော်မာများ တည်ဆောက်ခြင်း၊ သုည ဒသမ ၄ ကေဗီဓာတ်အားလိုင်းများ တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် ၁၁ ကေဗီဓာတ်အားလိုင်းများတည်ဆောက်ခြင်းတို့ကို လုပ်ငန်းတန်ဖိုးငွေပမာဏ ကျပ်သန်း ၁၀၅၀ ကျော်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ကျောက်ဖြူခရိုင် ကျောက်ဖြူမြို့နယ်အတွင်း၌ ပြည်နယ်ရန်ပုံငွေဖြင့် ၁၆၀ ကေဗီအေ ရှစ်လုံးတည်ဆောက်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ အမ်းမြို့နယ်တွင် ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေဖြင့် အမ်းတပ်တောင် ၃၃ ကေဗီဓာတ်အားလိုင်း ၁၈ ဒသမ ၂၅ မိုင် တည်ဆောက်ခြင်း၊ ၁၁ ကေဗီဓာတ်အားလိုင်း စုစုပေါင်း ၁၉ ဒသမ ၅ မိုင်နှင့် ၁၆၀ ကေဗီအထူးကဏ္ဍ (ဆ) သို့ >>>



စစ်တွေမြို့နယ်တွင် အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းနေသော မိုးကောင်းသောက်လယ်စပါးမျိုးယူညီပြိုင်စမ်းသပ်ကွက်။





ဒေသခံများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းရရှိစေရေးအတွက် စစ်တွေမြို့ အထည်ချုပ်စက်ရုံတွင် အထည်ချုပ်အလုပ်သမား လုပ်ငန်းခွင်ဝင်နေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

**အထူးကဏ္ဍ (၈) မှ >>>**

အေ လေးလုံးတည်ဆောက်ခြင်း၊ ၁၀၀ ကေဗွီအေ လေးလုံး ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

**မြန်ဖြူးပေးလျက်ရှိ**

မာန်အောင်မြို့နယ်တွင် ၁၁ ကေဗွီ ဓာတ်အားလိုင်း ၄ ဒသမ ၈၆ မိုင်ကို ပြည်နယ် ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး အလားတူ ၁၀၀ ကေဗွီအေ ကိုးလုံးတည်ဆောက်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ လက်ရှိအချိန်၌ ရခိုင် ပြည်နယ်တွင် ပြည်နယ်၏ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ကို မဟာဓာတ်အားလိုင်းမှ ၁၃ မြို့နယ်အထိ မြန်ဖြူးပေးလျက်ရှိပြီး ကျေးရွာများအထိ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရေးကို ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ ယခုအချိန်အခါတွင် ကျေးရွာ ၁၄၇ ရွာ မီးရရှိလျက်ရှိပြီး လျှပ်စစ်ဓာတ်အား သွယ်တန်းဆဲရွာမှာ ၆၅ ရွာ ဖြစ်သည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာတွင် မြေပုံမြို့နယ်၌ ဝဘော်ကြီး၊ အလယ်ကျွန်း၊ ပြင်င/ခုချောင်းကျေးရွာနှင့် တောင်ကုတ်မြို့နယ် ဖောင်းခါး၊ ကုလားရောင်၊ ဂျီပြင်ကျေးရွာများတွင် (Cyclone Shelter) ခြောက်လုံးကို တစ်လုံးလျှင် ငွေကျပ်သန်း ၁၀၀ နှုန်းဖြင့် ငွေကျပ်သန်း ၆၀၀ အကုန်အကျခံ ကာ တည်ဆောက်ခဲ့သည်။

မာန်အောင်မြို့နယ် ဇီတောနှင့် ကုန်းတန်း ရွာ တောင်ပိုင်းတို့တွင်လည်း တစ်လုံးလျှင် ငွေကျပ် ၁၂၉ ဒသမ ၅၈ သန်းနှုန်းဖြင့် စုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၂၅၉ ဒသမ ၁၆ သန်း အကုန်အကျခံကာ Cyclone Shelter နှစ်လုံးတည်ဆောက်ပေးခဲ့သဖြင့် ပြည်သူများ အတွက် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့မှုများပင်ဖြစ်သည်။

**နှစ်တို/နှစ်ရှည် မြေငှားဂရန်**

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ပြည်နယ်/ခရိုင် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် အများပြည်သူနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများသို့ နှစ်တို/ နှစ်ရှည် မြေငှားဂရန်နှင့် စီးပွားရေးစက်မှု လုပ်ငန်းများအတွက် စက်မှု/စီးပွားမြေငှား ဂရန်(Lease) ခွင့်ပြုပေးနိုင်ရေး လျှောက်ထား လာမှုအပေါ် မြေငှားဂရန်(မြေငှားစာချုပ်) စုစုပေါင်း ၅၈၅ ခုကို ခွင့်ပြုခဲ့သည်။

မြေသိမ်း၊ မြေလွှဲခွင့်ပြုပေးနိုင်ရေး ဆောင်

ရွက်ခွဲရာ မြေသိမ်း တစ်မှု၊ မြေလွှဲ ၁၁ မှု စုစုပေါင်း မြေသိမ်းမြေလွှဲ ၁၂ မှုကို ခွင့်ပြု နိုင်ခဲ့သည်။ ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ကျေးလက်နေ ပြည်သူများထံသို့ ပထမအကြိမ်ကျေးရွာမြေငှား ဂရန် ထုတ်ပေးသည့်အနေဖြင့် မြေငှားဂရန် (မြေငှားစာချုပ်) စုစုပေါင်း ၄၄၂ ခုကို ထုတ် ပေးခဲ့ပြီး ဒုတိယအကြိမ်တွင် မြေငှားဂရန် စုစုပေါင်း ၈၆၅ ခုကို ထုတ်ပေးခဲ့သည်။

မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းအနေဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် Sim Card ပေါင်း ၅၅၀၀၀ ကို ရောင်းချထားပြီး တာဝါတိုင်အရေအတွက် ၉၆ ခုကို တိုးချဲ့စိုက်ထူထားရှိသည်။ ထို့အပြင် အော်တိုအိတ်ချိန်း ငါးခုကို တိုးချဲ့တပ်ဆင် လျက်ရှိသည်။ ထို့ကြောင့် ရခိုင်ပြည်နယ် တစ်ခုလုံး ဆက်သွယ်ရေးဧရိယာလွှမ်းခြုံလျက် ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။

**မိုးများတဲ့ ဒေသ**

ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညိုပုက “ရခိုင် ပြည်နယ်ဟာ မိုးများတဲ့ဒေသဖြစ်လို့ ပြည်နယ် အတွင်း ကမ်းပြိုခြင်း၊ သောင်ထွန်းခြင်းတွေ နှစ်စဉ်ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပါတယ်။ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်နယ်အစိုးရရန်ပုံငွေခွဲ ရခိုင်

ပြည်နယ် ရေအရင်းအမြစ်နဲ့ မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ကမ်းပြို ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်း ကိုးခုနဲ့ မြေထိန်းနံရံ ပြန်လည်မွမ်းမံခြင်း တစ်ခု၊ မြေထိန်းနံရံ တည် ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း သုံးခုနဲ့ သောင်တူးဖော် ခြင်းလုပ်ငန်းတစ်ခုတို့ကို ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါတယ်”ဟု ပြောသည်။

ပြည်နယ်အစိုးရ၏ မူလရန်ပုံငွေ၊ ဖြည့်စွက်ရန်ပုံငွေ၊ ပိုလှုံ့ရန်ပုံငွေများဖြင့် ရေငန်တားတာများ တည်ဆောက်ခြင်း၊ ပြုပြင် ခြင်း၊ ရေတံခါးများတည်ဆောက်ခြင်း၊ လျှိုပိတ် ဆည်များ တည်ဆောက်ခြင်း၊ လယ်သမားတာ (ကာရီ)များ ပြုပြင်ခြင်း၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများကို ပြန်လည်ပြုပြင် ခြင်း၊ ကျေးလက် ဆည်/ကန်များ ပြုပြင်ခြင်း၊ ဆက်စပ်မြောင်းတူးဖော်ခြင်း၊ ချောင်းပိတ် လုပ်ငန်း၊ ရေလှောင်တံမံနှင့် ဆက်နွယ် အဆောက်အအုံများ ပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ အတွက် ငွေကျပ် ၇၂၆၀၈၃၅ သန်းကျော်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေ (ငွေလုံးငွေရင်း)၊ (သာမန်) ငွေကျပ်သန်း ၂၁၃၀ ကျော်ဖြင့်

စစ်တွေမြို့၊ သောက်သုံးရေပြည့်ဝစွာရရှိရေး အတွက် ကန်တော်ကြီးအား တိုးချဲ့ပြုပြင်ခြင်း၊ အဆောက်အအုံ အထွေထွေပြုပြင်ခြင်း၊ ရေငန်တားတာပြုပြင်ခြင်းနှင့် နွေစပါးရေချို ချောင်းပိတ် မြောင်းပိတ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

**စပါးအထွက်နှုန်း**

ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခုနှစ် နွေစပါးစိုက်ဧက ၁၁၀၃၇၆၂ ဧကရှိပြီး အထွက်နှုန်းအားဖြင့် တစ်ဧက ၆၅ ဒသမ ၂၇ တင်းထွက်ရှိကာ စိုက်ပျိုးဧရိယာတစ်ခုလုံး ၇၂၀၄၂၅၄၆ တင်း ထွက်ရှိခဲ့သည်။

နွေစပါးလျာထားဧက ၃၀၂၀၀ ဧက လျာထားသော်လည်း ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဖေဖော် ဝါရီ ၂၈ ရက်အထိ ၇၂၅၅ ဧက စိုက်ပျိုး လျက်ရှိသည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်၏ စိုက်ပျိုးရေး ကဏ္ဍ ပိုမိုတိုးတက်လာစေရန်နှင့် တောင်သူ ပညာပေးလုပ်ငန်းများကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် လုပ်ဆောင်လာနိုင်စေရန် ကျောက်တော်မြို့ စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံကျောင်းကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် မတ် ၃ ရက်တွင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၅၀ ကို သင်ကြားပို့ချလျက်

ရှိသည်။

**ပြန်လည်ဆင့်ပွားပေးနိုင်မည်**

ကျောင်းသား ကျောင်းသူများသည် သက်ဆိုင်ရာပညာရပ်များကို ဆည်းပူးပြီး သင်ကြားခဲ့သည့် အသိပညာအတွေ့အကြုံ များဖြင့် ခေတ်မီစိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာများ ကို တောင်သူများသို့ ပြန်လည်ဆင့်ပွားပေး နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ် ၂ ရက်တွင် ကျောက်တော် မြို့ စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံကျောင်း၌ ရခိုင်ပြည်နယ် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းဖွံ့ဖြိုးမှုနှင့် အလုပ် အကိုင်ဖန်တီးမှုဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကို ကျင်းပခဲ့ရာ ပြည်နယ်တွင်းရှိ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး ပြည်တွင်းပြည်ပ ပညာ ရှင်များနှင့် အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်သည် လမ်းပန်းဆက်သွယ် ရေးခက်ခဲသောဒေသပြည်နယ်တစ်ခု ဖြစ် သော်လည်း ယခုအချိန်တွင် လမ်းပန်းဆက် သွယ်ရေး အဆင်ပြေချောမွေ့လာစေရန်နှင့် မြို့ပြနှင့် ကျေးလက်ကွာဟမှုမရှိစေရန် လမ်း တံတားများ တည်ဆောက်ခြင်း၊ ဖောက်လုပ် ခြင်း၊ ပြုပြင်မွမ်းမံခြင်းများကို သက်ဆိုင်ရာ ဌာနများမှ စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ရခိုင် ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ မှ စီမံခန့်ခွဲသောလမ်း ရှစ်လမ်း၊ လမ်းမိုင် အရှည် ၅၁၄ မိုင် ၆ ဖာလုံနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့မှ စီမံခန့်ခွဲသောလမ်း ၄၃ လမ်း၊ လမ်းမိုင် အရှည် ၇၁ မိုင် ၄ ဖာလုံ ၇၀ ပေ စုစုပေါင်း ၅၁ လမ်း၊ လမ်းမိုင်အရှည် ၁၂၂၆ မိုင် ၂ ဖာလုံ ၇၀ ပေကို တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။

၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် အစိုးရသစ် လက်ထက်တွင် လမ်းလုပ်ငန်းအနေဖြင့် ၁၈ ပေအကျယ် ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်း ၁၄ မိုင် ၃ ဖာလုံ ၅၉၄ ပေ ရန်ပုံငွေကျပ် ၆၆၇၆ ဒသမ ၅၆၆ သန်း၊ ၂၃ ပေအကျယ် ကတ္တရာ ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်း ၁ မိုင် ၇ ဖာလုံ ၂၈၀ ပေ ရန်ပုံငွေကျပ် ၇၅၆ ဒသမ ၇၄၀ သန်း၊ ၁၂ ပေအကျယ် ကတ္တရာလမ်းခင်းခြင်း ၂၀ မိုင် ၃၃၀ ပေ၊ ရန်ပုံငွေကျပ် ၃၅၉၃ ဒသမ ၃၀၀ သန်း၊ ၁၈ ပေအကျယ် ကတ္တရာလမ်း တိုးချဲ့တည်ဆောက်ခြင်း ၁၇ မိုင် ၂ ဖာလုံ ၄၆၂ ပေ၊ ရန်ပုံငွေကျပ် ၃၁၆၈ ဒသမ ၀၆၀ သန်း၊ ကျောက်ချောလမ်းခင်းခြင်း ၃၄ မိုင် ၄ ဖာလုံ၊ ရန်ပုံငွေကျပ် ၁၈၄၉ ဒသမ ၁၄၁ သန်း နှင့် မြေကြီးတာပေါင်တင်/ချဲ့ခြင်း ၃၉ မိုင် ၄ ဖာလုံ ရန်ပုံငွေကျပ် ၂၀၇၅ ဒသမ ၆၀၈ သန်း၊ စုစုပေါင်းရန်ပုံငွေကျပ် ၁၈၁၁၉ ဒသမ ၄၁၅

အထူးကဏ္ဍ (၉) သို့ >>>



တောင်ကုတ်မြို့နယ်ရှိ ငမောက်ချောင်းတိုက်နယ်ဆေးရုံကို တွေ့ရစဉ်။



**အထူးကဏ္ဍ (ဆ) မှ >>>**

သန်းဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်၏ လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သည်။

**တံတား ၂၀၀ နီးပါး**

၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် တံတား လုပ်ငန်းအနေဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ပေ ၁၈၀ အောက် တံတား ၁၈၈ စင်း ရန်ပုံငွေ ကျပ် ၄၂၂၀ ဒသမ ၉၉၂ သန်းနှင့် ပေ ၁၈၀ နှင့်အထက် တံတား ၁၀ စင်း၊ ရန်ပုံငွေကျပ် ၉၂၇၄ ဒသမ ၅၀၀ သန်း စုစုပေါင်း ရန်ပုံငွေ ကျပ် ၁၃၄၉၅ ဒသမ ၄၉၂ သန်းဖြင့် တံတား ၁၉၈ စင်းကို တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သည်။

ပေ ၁၈၀ နှင့် အထက်တံတား ၁၀ စင်း အနက် တောဖျားချောင်းတံတား ပေ ၁၂၀၀ (ပုဏ္ဏားကျွန်း-ရသေ့တောင်လမ်း)၊ ထွန်းရေဝ တံတား ပေ ၄၅၀ (ပုဏ္ဏားကျွန်း-ရသေ့တောင် လမ်း)၊ ပန်လင်းချောင်းတံတား ပေ ၉၆၀ (ရသေ့တောင်-ဘူးသီးတောင်လမ်း) အောင်သာ ချောင်းတံတား ပေ ၁၈၀ (ရသေ့တောင်- ဘူးသီးတောင်လမ်း)နှင့် အုန်းချောင်းတံတား ပေ ၂၀၀ မာန်အောင်ကျွန်းပတ်လမ်း စုစုပေါင်း တံတားငါးစင်းကို ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် ကုန်တွင် တည်ဆောက်ပြီးစီးမည်ဖြစ်ရာ ကျန်ရှိသော တည်ဆောက်ဆဲတံတား ငါးစင်း အနက် ဒါးလက်ချောင်းတံတား ပေ ၉၆၀၊ မင်းဘူး-အမ်း-စစ်တွေလမ်းကို ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်ရန်လျာထားပြီး ကြပ်စင်မြစ်ကူး တံတား ပေ ၁၉၂၀ (မြေပုံ-မင်းပြားလမ်း)၊ ရသေ့တောင်ချောင်း ပေ ၈၈၀ (ပုဏ္ဏားကျွန်း- ရသေ့တောင်လမ်း)၊ စိုင်းဒင် ချောင်းတံတား ပေ ၆၀၀ (ရသေ့တောင်-ဘူးသီးတောင်လမ်း) နှင့် ဆတ်ရိုးကျတံတား ပေ ၁၃၄၀ (စစ်တွေမြို့ နယ်) စုစုပေါင်း တံတားလေးစင်းကို ဘဏ္ဍာ နှစ်အလိုက် ရန်ပုံငွေလျာထားချက်အရ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင်လုပ်ငန်း ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်ရန် လျာထားကြောင်း သိရသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ် ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာ ရေးအဖွဲ့အနေဖြင့် ကတ္တရာလမ်း ၄ မိုင် ၅ ဒသမ ၂၇ ဖာလုံ) ကျောက်လမ်း ၂ မိုင် ၅ ဒသမ ၇၄ ဖာလုံ) ကွန်ကရစ်လမ်း ၁ မိုင် ၄ ဒသမ ၅၈ ဖာလုံနှင့် အခြားလုပ်ငန်း ၄၅ မျိုး စုစုပေါင်း ၈ မိုင် ၇ ဒသမ ၅၉ ဖာလုံကို ခွင့်ပြု ငွေကျပ် သန်း ၁၃၇၅ ဒသမ ၂၄၄ ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။

**ရေပေးရေးလုပ်ငန်း**

ထို့အပြင် ကွန်ကရစ်တံတား ၃၁ စင်း၊ ရေမြန် ၂၇ စင်း အခြားပြုပြင်ရေးလုပ်ငန်း ၁၂ခု တို့အတွက် ကျပ်သန်း ၁၇၈ ဒသမ ၈၆၀ ကို



မတ် ၂၉ ရက်က စစ်တွေမြို့တွင် ဖွင့်လှစ်လိုက်သော လေဆိပ်အဆောက်အအုံသစ်ကို တွေ့ရစဉ်။

လည်းကောင်း၊ မြို့ပြရေပေးရေးလုပ်ငန်းများ အတွက် မြေသားရေကန် ငါးကန်နှင့် အခြား ရေပေးရေးလုပ်ငန်း ၃၉ ခုအတွက် ကျပ်သန်း ၃၃၁ ဒသမ ၄၂၂ လုပ်ငန်းဖြင့် အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာ နှစ် ကျေးလက်လမ်းများတည်ဆောက်မှုကို ပြည်နယ်ရန်ပုံငွေ (ငွေလုံးငွေရင်း)ဖြင့် ကွန်ကရစ်လမ်း၊ မြေသားလမ်း၊ ကတ္တရာလမ်း၊ ကျောက်ချောလမ်း စုစုပေါင်း လမ်း ၂၀ မိုင်ပေါင်း ၅၁ မိုင် ၇ ဒသမ ၃၃ဖာလုံအတွက် ကျပ်သန်း ၃၄၆ ဒသမ ၃၀၀ ဖြင့် ဆောင်ရွက်

လျက်ရှိသည်။

ပြည်နယ်ရန်ပုံငွေဖြင့် ကျေးလက်လမ်း တည်ဆောက်မှုမဲခြင်း ကွန်ကရစ်လမ်း၊ ကျောက်ချောလမ်း၊ မြေသားလမ်းနှင့် အခြား လမ်းများ တည်ဆောက်မှုမဲခြင်း လမ်း ၂၉ လမ်း၊ ၁၃ မိုင် ၃ ဒသမ ၁၇၅ ဖာလုံကို ခွင့်ပြုငွေကျပ် ၅၅၈ ဒသမ ၈၉၄ သန်း အသုံး ပြုကာ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။ နိုင်ငံတော် ထောက်ပံ့ငွေဖြင့်လည်း လမ်း၊ တံတားများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထောက်ပံ့ငွေကျပ် ၇၈ ဒသမ ၀၉၂၅ သန်းဖြင့် ကတ္တရာလမ်း၊ ကျောက်ချောလမ်း၊ မြေသားလမ်းနှင့် အခြားကျေးလက်လမ်း

ခြောက်လမ်း၊ ၇ ဒသမ ၉၇ ဖာလုံကို ဆောင် ရွက်ခဲ့ပြီး ကွန်ကရစ်တံတားအစင်း ၃၀ (၅၃၄ ပေ)၊ Box Culvert ၈၂ စင်း (၄၁၅ ပေ) စုစုပေါင်း တံတား ၁၁၂ စင်းအတွက် ငွေကျပ် သန်း ၆၉၃ ဒသမ ၈၀၀ အသုံးပြုကာ ဆောင် ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။

ကျေးလက်တံတားများ မွမ်းမံတည် ဆောက်ရန် ခွင့်ပြုငွေကျပ် ၈၉၉ ဒသမ ၅၀၀ သန်း အသုံးပြုကာ တံတား ၇၄ စင်း ပေ ပေါင်း ၁၂၅၂ ပေ ကို ပြုပြင်မွမ်းမံခဲ့ပြီး နိုင်ငံတော်ထောက်ပံ့ငွေကျပ်သန်း ၁၉၀ ဒသမ ၀၀၅၅ သန်းဖြင့် တံတား ၁၀ စင်း (၃၂၆ ပေ)အရှည်ကိုလည်း တည်ဆောက်ခဲ့သည်။

ဆောင်ရွက်ရန်ရာ မောင်တောမြို့နယ်၊ ဘူးသီး တောင်မြို့နယ်နှင့် တောင်ကုတ်မြို့နယ်များ တွင် ခွင့်ပြုငွေကျပ် ၃၅၀ ဒသမ ၀၀ သန်းဖြင့် အိမ်အလုံး ၁၀၀ ကိုလည်း တည်ဆောက်ပေး ခဲ့ပြီး ကျေးလက်အိမ်သာများကို မြို့နယ် ကိုး မြို့နယ်အတွက် ခွင့်ပြုငွေကျပ် ၃၃ သန်းဖြင့် အိမ်သာအလုံး ၂၂၀ ကို ဆောက်လုပ်ပေး ခဲ့သည်။

ကျေးလက်နေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းနှင့် မိသားစုဝင်ငွေတိုးပွားလာ စေရန်ရည်ရွယ်၍ ကျေးရွာတစ်ရွာလျှင် နိုင်ငံတော်ထောက်ပံ့ ငွေကျပ်သိန်း ၃၀၀ ဖြင့် ဖြစ်စေရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းကို ဘဏ္ဍာနှစ် အလိုက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိရာ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ကျေးရွာ ပေါင်း ၁၂၂ ရွာအတွက် ရန်ပုံငွေကျပ် သန်း ၃၆၆၀ ဖြင့် လည်ပတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ၂၀၁၆- ၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန် ပြည်ထောင်စု ရန်ပုံငွေကျပ်သန်း ၇၅၃၆ ဒသမ ၀၉၅၉၅ သန်းကို ခွင့်ပြုပြီး ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြေလမ်း၊ ကျောက်လမ်း၊ ကတ္တရာလမ်း၊ ကွန်ကရစ်လမ်း၊ တံတားနှင့် ရေမြန်များဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်အပြင် နယ်စပ် ဒေသများတွင် ရေရရှိရန်အတွက် ဆည် တစ် ဆည်၊ အဝီစိတွင်း တစ်တွင်း၊ ရေကန် ၈၈ ကန်နှင့် ရေတွင်းခြောက်တွင်းတို့အားလည်း ကောင်း၊ ကျေးရွာ ခုနစ်ရွာတွင် လျှပ်စစ်မီးရရှိ နိုင်ရေးအတွက် ဆိုလာမီးအစုံ ၇၈၅ စုံအား လည်းကောင်း၊ နယ်စပ်ဒေသအိမ်ရာများအား ကျေးရွာ ကိုးရွာတွင် အိမ် ၁၈၃ လုံးနှင့် ရုံး အဆောက်အအုံ လေးလုံးတို့ကို ဆောက်လုပ် ခဲ့သည်။ ထို့အပြင် သာသနာရေးဆိုင်ရာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း သုံးကျောင်းကိုလည်း ကျေးရွာ သုံးရွာတွင် ဆောက်လုပ်လျှူဒါန်း နိုင်ခဲ့သည်။

**လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်း**

ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုက “ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ကမ္ဘာ့ ဘဏ်တို့ ပူးပေါင်းပြီး လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်းကို အမ်းမြို့နယ်မှာ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ အသက်မွေးဝမ်း ကျောင်းနဲ့ စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေးရန်ပုံငွေအဖွဲ့ (LIFT Fund)နဲ့ပူးပေါင်းပြီး ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေး စီမံကိန်းကို ဝှံ့မြို့နယ်နဲ့ မာန်အောင်မြို့နယ်တို့ မှာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ အနေနဲ့ ရခိုင်ပြည်နယ် တစ်ပြည်နယ်လုံးကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမှာဖြစ်ပါတယ်”ဟု ပြောကြားသည်။

၀၀၀



လှပန်နိုင်ငံအစိုးရမှ ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရသို့ ပေးပို့လှူဒါန်းသော ကတ္တရာပန်(၁) ခရီးသည်တင်စင်ယာဉ်ကို မတ် ၂၉ ရက်က တွေ့ရစဉ်။



မင်းဘူး-အမ်း-စစ်တွေလမ်းအပိုင်း(၂) ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းထားမှုကို တွေ့ရစဉ်။

**ပြုပြင်မွမ်းမံ**

၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် ငွေလုံးငွေရင်း ကျပ်သန်း ၁၈၆၀ ခန့်ဖြင့် လက်တူးတွင်း၊ မြေသားရေကန်၊ စိမ့်စမ်းရေသွယ်တန်းခြင်း စုစုပေါင်းရေတွင်းရေကန် ပိုက်သွယ်တန်းမှု ၂၅ ခုကိုလည်းကောင်း၊ ကျေးလက်ရေပေးရေး လုပ်ငန်းများအား ပြုပြင်မွမ်းမံရန်အတွက် ခွင့်ပြုငွေ ၉၄ ဒသမ ၃၀ ကျပ်သန်းကို အသုံး ပြုကာ မြေသားရေကန် စိမ့်စမ်းရေသွယ်တန်း ခြင်း လက်တူးတွင်းအုတ်ရေကန်၊ ရေတားတံ နှင့် အခြားပြုပြင်မွမ်းမံရေးလုပ်ငန်းပေါင်း ၄၂ ခုကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ကျေးလက် ရေပေးရေးလုပ်ငန်းများကို နိုင်ငံတော်ထောက်ပံ့ငွေ ၄၅ ဒသမ ၃၅၂ ကျပ်သန်းဖြင့် လက်တူးတွင်း၊ တွင်းတိမ်၊ အုတ်စိရေတွင်း၊ မြေသားရေကန်နှင့် အခြား လုပ်ငန်းပေါင်း ၁၀ ခုကိုလည်း ဆောင်ရွက် ခဲ့သည်။

ကျေးလက်အိမ်ရာများကိုလည်း ဖော်